
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 4251
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το ιδιωτικό Γενικό Λύκειο “Νέα Γενιά” Ζηρίδη Αθη-
νών, το ∆ηµοτικό Σχολείο Κάτω Τιθορέας Φθιώτιδας, το
∆ηµοτικό Σχολείο ∆αµάσιου Λάρισας, το 4ο ∆ηµοτικό Σχο-
λείο Καρδίτσας και το 3ο Γενικό Λύκειο ‘Αρτας, σελ. 4208,
4213, 4219, 4237, 4242

3. Ανακοινώνεται ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Α. Σαµαράς και οι Βου-
λευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας κατέθεσαν πρόταση
για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής, σχετικά µε την πλήρη
διερεύνηση της πορείας των δηµοσιονοµικών µεγεθών και
την ποιότητα των δηµοσιονοµικών στοιχείων, για το χρονικό
διάστηµα από το 1981 έως και το Φεβρουάριο του 2010, σελ.
4221

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 4189
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

4191-4207
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευ-

τέρας 1 Μαρτίου 2010, σελ. 4208
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:
i. του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνα-

σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξιου Τσίπρα, σχε-
τικά µε τις συνέπειες από την εφαρµογή των έκτακτων
µέτρων για την οικονοµία και της πρότασης για την άρση της
µονιµότητας, σελ. 4208

ii. του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη,
σχετικά µε τη διεκδίκηση γερµανικών πολεµικών επανορθώ-
σεων-αποζηµιώσεων-οφειλών κ.λπ., σελ. 4213

β) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε
τη λήψη µέτρων κατά της αύξησης της εγκληµατικότητας
στην Αθήνα κ.λπ., σελ. 4215

γ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
i. σχετικά µε την ολοκλήρωση του φράγµατος Σέττα-Μανι-

κίων στην Ευβοία κ.λπ., σελ. 4217
ii. σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων από την πληµ-

µύρα του ποταµού ‘Εβρου κ.λπ., σελ. 4219
δ) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-

κτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τη διασφάλιση της
απορρόφησης των επιτυχόντων στους διαγωνισµούς του
ΑΣΕΠ στο ∆ηµόσιο κ.λπ., σελ. 4230

5. Συζήτηση επερώτησης προς την Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε το Πρόγραµµα Νέων
Αγροτών, σελ. 4232

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών, Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Προστασίας του Πο-
λίτη, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κα-
τανόησης µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και της Αφρικανικής ‘Ενωσης», σελ. 4237

β) Οι Υπουργοί Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρο-

νικής ∆ιακυβέρνησης, Οικονοµικών, Εξωτερικών, Παιδείας,
∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφά-
νειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και Προστασίας του Πο-
λίτη κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Σύγχρονες διατάξεις για την
ελληνική ιθαγένεια και την πολιτική συµµετοχή οµογενών και
νοµίµως διαµενόντων µεταναστών και άλλες ρυθµίσεις», σελ.
4251

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ Κ., σελ. 4247
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ. 4247

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΒΟΥΓΙΑΣ Σ., σελ. 4215, 4217
ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ Σ., σελ. 4220
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ 4214, 4215
ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ Σ., σελ. 4218
ΚΟΥΒΕΛΗΣ Φ., σελ. 4230
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ. 4218, 4219, 4220, 4221
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Π., σελ. 4216
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ Γ., σελ. 4209, 4212, 4213, 4215
ΠΑΠΑΡΗΓΑ Α., σελ. 4210
ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ Ι., σελ. 4230, 4231
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ. 4211

Γ. Επί της επερώτησης:
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε., σελ. 4236, 4237, 4248
∆ΙΩΤΗ Η., σελ. 4245
ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Σ., σελ. 4237
ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ Μ., σελ. 4238, 4239, 4240, 4249,

4250, 4251
ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ Γ., σελ. 4232, 4233, 4246, 4247
ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ Κ., σελ. 4233, 4234, 4247
ΚΟΛΛΙΑΣ Κ., σελ. 4235, 4248
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 4241
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν., σελ. 4243, 4244
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ. 4237, 4249
ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ Μ., σελ. 4234
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 4242, 4243
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 4244

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
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ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ο∆’

Παρασκευή 26 Φεβρουαρίου 2010

Αθήνα, σήµερα στις 26 Φεβρουαρίου 2010, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.50’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ουρανία Παπαν-
δρέου-Παπαδάκη, Βουλευτή Ευβοίας τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Αµοργινών ζητεί να καθιε-
ρωθεί η 21η Νοεµβρίου αργία για ολόκληρη την Αµοργό.

2) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κύθνου Κυκλάδων ζητεί την αύ-
ξηση των ακτοπλοϊκών δροµολογίων εξυπηρέτησης των κατοί-
κων του νησιού µε τον Πειραιά.

3) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία µαθητές που διακρίθηκαν στο Πα-
γκόσµιο Πρωτάθληµα Στίβου ζητούν µοριοδότηση για την
εισαγωγή τους στην Τριτοβάθµια Εκπαίδευση.

4) Η Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Μαγνησίας κ.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ζα-
γοράς Μαγνησίας ζητεί την άµεση κάλυψη της κενής θέσης των
Ιατρικών Εργαστηρίωντου Κέντρου Υγείας Ζαγοράς.

5) Η Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Μαγνησίας κ.
ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή
Αυτοδιοίκηση Μαγνησίας ζητεί την άµεση ολοκλήρωση των αντι-
πληµµυρικών έργων στην περιοχή της Λίµνης Κάρλας.

6) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φιλιατρών Μεσσηνίας
ζητεί να διατηρήσει τη σηµερινή του αυτοτέλεια.

7) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Μεσσηνίας ζητεί τη
λειτουργία Τµήµατος Ακτινολογίας - Ραδιολογίας στο ΑΤΕΙ Κα-
λαµάτας.

8) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα διαχείρισης των απορριµµάτων της Πελοποννήσου.

9) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Γαργαλιάνων Μεσσηνίας
ζητεί την άµεση στελέχωση του Παραρτήµατος ΙΚΑ Γαργαλιά-
νων κ.λπ..

10) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Αννουσάκειου Ιδρύµατος,
Μητροπολίτης Κισάµου και Σελίνου Αµφιλόχιος ζητεί τη ρύθµιση
των οφειλών του Ιδρύµατος προς το ΙΚΑ κ.λπ..

11) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Όµιλος Φίλων Βουνού και Θάλασ-
σας Ηλείας ζητεί να ανακηρυχθεί ως προστατευόµενη η περιοχή
του ∆έλτα του ποταµού Αλφειού.

12) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟ-
ΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αρµόνης ∆ηµή-
τριος διατυπώνει τις προτάσεις του για τη βελτίωση της
λειτουργικότητας των Γραµµατειών των Ειρηνοδικείων.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί τη λήψη µέτρων για τη δια-
χείριση των προϊόντων χωµατουργικής δραστηριότητας στο
Νοµό Ηρακλείου Κρήτης.

14) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Ελληνικής Κοινότητας της
Νυρεµβέργης ζητεί την απόσπαση υπαλλήλου από το Γενικό
Προξενείο Μονάχου.

15) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Α.Ε. Πτηνοτροφικές Επιχειρήσεις Ναυπά-
κτου ζητεί τη χορήγηση άδειας για τη λειτουργία Μονάδας
Παραγωγής Ζωοτροφών στο Τ.∆. Γαλατά του ∆ήµου Χάλκειας
Αιτωλοακαρνανίας.

16) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Κέντρο Αποκατάστασης Παιδιών και Νέων
Κρήτης ζητεί την αναβάθµιση των προεπαγγελµατικών εργα-
στηρίων του Κέντρου σε παραγωγικά εργαστήρια κ.λπ..

17) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Λα-



ρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο ∆ήµος Ζαγοράς Μαγνησίας ζητεί να καλυφθεί η θέση
της υπεύθυνης Ιατρικών Εργαστηρίων στο Κέντρο Υγείας Ζαγο-
ράς.

18) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Παρ/µα Σάµου - Ικαρίας της Ένωσης Τεχνικών ∆ΕΗ
ζητεί την πρόσληψη προσωπικού στις υπηρεσίας της ∆ΕΗ του
Νοµού Σάµου και τον εκσυγχρονισµό των δικτύων στην Ικαρία
και τη Σάµο.

19) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ελλήνων
∆ασκάλων και Νηπιαγωγών Βάδης – Βιρτεµβέργης «ΑΡΙΣΤΟΤΕ-
ΛΗΣ» ζητεί την ίση φορολογική µεταχείριση των µελών του µε
αυτή που ισχύει για όλους τους άλλους υπαλλήλους που υπη-
ρετούν στο εξωτερικό κ.λπ..

20) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµο-
σπονδία Πολυτέκνων Ελλάδος διαµαρτύρεται για τα νέα
φορολογικά µέτρα που πλήττουν τους πολυτέκνους.

21) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Φιλοπρόοδων Άσκρης Βοιω-
τίας «Ο ΗΣΙΟ∆ΟΣ» ζητεί την ένταξη της Άσκρης Βοιωτίας σε
δήµο µε χαρακτήρα τουριστικής ανάπτυξης.

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποιό αναφέρεται στη αύ-
ξηση της εγκληµατικότητας στην περιοχή της Μεσσαράς
Ηρακλείου Κρήτης.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος διαµαρτύρεται για τα νέα φορολογικά µέτρα
που πλήττουν τους πολυτέκνους.

24) Ο Βουλευτής Ροδόπης κ. ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι ∆ασικοί Συνεταιρισµοί του Νοµού Ρο-
δόπης ζητούν την αύξηση της κρατικής συµµετοχής στα επεν-
δυτικά προγράµµατα του ΕΣΠΑ που αφορούν τη δασική
παραγωγή.

25) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Παραπλη-
γικών ζητεί τη διατήρηση των φοροαπαλλαγών για άτοµα µε
βαριά κινητική αναπηρία.

26) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Συνοµοσπονδία Επαγγελ-
µατιών Εµπόρων Ελλάδος ζητεί την τροποποίηση του
νοµοθετικού πλαισίου για τα δικαιώµατα πνευµατικής ιδιοκτη-
σίας.

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Φαρµακευτικός
Σύλλογος ζητεί τη νοµοθετική ρύθµιση ζητήµατος που αφορά
στη λειτουργία των φαρµακείων της χώρας.

28) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία o Έπαρχος Λήµνου ζητεί την κατεξαίρεση
ακτοπλοϊκή µεταφορά µε φορτηγά αυτοκίνητα των αιγοπροβά-
των, εν όψει των εορτών του Πάσχα.

29) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Γοργοποτάµου Φθιώτιδας
ζητεί την ένταξη της ιστορικής γέφυρας του Γοργοποτάµου στον
κατάλογο των Μνηµείων Παγκόσµιας Πολιτιστικής Κληρονοµιάς
της UNESCO.

30) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ιδιοκτητών Εκµεταλ-
λευτών Περιπτέρου Νοµού Ιωαννίνων ζητεί να καθοριστεί
κατώτατο όριο κέρδους για τη λιανική πώληση των τσιγάρων από
τους περιπτεριούχους - καπνοπώλες κ.λπ..

31) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων στη Νο-
µαρχιακή Αυτοδιοίκηση Πέλλας ζητεί τη διατήρηση της
µονιµότητας στο δηµόσιο και την κάλυψη των πάγιων και διαρ-
κών αναγκών µε µόνιµο προσωπικό.

32) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ελληνικού
Εµπορίου ζητεί τη λήψη µέτρων για την απελευθέρωση των αγο-
ρών µεταφορών και ενέργειας και το άνοιγµα των κλειστών επαγ-
γελµάτων.

33) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ∆ιεθνής Εταιρεία Φίλων Νίκου
Καζαντζάκη ζητεί τη στήριξη της εκδοτικής δραστηριότητας του
έργου του Νίκου Καζαντζάκη.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αλικαρνασσού Ηρακλείου
Κρήτης ζητεί τη δηµιουργία δήµου µε συνένωση των ∆ήµων
Νέας Αλικαρνασσού, Γουβών και Επισκοπής.

35) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ελληνικών Κοινο-
τήτων στη Γερµανία ζητεί την αποστολή στη Νυρεµβέργη
κλιµακίου του Προξενείου Μονάχου για την εξυπηρέτηση του Ελ-
ληνισµού της περιοχής.

36) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι µαθητές και οι µαθήτριες του
1ου ΕΠΑΛ Καρδίτσας διαµαρτύρονται για την απόσπαση της κα-
θηγήτριάς τους των µαθηµατικών.

37) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ∆ιασωµατική Επιτροπή των φο-
ρέων του Οπτικοακουστικού Χώρου ζητεί την παραίτηση της
διοίκησης του Ελληνικού Κέντρου Κινηµατογράφου.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο έργο
του εργοστασίου επεξεργασίας απορριµµάτων στο Νοµό
Αχαΐας.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις οφει-
λές του δηµοσίου προς το ΙΚΑ.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
τάσταση που επικρατεί στη δορυφορική ΕΡΤ.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εγκα-
τάλειψη του Ολυµπιακού ακινήτου στις Αχαρνές.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Τµήµα ∆υτικής Ελλάδος του
Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδας ζητεί την εξασφάλιση των απα-
ταίτητων πόρων για την τήρηση του χρονοδιαγράµµατος του
έργου του ∆υτικού Σιδηροδροµικού άξονα υψηλών ταχυτήτων
της Πελοποννήσου.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η διατή-
ρηση της εύρυθµης λειτουργίας των Πανεπιστηµιακών κλινικών.
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44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη στα-
σιµότητα του έργου ανακατασκευής του Νοσοκοµείου Πατρών
«ΑΓΙΟΣ ΑΝ∆ΡΕΑΣ».

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα τρο-
χαία ατυχήµατα επί της Π.Ε.Ο. στο ∆.∆. ∆ήµου Συµπολιτείας
Αχαΐας

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που θα προκύψουν από τις περικοπές των κονδυλίων
για τις εφηµερίες στα νοσοκοµεία.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η παράταση
του χρόνου κατάθεσης των δικαιολογοτικών για την ανακατα-
σκευή των σεισµόπληκτων κτηρίων.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δυ-
σλειτουργία των νοσοκοµείων λόγω µη διορισµού ∆ιοικήσεων.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η αξιολό-
γηση της Ειδικής Περιβαλλοντικής Μελέτης για το Παναχαϊκό
όρος.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα από τα εγκαταλελειµµένα αυτοκίνητα στους δρόµους της
Πάτρας.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο αυξη-
µένο ποσοστό των ενδονοσοκοµειακών λοιµώξεων.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η τοποθέ-
τηση φυσικοθεραπευτή στο Εθνικό Ίδρυµα Αποκατάστασης
Αναπήρων Αχαΐας.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η αντικατά-
σταση του σχολικού λεωφορείου του Εθνικού Ιδρύµατος Απο-
κατάστασης Αναπήρων Αχαΐας.

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που θα προκύψουν από τη συνάντηση µοτοσυκλετιστών
στην Αγυιά της Πάτρας.

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µελέτη
για την προστασία του ορεινού όγκου του Ερύµανθου Αχαΐας.

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο αίτηµα
δηµιουργίας οικολογικού πάρκου στην Πάτρα κ.λπ..

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα από τη ρύπανση στις εκβολές του ποταµού Πείρου.

58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος διαµαρτύρεται για τα φορολογικά µέτρα που
πλήττουν τους πολύτεκνους.

59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Οµοσπονδία Ατόµων µε
Αναπηρία ζητεί τη συµµετοχή της στο διάλογο για τα φορολο-
γικά και ασφαλιστικά θέµατα.

60) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Παρα-
πληγικών ζητεί τη διατήρηση των φοροαπαλλαγών για τα άτοµα
µε βαριά κινητική αναπηρία.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 4468/14-01-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Τζέκη Άγγελου , Ζιώγα Ιωάννη, Καλαντίδου Σοφίας δό-
θηκε µε το υπ αριθµ. 4520/ΙΗ/10-2-10 έγγραφο από την Υφυ-
πουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων η
ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 4640/18-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 714Β-10-2-10

έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 4664/18-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΟΙΚ5943/10-2-

10 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ο∆’ - 26 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 4197



4198 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ο∆’ - 26 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 4199



4200 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ο∆’ - 26 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 4201



4202 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ο∆’ - 26 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 4203

4. Στην µε αριθµό 4931/10-01-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Αµµανατίδου - Πασχαλίδου Ευαγγελίας (Λίτσας), Παπα-
δηµούλη ∆ηµητρίου και Ψαριανού Γρηγορίου δόθηκε µε το υπ

αριθµ. Β-353/10-2-10 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 4987/21-01-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Ιατρίδη Τσαµπίκας (Μίκας) δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/22 -

10-2-10 έγγραφο από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 5181/27-01-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παρασύρη Φραγκίσκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/7630/

10690/10-2-10 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η ακό-
λουθη απάντηση:



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της
Βουλής των Ελλήνων, τριάντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και
δυο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το ιδιωτικό Γενικό Λύκειο
«Νέα Γενιά» Ζηρίδη Αθηνών.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο των επίκαι-
ρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας 1 Μαρτίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 465/22-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Νικολάου Τσώνη
προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε την κατάσταση στο ΤΕΙ Λαµίας κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 458/22-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προκόπη Παυλόπουλου προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης, σχετικά µε τη µονιµοποίηση εργαζοµένων σε προ-
γράµµατα «STAGE» κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 494/23-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρου Σκοπελίτη
προς τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την
ακτοπλοϊκή σύνδεση της Ικαρίας µε την ηπειρωτική χώρα κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 489/23-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη
προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τις διαπραγµατεύσεις
µε την Πρώην Γιουγκοσλαβική ∆ηµοκρατία της Μακεδονίας
(ΠΓ∆Μ) κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 499/23-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς την Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
την περιβαλλοντική επιβάρυνση από τη λειτουργία του διυλιστη-
ρίου των Ελληνικών Πετρελαίων στην Ελευσίνα κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 471/22-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Άγγελου Μανω-
λάκη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε τα έργα στη Νέα Εθνική Οδό Κορινθίου-Πατρών κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 466/22-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς την
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τροποποίηση του
νοµικού πλαισίου για την άρση της υποχρεωτικής πληρωµής τέ-
λους υπέρ της ΕΡΤ στα τιµολόγια της ∆ΕΗ κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 493/23-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Γεωργίου Μαυρίκου
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε την επίλυση των προβληµάτων των εργαζοµένων της εται-
ρείας «ΕΡΓΑΝΗΣ» στο Βύρωνα κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 488/23-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αλέξανδρου Χρυσανθα-
κόπουλου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την Ελληνική τουριστική πολιτική για το 2010 κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 498/23-2-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Μου-
λόπουλου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε τις υπηρεσίες φύλαξης και καθαριότητας των
δηµοσίων νοσοκοµείων κ.λπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η τρίτη µε αριθµό 480/33/23-2-2010 επίκαιρη ερώτηση της

Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος κ. Αλέκας Παπαρήγα προς τον Πρωθυ-
πουργό, σχετικά µε την επιβάρυνση της εργατικής τάξης από τα
µέτρα της Κυβέρνησης και η πέµπτη µε αριθµό 481/34/23-2-2010
επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα
προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τις συνέπειες από την εφαρ-
µογή των έκτακτων µέτρων για την οικονοµία και της πρότασης
για την άρση της µονιµότητας, αναφέρονται εν πολλοίς στο ίδιο
θέµα και θα συζητηθούν ταυτόχρονα, χωρίς βέβαια να επηρεά-
ζονται τα δικαιώµατα των οµιλητών ως προς τον χρόνο της οµι-
λίας τους, σύµφωνα µε το άρθρο 131 παράγραφος 4 του
Κανονισµού της Βουλής.

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης της κ. Αλέκας Παπα-
ρήγα προς τον Πρωθυπουργό έχει ως εξής:

«Η εργατική τάξη, τα λαϊκά στρώµατα βρίσκονται αντιµέτωποι
µε τη γενικευµένη επίθεση της Κυβέρνησης στους µισθούς και
στις συντάξεις, τα εργασιακά και κοινωνικοασφαλιστικά δικαιώ-
µατα, την υγεία και την παιδεία.

Είναι µια επίθεση που αφορά κάθε πτυχή της ζωής των εργα-
τικών-λαϊκών οικογενειών µε οδυνηρές συνέπειες.

Στο αντιλαϊκό οπλοστάσιο προστίθενται συνεχώς και νέα
µέτρα, ενώ στο στόχαστρο έχει µπει ακόµα και ο δέκατος τέ-
ταρτος µισθός.

Η πραγµατικότητα είναι ότι όλα αυτά τα αντεργατικά µέτρα
έχουν αποφασιστεί από καιρό πριν στην Ευρωπαϊκή Ένωση µε τη
σύµφωνη γνώµη των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆η-
µοκρατίας, συµπεριλαµβάνονται στα προγράµµατα τους και υπη-
ρετούν την αύξηση της ανταγωνιστικότητας και της κερδοφορίας
του µεγάλου κεφαλαίου.

Η καπιταλιστική κρίση, τα ελλείµµατα και το δηµόσιο χρέος
χρησιµοποιούνται ως προσχήµατα για την επίσπευση και την επέ-
κταση των πιο αντιδραστικών αλλαγών.

Οι εργαζόµενοι, όπως δείχνουν και οι πρόσφατες εργατικές,
λαϊκές κινητοποιήσεις, αντιπαρατίθενται στην αντιλαϊκή πολιτική,
καταδικάζουν τα µέτρα που µειώνουν τους µισθούς και τις συ-
ντάξεις, καταδικάζουν την αύξηση του ορίου ηλικίας συνταξιο-
δότησης, την εµπορευµατοποίηση της υγείας και της παιδείας,
διεκδικώντας αιτήµατα που συνδέονται µε την ικανοποίηση των
σύγχρονων αναγκών.

Συνεχώς και πιο πλατιά κατανοείται ότι υπεύθυνη για την
κρίση, τα ελλείµµατα και το χρέος είναι η πλουτοκρατία που αυ-
ξάνει τα κέρδη της και η πολιτική που την υπηρετεί.

Ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός πώς τοποθετείται η Κυ-
βέρνηση στην κατάσταση αυτή, που χειροτερεύει τη ζωή των ερ-
γατικών-λαϊκών οικογενειών;».

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Τσίπρα προς
τον κύριο Πρωθυπουργό έχει ως εξής:

«Η Κυβέρνηση, µε τη σύµφωνη γνώµη του ECOFIN, έχει απο-
φασίσει να πάρει µία νέα σειρά σκληρών µέτρων για την οικονο-
µία, παρά την πιστή εφαρµογή του αντικοινωνικού και άδικου
Προγράµµατος Σταθερότητας. Τα µέτρα αυτά αφορούν σε αλ-
λαγές στο ασφαλιστικό σύστηµα, περικοπές µισθών και επιδο-
µάτων στο δηµόσιο τοµέα, νέα φορολόγηση, περαιτέρω
απορρύθµιση των εργασιακών σχέσεων και αναστολή των συλ-
λογικών συµβάσεων εργασίας.

Την ίδια στιγµή ανοίγει ο δρόµος για ραγδαία µείωση του προ-
σωπικού στη δηµόσια υγεία, παιδεία και κοινωνική πρόνοια. Πρό-
σφατα, µάλιστα, υπήρξαν και ακραίες προτάσεις για την «άρση
της µονιµότητας των δηµοσίων υπαλλήλων».

Επειδή οι εργαζόµενοι και οι εργαζόµενες της χώρας έχουν
κληθεί τα τελευταία χρόνια να πληρώσουν αυτοί και µόνο αυτοί
την οικονοµική κρίση που δηµιούργησε το χρηµατοπιστωτικό σύ-
στηµα και η σκληρή νεοφιλελεύθερη πολιτική που εφαρµόστηκε

από τις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ,
ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός:

1. Έχει υπολογίσει τις οικονοµικές και κοινωνικές συνέπειες
που θα έχει η εφαρµογή αυτών των µέτρων στην αγοραστική δύ-
ναµη των εργαζοµένων, µε την αύξηση της ανεργίας και των ελ-
λειµµάτων των ασφαλιστικών ταµείων, µε την καθιέρωση της
εργασιακής επισφάλειας στον ιδιωτικό τοµέα, καθώς και µε τη
συρρίκνωση του δηµοσίου τοµέα;

2. Ισχύει η δήλωση του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης ότι εξε-
τάζεται η άρση της µονιµότητας των δηµοσίων υπαλλήλων και
σε τι θα βοηθήσει αυτό στη µείωση του δηµοσιονοµικού ελλείµ-
µατος; Αληθεύουν οι πληροφορίες που δηµοσιεύτηκαν σε εφη-
µερίδες πως το νέο αντικοινωνικό πακέτο µέτρων θα θεσπιστεί µε
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου;».

Το λόγο έχει ο Πρωθυπουργός, ο κ. Γιώργος Παπανδρέου, για
δώδεκα λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελ-
λάδα βρίσκεται σήµερα στο µέσο της µεγαλύτερης κρίσης που
γνώρισε τα τελευταία τριάντα έξι χρόνια της Μεταπολίτευσης. Κι
όταν το ΠΑ.ΣΟ.Κ., από τη θέση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
χαρακτήριζε επικίνδυνες τις πολιτικές της προηγούµενης Κυ-
βέρνησης, πολλοί µιλούσαν µε ευκολία για λαϊκισµό. Όταν ζη-
τούσαµε εκλογές το ταχύτερο δυνατό, κάποιοι απορούσαν, γιατί
βιάζεται το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και δεν δείχνει υποµονή, για να εξασφαλί-
σει µία ακόµη ευρύτερη νίκη. Όταν λέγαµε πως, κάθε µέρα που
περνά, είναι µια χαµένη µέρα που καθιστά τα πράγµατα πολύ πιο
δύσκολα για το µετά, η Νέα ∆ηµοκρατία µας κατηγορούσε για
κινδυνολογία.

∆υστυχώς, η ιστορία επαλήθευσε πλήρως τους χειρότερους
φόβους µας. Κορυφή του παγόβουνου, το έλλειµµα, που είναι
υπερδιπλάσιο, πάνω από τα 15.000.000.000 ευρώ, µεγαλύτερο
απ’ αυτό που ισχυριζόταν η Νέα ∆ηµοκρατία 15.000.000.000!

Τα όσα αποκαλύφθηκαν µετά τις εκλογές, αποδεικνύουν ότι η
Νέα ∆ηµοκρατία λιποτάκτησε µπροστά στις ευθύνες της. Και την
αλήθεια απέκρυψε συστηµατικά από τον ελληνικό λαό επί µακρό,
και τις ευθύνες της απέναντι στην πατρίδα φοβήθηκε να αναλά-
βει. ∆εν είχε το θάρρος να κάνει τα ελάχιστα, που σήµερα, ήδη
µέσα σε τέσσερις µήνες, και δροµολογούµε, και υλοποιούµε: Την
αξιοκρατία στο δηµόσιο, τη διαφάνεια στις συναλλαγές και στον
Προϋπολογισµό του κράτους, µέτρα για την καταπολέµηση της
διαφθοράς, ένα φορολογικό σύστηµα που δεν χαρίζει στους
ισχυρούς και πλήττει τους αδύναµους, πολιτικές που δεν απα-
ξιώνουν το δηµόσιο σύστηµα υγείας και παιδείας, αποφάσεις
που δεν αφήνουν ατιµώρητο κάθε ισχυρό, πολιτικό ή επιχειρη-
µατικό παράγοντα, επειδή απλά έχει ισχύ, επιβεβαιώνοντας δη-
λαδή το νόµο της ζούγκλας, το δίκαιο του ισχυρού, και όχι το
κράτος δικαίου.

Αν είχε τηρήσει η Νέα ∆ηµοκρατία στα έξι χρόνια διακυβέρ-
νησής της, έστω και λίγα από τα παραπάνω, σήµερα δεν θα ήµα-
σταν ως χώρα σε αυτήν την οδυνηρή θέση. Και είναι αµαρτία,
διότι αυτά τα λέγαµε µε αίσθηµα ευθύνης απέναντι στον ελλη-
νικό λαό και σ’ αυτόν τον τόπο, διότι διαπιστώναµε τον κατήφορο
που είχε πάρει η χώρα µας.

Το «ή αλλάζουµε ή βουλιάζουµε», δεν ήταν µια προεκλογική
παρόλα! Ήταν µια απλή αλήθεια. Και η ζηµιά που έγινε, είναι ανυ-
πολόγιστη. ∆εν είναι µόνο οικονοµική. ∆εν είναι µόνο δηµοσιο-
νοµική. Αφορά στην ίδια την υπόσταση του κράτους. Κατάφερε
να µοιάζει η Ελλάδα αναξιόπιστη, αναξιόχρεη και φυγόπονη.
Ποια εµπιστοσύνη να εµπνεύσει η χώρα, της οποίας η κυβέρνηση
παραπλανά µε τόσο χονδροειδή τρόπο την διεθνή κοινότητα,
αλλά και τον ίδιο το λαό;

Να γυρίσουµε λοιπόν σελίδα, βάζοντας ένα οριστικό τέλος σε
πρακτικές ανευθυνότητας, συγκάλυψης και κουκουλώµατος. Να
δώσουµε επιτέλους µια πειστική απάντηση, πρώτα στους εαυ-
τούς µας, στο αγωνιώδες ερώτηµα που θέτει κάθε µέρα ο πολί-
της, ο οποίος καλείται να πληρώσει τα σπασµένα: «Μα καλά σ’
αυτή τη χώρα δεν φταίει κανείς;». Ένα ερώτηµα που πια µου θέ-
τουν συστηµατικά και οι συνάδελφοί µου οι Πρωθυπουργοί
άλλων χωρών: «∆ικαιοσύνη», µου λένε, «δεν υπάρχει στη χώρα
σας;»
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∆εν είναι δυνατόν να συνεχίσουµε έτσι. Αν κάποιος έφταιξε,
να του αποδοθούν ευθύνες, όποιος κι αν είναι αυτός. Να απο-
τρέψουµε εφεξής κάθε πειρασµό, οποιουδήποτε πολιτικού, οποι-
ουδήποτε υπουργού ή κόµµατος, να παίζει µε αριθµούς, αλλά
τελικά και µε τις τύχες της ίδιας της χώρας.

Χαίροµαι λοιπόν που χθες ολοκληρώθηκε στη Βουλή και ψη-
φίστηκε ο νόµος για µια ανεξάρτητη στατιστική υπηρεσία. Πα-
ρότι είναι αυτονόητο, αλλά και τα αυτονόητα ήταν και είναι
βασική προεκλογική µας δέσµευση. Μόνο πάνω στη διαφάνεια
µπορούµε να χτίσουµε µια νέα σχέση εµπιστοσύνης, και στο
εσωτερικό της χώρας και στο εξωτερικό. Να προστατεύσουµε
τελικά, µε τη θεσµική κατοχύρωση των δηµοκρατικών µας θε-
σµών και λειτουργιών, τα δικαιώµατα του πολίτη. Αυτός είναι ο
στόχος µας.

Σήµερα, η Ελλάδα και ο πολίτης, δυστυχώς, καλούνται να πλη-
ρώσουν το λογαριασµό µιας επικίνδυνης εξαετούς εξουσίας.
Μιας εξουσίας, που εξυπηρετούσε ένα κατεστηµένο, ένα ιδιό-
τυπο συνονθύλευµα κρατικοδίαιτων συµφερόντων, που µονα-
δικό σκοπό είχαν το πλιάτσικο του δηµόσιου τοµέα από τις προ-
µήθειες και την ακίνητη περιουσία, από τις αποταµιεύσεις του
ελληνικού λαού, µέχρι βεβαίως και τις ρουσφετολογικές προ-
σλήψεις. Και το δηµόσιο λύγισε. Λύγισε το ελληνικό κράτος, υπό
το βάρος της αδιαφάνειας και της διαφθοράς. Το αποτέλεσµα, το
βλέπουµε. Η Ελλάδα βρέθηκε αδύναµη, ευάλωτη, αναξιόπιστη
και εκτεθειµένη σε µια παγκόσµια οικονοµία, που βολοδέρνει
στην τρικυµία της διεθνούς κρίσης. Εµείς προσφερθήκαµε ως το
αδύναµο θύµα, ως το εύκολο πειραµατόζωο απροστάτευτοι, στις
άγριες διαθέσεις των αγορών, αλλά και της έλλειψης βούλησης
της διεθνούς κοινότητας να αντιδράσει αποτελεσµατικά απένα-
ντι στις ορέξεις αυτών των αγορών. Εάν βέβαια είχαµε φροντίσει
τα του οίκου µας, θα αντέχαµε πολύ καλύτερα στους άγριους
ανέµους της σηµερινής κρίσης του καπιταλιστικού συστήµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διεθνής κρίση ήταν µόνο το
κερασάκι στην τούρτα, που οδήγησε στην κατάρρευση του ίδιου
του µοντέλου, πάνω στο οποίο στηρίχτηκε ο δηµόσιος βίος της
δικής µας χώρας, το µοντέλο διάρθρωσης της οικονοµίας, του
µοντέλου διακυβέρνησης του ίδιου του πολιτικού συστήµατος.
Σήµερα όµως, δεν έχουµε την πολυτέλεια απλά να διαπιστώ-
νουµε την ορθότητα των ιδεολογικών και πολιτικών µας θέσεων.
Όσο δίκιο κι αν έχουµε, σήµερα δεν είναι η ώρα των ατέρµονων
ιδεολογικών αντιπαραθέσεων. Είναι η ώρα της δράσης και των
αποφάσεων για την πατρίδα. Αυτή την ευθύνη εγώ αισθάνοµαι.
Αυτή την ευθύνη αισθάνεται η παράταξη του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος.

∆εν νοµίζω ότι υπάρχει Έλληνας και Ελληνίδα –ούτε και εσείς,
κυρία Παπαρήγα, ούτε εσείς, κύριε Τσίπρα,- που πιστεύει ότι θέ-
λαµε να έρθουµε στην εξουσία, για να πάρουµε σκληρές απο-
φάσεις απέναντι στον ελληνικό λαό. Αλλά σήµερα, είναι άλλο το
χρέος µας. Να ξεχάσουµε το πολιτικό κόστος και να σκεφθούµε
µόνο την επιβίωση της πατρίδας.

Οι πράξεις και οι παραλείψεις των προηγούµενων ετών, οδη-
γούν σήµερα εκ των πραγµάτων, σε βίαιες αλλαγές και αναγκα-
στικές περικοπές κεκτηµένων.

Το δίληµµα σήµερα είναι ένα: Θα αφήσουµε τη χώρα να χρε-
οκοπήσει ή θα αντιδράσουµε; Θα αφήσουµε τους κερδοσκόπους
να µας πνίξουν ή θα πάρουµε τις τύχες µας στα δικά µας χέρια;
Θα αφήσουµε τη χώρα έρµαιο των εξελίξεων ή θα µετατρέψουµε
την επώδυνη κρίση σε ευκαιρία αναγέννησης;

Μοναδική πυξίδα δεν µπορεί παρά να είναι το συµφέρον της
χώρας και βεβαίως όλων των Ελλήνων, το συµφέρον των πολ-
λών. Αυτό είναι σήµερα το ιστορικό µας χρέος, πέρα και έξω από
τον υπολογισµό προσωπικού, κοµµατικού, πολιτικού κόστους. Η
στιγµή είναι ιστορική. ∆εν αφήνει περιθώρια για υπεκφυγές, για
δηµαγωγίες και λαϊκισµούς. Καµία άλλη χώρα δεν θα πληρώσει
για τα χρέη τα δικά µας. Αυτό είναι βέβαιο. Κανείς άλλος, εκτός
από εµάς, δεν µπορεί να βγάλει το φίδι από την τρύπα. Σε τε-
λευταία ανάλυση, είναι και θέµα τιµής και περηφάνιας για τη
χώρα µας, να διορθώσουµε µόνοι µας τα του οίκου µας.

Αλλά βέβαια δεν µπορούµε και δεν θα µείνουµε στα έκτακτα
µέτρα. Χρέος δικό µας, είναι να ανατρέψουµε τα κακώς κείµενα,
να ξαναχτίσουµε τη χώρα µας σε νέες στέρεες, υγιείς βάσεις κοι-

νωνικής δικαιοσύνης, ισονοµίας, ισοτιµίας, ισότητας, ευνοµίας
και ασφάλειας. Να ανατρέψουµε όλες τις παθογένειες δεκαε-
τιών, που τα τελευταία χρόνια εντάθηκαν σε τέτοιο βαθµό, που
δεν τα άντεξε ούτε η χώρα, ούτε ο κοινωνικός µας ιστός.

Αυτό το δύσκολο έργο επιλέγουµε, διότι ξέρουµε ότι αν δεν
κάνουµε τις βαθιές τοµές σήµερα, τότε αύριο και πάλι η κρίση θα
πνίξει τη χώρα µας. Και πάλι θα κληθεί ο λαός να πληρώσει τα
σπασµένα ενός κατεστηµένου, να πληρώσει ο λαός και ο πολίτης
τις δύσκολες κρίσεις που θα περάσουµε ξανά. ∆εν υπάρχει, λοι-
πόν, άλλος δρόµος, από το να ηγηθούµε σε αυτόν τον αγώνα της
δύσκολης αναγέννησης της χώρας µας.

Και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, από την πρώτη στιγµή, κινήθηκε
µε γνώµονα την κοινωνική δικαιοσύνη, τη µέγιστη δυνατή προ-
στασία των αδυνάµων και της µεσαίας τάξης, έχοντας δύο πα-
ράλληλους στόχους: Πρώτον, να σώσουµε την Ελλάδα από την
κρίση που την απειλεί, µε τον πιο δίκαιο καταµερισµό των βαρών
και δεύτερον, να προωθήσουµε ριζικές ανατροπές και βαθιές αλ-
λαγές, που χτυπούν τα προβλήµατα στη ρίζα τους, που γεννούν
ένα νέο τοπίο, το οποίο θα αποτρέψει να ξαναβρεθούµε εδώ που
είµαστε σήµερα.

Αυτό κάνουµε µε τις µεγάλες θεσµικές αλλαγές, ξεκινώντας
από τις προσλήψεις στο δηµόσιο, τη Στατιστική Υπηρεσία, αλλά
και τη νέα αρχιτεκτονική του κράτους, την απόδοση τελικά ευ-
θυνών στους δηµόσιους λειτουργούς που παρανοµούν ή δωρο-
δοκούνται, την εγγύηση για µια βιώσιµη πράσινη ανάπτυξη, η
οποία θα διασφαλίζει όχι µόνο ανταγωνιστικότητα, αλλά και θέ-
σεις εργασίας, παραγωγή πλούτου γιατί σήµερα δεν παράγουµε,
δεν είµαστε ανταγωνιστικοί.

Με ένα νέο φορολογικό σύστηµα, -επιτέλους, ένα πρώτο ση-
µαντικό βήµα δίκαιης κατανοµής των φορολογικών βαρών- για
να είναι και αξιόπιστο, αλλά για να έχει αξιοπιστία και στη συνεί-
δηση του Έλληνα πολίτη, για να υπάρχει σωστή αναδιανοµή του
πλούτου της χώρας και µία νέα σχέση διαφάνειας και εµπιστο-
σύνης µεταξύ κράτους και πολίτη.

Είναι βέβαιο πως αυτές οι αλλαγές θα εγγυηθούν µία τελείως
διαφορετική και θετική προοπτική για τη χώρα µας και για τον
πολίτη. Έχουµε όµως υποχρέωση απέναντι στον ελληνικό λαό,
που µας εµπιστεύτηκε, να κάνουµε τώρα ό,τι περνά από το χέρι
µας, για να αντιµετωπίσουµε τους άµεσους κινδύνους. Σήµερα,
γιατί αύριο θα είναι αργά, και οι συνέπειες που θα κληθούν να
πληρώσουν οι πολίτες, θα είναι πολύ χειρότερες.

Γιατί γνωρίζετε καλά, ότι αν η οικονοµία της χώρας µας κα-
τέρρεε, αν η χώρα µας έπαυε να είναι σε θέση να δανείζεται, τα
πρώτα θύµατα θα ήταν οι πλέον αδύναµοι, οι άνεργοι, οι συντα-
ξιούχοι, τα ασθενέστερα στρώµατα.

Οι εύποροι θα είχαν και πάλι τον τρόπο τους, θα έκοβαν από
τις περιττές δαπάνες, ή µπορεί και να µην θίγονταν καθόλου.
Αυτό που διασφαλίζουµε, αυτό που κάνουµε σε κάθε µας πράξη,
αυτό για το οποίο δεσµευόµαστε απέναντι στους πολίτες, είναι
ότι όλοι θα συµβάλουν αναλογικά. ∆εν θα πληρώσουν την κρίση
µόνο εκείνοι που έχουν τις λιγότερες ή και καµία ευθύνη για τη
δηµιουργία της. Οι έχοντες και κατέχοντες θα συµβάλουν, ανα-
λαµβάνοντας αυξηµένο βάρος.

Και θέλω από εδώ, από το Βήµα της ελληνικής Βουλής εδώ να
διαβεβαιώσω τον ελληνικό λαό ότι οι κόποι θα πιάσουν τόπο.
Όταν βγούµε από αυτήν την καταιγίδα, θα βγούµε πιο δυνατοί
και πιο σίγουροι, µε το κεφάλι ψηλά. Γι’ αυτό αγωνιζόµαστε, γι’
αυτό δίνουµε µάχη παντού, σε όλα τα διεθνή φόρα, στα διεθνή
Μέσα Ενηµέρωσης, παντού. Και σε αυτόν τον αγώνα, σας θέ-
λουµε, σας χρειαζόµαστε µαζί µας. Γιατί µαζί µπορούµε να τα
καταφέρουµε. Και θα τα καταφέρουµε, να ξανανιώσουν οι Έλ-
ληνες περήφανοι και ασφαλείς. Γιατί σίγουρα, οι Έλληνες αξί-
ζουµε περισσότερα -και µπορούµε καλύτερα, το έχουµε
αποδείξει- απ’ ό,τι βιώσαµε την τελευταία περίοδο, µε τη διακυ-
βέρνηση της χώρας από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Και θα τα καταφέ-
ρουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Πρόε-
δρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος και Γραµµατέας της Κεντρικής Επιτροπής του
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Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αλέκα Παπαρήγα.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-

κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): ∆υο
πράγµατα µπορεί να συµβαίνουν: Ή η Κυβέρνηση έχει βαθύτατη
άγνοια πώς µπορεί να υπηρετήσει τα λαϊκά συµφέρονται, γιατί
γι’ αυτό υποτίθεται εκλέγεται, ή έχει βαθύτατη γνώση πώς να
χτυπήσει τα λαϊκά συµφέροντα υπέρ του κεφαλαίου. Το δεύτερο
ισχύει. Εµείς δεν την κατηγορούµε για άγνοια.

Προεκλογικά το ΠΑΣΟΚ µιλούσε για ένα ζήτηµα νοικοκυρο-
σύνης. Αυτό ήταν η σηµαία του ΠΑΣΟΚ: Με το νοικοκυριό τα λύ-
νουµε όλα. Τώρα ανέβηκαν οι τόνοι. Μίζες, σκάνδαλα, χαµένα
χρήµατα από τις τσέπες του λαού. Υπάρχει αυτό το ζήτηµα. Είναι
πρόσχηµα για την Κυβέρνηση. Και αν αθροίσουµε τις µίζες και τα
σκάνδαλα και τη ρουσφετολογία που υπήρχε –ούτε συζήτηση-
είναι ένα ελάχιστο ποσό από αυτό που πλήρωσε ο λαός για να
µεγαλώνουν τα ταµεία της πλουτοκρατίας. Το λέω έτσι απλά.

Και να βάλουµε το εξής ερώτηµα. Γιατί εδώ στους δείκτες βά-
ζουµε τους δείκτες των σκανδάλων. ∆εν βάζουµε τους δείκτες
για τα κέρδη και το εισόδηµα των εργαζοµένων. Το 2004 το Ακα-
θάριστο Εθνικό Προϊόν ήταν 168.000.000. Το 2007 ήταν
208.000.000. Μισθός: 1.1.2004 ήταν 540,66 ευρώ µεικτός,
1.5.2007 657,89 ευρώ. Όλα τα άλλα τι έγιναν; Έγιναν µίζες όλα;

Αφού λοιπόν σας έχει πιάσει µανία όλα να τα ανάγετε σε µίζες
και σε κλοπές, εµείς δεν έχουµε αυτή τη µανία, τη δικαστική αντι-
µετώπιση των ζητηµάτων διότι είναι πολιτική κλοπή και µάλιστα
µε µεγάλο µέρος νοµιµοποιηµένη. Τότε λοιπόν σας ζητάµε να κά-
νετε πολιτικό δικαστήριο, όχι ποινικό, γι’ αυτούς που έκλεψαν 25
τρισεκατοµµύρια δραχµές από το 1950 έως το 1975 -δεν έχει ση-
µασία αν έχουν πεθάνει, να υπάρχει πολιτική καταδίκη- από τα
ασφαλιστικά ταµεία. Και είναι και κυβερνήσεις και τράπεζες.
Αυτοί που από το 1992 έως το 2005 έχουν πολιτική ευθύνη, αυτοί
µπορεί να πάνε και στη φυλακή, καθώς µε τις πολιτικές τους απο-
φάσεις χάθηκαν 8.000.000.000 από τα ασφαλιστικά ταµεία, στο
Χρηµατιστήριο, γενικά στη χρηµαταγορά. Να πάνε στη φυλακή
αυτοί που χρωστάνε στο ΙΚΑ 4,5 δισεκατοµµύρια, αυτοί που ει-
σφοροδιαφεύγουν 1,9 δισεκατοµµύρια και οι ιδιώτες που χρω-
στάνε στο ΙΚΑ 2,3 δισεκατοµµύρια και αυτοί που έχουν την
ευθύνη για να µην έρχονται στα ταµεία τα εισοδήµατα από το
φόρο των καυσίµων στους εφοπλιστές, στις ναυτιλιακές επιχει-
ρήσεις κ.λπ.. Αν θέλετε, να πάµε για άλλους µε πολιτικά δικα-
στήρια και για άλλους µε ποινικά. ∆εν χρειάζονται εξεταστικές
επιτροπές. Αυτά είναι τρεις στο λάδι, τρεις στο ξύδι και το λα-
δόξυδο. Είναι επίσηµα στοιχεία.

Η Κυβέρνηση εµφανίζεται πάρα πολύ προβληµατισµένη για
τους κερδοσκόπους. Ποιοι είναι αυτοί οι κερδοσκόποι;

Είναι επιχειρηµατικοί όµιλοι που ανταγωνίζονται µεταξύ τους
και είναι και κράτη µε τα οποία συνδέονται οι επιχειρηµατικοί όµι-
λοι. Ανακαλύψαµε τώρα τι γράφει η Γερµανία κ.λπ.. Απαράδεκτα
δηµοσιεύµατα, βεβαίως. ∆εν τους δίνουµε συγχαρητήρια.
Όµοιος οµοίω είναι τα πράγµατα.

Πριν ένα χρόνο όµως, πριν ξεσπάσει η κρίση, ο επίσηµος Βρε-
τανικός Τύπος –δεν µιλάω για τις κίτρινες φυλλάδες- έγραφε και
ξαναέγραφε το εξής πράγµα: «Αν στην Ελλάδα ξεσπάσει κρίση
και δηµιουργηθεί θέµα πτώχευσης, πρέπει εµείς να πατήσουµε
το πόδι µας στην Ελλάδα πριν προλάβουν οι Γαλλογερµανοί».

Τι πιστεύετε, κύριε Παπανδρέου; Από χθες αρχίσαµε τα χει-
ροκροτήµατα. Μας κάλεσε ο Οµπάµα στις Ηνωµένες Πολιτείες.
Ξέρετε πάρα πολύ καλά τι θα κάνει. Θα σας χαϊδέψει την πλάτη,
θα σας πει είστε θύµατα των ανταγωνιστών Γερµανών κ.λπ., µας
είπαν και οι Βρετανοί να σας δείξουµε πολιτική συµπάθεια. Για τι
θα µιλήσει; Αιγαίο, Κύπρος, FYROM, Βαλκάνια, εξοπλισµοί κ.λπ..
Αυτό είναι το µεγάλο δράµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της Γενικής Γραµµατέως της Κεντρικής Επιτροπής του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας)

Εµείς σήµερα βάζουµε ζήτηµα για το οικονοµικό, πολιτικό και
στρατιωτικό κόστος που θα το σηκώσει ο ελληνικός λαός. Όλα
αυτά που λέτε για κερδοσκόπους κ.λπ. είναι υπαρκτό ζήτηµα,
αλλά το βάζετε συνειδητά σε λάιτ µορφή, να ψάχνουµε να
βρούµε τους κερδοσκόπους. Είναι οι ανταγωνιστές εντός της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, είναι οι ανταγωνιστές της Ευρωπαϊκής Ένω-

σης µε τη Κίνα, τις Ηνωµένες Πολιτείες, τη Ρωσία κ.λπ. και εµ-
φανίζεται τώρα η Ελλάδα πως δίνει την ίδια διέξοδο από την
κρίση που δίνουν σε όλα τα µήκη και πλάτη της γης οι χώρες του
καπιταλιστικού κόσµου.

Εδώ που τα λέµε, να πείτε και την αλήθεια. Η διέξοδος για
εσάς, η διέξοδος για το κεφάλαιο είναι η εξής: Από τη µια µεριά
να γονατίσετε πλήρως τους εργαζόµενους και από την άλλη
µεριά να βρείτε νέες αγορές. Η διεύρυνση των νέων αγορών
είναι για µεν τους πρωταγωνιστές πόλεµος, για δε τους δευτε-
ραγωνιστές, όπως είναι η Ελλάδα, η συµµετοχή σ’ αυτά τα σχέ-
δια. Θα σας βάλουν να αυξήσετε την παρουσία σας στο
Αφγανιστάν. Αυτά θα κάνει ο Οµπάµα.

Να σας πω κάτι; ∆εν το βάζουµε σε ζήτηµα µειοδοσίας και
προδοσίας κ.λπ.. Κόκκινη γραµµή δεν µπορεί να υπάρξει. Από τη
στιγµή µάλιστα που πάτε να διαλέξετε αν θα παίξετε περισσό-
τερο µε τους Ευρωπαίους ή τους Αµερικανούς, δεν υπάρχει κόκ-
κινη γραµµή. Το ξαναλέω ότι δεν είναι θέµα µειοδοσίας. Είναι
θέµα πολιτικής επιλογής, υπηρέτησης στρατηγικών συµφερό-
ντων.

Στην Ιρλανδία το έλλειµµα ανήλθε το 2009 στο 12,5% και το
2010 υπολογίζεται να φτάσει το 14,7%. Εκεί, λοιπόν, τι ήταν; Ανί-
κανες κυβερνήσεις; Για να µην πούµε πού βρίσκεται τώρα στις
Ηνωµένες Πολιτείες. Είναι η χώρα µε το µεγαλύτερο έλλειµµα
και τη µεγαλύτερη εξάρτηση από την Κίνα και τη Γερµανία. Έτσι
και κουνήσουν το χεράκι τους οι Ηνωµένες Πολιτείες…! Είναι
θέµα ανικανότητας; Το έχουµε ρίξει στη µίζα και στην ανικανό-
τητα.

Στη Βρετανία το έλλειµµα το 2009 πήγε στο 12,1% και υπολο-
γίζεται να φτάσει στο 13% το 2010. Στην Ισπανία το έλλειµµα για
το 2009 ξεπέρασε το 11%. Αυτό τι είναι; Ανικανότητα; Όλοι στις
µίζες είναι; Αφού η µίζα είναι επίσηµη πολιτική. Ανταγωνιστικό-
τητα δίχως µίζα δεν υπάρχει. Αυτό δεν σηµαίνει ότι την ανεχό-
µαστε.

Στην Ιταλία το δηµόσιο χρέος από 115% του ΑΕΠ για το 2009
αναµένεται να υπερβεί το 117% το 2010. Στην Ολλανδία το ΑΕΠ
µειώθηκε κατά 4,3% και στο Βέλγιο κατά 3%. Τι ήταν λοιπόν
αυτό; «Αλογοσκούφηδες» είχαν εκεί ή Παπαντωνίου παλαιότερα;
Αυτή είναι η κατάσταση.

Εδώ αναφερόµαστε σε ζήτηµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
των είκοσι επτά. Ποια είναι η διέξοδος; Να γονατίσουν οι εργα-
ζόµενοι, όχι για δύο και τρία χρόνια, αλλά για εκατό χρόνια. Αυτή
είναι η ιστορία.

Από αυτή την άποψη καµµία συναίνεση, καµµία στήριξη και µά-
λιστα απορρίπτουµε την πολιτική σας πολιτικά, προγραµµατικά,
ταξικά. Ένα πράγµα που δεν ανεχόµαστε –γιατί εξηγούµε την
πολιτική σας, αυτή περιµέναµε, όπως και της Νέας ∆ηµοκρατίας-
είναι να κοροϊδεύετε τον ελληνικό λαό για τη µίζα, για το ένα, για
το άλλο, για τις αστοχίες, για την κοµµατική ρουσφετολογία.
Αυτά είναι επιµέρους ζητήµατα, απαράδεκτα, ασυµβίβαστα. ∆εν
µπορεί να συµβιβαζόµαστε µε αυτά, αλλά είναι πολύ επιµέρους
σε σχέση µε το ζήτηµα που υπάρχει σήµερα, ευρώ-δολάριο, Ευ-
ρωζώνη-µη Ευρωζώνη και όλους αυτούς τους προβληµατισµούς
που αναπτύσσονται. Όχι να εµπαίζουµε τον ελληνικό λαό, επειδή
στο σύνολό του δεν έχει όλη την πληροφόρηση, ξέρει τα προ-
βλήµατά του, αλλά δεν είναι υποχρεωµένος να ξέρει…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρία Παπαρήγα, θα
σας παρακαλούσα να ολοκληρώσετε, επειδή είναι διπλάσιος ο
χρόνος σας.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ (Γενική Γραµµατέας της Κεντρι-
κής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Ευ-
χαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας ευχαριστώ πολύ.
Απλά υπενθυµίζω και στους κ. κ. Αρχηγούς να τηρούµε το χρόνο.
Θα έχετε βέβαια την ανοχή σαφώς εάν χρειαστεί και εσείς κ. Τσί-
πρα, αλλά όχι µεγάλη ανοχή.

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς έχει το λόγο.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. Θα προσπαθήσω να µην υπερβώ το χρόνο.

Κύριε Πρωθυπουργέ, σας άκουσα µε προσοχή, αλλά λυπάµαι
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ιδιαίτερα διότι για άλλη µια φορά ακολουθείτε την πεπατηµένη
που έχουµε δει ξανά και ξανά από τη Μεταπολίτευση και µετά
για πολλά χρόνια.

Κάθε κυβέρνηση που έρχεται να ρίχνει όλες τις ευθύνες στην
προηγούµενη. Παραλάβαµε χάος, παραλάβαµε καµένη γη, τα
ίδια λέγατε και εσείς τότε. Λες και δεν ξέρατε ή λες και δεν έχετε
καµµία ευθύνη. Αυτό όµως που δεν µπορώ να καταλάβω και δεν
µπορεί να καταλάβει και ο ελληνικός λαός είναι πως είναι δυνα-
τόν -αφού τα έχει κάνει τόσο χάλια η προηγούµενη κυβέρνηση
και έπρεπε να φύγει έγκαιρα και πιο γρήγορα ακόµα, πώς είναι
δυνατόν- να έρχεστε εσείς και να εφαρµόζετε το πρόγραµµά της,
αυτά τα οποία είχε πει προεκλογικά. Και ακόµα χειρότερα! Πώς
είναι δυνατόν; ∆εν αναρωτιέστε; Κάτι δεν πάει καλά µε αυτό το
επιχείρηµα.

Και πώς είναι δυνατόν; ∆εν απορείτε που έχετε την ευρύτατη
συναίνεση της Νέας ∆ηµοκρατίας; Άλλο που έχετε καταλάβει
πως δεν σας βοηθάει αυτό και κάνετε αυτά τα επικοινωνιακά παι-
χνίδια µε τις εξεταστικές επιτροπές.

Αλλά και έχετε βρει και την απρόσµενη υποστήριξη στο πρό-
σωπο του κ. Καρατζαφέρη και του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού στην πολιτική σας. Σας στήριξε στην υπόθεση της
κατάργησης του δέκατου τέταρτου µισθού, σας στήριξε στον
επαναπατρισµό των «µαύρων» κεφαλαίων από το εξωτερικό. Εύ-
σχηµα έπλεξε το εγκώµιο του κ. Λοβέρδου προχθές που θέλει
να διαλύσει το ασφαλιστικό. Και επειδή σας διαβεβαιώνω ότι δεν
έχει προχωρήσει ο κ. Καρατζαφέρης στις σοσιαλιστικές ιδέες,
κοιτάξτε µην τυχόν και έχετε προσχωρήσει εσείς στην βαρβα-
ρότητα µε την πολιτική σας.

∆εν ξέρω τι σας ρώτησε κύριε Πρωθυπουργέ, η κ. Παπαρήγα.
Εγώ, όµως, σας ρώτησα πολύ συγκεκριµένα πράγµατα και δεν
απαντήσατε. Σας ρώτησα ποιο υπολογίζετε, εάν έχετε υπολογί-
σει, ποιο πιθανό να είναι το κόστος των οικονοµικών µέτρων που
έχετε εξαγγείλει και αυτά που είστε έτοιµοι να πάρετε. Και εσείς
µου απαντήσατε για πολιτικό κόστος. ∆εν απαντήσατε επί της
ουσίας. Θα µπορούσατε να µου είχατε απαντήσει, να µας είχατε
απαντήσει, ότι δεν µας ενδιαφέρει και είµαστε σε τόσο κρίσιµη
κατάσταση, παίζουµε µε τα χέρια κατεβασµένα στην Ευρώπη, ότι
µας λένε, λέµε ναι και θα δούµε στο µέλλον.

Αλλά για άλλη µία φορά είπατε άλλα λόγια να αγαπιόµαστε
όπως την προηγούµενη Παρασκευή και ο Υπουργός των Οικο-
νοµικών όταν τον ρωτήσαµε για τον δέκατο τέταρτο µισθό. Άλλα
λόγια να αγαπιόµαστε! Και επειδή κύριε Πρωθυπουργέ θα ήθελα
εγώ να σας πω για το κόστος το οικονοµικό και το κοινωνικό, τα
µέτρα που παίρνετε δεν είναι µόνο κοινωνικά άδικα, είναι και ανα-
ποτελεσµατικά. Θα βυθίσουν τη χώρα σε µία βαθιά ύφεση από
την οποία δεν θα µπορεί να βγει για την επόµενη πενταετία του-
λάχιστον. Είναι αναποτελεσµατικά και εγκληµατικά!

Αυξάνοντας το Φόρο Προστιθέµενης Αξίας δύο, τρείς µονά-
δες, βάζοντας φόρο στα καύσιµα, καταργώντας τον δέκατο τέ-
ταρτο µισθό, µειώνοντας την αγοραστική δύναµη των
εργαζόµενων, άροντας την µονιµότητα -και αυτό ακόµα ειπώ-
θηκε- στο δηµόσιο, µειώνοντας τις δηµόσιες επενδύσεις και την
χρηµατοδότηση στον δηµόσιο τοµέα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς)

Θέλετε να σας πω εγώ ποιο θα είναι το αποτέλεσµα; Ξεχάστε
την Ελλάδα που ξέρατε. Θα επιδεινωθεί η κρίση. Κόβοντας τους
µισθούς και τις δαπάνες, θα πολλαπλασιαστεί η ύφεση. ∆εν θα
έχετε σε λίγο τι να φορολογήσετε. Ας αυξήσετε το Φόρο Προ-
στιθέµενης Αξίας όσο θέλετε. ∆εν θα υπάρχει φορολογητέα ύλη,
διότι δεν θα καταναλώνουν οι πολίτες.

Κύριε Πρωθυπουργέ, θέλω να σας πω επίσης ότι το πιο πιθανό
είναι να µην καταφέρετε να µειώσετε το δηµοσιονοµικό έλλειµµα
µε αυτήν την πολιτική. Αλλά ακόµα και αν πρόσκαιρα καταφέ-
ρετε να µειώσετε το δηµοσιονοµικό έλλειµµα για τρείς, τέσσερις
µονάδες, ταυτοχρόνως, θα έχετε καταφέρει να µειώσετε και σε
αντίστοιχο ποσοστό το εθνικό εισόδηµα. Και ξέρετε τι σηµαίνει
αυτό; Θα εξαφανίσετε όλες τις µικρές και πολύ µικρές επιχει-
ρήσεις. Ξέρετε τι σηµαίνει να µειώσετε το εισόδηµα των χαµη-
λότερα αµειβόµενων εργαζόµενων της Ευρώπης, ενώ

ταυτόχρονα θα αυξηθούν οι τιµές; ∆ιότι ο Φόρος Προστιθέµε-
νης Αξίας, τα καύσιµα θα αυξηθούν!

Αυτό κύριε Πρωθυπουργέ, σηµαίνει βίαιη αναδιανοµή προς
όφελος των ισχυρών και εις βάρος των αδύναµων. Αυτό σηµαί-
νει! Θυσίες, λοιπόν, από τα χαµηλά και µεσαία στρώµατα και στο
απυρόβλητο, όλοι όσοι κέρδιζαν στο προηγούµενο διάστηµα. Οι
τραπεζίτες συνεχίζουν την αισχροκέρδεια, δείτε τους ισολογι-
σµούς τους. Οι εφοπλιστές συνεχίζουν να µην πληρώνουν φό-
ρους. Οι µεγαλοκατασκευαστές συνεχίζουν να µην πληρώνουν
ασφαλιστικές εισφορές.

Η Εκκλησία συνεχίζει να θέλει όλους τους χιτώνες για την
πάρτη της και να µην δίνει τίποτα. Τάζετε νέες εξοπλιστικές δα-
πάνες στον κ. Σαρκοζί. Πού θα πάει αυτή η ιστορία; Ούτε 1 ευρώ,
έστω για συµβολικούς λόγους, δεν παίρνετε από τους έχοντες
και κατέχοντες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρωθυπουργέ, µην λέτε ότι το πρόβληµα είναι να µην

δοθούµε βορά στους κερδοσκόπους, διότι την ίδια στιγµή που
µιλάτε για τις αγορές, περιγράφοντας αδίστακτους κερδοσκό-
πους και τοκογλύφους, µας ζητάτε να ανακτήσουµε την εµπι-
στοσύνη µας, δηλαδή να ανακτήσουµε την εµπιστοσύνη µας
στους τοκογλύφους!

Και δείτε! Κάθε φορά που εξαγγέλλετε νέα µέτρα, δεν πέ-
φτουν τα spread, διότι αυτοί οι αδίστακτοι τοκογλύφοι, όταν τους
δίνεις το ένα χέρι, θέλουν και το άλλο! Ξέρετε πότε έπεσαν τα
spread; Όταν υπήρξε το κοινό ανακοινωθέν για στήριξη και κοι-
νοτική αλληλεγγύη, κάτι για το οποίο φωνάζουµε εµείς «κάντε
το!» εδώ και τέσσερις µήνες και εσείς λέτε «µόνοι µας θα τα κα-
ταφέρουµε».

Κύριε Πρωθυπουργέ, έχετε αποκλειστικά εσείς την ευθύνη.
∆εν την έχουν ούτε οι αγορές ούτε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή.
Έχετε την ευθύνη, διότι αυτό το πλαίσιο οικοδόµησης της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης το συνδιαµορφώσατε µαζί µε τα άλλα σο-
σιαλδηµοκρατικά και συντηρητικά κόµµατα στην Ευρώπη και ως
Πρόεδρος της Σοσιαλιστικής ∆ιεθνούς δεν λαµβάνετε καµµία
πρωτοβουλία για την αλλαγή αυτού του πλαισίου.

Έχετε, όµως, την ευθύνη κυρίως, διότι δεν κυβερνά την Ελ-
λάδα ο κ. Τρισέ και η κ. Μέρκελ. Εσείς την κυβερνάτε την Ελ-
λάδα και κινδυνεύετε –θα σας το ξαναπώ- να µείνετε στην
ιστορία ως ο Πρωθυπουργός που επί των ηµερών του η Κυβέρ-
νηση διέλυσε τις εργασιακές σχέσεις και το σύστηµα κοινωνικής
ασφάλισης στην Ελλάδα.

Το χειρότερο, όµως, δεν είναι πώς θα µείνετε εσείς στην ιστο-
ρία. Το χειρότερο είναι τι θα πληρώσει ο ελληνικός λαός και σε
ποιο τέλµα θα µπει ο ελληνικός λαός, ένας ελληνικός λαός που
τον καλείτε για άλλη µια φορά να κάνει θυσίες δίχως αντίκρισµα,
αλλά, ουαί και αλίµονο, κύριε Πρωθυπουργέ, κύριοι της Κυβέρ-
νησης, όταν αυτός ο λαός που έχει φιλότιµο, συνειδητοποιήσει
ότι οι θυσίες αυτές είναι δίχως αντίκρισµα και κυρίως συνειδη-
τοποιήσει ότι τον καλείτε να βάλει πλάτη, για να συνεχίσουν να
κερδίζουν όσοι κέρδιζαν τα προηγούµενα χρόνια.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-
πουργός κ. Γιώργος Παπανδρέου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Θα ξεκινήσω µε αυτά που είπε η κυρία
Παπαρήγα.

Κυρία Παπαρήγα, συνεχώς προσπαθείτε να περιορίσετε τη συ-
ζήτηση γύρω από τα σκάνδαλα και µόνο. Και µάλιστα µε µία ηθι-
κοπλαστική αντίληψη. Τα σκάνδαλα είναι ένα φαινόµενο, το
οποίο έχει υποσκάψει την έννοια της ευνοµίας σε αυτή τη χώρα.
Είναι η κορυφή ενός παγόβουνου που ζει καθηµερινά και άδικα
ο Έλληνας πολίτης. Καθηµερινά, από τη δηµόσια υπηρεσία, το
νοσοκοµείο, την παιδεία, τα φροντιστήρια, τα ιδιαίτερα µαθή-
µατα, µέχρι βεβαίως και τις µεγάλες πραγµατικά µεγάλες, σκαν-
δαλώδεις προµήθειες, ή άλλες καταχρηστικές πρακτικές
προηγούµενων ετών.

Υπάρχει βέβαια και εκεί ένα τεράστιο δηµοσιονοµικό κόστος.
Αλλά αυτή η ανοµία, η οποία προκαλείται, δηµιουργεί και κάτι
ακόµα, το οποίο πληρώνουµε σήµερα. Η ανοµία δηµιουργεί την
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αίσθηση βεβαίως, ότι και εγώ ως πολίτης, εγώ ως επιχειρηµα-
τίας, εγώ ως γιατρός, ως µηχανικός, δεν χρειάζεται να πληρώσω
τους φόρους µου. Γιατί να πληρώνω εγώ, όταν ο άλλος, ο Υπουρ-
γός, έχει φορολογικούς παραδείσους και στέλνει τα λεφτά του
έξω για να αποφύγει τους φόρους; Γιατί εγώ, ο απλός πολίτης,
να νοιώθω ότι είναι αξιόπιστη αυτή η πολιτεία;

Άρα, είναι θέµα αξιοπιστίας, καταρχήν της ίδιας της πολιτείας,
να βάλει αυτούς τους κανόνες και για τους ισχυρούς -γι’ αυτό
έχει σηµασία- κυρία Παπαρήγα.

Επιπλέον, δεν µιλήσαµε µόνο για το θέµα των σκανδάλων,
γιατί υπήρχαν και άλλες πολιτικές, τις οποίες εµείς ως Αντιπολί-
τευση, καταδικάσαµε και αλλάζουµε: Χαριστικές φορολογικές
ρυθµίσεις για τους ισχυρούς, για τις τράπεζες, όταν ήταν οι πα-
χιές αγελάδες, χαριστικές ρυθµίσεις για να µην πληρώσουν τις
ασφαλιστικές τους υποχρεώσεις στα ασφαλιστικά ταµεία. Εµείς
αυτά τα έχουµε καταδικάσει.

Αυτή η έλλειψη ευνοµίας για τους ισχυρούς δηµιούργησε και
το διογκωµένο έλλειµµα, το οποίο σήµερα καλείται δυστυχώς,
να πληρώσει ο ελληνικός λαός.

Και βεβαίως, η αδιαφάνεια δεν είναι µόνο θέµα ελληνικό, είναι
και του καπιταλιστικού συστήµατος. Εσείς που θέλετε να κάνετε
αναλύσεις του καπιταλιστικού συστήµατος. Γιατί στη Wall Street
µέσα από την αδιαφάνεια και την προσπάθεια να κρύψουν δια-
δικασίες και πρακτικές, κατάφεραν ακριβώς, στις βουλήσεις και
στη βουλιµία τους να ισχυροποιηθούν τεράστια συµφέροντα και,
τελικά, να αιχµαλωτίσουν αυτά ένα ολόκληρο πολιτικό σύστηµα.

Σε ό,τι αφορά το παρελθόν, επειδή αναφέρεσθε και σε αυτό,
εγώ δεν έχω καµία αντίρρηση να αναφερόµαστε στο παρελθόν.
Όµως, η δικιά µας αναφορά στο παρελθόν, δεν γίνεται για να
µπορέσουµε να αποφύγουµε τις ευθύνες µας, αλλά για να τονί-
σουµε ποιες ευθύνες έχουµε όλοι µας πια από εδώ και πέρα ως
χώρα, ως πολιτεία, προκειµένου να µην υπάρχει ατιµωρησία,
αλλά βεβαίως, για να δούµε και ποια ήταν τα λάθη που µας έφε-
ραν εδώ, ώστε να µην τα ξανακάνουµε.

Σε ό,τι αφορά το ευρύτερο καπιταλιστικό σύστηµα, εγώ
µπορώ, βεβαίως, να συµφωνήσω ότι έχει πάρα πολλά άδικα -και
παλεύω και εγώ για αλλαγές και ως Πρόεδρος της Σοσιαλιστι-
κής ∆ιεθνούς. Βέβαια, δεν θεωρώ, -όπως και εσείς, ότι εµείς θα
αλλάξουµε εν µια νυκτί το καπιταλιστικό σύστηµα παγκοσµίως.
Μπορούµε όµως να κάνουµε βασικά βήµατα εξανθρωπισµού
αυτού του συστήµατος και να βάλουµε, τουλάχιστον στη χώρα
µας, κανόνες δικαίου και ισονοµίας. Αυτός είναι ο στόχος µας.

Μιλάµε για την αδικία, µιλάτε για την αδικία, συµφωνώ για την
αδικία. Μα ακριβώς, ελάτε µε τις προτάσεις σας, να συµβάλουµε,
όλοι, ώστε να χτίσουµε ένα κράτος-δικαίου και να αξιοποιή-
σουµε, ναι, και την αγορά µε τέτοιο τρόπο που να υπηρετεί τον
πολίτη. Εµείς δεν έχουµε προτάσεις «λάιτ», έχουµε πολύ συγκε-
κριµένες προτάσεις. Προτάσεις, για να κάνουµε πιο δίκαιη αυτήν
την κοινωνία, να προστατεύσουµε το εισόδηµα, να προστατεύ-
σουµε τα δικαιώµατα του πολίτη.

Μιλήσατε για τα διεθνή παιχνίδια στο διεθνές γεωπολιτικό σύ-
στηµα. Μα αυτός είναι ένας ακόµα λόγος για να σφυρηλατή-
σουµε και να οχυρώσουµε τη χώρα µας από τους κερδοσκόπους
και από τα παιχνίδια των διαφόρων. Είναι ακόµα µεγαλύτερος
και πιο ουσιαστικός ο λόγος, για να µην είναι σήµερα ευάλωτη η
χώρα, αλλά και για να πάρουµε όλα τα µέτρα, ώστε να µην µπο-
ρεί να παίξει κανείς µε τα εθνικά µας συµφέροντα, µε τους στό-
χους µας, µε τις σηµαντικές επιλογές που χρειάζεται να πάρει η
χώρα µας σήµερα και για το µέλλον.

Και βεβαίως, επειδή µιλήσατε και για ανταγωνιστικότητα, µα
δεν θέλουµε τα προϊόντα µας να πουλιούνται στην Ελλάδα και
στο εξωτερικό; Νοµίζετε ότι θα µπορέσουµε να επιβιώσουµε,
απλώς εισάγοντας προϊόντα από το εξωτερικό, δανειζόµενοι και
εισάγοντας προϊόντα για τη χώρα µας; Αυτή θα είναι η οικονοµία
µας; Όταν µιλάµε για ανταγωνιστικότητα, εννοούµε ότι το αγρο-
τικό µας προϊόν, να µπορεί να πηγαίνει στο ράφι της Γερµανίας
και αλλού, και να πληρώνεται σωστά και δίκαια ο αγρότης. Μι-
λάµε για τις τουριστικές µας υπηρεσίες, µιλάµε για τη βιοµηχα-
νία µας. Άρα, λοιπόν, θεωρώ ότι αυτά είναι ωραία σε γενικόλογες
κριτικές, αλλά στην πράξη δεν ακούω συγκεκριµένες προτάσεις
για την αντιµετώπιση αυτής της κρίσης.

Σε ό,τι αφορά τον κ. Τσίπρα, καταλαβαίνω την προσπάθεια ισο-
πέδωσης, για το τι είµαστε εµείς, και τι είναι η Νέα ∆ηµοκρατία.
Θέλω να σας θυµίσω, όµως, τις διαφορές µας τώρα, αυτούς
τους τέσσερις µήνες, τις διαφορετικές πολιτικές που ακολουθή-
σαµε. ∆ιαφάνεια παντού. Και ενισχύεται η διαφάνεια σε όλες τις
αποφάσεις µας. ∆εν ξέρω αν υπάρχουν άλλες χώρες στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, και λίγες ίσως στον κόσµο, που θα εφαρµόσουν
τόσο διάφανο σύστηµα, ώστε όλες οι υπογραφές όλων των
Υπουργών και δηµοσίων λειτουργών να βρίσκονται στο διαδί-
κτυο. Γιατί δεν το έκανε η προηγούµενη Κυβέρνηση. Αυτή δεν
είναι µια µεγάλη διαφορά, για να ξέρει ο πολίτης πού πάνε τα
χρήµατά του;

Μετανάστες: Συµφωνείτε ή διαφωνείτε µε την πολιτική µας σε
αυτό το θέµα; Φορολογικό σύστηµα: ∆εν αλλάζουµε το φορο-
λογικό σύστηµα; ∆εν καταθέσαµε ένα άλλο φορολογικό νοµο-
σχέδιο, που επιβάλλει βάρη σε εκείνους που έχουν και κατέχουν,
και αναδιανέµει πιο δίκαια τον πλούτο που παράγεται σε αυτή τη
χώρα; Είναι το ίδιο µε αυτό της προηγούµενης Κυβέρνησης;

Ο «Καλλικράτης», µια µεγάλη θεσµική αλλαγή, που δεν τόλ-
µησε κανένας παλαιότερα να κάνει. Η ανεξαρτησία της δικαιο-
σύνης, µε την ακρόαση στη Βουλή. Η προστασία των εργασιακών
σχέσεων, η προώθηση της πράσινης ανάπτυξης, που για µας εί-
ναι ανταγωνιστική και βιώσιµη ανάπτυξη, είναι εκεί όπου πρέπει
να πάει η χώρα. Η στήριξη των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Το
πρόγραµµα επιδότησης των εισφορών, για να χτυπήσουµε την
ανεργία των νέων. Η αλληλεγγύη, µε έκτακτη εισφορά στους έχο-
ντες και κατέχοντες, για τους πιο αδύναµους.

Λέω µερικές από τις αλλαγές, που εµείς, µέσα σε τέσσερις-
πέντε µήνες προωθήσαµε και που δίνουν το στίγµα της διαφο-
ρετικής πολιτικής.

Όµως θέλω να ξανατονίσω ότι µπροστά µας, πράγµατι, δεν
έχουµε µόνο την κερδοσκοπία, αλλά και τους πιστωτές µας δυ-
στυχώς, οι οποίοι µας δανείζουν για να µπορούµε να επιβιώ-
σουµε. Και το ερώτηµα που οι πιστωτές θέτουν, άλλοι
καλοπροαίρετα, άλλοι κακοπροαίρετα, είναι: Αυτή η χώρα είναι
βιώσιµη; Θα αποπληρώσετε κάποια στιγµή αυτά τα οποία σας
δανείζουµε; Αυτό είναι το απλό ερώτηµα.

Και θέλω να σας µεταφέρω κάτι που µου είπε ο Γκόραν Πέρ-
σον, όταν η Σουηδία είχε περίπου το ίδιο έλλειµµα, κοντά στο
13%, λόγω µιας κρίσης του εκεί τραπεζικού συστήµατος, που του
συνέβη όταν πήγε στην Ουάσιγκτον, η Σουηδία διότι δεν ήταν
στην Ευρωζώνη, για να µιλήσει στους πιστωτές του. Είχε πάρει
σκληρά µέτρα και πήγαινε καλύτερα η οικονοµία του, είχε βάλει
µια τάξη στην οικονοµία, είχε αρχίσει η ανάπτυξη και είχε δώσει
χρήµατα για τα νηπιαγωγεία. Πάει στην Ουάσιγκτον, στους πι-
στωτές τους και του κάνει κάποιος ερώτηση: «Μα, γιατί βάλατε
στον Προϋπολογισµό σας χρήµατα για τα νηπιαγωγεία;». Και
είπε ο Γκόραν Πέρσον: «Τί σας ενδιαφέρει εσάς, τι κάνω εγώ µε
τα χρήµατα αυτά; Είναι πολιτική µου να στηρίξουµε τα νηπιαγω-
γεία, είναι βασικός µας κοινωνικός στόχος η κοινωνική συνοχή».
Και του απαντάει ο πιστωτής: «Κύριε Πέρσον, ενδιαφερόµαστε,
γιατί δεν είναι δικά σας τα χρήµατα, είναι δικά µας τα χρήµατα».

∆υστυχώς, εκεί έχουµε φθάσει κύριοι, αγαπητοί συνάδελφοι.
Όταν λέω για την κηδεµονία και την επιτήρηση, στην οποία δεν
βάλαµε εµείς τη χώρα, κύριε Τσίπρα, την έβαλε η προηγούµενη
κυβέρνηση, όταν µιλάω για κηδεµονία, αυτό εννοώ, δυστυχώς,
εκεί φθάσαµε. Και ο στόχος µας είναι να ανακτήσουµε αυτή την
εθνική υπερηφάνεια και ανεξαρτησία, και θα την ανακτήσουµε,
για να µπορέσουµε να υπερασπιστούµε τα συµφέροντα του ελ-
ληνικού λαού.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
Βεβαίως, ζητάµε την κοινοτική αλληλεγγύη. Αλλά και η Ευρω-

παϊκή Κοινότητα έχει και αυτές τις πολιτικές της ιδεοληψίες, τις
πολιτικές της δυνάµεις και το θέµα είναι πώς βλέπουν αυτές την
αντιµετώπιση της κρίσης, αλλά και την κοινωνική συνοχή. Να θυ-
µίσω ότι εµείς προωθήσαµε το Άµστερνταµ, απέναντι και στο Μά-
αστριχτ, και ότι εσείς είχατε ψηφίσει το Μάαστριχτ, το οποίο
επικρίνετε σήµερα. Όµως θα ζητήσουµε -και ζητάµε πράγµατι-
την κοινοτική αλληλεγγύη, όπως και αυτοί ζητούν να ανταποκρι-
θούµε και εµείς στις δικές µας ευθύνες, και να βάλουµε τάξη σε
αυτή τη χώρα.
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Εµείς θα ανταποκριθούµε, µε όποιο κόστος και πόνο θα χρει-
αστεί να περάσουµε. Με τον πιο δίκαιο τρόπο. Και θα ζητήσουµε
και θα απαιτήσουµε αυτή την κοινοτική αλληλεγγύη και πιστεύω
ότι θα την έχουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της
Βουλής των Ελλήνων, είκοσι εννέα µαθητές και µαθήτριες και
τρεις εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από το ∆ηµοτικό Σχολείο Κάτω
Τιθορέας Φθιώτιδας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Και τώρα εισερχόµαστε στη συζήτηση της τέταρτης µε αριθµό
479/32/23-2-2010 επίκαιρης ερώτησης του Προέδρου της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη
διεκδίκηση γερµανικών πολεµικών επανορθώσεων-αποζηµιώ-
σεων-οφειλών κ.λπ..

Αναλυτικά, το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του Προ-
έδρου του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Καρατζαφέρη έχει
ως εξής:

«Την ώρα που η γερµανική Κυβέρνηση, αλλά και τα γερµανικά
Μέσα Ενηµέρωσης κρατούν στάση επιφυλακτική, ενίοτε και
εχθρική, απέναντι στις όποιες προσπάθειες της ελληνικής Κυ-
βέρνησης για έξοδο από την κρίση, το θέµα της καταβολής των
γερµανικών οφειλών στη χώρα µας παραµένει ανοιχτό, από τη
στιγµή που οι όποιες σχετικές προσπάθειες κατά το παρελθόν
αποδείχθηκαν διστακτικές και ηµιτελείς. Η σηµερινή αξία του κα-
τοχικού αναγκαστικού δανείου, που µας κατακρατά η Γερµανία,
εκτιµάται ότι υπερβαίνει τα 10.000.000.000 ευρώ. Αν, µάλιστα,
συνυπολογισθούν οι νόµιµες επανορθώσεις και οι πολεµικές
αποζηµιώσεις από το Β’ -αλλά και από τον Α’- Παγκόσµιο Πό-
λεµο, το ποσό αυτό αυξάνεται κατά πολύ.

∆εδοµένης της κρισιµότατης, δυσµενούς οικονοµικής συγκυ-
ρίας στην οποία βρίσκεται σήµερα η Ελλάδα, αλλά και πρόσφα-
των, δικών σας απαντήσεων σε σχετικές γραπτές ερωτήσεις
Βουλευτών του ΛΑΟΣ, αφήσατε ανοιχτό το ενδεχόµενο διεκδί-
κησης των σχετικών αξιώσεων, χωρίς, όµως, να συγκεκριµενο-
ποιήσετε τις περαιτέρω ενέργειες της Κυβέρνησής σας.

Ερωτάσθε:
Πώς και πότε συγκεκριµένα προτίθεστε να προβείτε σε µια

αποφασιστικότερη διεκδίκηση αυτών των νόµιµα κατοχυρωµέ-
νων οφειλών;».

Ο Πρωθυπουργός της χώρας, ο κ. Γεώργιος Παπανδρέου έχει
το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε
Καρατζαφέρη, ξέρω ότι στη µεγάλη αυτή εθνική κρίση, τηρήσατε
υπεύθυνη στάση. Γι’ αυτό σας λέω πολύ απλά ότι ούτε παραι-
τούµαστε των δικαιωµάτων µας, ούτε όµως παρασυρόµαστε από
την επικαιρότητα, ή ακόµα και από την προβοκάτσια ενός εντύ-
που.

Επαναλαµβάνω λοιπόν αυτό που, σε αντίστοιχη ερώτηση του
Βουλευτή σας, κ. Ροντούλη, είχα ξεκάθαρα καταθέσει: Το ζήτηµα
των γερµανικών αποζηµιώσεων, ως συνέπεια του Β’ Παγκοσµίου
Πολέµου, δεν έχει τύχει οριστικού διακανονισµού. ∆εν έχουµε
παραιτηθεί ποτέ των αξιώσεών µας. Εποµένως, το θέµα υφίστα-
ται, στο πλαίσιο των διµερών µας σχέσεων µε την Γερµανία.

Από την άλλη, αυτό το σοβαρό ζήτηµα δεν αποτελεί για µας
σηµαία ευκαιρίας, τώρα δηλαδή, που βρεθήκαµε σε µια αδυνα-
µία, τώρα που εµείς καλούµαστε να βάλουµε τάξη στα του οίκου
µας, τώρα που εµείς κάνουµε τοµές και αλλαγές στη χώρα µας,
τώρα που ανακτούµε αξιοπιστία και σιγουριά, που δίνουµε προ-
οπτική. Εάν τώρα, επαναφέρουµε επισήµως στην τρέχουσα ατζέ-
ντα, το ζήτηµα των γερµανικών αποζηµιώσεων, θα ήταν πολύ
εύκολο να ερµηνευθεί από κακόπιστους, ότι και πάλι δείχνουµε
αδυναµία, ότι υπεκφεύγουµε των δικών µας υποχρεώσεων, ότι
φυγοπονούµε µπροστά στις δύσκολες αποφάσεις που χρειάζεται

να πάρει η πατρίδα µας και ότι ψάχνουµε για άλλοθι µπροστά
στις δικές µας ευθύνες. ∆εν θα ήθελα ποτέ να δηµιουργηθεί µια
τέτοια εκτίµηση για την Ελλάδα, για τον ελληνικό λαό, ούτε βε-
βαίως και για τη σηµερινή Κυβέρνηση.

Έχω µάθει στη ζωή µου δυο πράγµατα για την εξωτερική πο-
λιτική: Πρώτα από όλα, να µην την αντιµετωπίζω ως σηµαία ευ-
καιρίας και, δεύτερον, να µην την χρησιµοποιώ για εσωτερική
κατανάλωση. ∆ιότι και τα δυο υπονοµεύουν τελικά τα εθνικά συµ-
φέροντα. Πρέπει να έχει κανείς στόχους, πρόγραµµα, και, την
κατάλληλη στιγµή, µε τον κατάλληλο τρόπο να διεκδικεί.

Αυτό θα κάνω κι αυτό κάνουµε σήµερα ως Κυβέρνηση. Και δεν
πρόκειται βέβαια να ξεφύγουµε από αυτήν την κατάσταση, να
πάρουµε την Ελλάδα από το σηµείο όπου βρίσκεται σήµερα και
να την πάµε εκεί που της αξίζει, αν δεν αποδείξουµε πρώτα
στους εαυτούς µας ότι είµαστε αξιόπιστοι. Να τιµούµε τις υπο-
γραφές µας, τις υποχρεώσεις µας, να πληρώνουµε, ναι, τα χρέη
µας, να αποδείξουµε ότι αλλάζουµε κάθε θεσµό, κάθε πρακτική
και κάθε νοοτροπία που πλήγωσε τη χώρα µας, και κάνει τους
Έλληνες, δυστυχώς, απαισιόδοξους, αλλά και τους εταίρους
µας, να µας αντιµετωπίζουν µε ιδιαίτερη επιφυλακτικότητα και,
δυστυχώς, µε δυσπιστία.

Και αυτό, δεν εξαρτάται από κανέναν άλλον, από καµία διµερή
συµφωνία, από καµία µελλοντική διαπραγµάτευση της χώρας.
Εξαρτάται από εµάς τους ίδιους. Αυτήν την εικόνα θα την απο-
καταστήσουµε, δηµιουργώντας µια Ελλάδα δυνατή, δίκαιη για
τους πολίτες, φερέγγυα και αξιόπιστη απέναντι στους εταίρους
µας. Οι αντοχές κάθε σχέσης, που χτίζεται µέσα σε δύσκολες
συνθήκες, δοκιµάζονται ακριβώς σε αυτές τις δύσκολες στιγµές.
Εκεί είναι που χτίζεται η αξιοπιστία του καθενός και, βεβαίως, η
αξιοπιστία και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Προέχει, λοιπόν, ν’ αποδεικνύουµε κάθε µέρα ότι µπορούµε
να σταθούµε στα πόδια µας, να βάλουµε τάξη στο δικό µας σπίτι.
Έτσι, θα εξασφαλίσουµε και την εθνική µας περηφάνια. Αυτό θα
πει σήµερα πατριωτισµός, να αναλάβουµε την ευθύνη που µας
αναλογεί. Και βέβαια, περιµένουµε από τους εταίρους µας να
ακολουθήσουν και εκείνοι την ανάλογη στάση. Να τηρήσουν δη-
λαδή και τις δικές τους δεσµεύσεις, τόσο τις ρητές, όσο και τις
άρρητες, αυτές που απορρέουν από µια κοινότητα, που οικοδο-
µήθηκε µε όραµα και τη φιλοδοξία µιας ενότητας, κατά πολύ
υπέρτερης απλών οικονοµικών σχέσεων και στενών εθνικών συµ-
φερόντων.

Όσο για τα ατυχή, τα προσβλητικά και ανακριβή που γράφτη-
καν σε διάφορα έντυπα, όπως το «Focus», χαίροµαι, που η επί-
σηµη γερµανική Κυβέρνηση πήρε σαφείς αποστάσεις, µέσω του
Πρέσβη της στην Ελλάδα.

Θέλω όµως να τονίσω ότι η ιστορία του παρελθόντος δεν δί-
χασε µόνο τους λαούς µας, της Γερµανίας και της Ελλάδας,
αλλά και την ίδια την Ευρώπη. Σήµερα έχουµε ενώσει τις τύχες
µας. Οι δυο λαοί µας έχουν κοινά προβλήµατα, αλλά και κοινές
φιλοδοξίες για µια Ευρώπη κοινωνικά δίκαιη, µια Ευρώπη της
«πράσινης» ανάπτυξης, µια Ευρώπη της κοινωνικής συνοχής, της
καινοτοµίας, της παιδείας, µε θέσεις εργασίας για όλους και µια
Ευρώπη της διεθνούς ισχύος. Σε αυτήν την κοινή προοπτική χρει-
άζεται να εστιάσουµε τις προσπάθειές µας σήµερα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ,
κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης, έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρωθυπουργέ, προσπαθώ να σας
φανταστώ ως «Κόναν ο βάρβαρος», µε σπαθί, µε ρόπαλο και λίγο
Body Building.

Εν πάση περιπτώσει, κάθε µέρα κατανοώ όλο και περισσότερο
την κατάσταση στην οποία έχει περιέλθει ο κύριος Αλαβάνος. Με
αυτά που ακούω από τον κύριο Τσίπρα, καταλαβαίνω γιατί ο κύ-
ριος Αλαβάνος κοντεύει να πέσει σε κατάθλιψη από τις επιλογές
τις οποίες έχει κάνει.

Εν πάση περιπτώσει, σαφώς και δεν είµαι σοσιαλιστής, είµαι
πατριώτης. Αυτό όµως δεν σηµαίνει ότι δεν µπορώ να µιλάω µε
σοσιαλιστές, όταν χρειάζεται –ή µε φιλελεύθερους- ή ακόµα και
µε κοµµουνιστές.
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Όταν η πατρίδα βρίσκεται σε ένα τεράστιο κίνδυνο, µε το να
καθόµαστε απ’ έξω και να πετάµε πέτρες στη τζαµαρία δεν προ-
σφέρουµε. Σαφέστατα προσπαθώ να προσφέρω µε σκέψεις και
ιδέες, να βοηθήσω αυτό το κόµµα που είναι στην εξουσία να βγει
η χώρα από την κρίση. Το προσπάθησα και πέρσι µε τον κ. Κα-
ραµανλή, αλλά ο κ. Καραµανλής κώφευε. ∆εν φταίω εγώ αν έχει
καλύτερα αφτιά ο κ. Παπανδρέου από τον κ. Καραµανλή. Εγώ
την ίδια προσπάθεια έκανα και τότε και τώρα και αύριο, αν χρει-
αστεί, µε οποιαδήποτε πιθανή ή απίθανη σύνθεση της Κυβερνή-
σεως, να το ξεκαθαρίσουµε αυτό. Η χώρα βρίσκεται σ’ ένα
µεγάλο κίνδυνο.

Κύριε Πρωθυπουργέ, θα έρθω και στο θέµα της ερωτήσεως,
αλλά επιτρέψτε µου να πω δύο τρία σχόλια απ’ αυτά που ακού-
στηκαν. Εδώ και δεκαπέντε χρόνια, είναι καταχωρηµένη στα πρα-
κτικά η αντίθεσή µου µε τις αµερικάνικες πρακτικές στη χώρα.
Ευτυχώς που κλείσατε ραντεβού και πάτε, µακάρι να πηγαίνατε
αύριο. Σ’ αυτήν την συγκυρία την πολιτική, την οποία ζούµε, ένα
ταξίδι στην Ουάσιγκτον είναι επιβεβληµένο για να καταλάβουν οι
Βρυξέλλες ότι υπάρχουν και άλλες πιθανές δίοδοι. Εκεί φθά-
σαµε, ας το καταλάβουµε. Το ταξίδι είναι χρήσιµο.

Απλώς θέλω να σας αποκαλύψω κάτι, κύριε Πρωθυπουργέ.
Στις 11 Απριλίου –δεν έχει ανακοινωθεί ακόµα επισήµως- πηγαί-
νει και ο Ερντογάν επάνω και δεν ξέρω µήπως είναι και το τε-
λευταίο του ταξίδι, αλλά εν πάση περιπτώσει πιστεύω ότι εσείς
θα αντιληφθείτε ότι είναι µία ευκαιρία εκεί πέρα, εκτός όλων των
άλλων, να επεξεργαστούµε και αυτά τα πράγµατα τα οποία γί-
νονται στη γειτονιά µας και δε θα ήθελα να επεκταθώ περισσό-
τερο, για ευνόητους λόγους.

Για το θέµα που συζητάµε, την επίκαιρη ερώτηση. Υπάρχει µία
υποτέλεια στους Γερµανούς, κύριε Πρωθυπουργέ, η οποία ξεκι-
νάει από το 1959 όταν αφήσαµε το Μαξ Μέρτεν τότε, να φύγει
και να γυρίσει πίσω προς δόξα και τιµή της ∆οξούλας –θυµίζω
στους νεότερους που δεν ξέρουν- του Τάκου Μακρή.

Από τότε έχουµε µία υποτέλεια. Το ‘61 κλείσαµε το γραφείο
των δοσίλογων, το ’77 εδώ το ΠΑΣΟΚ κάνει µία επερώτηση στον
Παπαληγούρα να ανοίξει το φάκελο, δεν τον άνοιξε ποτέ το φά-
κελο για τα αναγκαστικά δάνεια του 1942 της Ρώµης.

Μετά το 1991, ο Αξιότιµος Αρχηγός της Νέας ∆ηµοκρατίας ο
κ. Σαµαράς ως Υπουργός Εξωτερικών, σε αντίθεση µε τον τότε
Πρωθυπουργό λέει ότι υπάρχει θέµα ανοικτό, όπως το είπατε και
εσείς σήµερα, και πρέπει να το δούµε.

Το 2001, ενώ είχε βγει η απόφαση για το ∆ίστοµο µε αγώνα
που έκανε ο Σταµούλης, ο δικός σας Ευρωβουλευτής, ο αείµνη-
στος και εξαιρετικός ποινικολόγος, έχει βγει η απόφαση και έχει
αρχίσει η προσπάθεια για να µπορέσουµε να απαλλοτριώσουµε,
να µπορέσουµε να πάρουµε τα ακίνητα των Γερµανών εδώ στην
Αθήνα βάσει αποφάσεως, εκεί έρχεται η κυβέρνηση του κ. Ση-
µίτη και επιµηκύνει για πρώτη φορά το χρόνο Προεδρίας του κ.
Ματθία για να ακυρώσει την απόφαση που είχε βγάλει ο Άρειος
Πάγος µε ένα ειδικής συνθέσεως, Ειδικό ∆ικαστήριο.

Το 1995, ο αείµνηστος πατέρας σας, στην τελευταία του πα-
ρουσία σε Κοινοβουλευτική Οµάδα, το Μάιο του 1995, είπε απευ-
θυνόµενος στους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ: «∆ίνω εντολή στον
Πρεσβευτή µας στη Βόννη να ξεκινήσει τις διαδικασίες για το
θέµα αυτό». Από τότε σιωπή, από τότε δεν πήραµε κάποια πρω-
τοβουλία, φοβούµεθα.

Η αλήθεια είναι ότι πράγµατι η Γερµανία είναι ένα µεγάλο κρά-
τος αλλά είναι και εκδικητικό, κύριε Πρωθυπουργέ.

Οσάκις συναντηθήκαµε µε τους Γερµανούς, είχαµε ατυχίες.
Όταν φέραµε εδώ τον Βαυαρό βασιλιά, το πρώτο πράγµα που
έκανε η παρέα του ήταν να κλείσει φυλακή τον Κολοκοτρώνη και
τον Πλαπούτα. Τους ξανασυναντάµε αρχές του άλλου αιώνα
στην Καλλίπολη, να βοηθούν τους Τούρκους να εδραιώσουν και
χάνεται το µεγάλο όραµα του Βενιζέλου για την εθνική ιδέα. Το
1940 το ξέρετε.

Ξέρετε γιατί σήµερα πληρώνουµε αυτά; Γιατί, κύριε Πρωθυ-
πουργέ, φύγατε από έναν κανόνα. ∆εν ξέρω εάν τυχαίως ή αν
είναι συνειδητή πράξη δική σας, αλλά όλοι οι Πρωθυπουργοί πή-
γαιναν πρώτο ταξίδι στη Βόννη ή στο Βερολίνο. Ο Μητσοτάκης
πήγε το Μάιο και τον Ιούνιο του 1990, το ίδιο ο Σηµίτης. Εσείς δεν
πήγατε εκεί, πήγατε πρώτο επίσηµο ταξίδι από µεγάλες χώρες

στο Λονδίνο. Αυτά φαίνεται ενοχλούν και ενοχλούν πολύ.
∆εύτερον, οι Γερµανοί είναι ενοχληµένοι γιατί αρχίσαµε να κά-

νουµε µια κριτική για την κλοπή, η οποία υπάρχει και γίνεται κα-
θηµερινώς. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µισή ώρα πριν έρθω
στην Αίθουσα ανέβηκα στο διαδίκτυο -κάντε έναν κόπο να ανε-
βείτε και εσείς, να δείτε- γιατί είναι κλεπταποδόχοι οι Γερµανοί,
η Κυβέρνηση της Γερµανίας. Κύριε Πρωθυπουργέ, στο «LIDL»
το χαρτί υγείας 2,13 ευρώ στη Γερµανία 4,69 ευρώ στην Αθήνα,
κουβέρτα –διάφορα προϊόντα πήρα- 6,99 ευρώ στη Γερµανία
8,99 εδώ, µπισκότα 0,99 ευρώ στη Γερµανία 1,99 ευρώ εδώ. Στο
άλλο τους µεγάλο υπερκατάστηµα, το «MEDIA MARKT» φωτο-
γραφική µηχανή 99 ευρώ στη Γερµανία 149 ευρώ εδώ, τηλεό-
ραση Plasma 299 ευρώ στη Γερµανία 499 ευρώ εδώ. Στο άλλο
τους µαγαζί, το «PRAKTIKER» πολυθρόνα 39 ευρώ εκεί 49 ευρώ
εδώ, µία καµπίνα ντουζιέρας 99 ευρώ εκεί 129 ευρώ εδώ. Πήρα
διάφορα προϊόντα, θα τα καταθέσω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ κ. Γεώργιος Καρα-
τζαφέρης, καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό είναι κλεπταποδοχή. Γιατί να πληρώνω εγώ περισσότερο
απ’ ό,τι στη Γερµανία; Και αν πουν επειδή είναι τα µεταφορικά,
απαντήστε τους, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι εδώ τα ενοίκια είναι
στο των ενοικίων στη Γερµανία και οι µισθοί είναι το µισό. Γιατί
το κάνουν αυτό; Μας κλέβουν! Μας τα χρωστάει η Γερµανία, µας
τα χρωστάει η Μέρκελ! ∆εν πάει επαίτης ο Έλληνας Πρωθυ-
πουργός, πρέπει να πάει να απαιτήσει: «∆ώστε µας πίσω τα κλεµ-
µένα». Μας κλέβουν! Να καταλάβουν.

Και αν, κύριε Πρωθυπουργέ, η Ελλάδα είτε επί κυβερνήσεως
Καραµανλή, είτε επί Κυβερνήσεως Παπανδρέου είχε πάρει τα
υποβρύχια που γέρνουν, δεν θα υπήρχε θέµα. Πρέπει να κατα-
λάβουν, επιτέλους, οι Γερµανοί ότι δεν θα τους δώσουµε τα
πάντα. Τους δώσαµε πολλά, τους δώσαµε τα Ναυπηγεία όπως τα
δώσαµε, τους δώσαµε τον ΟΤΕ, τους δώσαµε το αεροδρόµιο.
Επιτέλους, δεν µπορούµε αυτό το «αδηφάγο τέρας» να µην το
αντιµετωπίσουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου)

Εδώ έχουµε δίκιο σ’ αυτό το θέµα, δεν θα απαριθµήσω τις ζη-
µιές, οι οποίες έγιναν, ότι είχαµε πεντακόσιους πενήντα εννέα χι-
λιάδες νεκρούς, οκτακόσιοι τριάντα άνθρωποι δεν µπορούσαν
να εργαστούν, τρεις χιλιάδες επτακόσιες πόλεις και χωριά διε-
λύθησαν, κατεστράφησαν τετρακόσιες οκτώ κατοικίες, το 30%
των βιοµηχανιών, 60% µείωση γεωργικής παραγωγής, το 100%
στις επικοινωνίες, το 75% του οδικού δικτύου. Όλα αυτά τα
πράγµατα είναι εγκλήµατα των Γερµανών και κάποια στιγµή πρέ-
πει να πληρώσουν. Και τι έκαναν οι Γερµανοί, κύριε Πρωθυ-
πουργέ; Για να µην πουν ότι πάνε σε συνθήκη ειρήνης…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καρατζαφέρη,
σας παρακαλώ συντοµεύετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.

Τη Συνθήκη της Μόσχας την ονόµασαν Συνθήκη 4 συν 2 για
να µη δεχτούν τη Συνθήκη Ειρήνης και τους ζητηθούν αποζη-
µιώσεις. Όσοι ζήτησαν, πήραν, Πολωνία, Αµερική, Γαλλία, Ισ-
ραήλ, εµείς η Ελλάδα δεν πήραµε.

Κύριε Πρωθυπουργέ, χαίροµαι που είπατε ότι το θέµα είναι
ανοικτό και σας καλώ και σας προσκαλώ, από την ανάγκη εξυ-
πηρετήσεως του φιλότιµου ελληνικού λαού, να υπάρξει ένα
πρώτο διάβηµα, ανεξαρτήτως πότε θα το απαιτήσετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-

πουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Καρατζαφέρη, επειδή αναφερθήκατε, και εσείς και οι

προηγούµενοι Αρχηγοί, στο θέµα των εξοπλισµών, θέλω να το-
νίσω ότι το θέµα των εξοπλισµών για εµάς έχει πρώτιστο κριτή-
ριο το εθνικό συµφέρον, και όχι το συµφέρον διάφορων
προµηθευτών. ∆εύτερον, οι όποιες διαδικασίες θα υπάρξουν, για
το όποιο οπλικό σύστηµα, θα γίνουν µε απόλυτη διαφάνεια. Και
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βεβαίως, έχουµε συστήσει και µία Επιτροπή στη Βουλή, η οποία
θα εξετάζει και θα ελέγχει αυτές τις διαδικασίες. Αυτό θέλω να
το κάνω σαφές προς όλους και προς όλα τα πιθανά συµφέροντα
που µπορεί να υπάρχουν σε αυτήν την υπόθεση.

Ως προς αυτά στα οποία αναφερθήκατε αλλά νοµίζω και ως
προς οποιαδήποτε διαπίστωση σχετικά µε τις οικονοµίες µας,
της Ελλάδας, της Γερµανίας και άλλων χωρών, είναι σίγουρο ότι
υπάρχουν κοινά οικονοµικά συµφέροντα και υπάρχει ένα πολύ
σηµαντικό, θα έλεγα και µεγάλο κέρδος και της Γερµανίας, από
τη διεύρυνση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όχι µόνο προς την Ελ-
λάδα, την Πορτογαλία και την Ισπανία, αλλά και προς την Κε-
ντρική και Ανατολική Ευρώπη σήµερα, διότι άνοιξαν οι αγορές
για σηµαντικές γερµανικές βιοµηχανίες. Αυτό δείχνει ότι χρειά-
ζεται να λειτουργεί σωστά αυτή η αγορά, να υπάρχουν κανόνες.
Και βεβαίως, πρέπει να λειτουργήσει σωστά η αγορά και στη
χώρα µας, όπου υπάρχουν πολλές φορές πρακτικές καρτέλ,
αδιαφάνειας, κλειστών επαγγελµάτων, ένα µεγάλο θέµα, το
οποίο και εδώ πρέπει να αντιµετωπίσουµε.

Σε ό,τι αφορά το κεντρικό ζήτηµα της ερώτησής σας, θέλω να
επαναλάβω ότι είναι υπαρκτό και παραµένει ανοιχτό. Και θέλω,
απλώς για την ιστορία, να τονίσω ότι, παρά τις τότε δυσκολίες
µας, γιατί και τότε είχαµε δυσκολίες (-όπως θα θυµόσαστε, για
την ένταξη της Κύπρου στην Ευρωπαϊκή Ένωση- είχαµε πολύ δύ-
σκολες διαπραγµατεύσεις, και ιδιαίτερα εντός της Ευρωπαϊκής
Ένωσης - είχα θέσει το ζήτηµα των αποζηµιώσεων στον τότε
Υπουργό Εξωτερικών της Γερµανίας τον κ. Φίσερ και είχαµε συ-
ζητήσει γι’ αυτό το θέµα επανειληµµένως. Βεβαίως, η έκβαση
όπως ξέρετε δεν ήταν αποτελεσµατική και αυτό το ζήτηµα πα-
ραµένει ανοιχτό.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, συνεχίζουµε τη συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων
που έχουν κατατεθεί από συναδέλφους Βουλευτές προς τους
αρµοδίους Υπουργούς.

Θα συζητηθεί τώρα η µε αριθµό 495/23.2.2010 πρώτη επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Παντελή Οικονόµου προς τους Υπουργούς Πολιτισµού και
Τουρισµού και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη λήψη µέ-
τρων κατά της αύξησης της εγκληµατικότητας στην Αθήνα κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Οικονόµου έχει ως εξής:
«Η κοινωνική και οικονοµική κρίση, αποτέλεσµα της κατάρ-

ρευσης του προτύπου της παγκοσµιοποίησης, αποτυπώνεται και
στην πατρίδα µας µε την επιδείνωση της εγκληµατικότητας. Σύµ-
φωνα µε έκθεση της ΕΛΑΣ, το 2009 σε σχέση µε τα προηγού-
µενα χρόνια, οι κλοπές-διαρρήξεις αυξήθηκαν κατά 7,1%, οι
κλοπές τροχοφόρων κατά 13,4% και οι ληστείες κατά 42%.

Ειδικότερα στην Αθήνα, η Οµόνοια, τα Εξάρχεια, το Παγκράτι,
ο Νέος Κόσµος, ο Άγιος Παντελεήµονας είναι µερικές από τις
περιοχές που πλήττονται ιδιαιτέρως. Καταγράφεται, µε άλλα
λόγια, µια τάση οπισθοδρόµησης, µε την πόλη να χωρίζεται ξανά,
µετά από δεκαετίες, σε καλές και κακές περιοχές.

Γύρω από το ιστορικό κέντρο της πόλης, µοιάζει να έχει οριο-
θετηθεί ένας «δακτύλιος παραβατικότητας» µε την προβληµατι-
κότητα να έχει εκτοξευθεί στα ύψη. ∆ιάλυση της γειτονιάς και η
ανάδυση «γκέτο» σε κεντρικά σηµεία της Αθήνας είναι πραγµα-
τικότητα, µε συνέπειες την καχυποψία, το φόβο, τον ρατσισµό
και την αποµόνωση.

Είναι σαφές ότι για την αντιµετώπιση της κατάστασης, απαι-
τείται ένα αδρό πλαίσιο πολιτικής για την ανασυγκρότηση ενός
κοινού πολιτισµικού τόπου των κατοίκων της Αθήνας, µε µια από
τις συνιστώσες του, την αντιεγκληµατική πολιτική.

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:
Πώς θα οριοθετούσαν έναν συνεκτικό κοινό πολιτισµικό τόπο

για την αθηναϊκή κοινωνία;
Σε ένα τέτοιο πλαίσιο πολιτικής, µε ποια µέτρα θα µπορούσαν

να ανασχέσουν την αύξηση της εγκληµατικότητας στην Αθήνα
έως την εξάλειψή της;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Σπυρίδων Βούγιας.

Κύριε Υφυπουργέ έχετε το λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µια ερώτηση
που θέτει ξανά το µεγάλο ζήτηµα της προστασίας του ιστορικού
κέντρου της Αθήνας, που βιώνει τα τελευταία χρόνια µια σοβαρή
ανθρωπιστική κρίση µε διαστάσεις πολεοδοµικές, κοινωνικές, πε-
ριβαλλοντικές και δυστυχώς και αστυνοµικές.

Το θέµα από την ερώτηση τίθεται ολοκληρωµένα, συνδυάζο-
ντας τον πολιτισµό της καθηµερινής ζωής του κέντρου της Αθή-
νας µε το απαραίτητο αίσθηµα ασφάλειας που πρέπει να
συνοδεύει την καθηµερινότητα των πολιτών εδώ. Χθες, σε µια
ανάλογη συζήτηση στην Επιτροπή Περιβάλλοντος της Βουλής
συνδυάστηκε η παρουσία της Υπουργού Περιβάλλοντος, της κυ-
ρίας Μπιρµπίλη, µε τη δική µας παρουσία, του Υπουργείου Προ-
στασίας του Πολίτη σε σχέση µε την προστασία της ασφάλειας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αλήθεια πως αν κουβε-
ντιάζαµε λίγα χρόνια πριν για το ιστορικό κέντρο της Αθήνας, την
αναβάθµιση, την ανάπλαση, την ποιότητα της ζωής, δεν θα συ-
ζητούσαµε για την εγκληµατικότητα, δεν θα ήταν προσκεκληµέ-
νος κάθε φορά ένας εκπρόσωπος του Υπουργείου Προστασίας
του Πολίτη ή του παλαιότερου Υπουργείου ∆ηµόσιας Τάξης για
να θέτει ή να απαντά σε τέτοιου είδους ζητήµατα.

Ωστόσο το αίσθηµα της γενικευµένης ανασφάλειας είναι
πραγµατικό και µε την έννοια αυτή πρέπει να το αντιµετωπί-
σουµε πιεστικά, µε συντονισµό και συνέργειες µε το Υπουργείο
Πολιτισµού, µε το Υπουργείο Περιβάλλοντος, µε το ∆ήµο Αθη-
ναίων, βεβαίως και τη Νοµαρχία, η οποία έχει καταβάλει πολλές
προσπάθειες µέχρι τώρα να περιγράψει το πρόβληµα, µε το
Υπουργείο Υγείας για τις απαραίτητες υποδοµές πρόνοιας και
περίθαλψης και µε άλλα συναρµόδια Υπουργεία.

Σε σχέση µε την ασφάλεια, οι συναντήσεις που κάναµε από
την πρώτη µέρα που αναλάβαµε τη διακυβέρνηση σε αυτό το
Υπουργείο, ήταν πάρα πολλές. Μιλήσαµε µε το ∆ήµαρχο, µε το
Νοµάρχη. Προχθές τριάντα φορείς από το ιστορικό κέντρο -
όλες οι περιοχές από τα Εξάρχεια, την Κυψέλη, το Λυκαβηττό,
την Λεωφόρο Αλεξάνδρας, το Μοναστηράκι, την Ανδριανού, την
Ερµού, την Ευριπίδους, τη Σοφοκλέους, τον Κεραµικό, το Γκάζι,
τα Πετράλωνα, όλο το ιστορικό κέντρο µε µικρές παραλλαγές-
έθεσαν το ίδιο θέµα: «Κάντε κάτι για το ιστορικό κέντρο της ιστο-
ρικότερης πόλης του κόσµου».

Το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη προσπάθησε από την
πρώτη µέρα και η Ελληνική Αστυνοµία έθεσε κατ’ αρχάς σε κί-
νηση τις πρώτες πεζές περιπολίες. Σε επίπεδο εµφανούς πα-
ρουσίας είναι γενικά αποδεκτό ότι η εικόνα της αστυνοµίας που
παρουσιάζεται τους τελευταίους πέντε µήνες, είναι εντελώς δια-
φορετική από πριν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Είναι αλήθεια πως αυτό είναι εντονότερο τις ώρες της ηµέρας
µέχρι στις 21.00’ όταν οι δύο βάρδιες των πεζών περιπολιών της
Αστυνοµίας, που συνοδεύονται από τους αστυνοµικούς της γει-
τονιάς που κάνουν εξαιρετική εντύπωση, σε συνεργασία µε τους
πολίτες, έχουν αλλάξει αισθητά σε κάποιο βαθµό την αίσθηση
της ασφάλειας και της πρόληψης. Ωστόσο η εγκληµατικότητα
οργιάζει το βράδυ. Η διακίνηση ανθρώπων και εµπορευµάτων, η
εγκληµατικότητα, η διακίνηση…

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Υφυπουργού Προστασίας του Πολίτη κ. Σπυρίδωνος
Βούγια)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
…τα ναρκωτικά, η πορνεία, διαµορφώνουν ένα εφιαλτικό

κλίµα, για τη βελτίωση του οποίου η Ελληνική Αστυνοµία θα
εντείνει τις προσπάθειές της και θα συµβάλλει µε ένα εξειδικευ-
µένο σχέδιο αστυνόµευσης. Στόχος µας είναι να αντιµετωπί-
σουµε την πηγή των εγκληµάτων, τους µεγαλέµπορους του
παραεµπορίου που επιβαρύνουν την αισθητική της Αθήνας και
παρενοχλούν τη δουλειά των καταστηµαταρχών, τους προαγω-
γούς και όχι τις πόρνες, τους εµπόρους ναρκωτικών και όχι τους
χρήστες δηλαδή, ένα γενικευµένο σχέδιο αντιµετώπισης, ώστε
σύντοµα να έχουµε τα πρώτα θετικά αποτελέσµατα.

Είµαστε γνώστες του προβλήµατος. Χρειαζόµαστε τη βοήθεια
και τη συνέργεια βεβαίως του Ελληνικού Κοινοβουλίου, που µε
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τις επιτροπές του και κάθε ένα Βουλευτή χωριστά µπορεί να βοη-
θήσει, το Υπουργείο Υγείας, το Υπουργείο Πολιτισµού και το
Υπουργείο Περιβάλλοντος και βεβαίως την Τοπική Αυτοδιοίκηση,
της οποίας η πρώτη εικόνα από τη δράση της, όπως µας µετα-
φέρεται, δεν είναι ικανοποιητική. ∆εν θέλω να µιλήσω συγκεκρι-
µένα για την τελευταία διοίκηση, αλλά η εικόνα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα τα πείτε στη δευ-
τερολογία σας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Τη φράση µου τελειώνω.

…αλλά η εικόνα που µεταφέρεται από όλους τους πολίτες της
Αθήνας είναι πως η Τοπική Αυτοδιοίκηση στο ∆ήµο Αθηναίων
ήταν απούσα στην αντιµετώπιση του µεγάλου αυτού προβλήµα-
τος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Οικονόµου.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η επικαιρότητα της ερώτησης έγκειται κατά την αντίληψή µου

στο µέγεθος και στην τάση που έχει διαπιστωθεί στην εγκλη-
µατικότητα στην Αθήνα. Ας πάρουµε ως παράδειγµα τις λη-
στείες, που δεν είναι βέβαια η µόνη µορφή εγκληµατικότητας.

Το 2009, σε σχέση µε 2008, στον Άγιο Παντελεήµονα έχουν
αυξηθεί 92,2%, στα Εξάρχεια 118,8%, στο Νέο Κόσµο 129,4%,
στη Οµόνοια 173,1%, και στη γειτονιά µου, το Παγκράτι, που θε-
ωρείται από τις ήσυχες γειτονιές, 113,8%. Η πηγή των στοιχείων
είναι η Ελληνική Αστυνοµία. Θα καταθέσω και το σχετικό πίνακα
που έχει και ευρύτερες αναφορές και εκτός της περιφέρειας της
Αθήνας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παντελής Οικονόµου κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρί-
σκεται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και δεν είναι µόνο οι ληστείες βέβαια, υπάρχει µία έξαρση της
βίας µε παλιές µορφές και µε νέες µορφές από το χουλιγκανι-
σµό σε αθλητικούς χώρους. Έχουµε φθάσει και σε φαινόµενα
αυτοδικίας. Παραδείγµατος χάριν, αν υπάρχει µία αντιρατσιστική
εκδήλωση στους Αµπελοκήπους, επιτίθενται διάφοροι που πλα-
κώνουν τον κόσµο στο ξύλο. Υπάρχει αστυνοµική βία, υπάρχει
βία σε βάρος αστυνοµικών. Αυτά είναι µία καθηµερινότητα η
οποία συνεχώς επιδεινώνεται και ασφαλώς προδίδει ένα πολι-
τικό έλλειµµα. Όταν υπάρχουν τέτοια φαινόµενα τα οποία παρο-
ξύνονται, αυτά ασφαλώς παραπέµπουν σε έλλειψη πολιτικής, η
οποία έχει και πολιτικές συνέπειες και παρενέργειες σε άλλους
χώρους.

Θα σας φέρω ένα παράδειγµα. Με όλη αυτή την κατάσταση
και ενώ τα στοιχεία λένε ότι η εγκληµατικότητα είναι ισόρροπη
ανάµεσα σε Έλληνες και αλλοδαπούς, η Κυβέρνηση και όλοι
µας, ταλαιπωρούµεθα γιατί πάµε να συζητήσουµε τον Κώδικα
Ιθαγένειας και πέφτουµε πάνω σ’ έναν «τοίχο» της κοινής γνώµης
που δεν έχει καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα, σε µία ξενο-
φοβία η οποία έχει αναπτυχθεί και βεβαίως και στην πολιτική κερ-
δοσκοπία η οποία γίνεται πάνω σ’ αυτήν την ξενοφοβία που έχει
αναπτυχθεί. Συνεπώς το φαινόµενο πρέπει να αντιµετωπιστεί µε
πολιτικά µέσα και χρειάζονται µέτρα πολιτικής.

Βεβαίως ο κύριος Βούγιας πολύ ορθά επισήµανε ότι δεν είναι
µόνο θέµα του δικού του Υπουργείου αλλά και άλλων Υπουρ-
γείων και βεβαίως και άλλων φορέων. Συµφωνώ απολύτως και
σας ευχαριστώ ιδιαιτέρως, κύριε Υφυπουργέ, που αναλάβατε το
βάρος της απάντησης στο βαθµό που αφορά όλους αυτούς τους
εµπλεκόµενους.

Θα ήθελα να προτείνω τέσσερα πολύ συγκεκριµένα µέτρα πο-
λιτικής εκ των οποίων ένα µόνο αφορά στην Αστυνοµία και είναι
η «ποσοτικοποίηση» στόχων και η εκπόνηση σχεδίου για την
πραγµάτωσή τους. Είναι δικό σας θέµα πώς θα το κάνετε αυτό.
Εµένα η δουλειά µου δεν είναι να το υποδείξω, αλλά το θεωρώ
απαραίτητο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα µου δώσετε δεκαπέντε δευτερόλεπτα, κυρία Πρόεδρε.
Το δεύτερο αφορά το Υπουργείο Εσωτερικών µε την οποια-

δήποτε ονοµασία έχει. Πρέπει να αξιοποιηθεί το σχέδιο «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗΣ» το οποίο έχει έλθει και που δεν βλέπω να έχει τέτοια
πρόβλεψη για την ανάπτυξη δικτύων πολιτών όχι για να υπάρξει
αυτοδικία, αλλά για να υπάρχει µία συµµετοχή στο θέµα της αντι-
µετώπισης της εγκληµατικότητας. Επίσης µπορούν να αξιοποιη-
θούν τα αθηναϊκά µέσα ενηµέρωσης τα οποία έχουµε
παραγνωρίσει.

Το τρίτο µέτρο πολιτικής. Ορθώς αναφερθήκατε στην κυρία
Υπουργό Περιβάλλοντος. Υπάρχει ένα θέµα χρήσης γης. Η αλ-
λαγή των χρήσεων γης στο κέντρο έχει καταλήξει να είναι πηγή
εγκληµατικότητας. Εξαφανίζονται οι κατοικίες, εξαφανίζονται οι
γειτονιές και γίνονται διάφορα νυχτερινά κέντρα. ∆εν µπορείς να
σταθµεύσεις το αυτοκίνητό σου σε δηµόσιο χώρο και πρέπει να
πληρώσεις.

Το τελευταίο µέτρο πολιτικής είναι αυτό που είπατε. Το ανα-
φέρω και στην ερώτησή µου. Αυτή η πολύπλευρη ενδοκυβερνη-
τική συνεργασία πρέπει να έχει σα βάση µία πρωτοβουλία του
Υπουργείου Πολιτισµού, την ανάπτυξη ενός κοινού πολιτισµικού
τόπου για τους κατοίκους της πόλης γιατί χωρίς αυτό δεν πη-
γαίνουµε πουθενά.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο κύριος Υφυπουργός για τρία λεπτά για να απα-

ντήσει.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Ευχαριστώ και τον κύριο συνάδελφο
για τον τρόπο µε τον οποίο θέτει το θέµα, για τη νηφάλια και ου-
σιαστική ανάλυσή του. Πρέπει να µεταφέρω ένα ανάλογο κλίµα
από τη χθεσινή Επιτροπή Περιβάλλοντος όπου συζητήσαµε το
ίδιο θέµα µε όλα τα κόµµατα και παρόµοια ήταν η αντιµετώπιση
γιατί είναι τόση η ένταση του προβλήµατος που πρέπει να το
δούµε όλοι µαζί.

∆εν είναι αυτή η πόλη που γνωρίσαµε. Όταν ζούσα στην Αθήνα
στην προηγούµενη θητεία µου -2000 µε 2004- δεν ήταν αυτό το
κέντρο της πόλης. Μιλούσαµε τότε για πεζοδροµήσεις, για µέσα
µαζικής µεταφοράς, για περισσότερο πράσινο, για αστικές ανα-
πλάσεις, για ποιότητα ζωής, για χρήσεις γης και τώρα αντιµετω-
πίζουµε ένα µεγάλο ανθρωπιστικό πρόβληµα που έχει κυρίως
κοινωνικές, πολιτικές και οικονοµικές διαστάσεις. ∆εν είναι αστυ-
νοµικό πρόβληµα, αν και συµφωνώ µε τον κ. Οικονόµου ότι η
Αστυνοµία όχι µόνο δεν πρέπει να αποτραβηχτεί, αλλά πρέπει να
κάνει τη δουλειά της υπερβαίνοντας ενδεχοµένως και τις τυπι-
κές της αρµοδιότητες. Η παρουσία της πάντως θα ενισχυθεί µε
τις περιπολίες των δίκυκλων µηχανών µε δύο αστυνοµικούς η
κάθε µία που θα επιτρέψουν µια πιο ευέλικτη και σταθερή πα-
ρουσία στο κέντρο της πόλης.

Σε σχέση µε τα επιµέρους συντονισµένα ζητήµατα άλλων φο-
ρέων και Υπουργείων, πρέπει να σας πω ότι τα στατιστικά των
εγκληµατικών ενεργειών οφείλονται -τουλάχιστον ως προς τη
µικρή και µεσαία παραβατικότητα- στην εξάρτηση από τα ναρ-
κωτικά. ∆υστυχώς αυτό το τεράστιο πρόβληµα -που πάλι δεν έχει
σχέση µε την Αστυνοµία αλλά µε τις κοινωνικές συνθήκες της
αποµόνωσης, της αποξένωσης και των οικονοµικών προβληµά-
των- έχει να κάνει µε µία διαφορετικού τύπου αντιµετώπιση που
µας οδηγεί στο συµπέρασµα ότι θα µπορούσαµε να βρούµε τρό-
πους χορήγησης υποκατάστατων για να µειώσουµε τη µεγάλη
λίστα ντροπής και θανάτου που υπάρχει.

Κύριε Οικονόµου, είναι περίπου έξι χιλιάδες τα άτοµα που πε-
ριµένουν τη δόση τους και γυροφέρνουν γύρω από τα κέντρα
του ΟΚΑΝΑ, τρία ή τέσσερα από τα οποία είναι χωροθετηµένα
στο βεβαρηµένο κέντρο της Αθήνας. Εποµένως µία εναλλακτική
πρόταση όχι µεταφοράς σε άλλες δυσκολότερες γειτονιές, αλλά
χορήγησης µεθαδόνης σε πολύ περισσότερα σηµεία, είναι ένα
θέµα που ως πρόταση το θέτουµε στο Υπουργείο Υγείας.

Κλείνοντας θα πω ότι το πρόβληµα του Ιστορικού Κέντρου της
Αθήνας είναι ένα σύνθετο κοινωνικό θέµα που πρέπει να το
δούµε συντονισµένα Τοπική Αυτοδιοίκηση, Μη Κυβερνητικές Ορ-
γανώσεις, εκπρόσωποι φορέων, προφανώς η Ελληνική Αστυνο-
µία και πολλά συναρµόδια Υπουργεία.

Η ιδέα που προτείνουµε και προς τον Πρωθυπουργό -ο οποίος

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ο∆’ - 26 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2010 4217



την έχει κάνει αποδεκτή στην ουσία της και είµαι σίγουρος πως
θα την αναλάβει- είναι µία µεγάλη οριζόντια διυπουργική παρέµ-
βαση η οποία υπό την αιγίδα του Πρωθυπουργού θα θέσει το
θέµα µιας συνολικής αντιµετώπισης των µεγάλων κοινωνικών, οι-
κονοµικών, πολιτιστικών, ανθρωπιστικών και περιβαλλοντικών
προβληµάτων που αντιµετωπίζει τώρα η Αθήνα και αργότερα
ίσως και τα άλλα µεγάλα κέντρα των ελληνικών πόλεων.

Και µια τελευταία κουβέντα για την επιβάρυνση µε µη παρά-
νοµα εισερχόµενους αλλοδαπούς στο Κέντρο της Αθήνας. Ως
Υπουργείο, έχουµε και εδώ µια ολοκληρωµένη πολιτική, που
αποδίδει άσυλο σε αυτούς που το δικαιούνται πραγµατικά, µαζί
µε ταξιδιωτικά έγγραφα που θα τους βοηθήσουν να συνεχίσουν
τη διαδροµή τους αλλού.

Επίσης, θα υποδέχεται και σε αξιοπρεπή κέντρα φύλαξης πε-
ριφερειακά και σε αποκεντρωµένες περιφερειακές επιτροπές χο-
ρήγησης ασύλου τους παράνοµα εισερχόµενους µετανάστες,
ώστε να τους κρατάει στα σηµεία εισόδου και να µην τους σπρώ-
χνει σήµερα στο Κέντρο της Αθήνας. Εκεί, τους δίνουµε ένα
χαρτί και καθυστερώντας αδικαιολόγητα την απάντηση στην αί-
τησή τους, τους προσφέρουµε στην ουσία µία επίπλαστη νοµι-
µότητα να περιφέρονται επί µήνες ή και επί χρόνια ανώνυµοι,
χωρίς πρόσωπο κα χωρίς χαρτιά στα άθλια υπόγεια και στους
δρόµους της Αθήνας, όντας πάρα πολύ ευάλωτοι σε πιέσεις δια-
κινητών και κοινών εγκληµατιών.

Ευχαριστώ άλλη µια φορά για την ερώτηση, που µας έδωσε
την αφορµή να ανοίξουµε ξανά τη συζήτηση και ελπίζω, όπως
όλοι οι Αθηναίοι, αλλά και όλοι οι Έλληνες, πως σύντοµα θα απο-
κατασταθεί η ποιότητα ζωής στο Κέντρο της Αθήνας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κύριε
Βούγια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω στο
Σώµα πως η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής ∆εοντο-
λογίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της Εισαγγελι-
κής Αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτών.

Η µε αριθµό 487/23.2.2010 δεύτερη επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστου Ζώη προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης, σχετικά µε την ενδεχόµενη παύση της θητείας στελε-
χών της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Η µε αριθµό 485/23.2.2010 πρώτη επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Χρήστου
Πρωτόπαπα προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την ανάγκη άµεσης καταβολής
επιχορήγησης στο πάρκο Περιβαλλοντικής Ευαισθητοποίησης
«Αντώνης Τρίτσης» κ.λπ., δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος της
κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Επόµενη είναι η µε αριθµό 483/23.2.2010 δεύτερη επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σίµου Κεδίκο-
γλου προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Υποδοµών, Μετα-
φορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την ολοκλήρωση του φράγµατος
Σέττα-Μανικίων στην Εύβοια κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κεδίκογλου έχει ως εξής:
«Ένα εξαιρετικής σηµασίας έργο, η κατασκευή φράγµατος

στην περιοχή Σέττας-Μανικίων του ∆ήµου Κύµης, που θα λύσει
το πρόβληµα υδρεύσεως-αρδεύσεως της νοτιοκεντρικής Εύ-
βοιας, από λαθεµένη διαχείριση δεν εντάχθηκε στο Κ.Π.Σ. και κα-
τασκευάζεται από εθνικούς πόρους.

Οι πόροι όµως αυτοί δεν επαρκούσαν και το φράγµα, παρ’ ότι
προχώρησε, δεν ολοκληρώθηκε, µε κίνδυνο να καταστραφούν
τα κατασκευασµένα τµήµατά του. Μπροστά στο αδιέξοδο αυτό
ζητήσαµε από τη ∆ΕΗ να ολοκληρώσει το φράγµα, µε αντάλ-
λαγµα την απόληψη µέρους των υδάτων για το εργοστάσιό της
στο Αλιβέρι. Η πρόταση έγινε αποδεκτή και η επιχείρηση αναθε-
ώρησε τη µελέτη (προβλέπεται και η δηµιουργία µικρού V/H
σταθµού) για ανύψωση του φράγµατος, αφού διαπίστωσε ότι τα
αποθέµατα των υδάτων είναι αρκετά για τις ανάγκες της.

Η περιφέρεια συναίνεσε στην εκχώρηση του έργου στη ∆ΕΗ,
µε τον όρο η τελευταία να παραδώσει συγκεκριµένη ποσότητα

υδάτων εκεί που η µελέτη προβλέπει ανάπτυξη του υδραγω-
γείου. Ωστόσο µέχρι σήµερα το Υπουργείο Οικονοµικών δεν έχει
απαντήσει στη συγκεκριµένη πρόταση της περιφέρειας και οι κίν-
δυνοι για την καταστροφή των τµηµάτων του φράγµατος αυξά-
νονται.

Επειδή πέρασαν ήδη πέντε µήνες από τις εκλογές και εξέλιξη
δεν υπάρχει, ερωτώνται οι Υπουργοί πού βρίσκεται το θέµα, δε-
δοµένου ότι πρόκειται περί έργου Ανανεώσιµης Πηγής Ενέρ-
γειας, είναι εκτός προϋπολογισµού και η δαπάνη του θα
καλυφθεί από τη ∆ΕΗ;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Σίµου Κεδίκολγου θα απαντή-
σει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Μα-
γκριώτης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και το συνάδελφο που για µια ακόµη φορά φέρνει

ένα θέµα. Και λέω «για µία ακόµη φορά», γιατί ήδη συνάδελφοι
από άλλα κόµµατα, πρωτίστως από το ΠΑΣΟΚ, έχουν φέρει αυτό
το θέµα τόσο µε επίκαιρες ερωτήσεις όσο και µε γραπτές ερω-
τήσεις, και ο ίδιος όµως όπως και σήµερα, αλλά και χθες έχει
ασχοληθεί µε το θέµα.

Άλλωστε, είναι ένα πολύ σηµαντικό θέµα για το νοµό και την
εκλογική περιφέρεια την οποία εκπροσωπεί. Είναι ένα έργο πρω-
τίστως υδροδοτικό, που µπορεί όµως να αξιοποιηθεί και περι-
βαλλοντικά και οικολογικά, αλλά και αναπτυξιακά για την
ευρύτερη περιοχή.

Είναι µια περιοχή που έχει µια σταδιακή υποχώρηση, τις τε-
λευταίες δεκαετίες, οικονοµική και κοινωνική, λόγω της ανα-
διάρθρωσης του παραγωγικού και κοινωνικού της ιστού. Είναι
µια περιοχή, η οποία λόγω της µεγάλης έκτασης που έχει, του
ανάγλυφου και του δύσκολου του εδάφους, αλλά και επειδή δεν
ήταν στις προτεραιότητες της κεντρικής διοίκησης, όπως και γε-
νικότερα οφείλω να πω η Στερεά Ελλάδα, έχει ένα µεγάλο έλ-
λειµµα αναπτυξιακών υποδοµών.

Προτεραιότητα της Κυβέρνησής µας είναι η υποστήριξη
αυτών των υποδοµών στην Εύβοια, όπως και γενικότερα στη Στε-
ρεά Ελλάδα και στις άλλες περιφέρειες, για να µπορέσουν να
παρακολουθήσουν την προσπάθεια ανάκαµψης που κάνει γενι-
κότερα η χώρα, µε καλύτερους ρυθµούς και προϋποθέσεις απ’
ότι στο παρελθόν, για να πετύχουµε και το στόχο της περιφε-
ρειακής σύγκλησης και της κοινωνικής συνοχής.

Το φράγµα ειδικότερα είναι µια περιπέτεια. Το φράγµα Σέττα-
Μανικίων, όπως συνηθίζεται να λέγεται από τα ονόµατα των δύο
όµορων περιοχών, είναι µια περιπέτεια µε πολλές ασυνέχειες και
πολλά επεισόδια. Αυτό ξεκινά από τη δεκαετία του 1990, µε την
πρώτη δηµοπράτηση το 1998 και την υπογραφή της σύµβασης
το 1999, από την Περιφέρεια της Στερεάς Ελλάδας.

Η πρώτη σύµβαση, η οποία συµπληρώθηκε µε δύο συµβάσεις
στη συνέχεια, ήταν αθροιστικά περίπου στο 50%, όσον αφορά
το κόστος της πρώτης σύµβασης, είχε ως αντικείµενο του έργου
την κατασκευή του κυρίως φράγµατος, του υπερχειλιστή, της
σήραγγας εκτροπής, του αγωγού υδροληψίας καθώς και της σή-
ραγγας «Τσιµεντενέσιων».

Θα µπορούσα να πω ότι µε τη δηµοπράτηση αυτή και την ερ-
γολαβία ολοκληρώθηκε περίπου το 80% του κυρίως φυσικού
αντικειµένου. Έκτοτε, µπήκε σε µια µεγάλη περιπέτεια το έργο
αυτό γιατί δεν έτυχε υποστήριξης και χρηµατοδότησης, δεν
υπήρχαν οι αντίστοιχοι πόροι στην Περιφέρεια της Στερεάς Ελ-
λάδας.

Στην πρωτοβουλία της ∆ΕΗ, για να το εντάξει στο δικό της
πρόγραµµα, να κατασκευάσει και έναν υδροηλεκτρικό σταθµό
στο φράγµα αυτό και να χρησιµοποιεί µέρος των υδάτων, δυ-
στυχώς δεν υπήρξε συνέχεια γιατί πρέπει να διευκρινιστούν κά-
ποια θέµατα, όσον αφορά τη χωροθέτηση, τις ιδιοκτησίες που
υπάρχουν αλλά και περιβαλλοντικά θέµατα.

Θα κλείσω, λοιπόν, -επειδή δεν µας το επιτρέπει ο χρόνος θα
συνεχίσω και στη δευτερολογία µου- λέγοντας ότι τρεις είναι οι
πολύ συγκεκριµένοι στόχοι και οι πρωτοβουλίες που θα πάρουµε
για να ανατάξουµε το έργο αυτό γιατί το θεωρούµε πολύ σηµα-
ντικό και τελικώς να ολοκληρώσουµε τις εργασίες µε τα συνοδά
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έργα που είναι απαραίτητα για την περιοχή.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ πολύ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Σίµου Κεδίκογλου.
ΣΙΜΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Λυπάµαι, κύριε Υπουργέ, αλλά βρίσκω την απάντησή σας επι-

εικώς απαράδεκτη. Είστε πέντε µήνες στην Κυβέρνηση, δεν ήρ-
θατε χθες. Σας βρίσκω και ανενηµέρωτο σχετικά µε το
συγκεκριµένο έργο. Βέβαια, αυτό έχει την εξήγησή του, από ότι
έµαθα, γιατί και εγώ µίλησα µε τις υπηρεσίες, όπως µιλήσατε και
εσείς. Τις τελευταίες ηµέρες υπήρξε ενδιαφέρον για το συγκε-
κριµένο έργο. Τα περί άλλων ερωτήσεων δεν έχουν σχέση µε το
συγκεκριµένο αντικείµενο.

Εδώ, είναι ξεκάθαρα τα πράγµατα, κύριε Υπουργέ. Έχετε την
ευκαιρία, µε µια απλή απάντηση του Υπουργείου Οικονοµικών
για το ιδιοκτησιακό καθεστώς του ηµιτελούς φράγµατος, αυτή
τη στιγµή να «χτυπήσετε» µε ένα σµπάρο τρία τρυγόνια, ή µάλ-
λον τέσσερα.

Πρώτον, να λύσετε το πρόβληµα άρδευσης και ύδρευσης.
∆εύτερον, να προστατεύσετε από τα πληµµυρικά φαινόµενα την
περιοχή. Τρίτον, να έχετε την καθαρότερη µορφή παραγωγής
ενέργειας και τέταρτον το Υπουργείο Οικονοµικών να εισπράξει
χρήµατα. Θα πάρει ανταλλάγµατα από τη ∆ΕΗ, αν όχι χρήµατα
µετοχές της ∆ΕΗ που είναι το ίδιο πράγµα. Όλα αυτά σε µια πε-
ρίοδο κρίσης και για όλα αυτά πέντε µήνες δεν έχετε κάνει τί-
ποτα.

Να σας εξηγήσω και κάτι άλλο, να δείτε και τον τρόπο που σχε-
διάζονταν τα έργα γιατί το συγκεκριµένο έργο είναι παράδειγµα
αµαρτωλής εκτέλεσης έργων της δεκαετίας του 1990. Έχουν δα-
πανηθεί πάνω από 20.000.000 ευρώ, η περιφέρεια ζητούσε µε
βάση το σχεδιασµό της άλλα 17.000.000 ευρώ για να το ολο-
κληρώσει και πήγαν οι µηχανικοί της ∆ΕΗ και βρήκαν ότι µε µόλις
4.000.000 ευρώ αυτοί µπορούν να ολοκληρώσουν το έργο.

Θα δαπανήσουν άλλα 9.000.000 ευρώ για τον αγωγό, να πάνε
στο Αλιβέρι και από εκεί να διατεθεί το νερό και για έναν υδροη-
λεκτρικό σταθµό που θα δίνει 6 GWh το χρόνο, αλλά και για την
ύδρευση των γύρω δήµων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Η προσπάθεια είναι πολύ πιο προχωρηµένη, κύριε Υπουργέ,
απ’ ό,τι τα περιγράφετε εσείς. Σας το λέω, γιατί είχα πρωτοστα-
τήσει στη συνεννόηση µεταξύ περιφέρειας και ∆ΕΗ. Ακόµα και
για την ποσότητα των υδάτων υπήρξε συµφωνία. Υπάρχει θετική
εισήγηση της περιφέρειας στη ∆ΕΗ και το µόνο που περιµένουµε
από τον περασµένο Αύγουστο είναι την απάντηση του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών για το ιδιοκτησιακό καθεστώς. Είναι µία πολύ
απλή απάντηση. ∆εν µπορώ να καταλάβω γιατί δεν την έχετε
δώσει τόσο καιρό. Εγώ θεωρώ ότι είναι άλλο ένα παράδειγµα της
καταστροφικής αδράνειάς σας, των ατυχών εµπνεύσεών σας.
Γιατί ένα άλλο πρόβληµα, όταν ζητείται η απάντηση για το ιδιο-
κτησιακό καθεστώς, είναι ότι σπάσατε τα Υπουργεία. Ποιο, το Οι-
κονοµικών ή το Οικονοµίας θα δώσει την απάντηση;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Υπουργέ, η Εύβοια «θάβεται» ξανά επί των ηµερών σας
µετά από δεκαπέντε χρόνια αδράνειας. Γιατί το τελευταίο µε-
γάλο έργο στην Εύβοια ήταν η ψηλή γέφυρα της Χαλκίδας το
1990 και από τότε δεν έγινε τίποτα. Επί των ηµερών µας, τα πέντε
προηγούµενα χρόνια, ετοιµάσαµε όλες σχεδόν τις µελέτες. ∆εν
έχετε κάνει από αυτά τίποτα. Έχετε την παράκαµψη Βασιλικού.
∆εν υπογράψατε τη σύµβαση µέσα στο 2009 και τώρα θα έχετε
πρόβληµα στη χρηµατοδότηση.

Παράκαµψη Αµαρύνθου. Είναι έτοιµα τα τεύχη δηµοπράτη-
σης, αλλά δεν κάνετε τίποτα. ∆εν γνωρίζουν οι υπάλληλοι τι σκο-
πεύετε να κάνετε. Εγώ, δυστυχώς, βλέπω ότι πάλι οι πολίτες της
Εύβοιας θα είναι πολίτες δεύτερης κατηγορίας επί Κυβερνήσεως
ΠΑΣΟΚ.

Να σας πω και κάτι άλλο; Είναι και το πνεύµα του συντρόφου
σας, Νοµάρχη. Σ’ ένα άλλο αναπτυξιακό έργο, Άγιος ∆ηµήτριος-
Καλιανή, αρνείται –πρωτοφανές αυτό!- να ανοίξει το αιγαιοπε-
λαγίτικο…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ, πρέπει
να ολοκληρώσετε.

ΣΙΜΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Θέλω να σας πω ότι δεν πληρώνετε
ούτε τα πιστοποιηµένα έργα. Στραγγαλίζετε έναν ταλαιπωρη-
µένο και πολύπαθο νοµό και πιστεύω ότι το µήνυµα πρέπει να
περάσει στους συµπατριώτες µου, αλλά πάνω απ’ όλα στα µέσα
ενηµέρωσης της Εύβοιας, γιατί δεν βλέπω να…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει ο χρό-
νος σας.

ΣΙΜΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Απαιτώ, τουλάχιστον, µια απάντηση για
την απάντηση του Υπουργείου Οικονοµικών. ∆εν είναι τόσο δύ-
σκολη η ερώτηση! ∆εν υπάρχουν τα 17.000.000. Να ψάξετε πώς
η Περιφέρεια σχεδίαζε τα έργα µε υπόγειες σήραγγες που δεν
χρειάζονταν, µόνο και µόνο για να µπορέσει να ολοκληρώσει τα
χωµατουργικά έργα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-

κτύων κ. Μαγκριώτης για τρία λεπτά, προκειµένου να δευτερο-
λογήσει.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): ∆εν ξέρω εάν η ένταση του λόγου σας έχει να
κάνει µε την ένταση των προβληµάτων στην Εύβοια –ασφαλώς,
και είναι πολύ οξυµένα τα προβλήµατα, το είπα πρώτος εγώ και
είπα πού οφείλονται- ή εάν έχει να κάνει µε άλλα προβλήµατα,
εσωκοµµατικά πιθανώς στη Νέα ∆ηµοκρατία, για το ποιος θα
κάνει πιο έντονη αντιπολίτευση.

ΣΙΜΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Απαντήστε!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Θα σας απαντήσω αµέσως, αγαπητέ συνά-
δελφε, πάρα πολύ συγκεκριµένα.

Είπατε ότι δεν έχουν γίνει άλλες ερωτήσεις για το φράγµα
Σέτας-Μανικίων. Αδικείτε άλλους συναδέλφους που έχουν κάνει
ερωτήσεις.

ΣΙΜΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Σε σχέση µε τη ∆ΕΗ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Βεβαίως, συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ έχουν κάνει
ερωτήσεις. Εγώ είπα όλων των κοµµάτων, γιατί εάν έλεγα ποιοι
συνάδελφοι έκαναν ερωτήσεις, θα µου λέγατε ότι υποστηρίζω
τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ. Ξαναλέω ότι όλα τα κόµµατα
έχουν ενδιαφερθεί για τα θέµατα της Εύβοιας.

ΣΙΜΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Συγκεκριµένα πείτε…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Παρακαλώ, κύριε Κεδίκογλου. Εγώ δεν σας
διέκοψα, σας άκουσα µε προσοχή.

∆εύτερον, είπατε ότι µε µια απλή κίνηση λύθηκαν τα προβλή-
µατα, έγινε το φράγµα, έχουµε το υδροηλεκτρικό, την υδροδό-
τηση, το αρδευτικό, το περιβάλλον, την ανάπτυξη. Αυτήν την
απλή κίνηση, αφού ήταν τόσο απλή, πεντέµισι χρόνια που ήσα-
σταν κυβέρνηση, γιατί δεν την κάνατε; Το µόνο που κάνατε πε-
ντέµισι χρόνια ήταν ένα έγγραφο της Κτηµατικής Υπηρεσίας
∆ηµοσίου από την Εύβοια, που παρελήφθη από τις κεντρικές
υπηρεσίες παραµονές εκλογών και έλεγε ότι είναι αγνώστου ιδιο-
κτησία ο χώρος. Αυτό είναι το έγγραφο το οποίο επικαλείστε.

ΣΙΜΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Μα, τώρα, κύριε Υπουργέ…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Η δική µας επιλογή είναι να λύσουµε το θέµα
αυτό κατά προτεραιότητα, γιατί πάνω σε αυτό θα στηρίξουµε και
τη λύση του προβλήµατος. Ήµουν σαφής -και θα το ολοκλη-
ρώσω τώρα, γιατί δεν είχα το χρόνο στην πρωτοµιλία µου- ότι θα
αναστήσουµε το έργο αυτό σε συνεργασία µε τη ∆ΕΗ, γιατί πι-
στεύουµε σ’ αυτό το έργο.

Οι κινήσεις µας, λοιπόν, είναι τρεις και πολύ συγκεκριµένες.
Το πρώτο είναι να διευκρινίσουµε –και θα το κάνουµε, οι εντο-
λές έχουν δοθεί- το ιδιοκτησιακό καθεστώς, για να µπορέσουµε
να αναπτύξουµε όλες αυτές τις πρωτοβουλίες, στις οποίες και
εσείς ορθώς αναφερθήκατε.

∆εύτερον, να ολοκληρωθούν -και αυτή είναι η εντολή που έχει
πάρει η Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδος και αν δεν µπορεί θα το
κάνει το κεντρικό Υπουργείο- όλες οι συµπληρωµατικές µελέτες.
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Θα αναδείξουµε το έργο ως εθνικής σηµασίας, εθνικού επιπέ-
δου, για να µπορέσει να ασχοληθεί το κεντρικό Υπουργείο. Μόνο
έτσι µπορεί να το αναλάβει και να ασχοληθεί γιατί το έργο είναι
µεγάλο, σύνθετο και δεν είναι τόσο απλό όπως λέτε, µε µια κί-
νηση να δώσουµε λύση. Θα φροντίσουµε επίσης και τα συνοδά
έργα για να µην έχουµε µόνο το φράγµα, για να είναι και αξιο-
ποιήσιµο το φράγµα, αυτή η πολύ µεγάλη και σοβαρή επένδυση.

Κλείνω και ολοκληρώνω κυρία Πρόεδρε. Κύριε Κεδίκογλου θα
το ξαναπώ.

ΣΙΜΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, δεν έχετε δώσει απά-
ντηση.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Πεντέµισι χρόνια για την Εύβοια δεν κάνατε τί-
ποτα. Είπατε ότι κάνατε όλες τις µελέτες. Θα σας το ξαναπώ.

ΣΙΜΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: ∆ύο χρόνια….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, µη διακό-

πτετε. Ολοκληρώστε κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Θα είχα ολοκληρώσει αν δεν µε διέκοπτε τρεις,
τέσσερις φορές ο κ. Κεδίκογλου.

Μέσα στο 2009 ανέθεσε ο κ. Σουφλιάς κάποιες από τις ανα-
γκαίες µελέτες, ωριµότητα όµως αυτών των µελετών, όπως κα-
ταλαβαίνετε, αφού ανατέθησαν µέσα στο 2009, σ’ ένα δύσκολο
ανάγλυφο, το ξέρετε πολύ καλά, δεν υπάρχει σήµερα για να χρη-
µατοδοτηθούν τα έργα.

Όσον αφορά για την παράκαµψη Βασιλικών, αφού επί πεντέ-
µισι χρόνια το καθυστερούσατε και δεν κάνατε τίποτα, κάνατε τη
δηµοπράτηση, είχατε ανάδοχο παραµονές εκλογών –το τονίζω-
το εντάξατε -έργο 35.000.000 περίπου- µε 5.000.000 µόνο στο
τέλος της προγραµµατικής περιόδου, που παρέµεινε ανοιχτή
λόγω των καταστροφικών πυρκαγιών στην Πελοπόννησο, δια-
φορετικά θα είχε κλείσει ένα χρόνο πιο µπροστά. Αντιλαµβάνε-
στε το ∆εκέµβρη του 2009 που το εντάξατε, δεν είχε τη
δυνατότητα ούτε 5 ευρώ να απορροφήσει, ούτε καν ο προσυµ-
βατικός έλεγχος δεν έχει ολοκληρωθεί.

Το έργο λοιπόν, αυτό επειδή δεν µπορεί να ενταχθεί στο
ΕΣΠΑ, λόγω των νέων κανονισµών, θα χρηµατοδοτηθεί από εθνι-
κούς πόρους. Είναι δέσµευσή µας και θα το κάνουµε πράξη, να
είστε βέβαιοι.

ΣΙΜΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Η σύµβαση είναι έτοιµη πάντως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων είκοσι οκτώ µαθή-
τριες και µαθητές και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από
το ∆ηµοτικό Σχολείο ∆αµάσιου Λάρισας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επόµενη είναι η µε αριθµό 491/23-2-2010 τρίτη επίκαιρη ερώ-
τηση της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Σοφίας Καλαντίδου προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχε-
τικά µε την επίλυση των προβληµάτων από την πληµµύρα του
ποταµού Έβρου κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Καλαντίδου, έχει ως εξής:
«Για µια ακόµη χρονιά οι κάτοικοι του Έβρου αντιµετωπίζουν

σχεδόν ολοκληρωτική καταστροφή εξαιτίας της πληµµύρας του
ποταµού Έβρου.

Οι εκτεταµένες ζηµιές σε γεωργία, κτηνοτροφία, σπίτια, βιο-
τεχνίες, υποδοµές και σοβαρά προβλήµατα στη ζωή των κατοί-
κων στο Νοµό Έβρου µε την αποµάκρυνσή τους από πολλούς
οικισµούς, αναδεικνύουν για µια ακόµα φορά την ανεπαρκή θω-
ράκισή του µε αντιπληµµυρικά, αποστραγγιστικά, φράγµατα,
αποταµιευτήρες και άλλα έργα που θα προστάτευαν την περιοχή
από τις πληµµύρες τον χειµώνα και από τη λειψυδρία τη θερινή
περίοδο.

Όλα αυτά τα προβλήµατα είναι αποτέλεσµα της διαχρονικής,
αντιλαϊκής αντιαναπτυξιακής πολιτικής που ακολουθήθηκε όλα
αυτά τα χρόνια από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Ν∆, οι
οποίες εφαρµόζοντας τις επιλογές της Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν

διέθεσαν τους ανάλογους πόρους για να σχεδιάσουν και να µε-
λετήσουν την αξιοποίηση και διευθέτηση των υδάτινων πόρων
και την κατασκευή των απαραίτητων έργων υποδοµής στο Νοµό
Έβρου, καθώς και την προώθηση διακρατικής συµφωνίας µε τη
Βουλγαρία και Τουρκία για το ζήτηµα αυτό.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Τι συγκεκριµένα µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση για να αποζη-

µιωθούν άµεσα, για το σύνολο των ζηµιών, όλοι όσοι επλήγησαν
από τις πληµµύρες καθώς και για την άµεση και πλήρη αποκα-
τάσταση όλων των καταστροφών;

Τι συγκεκριµένα θα κάνει και τι πόρους θα διαθέσει για την
άµεση προώθηση ενός ολοκληρωµένου σχεδίου αντιπληµµυρι-
κών υποδοµών, φραγµάτων, αρδευτικών και εγγειοβελτιωτικών
έργων κ.λπ. στο Νοµό Έβρου µε την προώθηση και της διακρα-
τικής συνεργασίας µεταξύ Ελλάδας-Βουλγαρίας-Τουρκίας;».

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Καλαντίδου, θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Μαγκριώ-
της.

Ορίστε κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ευχαριστώ κυρία Πρόεδρε.
Το πρόβληµα στο Νοµό Έβρου µε τα πληµµυρικά φαινόµενα

που προκαλούνται από τον ποταµό Έβρου και τους παραποτά-
µους του, είναι πάρα πολύ µεγάλο και διαχρονικό. Η ουσιαστική
και µακροπρόθεσµη αντιµετώπισή του θα έρθει µόνο αν υπάρχει
ουσιαστική και σε βάθος χρόνου διακρατική συνεργασία, συ-
νεργασία των τριών χωρών της Ελλάδας, της Βουλγαρίας και της
Τουρκίας.

Η πρώτη ουσιαστική αντιµετώπιση υπήρξε στη δεκαετία του
’50, όταν υπήρξε βούληση από τις δύο χώρες, την Ελλάδα και
την Τουρκία. ∆ιαµορφώθηκε τότε ένα κοινό πρόγραµµα, που δη-
µιούργησε, πράγµατι, σηµαντικές υποδοµές για την αντιµετώ-
πιση του προβλήµατος τις επόµενες δεκαετίες.

Έκτοτε, αυτή η συνεργασία σε ένα βαθµό σταµάτησε. Υπήρ-
ξαν τα γεγονότα µεταξύ των δύο χωρών, µε ευθύνη, του γείτονά
µας. Η χώρα µας πήρε πρωτοβουλίες, δεν βρήκε, όµως, ουσια-
στική ανταπόκριση, παρότι στα λόγια υπάρχει διάθεση από τις
άλλες πλευρές γι’ αυτή τη συνεργασία. Είναι πολλές και πυκνές
αυτές οι προσπάθειες.

Θέλω να προσθέσω ότι το 2003 υπογράφθηκαν δέκα διµερείς
συµφωνίες χαµηλής πολιτικής –όπως λέγονται- ανάµεσα στο ελ-
ληνικό Υπουργείο Εξωτερικών µε τον τότε υπουργό εξωτερικών
και σηµερινό Πρωθυπουργό, το Γιώργο Παπανδρέου, και στον
οµόλογό του από την πλευρά της Τουρκίας. Μεταξύ αυτών ήταν
και η συµφωνία για την επαναπροώθηση των παρανόµως εισερ-
χοµένων µεταναστών στη χώρα, από την πλευρά της Τουρκίας.
Συµφωνίες, όµως, που στη συνέχεια οι περισσότερες ξεχάστη-
καν, δεν υλοποιήθηκαν. Η ελληνική πλευρά, δεν πίεσε είτε στις
διµερείς επαφές είτε µέσα από τις Βρυξέλλες, για να υλοποιη-
θούν.

Έτσι, λοιπόν, το πρώτο που συµφωνήσαµε, επισκεπτόµενοι ως
κυβερνητικό κλιµάκιο πριν από λίγες µέρες τον Έβρο -ένα µε-
γάλο κλιµάκιο, µε επικεφαλής τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων κ. Ρέππα- είναι η επανέναρξη αυτής της
προσπάθειας από το ελληνικό Υπουργείο Εξωτερικών για τη δια-
κρατική συνεργασία. Μάλιστα, ο ίδιος ο Πρωθυπουργός έχει δη-
λώσει ότι θα δεχτεί σύντοµα αντιπροσωπεία των εκπροσώπων
των φορέων του Νοµού Έβρου, για να εξειδικεύσουµε αυτή τη
στρατηγική.

Το δεύτερο είναι οι άµεσες λύσεις, όπως και η αγαπητή συνα-
δέλφισσα θίγει στην ερώτησή της. Ήδη, έχει υπογραφεί από την
πλευρά των τριών Υπουργείων, µε επισπεύδον το Υπουργείο
Υποδοµών, η Κοινή Υπουργική Απόφαση για τις αποζηµιώσεις
των κατοικιών και της επαγγελµατικής στέγης, που έχουν κατα-
στραφεί.

Η ΥΑΣΒΕ είναι εκεί, κάνει τις καταγραφές και όπως ο νόµος
ορίζει, θα υπάρξουν οι αποζηµιώσεις. Στο κλιµάκιο ήταν οι συ-
νάδελφοι: Ο Υφυπουργός Γεωργίας κ. Γεώργιος Καρχιµάκης -ο
οποίος αναφέρθηκε στις αποζηµιώσεις του ΕΛΓΑ και γίνεται η
συντονισµένη δουλειά, που πρέπει να γίνει για τις αποζηµιώσεις.
Η συναδέλφισσα κ. Γεννηµατά, που ήδη έχει χρηµατοδοτήσει τη
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Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση για το προνοιακό επίδοµα, όπως προ-
βλέπει ο νόµος. Ο κ. Ντόλιος, βέβαια, βουλευτής Έβρου και Υφυ-
πουργός Εσωτερικών και ο κ. Αρναουτάκης, Υφυπουργός
Οικονοµίας, για να καλύψουν αντίστοιχα τις αποζηµιώσεις που
καλύπτουν τα δύο αυτά Υπουργεία. Υπάρχει, λοιπόν, συντονι-
σµός δουλειάς και για την ευρύτερη στρατηγική επίλυση του
προβλήµατος, αλλά και για τις αποζηµιώσεις.

Θα προσθέσω, όµως, ακόµη κάτι σηµαντικό. ∆εν θα περιµέ-
νουµε να προχωρήσει η διακρατική συνεργασία, γιατί ξέρουµε
τα προβλήµατα που υπάρχουν. ∆ιαµορφώνουµε ένα δικό µας
σχέδιο, στη συνέχεια του σχεδίου του 1995, για την αντιπληµµυ-
ρική θωράκιση της ελληνικής πλευράς…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.

…σε συνεργασία µε την ΕΡΓΟΣΕ και την Εγνατία, που κατα-
σκευάζουν τους δύο άξονες, το σιδηροδροµικό και τον οδικό,
δεν θα περιµένουµε, δηλαδή, την µεσο-µακροπρόθεσµη λύση.
Κινούµαστε άµεσα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει η ερωτώσα βουλευτής, κ. Καλαντίδου.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, έχει καταντήσει παράδοση κάθε χρόνο να συ-

ζητούµε τις πληµµύρες του Έβρου. Μόνο που έχει καταντήσει
παράδοση και για τους κατοίκους της περιοχής, κάθε χρόνο να
πηγαίνουν µεγάλα κλιµάκια από την κυβέρνηση και από την Το-
πική και Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση και µε διάφορα επικοινωνιακά
τρικ να προσπαθούν να παρουσιάσουν ότι: «Ναι, τώρα θα αλλά-
ξουµε. Ναι, τώρα θα διορθώσουµε κάτι. Ναι, τώρα θα εφαρµό-
σουµε µία πολιτική που θα αποτρέψει, τουλάχιστον, την επόµενη
πληµµύρα, θα αποτρέψει την επανάληψη του θρίλερ».

Κοιτώντας χρόνια αυτή την υπόθεση και µετρώντας –αν θέ-
λετε- τις πληγές του, οι κάτοικοι της περιοχής έχουν ξεγράψει
το παραµύθι που σερβίρετε συχνά πυκνά, ότι φταίνε τα ακραία
καιρικά φαινόµενα ή ο ποταµός.

∆ιαπιστώνουν ότι τους πνίγει µία πολιτική που διαχρονικά την
εφαρµόζετε και εσείς από το ΠΑΣΟΚ, αλλά και η Νέα ∆ηµοκρα-
τία υπηρετώντας επιλογές της Ευρωπαϊκής Ένωσης για το ξε-
κλήρισµα της αγροτιάς. Βούτυρο στο ψωµί, όταν θέλουµε να
µειώσουµε τους αγρότες µας και την αγροτική παραγωγή, να
πληµµυρίζουν και να γίνονται λίµνες οι κάµποι µας. Γι’ αυτό κιό-
λας δεν επιλέγονται από την Ευρωπαϊκή Ένωση, δεν θεωρούνται
επιλέξιµα τα αντιπληµµυρικά έργα.

Και εµείς το υπογραµµίζουµε, αν και πιστεύουµε και συµφω-
νούµε µαζί σας ότι είναι αναγκαία η διακρατική συµφωνία. Παρ’
όλα αυτά, χρησιµοποιείται σαν άλλοθι, κύριε Υπουργέ, για να µην
γίνονται έστω µικρά έργα, συγκεκριµένα έργα υποδοµής από τη
δική µας πλευρά. Έτσι, λοιπόν, ξέρουµε ότι δίνονται χιλιάδες
χρήµατα για χωµατουργικά έργα που στην επόµενη φουσκονε-
ριά θα τα έχει πάρει το ποτάµι. ∆ίνονται χιλιάδες ευρώ για αντλιο-
στάσια που είναι χαµηλότερα από τα αναχώµατα και σε κάθε
πληµµύρα καταστρέφονται. ∆όθηκαν χρήµατα, πολλές χιλιάδες
ευρώ, για πόρτες αποστράγγισης που δεν άνοιξαν ούτε το 2007,
ούτε το 2009. Ούτε την κοίτη του ποταµού καθαρίζουν, ούτε τη
γέφυρα της σιδηροδροµικής γραµµής, που στην ουσία έχει µπα-
ζωθεί από δέντρα και φερτά υλικά, τα οποία δεν έχουµε καθαρί-
σει.

Οι κάτοικοι µιλούν, κύριε Υπουργέ, για πάρτη των εργολάβων.
∆ίνουµε δουλειά στους εργολάβους, δουλειά για λίγο καιρό,
περνούν εκεί, βάζουν τα χώµατα. Για πάρτη των εργολάβων. Και
ο καυγάς πραγµατικά που γίνεται εάν οι εργολάβοι πάρουν το
έργο µε διαγωνισµό ή µε ανάθεση, είναι υποκριτικός. Είτε έτσι
είτε αλλιώς, σήµερα στον Έβρο κερδίζουν µόνο οι εργολάβοι.
Στο Πύθιο και στη Βύσσα λένε «εµείς δεν φυτεύουµε, τώρα ψα-
ρεύουµε».

Για τους αγρότες τα χωράφια τους που µετατράπηκαν σε
λίµνη, είναι πολύ δύσκολο ακόµη και αν αποχωρήσουν τα νερά,
να καταφέρουν να καλλιεργήσουν και να καταφέρουν να πάρουν

απ’ αυτές τις καλλιέργειες. Ακόµη και αν τα σπείρουν είναι µι-
κρές οι αποδόσεις τους. Θα πωληθούν στις γνωστές εξευτελι-
στικές τιµές.

Και µόνο ένα παράδειγµα για τις αποζηµιώσεις. Το 2007 απο-
ζηµιώθηκαν 18 µε 20 ευρώ το στρέµµα το σιτάρι, ενώ το κόστος
παραγωγής ήταν 40 µε 45 ευρώ το στρέµµα. Το γνωρίζετε καλά.
Το έχουµε πει εδώ µέσα στην Αίθουσα. Το ξαναλέµε ακόµη µία
φορά, πιστεύοντας ότι υπερασπίζοντας το νερό σαν φυσικό
πόρο ζωτικής σηµασίας για το λαό µας, οφείλουµε όλοι, εµείς
πρώτα και κύρια, αλλά και όλοι οι εργαζόµενοι, οι αγρότες, να
παλέψουν για µία πολιτική που θα αντιµετωπίζει πραγµατικά ολο-
κληρωµένα τη διαχείριση των υδάτινων πόρων και θα έχει σχε-
διασµό και θα εκτελεί τα αντιπληµµυρικά έργα προς όφελος του
λαού.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε

το λόγο για τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Η αγαπητή συναδέλφισσα, µέσα από την
υπερβολή της, αδικεί τις αλήθειες της, θέλω να το τονίσω αυτό.
Πράγµατι, έχει γίνει παράδοση το πληµµυρικό φαινόµενο στον
Έβρο, κάθε δεύτερο ή τρίτο χρόνο έχουµε τα φαινόµενα αυτά
και τις καταστροφές. Επίσης, θα συµφωνήσω µαζί της ότι είναι
παράδοση, λόγω του έκτακτου τού γεγονότος, της επικινδυνό-
τητας, πολλοί να επωφελούνται απ’ αυτά τα γεγονότα και µε πρό-
χειρα και µικρά έργα να περιµένουν την επόµενη πληµµύρα, την
επόµενη καταστροφή για να επωφεληθούν και πάλι.

Θέλω να σας πω, όµως, πως για πρώτη φορά διαµορφώθηκε
µια ολοκληρωµένη στρατηγική αντιπληµµυρικής προστασίας
µετά τις συµφωνίες του ’50, όπως είπα, από ελληνικής πλευράς
το 1995. Και έγιναν πολλά και σηµαντικά έργα. Παρ’ ότι τα πρό-
σφατα πληµµυρικά φαινόµενα ήταν τα πιο ακραία των τελευ-
ταίων δεκαετιών, κάτι που οµολογούν όλοι και οι κάτοικοι της
περιοχής, πέρα από τις αναλύσεις και τις µετρήσεις που έχουν
γίνει, δεν απειλήθηκαν ζωές και βεβαίως δεν υπήρξε εκτεταµένη
καταστροφή σε υποδοµές. Υπήρξαν καταστροφές, όµως, ανα-
λογικά µε την ένταση του φαινοµένου και την έκτασή του σε
σχέση µε τα προηγούµενα χρόνια, ήταν περιορισµένες. Αυτό
οφείλεται στην απόδοση των έργων που ξεκίνησαν µε το σχέδιο
του 1995. Επίσης, η κυβέρνησή του ΠΑΣΟΚ το 2003, διατύπωσε
και σχεδίασε ένα ειδικό αναπτυξιακό σχέδιο για τον Έβρο, πυ-
ρήνας του ήταν η ολοκλήρωση της αντιπληµµυρικής του θωρά-
κισης.

Όπως ξέρετε -όπως και σε άλλες περιοχές- µετά το 2004 δεν
έγινε τίποτα σ’ αυτή την κατεύθυνση. Προηγουµένως είχαµε
ερώτηση για αντίστοιχο έργο- φράγµα και την αντιπληµµυρική
θωράκιση της Kεντρικής Εύβοιας. Και εκεί υπάρχουν τα ίδια προ-
βλήµατα.

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι τόσο η Ευρωπαϊκή Ένωση όσο
και η χώρα µας έχουν διατυπώσει πλέον ειδική στρατηγική για
τη θωράκιση της χώρας από πληµµυρικά φαινόµενα. Εδώ αδι-
κείτε και την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, τη νέα Κυβέρνηση, αλλά
και την Ευρωπαϊκή Ένωση. Η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει µια πολύ
προωθηµένη πολιτική µε δύο Οδηγίες, την 2000/60 και την
2007/60. Η πρώτη για τη διαχείριση των υδάτων και η δεύτερη
για την προστασία από πληµµυρικά φαινόµενα, που πρέπει να
ενσωµατώσουµε -και αυτό κάνουµε σήµερα- και στο εθνικό µας
δίκαιο.

Εµείς όµως, ως Κυβέρνηση, δεν θα περιµένουµε την ενσωµά-
τωση της Κοινοτικής Οδηγίας, η οποία δίνει το πλαίσιο και υπο-
στηρίζει και χρηµατοδοτεί τέτοιες πολιτικές. Έχουµε ετοιµάσει
τη δική µας πολιτική, συµβατή όµως µε τη γενικότερη στρατη-
γική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, γιατί τη βρίσκουµε ορθή, για την
ανάπτυξη έργων υποδοµής, εκτεταµένων σ’ όλη τη χώρα για την
προστασία των ακτών, για την προστασία από πληµµυρικά φαι-
νόµενα των αστικών κέντρων, αλλά και των κέντρων παραγωγής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Έτσι, λοιπόν, έχουµε σε χρόνο µηδέν στην κυριολεξία, µέσα σε
είκοσι τέσσερις ώρες, την υπογραφή της Κοινής Υπουργικής
Απόφασης από το Υπουργείο Υποδοµών, Εσωτερικών και Οικο-
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νοµικών. Το τονίζω, δεν έχει ξαναγίνει αυτό, έξι µήνες µετά υπήρ-
ξαν οι αντίστοιχες υπογραφές…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, κύριε
Υφυπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.

…όπως και από τα άλλα Υπουργεία, όπως είπα, δηλαδή το
Υπουργείο Εσωτερικών, Αγροτικής Ανάπτυξης, το Υγείας και
Πρόνοιας και το Οικονοµικών. Οι αποζηµιώσεις θα υπάρξουν και
θα είναι επαρκέστατες για την περιοχή.

Σε µια ευρύτατη σύσκεψη προχθές τα συζητήσαµε και υπήρξε
η απόλυτη και καθολική αποδοχή τους.

Συνεπώς, είναι επαναλαµβανόµενο µέχρι τώρα το πληµµυρικό
φαινόµενο. Οι δικές µας όµως πρωτοβουλίες, οι σηµερινές έρ-
χονται να συνδεθούν και να ολοκληρώσουν τις πρωτοβουλίες της
προηγούµενης κυβέρνησης, που την διαδέχθηκε το ΠΑΣΟΚ µε
µια εξαετία απόλυτης αδράνειας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς και οι Βουλευτές της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας κατέθεσαν πρόταση για σύσταση εξε-
ταστικής επιτροπής, σύµφωνα µε το άρθρο 144 του Κανονισµού
της Βουλής, σχετικά µε την πλήρη διερεύνηση της πορείας των
δηµοσιονοµικών µεγεθών και την ποιότητα των δηµοσιονοµικών
στοιχείων, για το χρονικό διάστηµα από το 1981 έως και το Φε-
βρουάριο του 2010.

Η πρόταση αυτή θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της σηµερι-
νής συνεδρίασης, θα τυπωθεί, θα διανεµηθεί στους κυρίους Βου-
λευτές και θα συζητηθεί µε τη διαδικασία της γενικευµένης
επερώτησης, όπως προβλέπει ο Κανονισµός.

(Η προαναφερθείσα πρόταση έχει ως εξής:
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Οι Βουλευτές:
Σαµαράς Αντώνης
Καραµανλής Κώστας
Σιούφας ∆ηµήτριος
Αβραµόπουλος ∆ηµήτριος
Αναστασιάδης Σάββας
Ανδριανός Ιωάννης
Αντώναρος Ευάγγελος
Αποστολάκος Γρηγόρης
Αυγενάκης Ελευθέριος
Αυγερινοπούλου ∆ιονυσία
Βαγιωνάς Γεώργιος
Βαρβιτσιώτης Μιλτιάδης
Βλάχος Γεώργιος
Βόζεµπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζα)
Βρούτσης Ιωάννης
Γαληνός Σπυρίδων
Γιακουµάτος Γεράσιµος
Γιαννάκης Μιχαήλ
Γιαννόπουλος Αθανάσιος
Γκιουλέκας Κωνσταντίνος
∆αβάκης Αθανάσιος
∆ένδιας Νικόλαος
∆ερµεντζόπουλος Αλέξανδρος
Ζώης Χρήστος
Ιατρίδη Τσαµπίκα
Ιωάννης Ιωαννίδης
Καλαφάτης Σταύρος
Καλογιάννης Σταύρος
Καµµένος Παναγιώτης
Καντερές Νικόλαος
Καραγκούνης Κωνσταντίνος
Καράογλου Θεόδωρος
Καρασµάνης Γεώργιος
Καριπίδης Αναστάσιος
Κασαπίδης Γεώργιος
Κεδίκογλου Συµεών
Κεφαλογιάννης Εµµανουήλ

Κεφαλογιάννη Όλγα
Κιλτίδης Κωνσταντίνος
Κόλλια-Τσαρουχά Μαρία
Κόλλιας Κωνσταντίνος
Κοντογιάννης Γεώργιος
Κοντός Αλέξανδρος
Κουκοδήµος Κωνσταντίνος
Κωνσταντινίδης Ευστάθιος
Λαµπρόπουλος Ιωάννης
Λέγκας Νικόλαος
Λεονταρίδης Θεόφιλος
Λυκουρέντζος Ανδρέας
Μαρκογιαννάκης Χρήστος
Μαρκόπουλος Κωνσταντίνος
Μεϊµαράκης Ευάγγελος
Μητσοτάκης Κυριάκος
Μιχαλολιάκος Βασίλειος
Μουσουρούλης Κωνσταντίνος
Μπακογιάννη Θεοδώρα (Ντόρα)
Μπεκίρης Μιχαήλ
Μπούρας Αθανάσιος
Νάκος Αλέξανδρος
Νεράντζης Αναστάσιος
Νικολόπουλος Νικόλαος
Ντινόπουλος Αργύρης
Παναγιωτόπουλος Νικόλαος
Παναγιωτόπουλος Παναγιώτης (Πάνος)
Παπαδηµητρίου Ελισάβετ (Έλσα)
Παπαδόπουλος Μιχάλης
Παπαθανασίου Γιάννης
Παπασιώζος Κωνσταντίνος
Παυλόπουλος Προκόπιος
Πιπιλή Φωτεινή
Πλακιωτάκης Ιωάννης
Πολύδωρας Βύρων
Ράπτη Ελένη
Σαλµάς Μάριος
Σπηλιωτόπουλος Αριστόβουλος (Άρης)
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Σταϊκούρας Χρήστος
Σταµάτης ∆ηµήτριος
Στυλιανίδης Ευριπίδης
Ταλιαδούρος Σπυρίδων
Τασούλας Κωνσταντίνος
Τζαβάρας Κωνσταντίνος
Τζηκαλάγιας Ζήσης
Τζίµας Μαργαρίτης
Τραγάκης Ιωάννης
Τσιάρας Κωνσταντίνος
Τσουµάνη-Σπέντζα Ευγενία
Τσουµάνης ∆ηµήτριος
Χαλκίδης Μιχαήλ
Χατζηγάκης Σωτήριος
Χατζηδάκης Κωνσταντίνος (Κωστής)
Χαρακόπουλος Μάξιµος»)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, η µε αριθµό 490/23-2-2010 τέταρτη επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου
Πλεύρη προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την απόφαση
για ακύρωση του εορτασµού για την επέτειο της 25ης Μαρτίου
κ.λπ., διαγράφεται λόγω κωλύµατος του ερωτώµενου Υπουργού
και διαγράφεται.

Προχωρούµε στην µε αριθµό 496/23-2-2010 πέµπτη επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Φώτη Κουβέλη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Οικονοµι-
κών, σχετικά µε τη διασφάλιση της απορρόφησης των επιτυχό-
ντων στους διαγωνισµούς του ΑΣΕΠ στο ∆ηµόσιο κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Λόγω της δύσκολης οικονοµικής κατάστασης στην οποία βρί-

σκεται η χώρα, η Κυβέρνηση πρόσφατα εξήγγειλε την αναστολή
των προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα για το έτος 2010. Αυτή η
ενέργεια έχει οδηγήσει στην επ’ αόριστο αναµονή της πρόσλη-
ψης σε χιλιάδες νέους που έχουν επιτύχει στους διαγωνισµούς
του ΑΣΕΠ.

Από το πάγωµα αυτό των προσλήψεων εξαιρέθηκαν οι τοµείς
Υγείας, Παιδείας και Ασφάλειας, ενώ ο αρµόδιος επί των οικο-
νοµικών Υπουργός δήλωσε ότι η διυπουργική επιτροπή θα εγκρί-
νει µόνο «τις απολύτως αναγκαίες προκηρύξεις θέσεων για την
εφαρµογή του κυβερνητικού προγράµµατος».

Σύµφωνα µε στοιχεία του ΑΣΕΠ προκύπτει ότι αυτή τη στιγµή
έχουν εκδοθεί τα οριστικά αποτελέσµατα ή εκκρεµεί η έκδοσή
τους εντός του τρέχοντος έτους για δώδεκα χιλιάδες εννιακό-
σιες σαράντα θέσεις, εκ των οποίων οι τέσσερις χιλιάδες επτα-
κόσιες ογδόντα αφορούν γραπτούς διαγωνισµούς και οι οκτώ
χιλιάδες εκατόν εξήντα προκηρύξεις µε σειρά προτεραιότητας.
Στις προαναφερόµενες θέσεις δεν συµπεριλαµβάνονται οι τρεις
χιλιάδες νοσηλευτές και πέντε χιλιάδες εβδοµήντα δύο εκπαι-
δευτικοί των οποίων εκκρεµεί ο διορισµός.

Επειδή σε ορισµένες προκηρύξεις ορίζετο ρητά ο χρόνος πρό-
σληψης σε σχέση µε το διαγωνισµό (παραδείγµατος χάριν η πρό-
σληψη για τους επιτυχόντες στο διαγωνισµό για το Υπουργείο
Οικονοµικών θα πρέπει να γίνει σε διάστηµα (4) τεσσάρων µηνών
από την έκδοση των αποτελεσµάτων) και οι προαναφερόµενες
κυβερνητικές εξαγγελίες έχουν δηµιουργήσει έντονο κλίµα ανα-
σφάλειας στις προσδοκίες των επιτυχόντων για την πρόσληψή
τους, ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:

Με ποιο τρόπο θα διασφαλιστεί η µελλοντική –σταδιακή απορ-
ρόφηση των επιτυχόντων των ανωτέρω κατηγοριών σε θέσεις
του δηµοσίου;

Θα εφαρµοστεί η διϋπουργική επιτροπή για την πρόσληψη
προσωπικού στο δηµόσιο, στο πλαίσιο της εφαρµογής του κυ-
βερνητικού προγράµµατος, το κριτήριο της επιτυχίας στους ανω-
τέρω διαγωνισµούς του ΑΣΕΠ;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κουβέλη θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνη-
σης κ. Ιωάννης Ραγκούσης.

Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε.
Η ερώτηση που κατέθεσε ο κ. Κουβέλης είναι νοµίζω µία εύ-

λογη και ακριβής ερώτηση. Αυτά είναι περίπου τα πραγµατικά
δεδοµένα όπως τα περιγράφει στην ερώτησή του. Και, νοµίζω,
ότι από αυτά τα δεδοµένα, πράγµατι, προκύπτει το εύλογο ερώ-
τηµα µε το οποίο καταλήγει η ερώτησή του.

Ευθύς αµέσως, θα σας πω κύριε Κουβέλη, ότι δεν υπάρχει
καµµία προς τούτο απόφαση της Κυβέρνησης που να αφορά µη
ολοκλήρωση και µη απορρόφηση πολιτών, οι οποίοι, µέσω ΑΣΕΠ
προσλήφθηκαν είτε στο ∆ηµόσιο τοµέα είτε στους ΟΤΑ, είτε
στον ευρύτερο ∆ηµόσιο τοµέα. Οι ανακοινώσεις και αποφάσεις
της Κυβέρνησης αφορούν διαδικασίες προκηρύξεων και προ-
σλήψεων που επρόκειτο ή θα µπορούσε κάποια στιγµή να απο-
φασίσει κάποιος οργανισµός για να προχωρήσει εντός του 2010.
Άρα εάν υπάρχει και µια πλευρά που παραµένει προς απάντηση,
σε σχέση µε την ερώτησή σας, είναι τι θα γίνει µε την ταχύτητα
απορρόφησης λόγω της, πραγµατικά, δυσχερούς δηµοσιονοµι-
κής κατάστασης που υπάρχει στη χώρα και που εσείς αναγνω-
ρίζετε στην ερώτησή σας.

Λοιπόν, αυτό είναι ένα θέµα το οποίο έχουµε ξεκινήσει και το
συζητούµε, ήδη, µε τα συναρµόδια Υπουργεία. Θέλω να σας επι-
σηµάνω σ’ αυτό το σηµείο µία πραγµατικότητα η οποία έχει µια
ιδιαίτερη αξία για τους πολίτες που παρακολουθούν το θέµα. Και
δεν θέλω να πάω πολύ πίσω. Θέλω, όµως, σας παρακαλώ να
γνωρίζετε ότι µία χώρα, η οποία βρίσκεται στη σηµερινή δηµο-
σιονοµική κατάσταση και στην οποία προφανώς βρίσκοταν και
πέρυσι και πρόπερσι, δεν θέλω να πάω πιο πίσω. Μίας χώρας της
οποίας η οικονοµία -ήταν γνωστό στους τότε ιθύνοντες και υπεύ-
θυνους για την άσκηση της πολιτικής- ότι αντιµετωπίζει, από το
2007 και µετά, οξύτατα δηµοσιονοµικά προβλήµατα και στο έλ-
λειµµα και στο χρέος.

Ήταν µία πολιτική ηγεσία η οποία την ίδια στιγµή που γνώριζε
αυτή την πραγµατικότητα έδινε έγκριση και προχωρούσαν πολ-
λαπλάσιες -πολύ περισσότερες για να ακριβολογώ- προσλήψεις
νέου προσωπικού, από τις αποχωρήσεις προσωπικού που
υπήρχε και κατεγράφη και το 2007 και το 2008.

Για την ιστορία θα καταθέσω τα επίσηµα στοιχεία του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών από τα οποία προκύπτει ότι το 2007 αποχώ-
ρησαν από το ∆ηµόσιο, από τις δηµόσιες υπηρεσίες, τα Νοµικά
Πρόσωπα ∆ηµοσίου ∆ικαίου κ.ο.κ. είκοσι τέσσερις χιλιάδες εξα-
κόσιοι τριάντα τέσσερις εργαζόµενοι και προσλήφθηκαν τριάντα
πέντε χιλιάδες επτακόσιοι σαράντα οκτώ. Ενώ, το 2008 αποχώ-
ρησαν είκοσι τρεις χιλιάδες εκατόν ενενήντα επτά εργαζόµενοι
και προσλήφθηκαν τριάντα εννέα χιλιάδες εννιακόσιοι ενενήντα
πέντε.

Παρ’ όλα αυτά και δεδοµένων όλων αυτών, απαντώντας και σε
αυτό το σκέλος της ερώτησής σας, θα ήθελα σας παρακαλώ να
γνωρίζετε ότι το τετράµηνο υφίσταται, πράγµατι, σαν µια έντονη
πίεση από το ∆ηµοσιοϋπαλληλικό Κώδικα προς τη διοίκηση. Σε
καµµία απολύτως περίπτωση η εξάντλησή του δεν στερεί το ανα-
φαίρετο πια δικαίωµα όλων αυτών των εργαζοµένων για να διο-
ριστούν στο δηµόσιο.

Άρα, λοιπόν, δεν υπάρχει κανένα ενδεχόµενο εµείς να µη σε-
βαστούµε αυτά τα αποτελέσµατα του ΑΣΕΠ. Είναι θέµα συνεν-
νόησης µε τα συναρµόδια Υπουργεία µε ποιο ρυθµό θα εξελιχτεί
η απορρόφηση αυτών των εργαζοµένων ανά υπηρεσία, δεδοµέ-
νης της οξύτατης δηµοσιονοµικής κρίσης. Όµως, θέµα µη απορ-
ρόφησής τους, σε καµµία περίπτωση δεν υφίσταται.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Φώτης Κουβέλης.
ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κρατώ ως πάρα πολύ θε-

τικό το γεγονός ότι διαβεβαιώνετε την Εθνική Αντιπροσωπεία και
τους ενδιαφερόµενους πως τα αποτελέσµατα των διαγωνισµών
που έχουν ολοκληρωθεί θα υλοποιηθούν και θα εκφραστούν µε
συγκεκριµένο αποτέλεσµα.

Βεβαίως, το τετράµηνο παρέρχεται και υπάρχει η αναµονή των
επιτυχόντων. Σας αναφέρω χαρακτηριστικά το διαγωνισµό του
ΑΣΕΠ µε τα στοιχεία ΙΓ του 2008, που αφορά σε οκτακόσια εβδο-
µήντα επτά άτοµα, τα οποία έχουν σχέση µε το Υπουργείο Οικο-
νοµικών. Θέλω να συνυπολογίσετε, σε συνάφεια µε τη δέσµευσή
σας, ότι στο Υπουργείο Οικονοµικών υπάρχουν περίπου έξι χι-



λιάδες κενές οργανικές θέσεις και αυτά τα κενά αφορούν κατά
κύριο λόγο τις εφορίες.

Εν όψει και της οικονοµικής κρίσης και εν όψει των συγκεκρι-
µένων επιλογών, αντιλαµβάνεσθε πόσο χρήσιµο –θα προσέθετα
και επιτακτικό- είναι το γεγονός της πρόσληψης αυτών των αν-
θρώπων, οι οποίοι επέτυχαν σε ένα διαγωνισµό εξαιρετικά αυ-
στηρό και µάλιστα αφορούσε σε άτοµα µε υψηλά προσόντα. Σας
λέω χαρακτηριστικά ότι το 80% των πολιτών που πήραν µέρος σ’
αυτό το διαγωνισµό –µε τα στοιχεία ΙΓ- του 2008 είναι µεταπτυ-
χιακοί, έχουν µεταπτυχιακούς τίτλους.

Επίσης, πρέπει να σας πω ότι, εν όψει της λήξεως του τετρα-
µήνου, οι άνθρωποι αυτοί έχουν προβεί σε δαπάνες, έχουν αλ-
λάξει τόπο διαµονής, διότι είχαν κληθεί από τη διοίκηση να
αναλάβουν υπηρεσία. Και βεβαίως, κύριε Υπουργέ, να συνυπο-
λογίσετε ότι από 1-1-2010 έως 18-2-2010 προσελήφθησαν τε-
τρακόσια εξήντα άτοµα και µετά την εξαγγελία για το πάγωµα
των προσλήψεων προσελήφθησαν εκατόν πενήντα οκτώ.

Θα σας έλεγα, ακριβώς µε δεδοµένη την οικονοµική κατά-
σταση που υπάρχει, να αξιολογήσετε όλα αυτά τα στοιχεία, να
δείτε κυρίως την υπόθεση των επιτυχόντων στο διαγωνισµό ΙΓ’
του έτους 2008, να δείτε ιδιαίτερα αυτή την κατηγορία, διότι
αφορά –επαναλαµβάνω- στον κρίσιµο τοµέα του Υπουργείου Οι-
κονοµικών µε τα πολλά κενά στις οργανικές θέσεις, τα οποία
αφορούν –επαναλαµβάνω, η επανάληψη είναι χρήσιµη- στις εφο-
ρίες.

Θέλω να πιστεύω, κύριε Υπουργέ, όσο και διεκδικώ µαζί µε
τους ενδιαφεροµένους, µε δεδοµένη την κατάσταση που υπάρ-

χει, ότι δεν θα βραδύνετε να υλοποιήσετε αυτό για το οποίο σή-
µερα δεσµευτήκατε, ότι τα αποτελέσµατα δεσµεύουν και ότι οι
επιτυχόντες θα προσληφθούν στο δηµόσιο, σύµφωνα και µε την
προκήρυξη, η οποία υπήρξε, όπως έχουν άλλωστε, εκ του νόµου
και εκ του Συντάγµατος, δικαίωµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής

∆ιακυβέρνησης κ. Ραγκούσης έχει το λόγο για τρία λεπτά για να
δευτερολογήσει.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆εν θα τα χρεια-
στώ, κυρία Πρόεδρε.

Νοµίζω ότι όλα όσα λέει ο κ. Κουβέλης είναι σωστά και λογικά.
Το Υπουργείο Οικονοµικών που έχει όλο το βάρος αυτή τη στιγµή
για την αντιµετώπιση της κατάστασης, κυρίως σε ό,τι αφορά τα
έσοδα –άρα και µε την ανάγκη περαιτέρω στελέχωσης των ∆ΟΥ
µε ανθρώπινο δυναµικό ικανό να συλλέξει φορολογητέα ύλη- θα
είναι σε θέση πολύ σύντοµα να πάει στα επόµενα στάδια.

Ισχύει όµως για όλους –και όχι µόνο για τους εργαζόµενους
που θα προσληφθούν στο Υπουργείο Οικονοµικών, αλλά και για
τους υπόλοιπους- αυτό το οποίο προείπαµε, ότι δηλαδή θα
απορροφηθούν. Εµάς µας ενδιαφέρει η διαδικασία. Η διαδικα-
σία ήταν αντικειµενική, αξιοκρατική, µέσω ΑΣΕΠ. Άρα, τα πράγ-
µατα θα εξελιχθούν όπως ακριβώς πρέπει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 14/13/21.1.2010 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας των κυρίων Γεωρ-
γίου Κασαπίδη, Κωνσταντίνου Κιλτίδη, Μιχαήλ Παπαδοπούλου,
Κωνσταντίνου Κόλλια, Ελευθερίου Αυγενάκη, Σταύρου Καλο-
γιάννη, Ιωάννη Πλακιωτάκη, Νικολάου Παναγιωτόπουλου, Κων-
σταντίνου Τσιάρα, Χρήστου Σταϊκούρα, Ευστάθιου Κωνσταντι-
νίδη, Γεωργίου Καρασµάνη, Μιχαήλ Γιαννάκη, Αλέξανδρου
∆ερµεντζόπουλου, Σίµου Κεδίκογλου και Μιχαήλ Χαλκίδη, προς
την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων σχετικά µε το
Πρόγραµµα Νέων Αγροτών.

Πριν δώσω το λόγο στον πρώτο επερωτώντα, σας ενηµερώνω
ότι έχουν οριστεί από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ως Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Μωραΐτης Νικόλαος και από
τον ΣΥΡΙΖΑ ως Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος η Βουλευτής κ.
Ηρώ ∆ιώτη.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. Γεώργιος Κασαπίδης.
Ορίστε, κύριε Κασαπίδη, έχετε το λόγο για δέκα λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό που προβληµατίζει όχι

µόνο εµένα, ή όλους όσους καταθέσαµε σήµερα αυτήν την επί-
καιρη επερώτηση που συζητάµε, αλλά και το σύνολο ή την πλει-
οψηφία των Ελλήνων αγροτών, είναι ότι καλούµαστε σήµερα να
µιλήσουµε για τα αυτονόητα.

Χαιρετίζω κατ’ αρχάς και την παρουσία εδώ του αξιότιµου συ-
ναδέλφου κ. Καρχιµάκη Υφυπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων. Και χαίροµαι ειλικρινά για την παρουσία σας εδώ,
µήπως -ελπίδα τρέφουµε- και µας ανακοινώσετε κάτι διαφορε-
τικό από αυτό που µέχρι σήµερα η Υπουργός λέει, σχετικά µε τη
συγκεκριµένη απόφαση για το µέτρο των Νέων Αγροτών. Ελπί-
ζουµε στην ευαισθησία σας, κύριε Υφυπουργέ, και στη διαφο-
ρετική σας θέση επί του θέµατος.

Το Πρόγραµµα, λοιπόν, των Νέων Αγροτών έχει ως κύριο
στόχο την ανανέωση του αγροτικού πληθυσµού και τη βελτίωση
της ανταγωνιστικότητας του γεωργικού και κτηνοτροφικού
τοµέα. Θεωρείται ως ένα από τα σηµαντικότερα προγράµµατα
για την ανάπτυξη της χώρας µας. Σε µία χώρα όπου η αυξανό-
µενη αστυφιλία προκαλεί αφαίµαξη και ερήµωση της υπαίθρου.
Η ανεργία είναι ο µόνιµος εφιάλτης των οικογενειών της ελληνι-
κής υπαίθρου.

Η γήρανση σε συνδυασµό µε την υπογεννητικότητα και των
Ελλήνων της υπαίθρου και µε την πολυπληθή παρουσία των αλ-
λοδαπών ή οικονοµικών µεταναστών –όπως θέλετε πείτε τους-
στις αγροτικές κοινωνίες, αλλά και το νοµοσχέδιο που προτίθε-
στε να φέρετε, κύριε Υπουργέ, για τους µετανάστες, συνιστούν
ένα εκρηκτικό µίγµα που µπορεί σύντοµα να απειλήσει ακόµα και
κυριαρχικά µας δικαιώµατα, ιδιαίτερα στην ελληνική ύπαιθρο.

Σε µια χώρα όπου η τεχνολογική στέρηση και η έλλειψη και-
νοτοµίας στην αγροτική παραγωγή, δεν µπορεί να ανατραπεί
χωρίς την παρουσία νέων ανθρώπων και ισχυρών κινήτρων, που
θα τους επιτρέψουν και θα τους παρακινήσουν να κάνουν το
πρώτο βήµα για να µπουν ίσως στα πιο δύσκολα -και απειλού-
µενο από πολλούς κινδύνους- επαγγέλµατα, του γεωργού και
του κτηνοτρόφου.

Σε µία χώρα όπου η κλιµατική αλλαγή προκαλεί συνεχείς και
απρόβλεπτες µεταβολές των δεδοµένων, θέτει υπό αµφισβήτηση
την οικονοµική επιβίωση των αγροτών που έχουν µείνει στην ελ-
ληνική ύπαιθρο και δηµιουργεί αυξηµένες απαιτήσεις στρατηγι-
κής και οργάνωσης στον αποτελεσµατικό µέχρι σήµερα κρατικό
µηχανισµό και ειδικότερα στο µηχανισµό του Υπουργείου Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.

Σε αυτήν τη χώρα, λοιπόν, και εφόσον επιδιώκεται η αγροτική
ανάπτυξη και αναδιάρθρωση της ελληνικής οικονοµίας, η στή-
ριξη του Προγράµµατος των Νέων Αγροτών για την είσοδο του-
λάχιστον δώδεκα χιλιάδων νέων αγροτών –όπως αρχικά είχε
σχεδιαστεί επί κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας- καθίσταται
όχι απλά σηµαντική, αλλά επιτακτική και επείγουσα προτεραιό-

τητα.
Και ενώ, λοιπόν, αυτά συµβαίνουν στην ελληνική ύπαιθρο και

στον αγροτικό πληθυσµό, έρχεστε κύριε Υπουργέ, ως Κυβέρ-
νηση και αναιρείτε και αφορίζετε και απαξιώνετε µε δηλώσεις και
αποφάσεις σας, την προσπάθεια που έκαναν οι προηγούµενες
κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας -τόσο µε θεσµικά όσο και
οικονοµικά µέσα και µέτρα- να στηρίξουν και να δηµιουργήσουν
µία ελπιδοφόρα προοπτική για το επάγγελµα των Ελλήνων αγρο-
τών. Αυτήν την ελπίδα, αυτό το κερί της παρουσίας των νέων αν-
θρώπων στην ελληνική γεωργία και κτηνοτροφία, έρχεστε και το
σβήνετε διαγράφοντας ταυτόχρονα και τα όνειρά τους να ζή-
σουν δηµιουργικά και έντιµα στην ελληνική ύπαιθρο.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ανταποκρινόµενη στην εκδήλωση του έντονου ενδιαφέ-
ροντος των νέων γεωργών, στην προκήρυξη του Ιανουαρίου του
2009, αύξησε τον αρχικό προϋπολογισµό του µέτρου από τα
100.000.000 ευρώ στα 275.000.000 ευρώ, χρήµατα που υπήρχαν
και είναι εγγεγραµµένα στο συγκεκριµένο µέτρο.

Προκειµένου να αξιοποιηθεί στο µέγιστο δυνατό η ευκαιρία
αναγέννησης της υπαίθρου και ανάκαµψης της εθνικής µας οι-
κονοµίας -βασικός άξονας της οποίας, άλλωστε, πάντοτε υπήρξε
ο πρωτογενής τοµέας- δόθηκε η δυνατότητα όχι µόνο στους
τρεις χιλιάδες περίπου αρχικά εγκεκριµένους, αλλά και στους
πεντέµισι χιλιάδες άλλους, αξιοκρατικά και διάφανα επιλαχόντες
νέους αγρότες, να συµµετάσχουν δυναµικά στην προσπάθεια
ανανέωσης του πληθυσµού στην ελληνική γεωργία και κτηνο-
τροφία. Για το λόγο αυτό, είχε προβλεφθεί και αυξηµένη ενί-
σχυση ως πριµ πρώτης εγκατάστασης για τους νέους αγρότες,
που έφτανε έως και τις 40.000 ευρώ ανά εκµετάλλευση.

Αντί, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να συνεχίσετε και να ολοκληρώ-
σετε αυτή την αξιοκρατική και διάφανη διαδικασία ένταξης, µε
τους όρους της αρχικής προκήρυξης και των οκτώµισι χιλιάδων
νέων αγροτών, χωρίς καµµία δικαιολογία, αλλά και τελείως αψυ-
χολόγητα, µε την τελική σας απόφαση, που ανακοινώσατε προ
ηµερών, διακόπτετε τη συνέχεια του κράτους και θέτετε προ εκ-
πλήξεων τους ανυποψίαστους νέους αγρότες. Το βέβαιο είναι
ότι µε την απόφασή σας να µειώσετε τη χρηµατοδότηση του
προγράµµατος των νέων γεωργών και κτηνοτρόφων ανατρέπετε
τον προγραµµατισµό τους και απειλείτε τη βιωσιµότητα των επι-
χειρηµατικών τους σχεδίων.

Την αξιοπιστία, λοιπόν, που λέτε ότι προσπαθείτε να ανακτή-
σετε για τη χώρα στο εξωτερικό, τη χάνετε στο εσωτερικό µε τη
µη τήρηση ανειληµµένων συµβατικών σας υποχρεώσεων.

Όµως, για ποια αξιοπιστία, κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, µιλάµε, όταν οι ίδιοι άνθρωποι -θυµόµαστε όλοι-
έταζαν προεκλογικά στους αγρότες ότι θα τους έδιναν
1.000.000.000 ευρώ, ποσό διπλάσιο από τα «ψίχουλα» των
500.000.000 ευρώ που τα χαρακτήριζαν τότε, τις αποζηµιώσεις
που έδωσε η Νέα ∆ηµοκρατία και µετά τις εκλογές, οι κυβερνώ-
ντες, σήµερα, συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ σφυρίζουν αδιάφοροι;

Μιλάµε για τη χαµένη από καιρό αξιοπιστία ακόµα και του ιδίου
του Πρωθυπουργού, ο οποίος πέρυσι υποδεχόταν τους διαµαρ-
τυρόµενους Κρητικούς -συµπατριώτες σας, κύριε Καρχιµάκη-
στο λιµάνι του Πειραιά µετά δακρύων, τα οποία, όµως, στέρεψαν
σύντοµα µε την ανάληψη της εξουσίας από εσάς. Οπότε, όχι
µόνο, δεν καταδέχθηκε να τους συναντήσει, αλλά τους απέτρεπε
να διαδηλώνουν κιόλας στους δρόµους, γιατί, όπως έλεγε ο
Πρωθυπουργός, αµαυρώνουν την εικόνα της χώρας στο εξωτε-
ρικό.

Πέρυσι δεν αµαυρωνόταν η εικόνα της χώρας στο εξωτερικό,
κυρία Πρόεδρε;

Όµως, εκτός από τη χαµένη αξιοπιστία της Κυβέρνησης, του-
λάχιστον στον αγροτικό πληθυσµό, οι Έλληνες αγρότες, παλιοί
και νέοι, κατάλαβαν φέτος τη διαφορά, ως προς τη συνέπεια, µε-
ταξύ λόγων και πράξεων, ανάµεσα σε ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρα-
τία. Σε κάθε περίπτωση, πάντως, ως προς το Πρόγραµµα των
Νέων Αγροτών, οι υπογεγραµµένες συµβάσεις των εγκεκριµέ-
νων νέων αγροτών της αρχικής προκήρυξης αποτελούν και συµ-
βατικές νοµικές δεσµεύσεις του κράτους απέναντί τους.

∆ιανοείστε, κύριε Υπουργέ, ότι ουσιαστικά, µε την απόφασή
σας, οδηγείτε τους νέους αγρότες στα δικαστήρια εναντίον του
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κράτους, για να διεκδικήσουν αυτά που νόµιµα, διάφανα και αξιο-
κρατικά δικαιούνται, βάσει των συµβάσεων που υπέγραψαν; Πα-
ράλληλα, θέλετε να στρέψετε τους µισούς νέους αγρότες
εναντίον των άλλων µισών που µοιράζονται το αρχικό ποσό των
100.000.000 ευρώ, µε τη µικρή αύξηση που κάνατε των
60.000.000 ευρώ, υιοθετώντας την ανίερη πρακτική του «διαίρει
και βασίλευε» σε νέους Έλληνες αγρότες.

Κυρία Πρόεδρε, η, χωρίς προηγούµενο, διεθνής οικονοµική
κρίση, σε συνδυασµό µε την παγκοσµιοποίηση των αγορών που
προηγήθηκε έχουν δηµιουργήσει τα τελευταία τρία χρόνια δυ-
σχερέστατες συνθήκες, ιδίως για τον αγροτικό κόσµο στη χώρα
µας. Στο, ήδη, εκρηκτικό κλίµα ήρθε να προστεθεί και η φορο-
λογική επιδροµή της Κυβέρνησης, διαψεύδοντας για ακόµα µια
φορά τον εαυτό της και τις προεκλογικές της παροχολογίες µε
την περιστολή των δαπανών και των επενδυτικών προγραµµά-
των δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα.

Η περιστολή των δαπανών, αλλά και των επενδυτικών προ-
γραµµάτων δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα, το γεγονός ότι τις τε-
λευταίες εβδοµάδες η οικονοµία µας αποτελεί αντικείµενο
έντονης κριτικής και αρνητικού σχολιασµού στα διεθνή µέσα
πρέπει να σας ταρακουνήσει και το χρέος µας, κύριοι της Κυ-
βέρνησης, ως Αντιπολίτευση, να σας πιέσουµε να επανεξετάσετε
τις προτεραιότητές σας και όχι να επιδιώκετε µονοµερώς την
αναστολή και περικοπή αναπτυξιακών δράσεων.

Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι βέβαιο ότι
χρειάζεται να γίνει ανατροπή και ανατροπή δεν µπορεί να προ-
έλθει µέσα από φόρους και περιστολή δαπανών. Ανατροπή µπο-
ρεί να γίνει µόνο µε την εφαρµογή αναπτυξιακών δράσεων.
Τέτοια δράση αναπτυξιακή και διαρθρωτική στον πολύπαθο
αγροτικό τοµέα είναι και το Πρόγραµµα Νέων Αγροτών που µπο-
ρεί να εγγυηθεί συνολικά για τον αγροτικό τοµέα της χώρας µας,
πρώτον, την παραγωγή νέου πλούτου, δεύτερον, τη δηµιουργία
νέων θέσεων εργασίας στην ελληνική περιφέρεια, τρίτον, την υι-
οθέτηση καινοτόµων δράσεων, τέταρτον, την αξιοποίηση νέων
τεχνολογιών, πέµπτον, τη δραστική βελτίωση της ανταγωνιστι-
κότητας των προϊόντων και υπηρεσιών και έκτον, την ορθολογική
διαχείριση και αξιοποίηση του περιβάλλοντος και φυσικών
πόρων, που µέχρι σήµερα παραµένουν αναξιοποίητοι. Συνολικά,
δηλαδή, ό,τι έχει ανάγκη σήµερα η ελληνική γεωργία και κτηνο-
τροφία, αλλά και η ελληνική ύπαιθρος και η αγροτική µας οικο-
νοµία.

Σ’ αυτές τις απαιτήσεις ανταποκρίθηκε η Νέα ∆ηµοκρατία µε
το Πρόγραµµα των Νέων Αγροτών, το οποίο σχεδιάστηκε έτσι
ώστε να συµβάλει δραστικά στην ανανέωση του γερασµένου
αγροτικού πληθυσµού, να δηµιουργήσει µόνιµες θέσεις εργασίας
στην ύπαιθρο, να βοηθήσει στην αύξηση της ανταγωνιστικότητας
της ελληνικής γεωργίας και να συµβάλει αποτελεσµατικά στην
προστασία και ορθολογική διαχείριση του φυσικού περιβάλλο-
ντος.

Βασικοί φορείς της επιτυχίας του εγχειρήµατος αυτού είναι οι
νέοι άνθρωποι, οι οκτώµισι χιλιάδες εγκεκριµένοι νέοι αγρότες
που, ανταποκρινόµενοι στο ευνοϊκό µέτρο των νέων αγροτών,
τόλµησαν να ονειρευθούν τη ζωή τους στην ύπαιθρο, χρεώθη-
καν -στις περισσότερες περιπτώσεις- για να επενδύσουν στα
όνειρά τους, δεσµεύθηκαν -υλοποιώντας απαιτούµενες προετοι-
µασίες- για να δικαιούνται αξιοκρατικά τη στήριξη της πολιτείας.

Κύριε Υπουργέ, σβήνετε τα όνειρα αυτών των ανθρώπων µε
την απόφασή σας. ∆ιαγράφετε αυτήν την ελπιδοφόρα προοπτική
στην ύπαιθρο χώρα µε την περίεργη συµπεριφορά σας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα λίγο χρόνο από τη δευτερολογία
µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μπορείτε να έχετε το
χρόνο για να ολοκληρώσετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Τη µία λέτε ότι δεν υπάρχουν λεφτά,
την άλλη λέτε ότι δεν έγιναν αξιοκρατικές αξιολογήσεις, αλλά-
ζετε ξανά άποψη και µιλάτε για αναποτελεσµατικό µέτρο. Όµως,
όπως φαίνεται, όχι µόνο δεν έχετε σχέδιο για τον αγροτικό
τοµέα, αλλά δεν ασχολείστε για να µάθετε και για τη διαχειρι-
στική διαδικασία προγραµµατισµένων δράσεων.

Η ουσία όµως είναι, κύριε Υπουργέ, ότι δεν πιστεύετε ότι µπο-
ρούν να επιτευχθούν οι στόχοι του προγράµµατος που σας προ-
ανέφερα µε τα 45.000.000 ευρώ περίπου εθνικής συµµετοχής
που αντιστοιχούν για τη συνολική εκταµίευση των υπόλοιπων
175.000.000 ευρώ του µέτρου, ώστε να καλυφθεί, µε τα µέγιστα
ποσά της επιδότησης της πρώτης εγκατάστασης το σύνολο των
οκτώµισι χιλιάδων νέων αγροτών.

Έτσι, κόβετε τα φτερά των νέων αυτών ανθρώπων και περιο-
ρίζετε την αναπτυξιακή προοπτική της υπαίθρου. ∆ηµιουργού-
νται, όµως, επιπλέον προβλήµατα και επιδεινώνονται προϋπάρ-
χοντα και εσείς ως αναξιόπιστοι θεατές συµπράττετε στην
ερήµωση της υπαίθρου, συµβάλλετε στην ενίσχυση της αστικο-
ποίησης, αποδυναµώνετε δράσεις για την αποκέντρωση στη
χώρα, επιταχύνετε το ρυθµό γήρανσης του αγροτικού πληθυ-
σµού και ενισχύετε την αναπτυξιακή στέρηση της υπαίθρου και
τη συρρίκνωση του αγροτικού πληθυσµού.

Την ύστατη αυτή στιγµή, κύριε Υπουργέ, σας καλούµε να δεί-
ξετε αυξηµένη ευαισθησία και ενδιαφέρον για τους νέους αν-
θρώπους της ελληνικής υπαίθρου και να καταβάλλετε την εθνική
συµµετοχή των 45.000.000 ευρώ περίπου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε συνάδελφε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Μάλιστα, αυτά τα χρήµατα θα εκταµιευθούν στη διάρκεια των

πέντε ετών εφαρµογής του προγράµµατος για τη χρηµατοδό-
τηση του συνόλου των φακέλων των οκτώµισι χιλιάδων νέων
αγροτών µε το µέγιστο ποσό επιδότησης.

∆ιαφορετικά, αν εµµένετε στην απόφασή σας, τότε δεν πεί-
θετε κανέναν ότι πιστεύετε στην προσπάθεια ανάκτησης της
αξιοπιστίας της χώρας διεθνώς ενώ την αναιρείτε στο εσωτερικό,
ότι αντιλαµβάνεσθε τον καθοριστικό ρόλο του πρωτογενούς
τοµέα στην ανάπτυξη της οικονοµίας µας ιδιαίτερα την κρίσιµη
αυτήν περίοδο, ότι πιστεύετε στην ανάγκη ουσιαστικής αποκέ-
ντρωσης στη χώρα και ότι αφουγκράζεστε και επενδύετε σε
όνειρα και ελπίδες νέων ανθρώπων που χρεώνονται για να επεν-
δύσουν ενώ εσείς τους στερείτε το δικαίωµα στο όνειρο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, θα
δευτερολογήσετε κιόλας, ολοκληρώστε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δείξτε την απαιτούµενη ευαισθησία και απο-

δείξτε την πολιτική σας υπευθυνότητα. Στηρίξτε και ολοκληρώ-
στε, χωρίς περικοπές που θα αποτρέψουν τους νέους αγρότες
από το πρόγραµµα, τον αρχικό σχεδιασµό και τις αποφάσεις της
προηγούµενης κυβέρνησης ως προς το µέτρο των νέων αγρο-
τών, ώστε το σύνολο των νέων αγροτών να λάβουν τη µέγιστη
ενίσχυση που δικαιούνται.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κων-
σταντίνος Κιλτίδης για πέντε λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κοιτάξτε, δεν µας εξέλειπε η ανθρώπινη προσέγγιση και η τή-

ρηση της δεοντολογίας µέσα σε αυτήν την Αίθουσα και το λέω
αυτό για τους δύο προϊσταµένους της πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου. Η Νέα ∆ηµοκρατία µπορεί να έκανε πολλά λάθη και
να υπήρξαν αµέλειες, αλλά ουδέποτε απουσίασε ο Υπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης σε επερώτηση οιουδήποτε κόµµατος µέσα
σε αυτήν την Αίθουσα.

Και καλό είναι και εύχοµαι να είναι χαρούµενος ο λόγος που
απουσιάζει και ικανός να δικαιολογήσει την απουσία της Υπουρ-
γού. Όφειλε όµως, να προστρέξει µετά από µία τέτοια συγκυρία
διεκδικήσεων των Ελλήνων γεωργών.

Βεβαίως, κύριε Υφυπουργέ, καταβάλλετε και εσείς φιλότιµες
προσπάθειες. Θα ήθελα να γνωρίζω, βεβαίως, τις αρµοδιότητές
σας, ούτως ώστε να απευθυνθούµε και σε σας αυτοτελώς. Στη
Νέα ∆ηµοκρατία -µε τα όποια της λάθη- οι Υφυπουργοί -που
είχα την τιµή να διατελέσω σε δύο θητείες κυβερνητικές- είχαν
συγκεκριµένες αρµοδιότητες για να παραχθεί ένα έργο και να
απευθυνθούµε στον υπεύθυνο, κάθε φορά της πολιτικής ηγεσίας.
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(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Κύριε Πρόεδρε, υπάρχει συνέχεια του κράτους και δεν δια-
γράφεται αυτή η συνέχεια –ξέρετε- στην ικανή και αναγκαία συν-
θήκη, όταν είναι για το καλό των πολιτών, ποτέ. Κατά τα λοιπά,
µπορεί κάποιος να αναθεωρήσει -ξέρετε πράξεις κατά τη συνέ-
χεια του κράτους- αλλά όταν πρόκειται για το καλό των πολιτών
ποτέ.

Το Πρόγραµµα Νέων Αγροτών µόνο προς τη θετική κατεύ-
θυνση κινούταν, µε όποιες αιτιάσεις και αν υπάρχουν περί αξιο-
λογήσεως ή οτιδήποτε άλλο. Εξάλλου, η Νέα ∆ηµοκρατία δεν
έκρυψε ότι αυτό το πράττει για να ικανοποιήσει, όσο το δυνατόν
περισσότερους νέους γεωργούς.

Αυτό είναι µία οµολογία, διότι προτάξαµε αυτό το µέτρο από
τα υπάρχοντα 5.500.000.000, είχαµε την πρόθεση, κατ’ εντολήν
του Πρωθυπουργού να είναι 7.200.000.000 µέχρι το τέλος της
περιόδου της νέας προγραµµατικής. Προτάξαµε να δοθούν άλλα
170.000.000 για να πάψει αυτό το µοιρολόι ότι δεν υπάρχουν
χρήµατα. Μα τα χρήµατα είναι δεδοµένα και είναι η υπεύθυνη
πολιτική ηγεσία, η οποία οριοθετεί και ιεραρχεί στόχους.

Έτσι, λοιπόν, θέλω να σας θυµίσω, κύριε Υφυπουργέ, ότι ο
έλεγχος των προγραµµάτων της προτεραίας περιόδου των νέων
γεωργών ήταν και παραµένει αυστηρότατος και µάλιστα µε πόνο
ψυχής πολλές φορές γνωρίζοντας, ξέρετε, τη δεινή θέση αγρο-
τών και κτηνοτρόφων ζητήθηκαν τα χρήµατα ως αχρεωστήτως
καταβληθέντα. Είναι ασφυκτικός ο κλοιός στην ανάπτυξη του
προγράµµατος, δεν υπάρχει το αµαρτωλό παρελθόν του παρελ-
θόντος και δεν το λέω µε αντιπολιτευτική διάθεση. Γνωρίζουµε
καλά όσοι είµαστε από χωριά τι συνέβαινε, µε ονοµατεπώνυµα.
Στο πρόγραµµα νέων αγροτών, έτσι όπως είχε εξελιχθεί, ήταν
αυστηρότατος ο κλοιός.

Η χώρα µας, κύριε Υφυπουργέ, βρίσκεται στην ιστορικά ιδα-
νικότερη στιγµή για την ανάπτυξη επαγγελµατιών γεωργών.
Μπορεί, ξέρετε, να έχουν ακουστεί λόγια και για τις κυβερνήσεις
του ΠΑΣΟΚ και για τις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας. Πι-
στεύω ακράδαντα ότι προσπάθησαν οι πολιτικές ηγεσίες να υπη-
ρετήσουν το άναρχο, αλλά αναγκαστικό τοπίο, στην ελληνική
ύπαιθρο µε γενναιοψυχία προς τους ανθρώπους αυτούς.

Τώρα όµως, είναι η ιδανικότερη ιστορική στιγµή. Με κάτω του
10% του ενεργού πληθυσµού, στην ενασχόληση τη γεωργική και
µε οδηγίες οι οποίες έπρεπε να υλοποιηθούν προ δεκαπέντε
ετών, για να σταµατήσει και αυτό που ακούγεται, περί του επαγ-
γελµατισµού των γεωργών. Είναι δεδοµένο και από τον κανονι-
σµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης και από τους νόµους του
ελληνικού κράτους, που ψηφίστηκαν επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ.
Εισόδηµα 50% και πλέον, 50% διάθεση χρόνου και κατόπιν
ασφάλιση του ΟΓΑ.

Αυτά είναι τα κριτήρια τα οποία καθορίζουν την επαγγελµατι-
κότητα του γεωργού και εµείς κάναµε προσπάθεια προς αυτήν
την κατεύθυνση. Ελέγχεστε όµως, κύριε Υφυπουργέ, για το ότι
δεν αναθερµαίνετε την οικονοµία της χώρας και ιδίως στην πε-
ριφέρεια και ειδικότερα στην ύπαιθρο. Πώς θα αναθερµανθεί η
οικονοµία όταν έχετε σταµατήσει τα έργα ΟΠΑΑΧ και όλα αυτά
τα οποία είχαν αποφασιστεί µε διαβούλευση πασόκων δηµάρ-
χων, νοµαρχών και οποιουδήποτε άλλου συµµετείχε στη δια-
βούλευση.

Ειλικρινά θα κάνω ένα σχόλιο, γιατί έχει παραγίνει µε το κατα-
θλιπτικό τοπίο που η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ φέρνει σε αυτήν τη
χώρα. Το 1897 η χώρα πτώχευσε κατά την επίσηµη καταγραφή,
αλλά το 1912 έκανε τους µεγαλύτερους πολέµους και απελευ-
θέρωσε την υπάρχουσα σήµερα µισή Ελλάδα.

Είναι δυνατόν να φέρνουµε αυτήν τη µιζέρια στον ελληνικό
λαό;

Και κάτι άλλο και κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Είχα την τύχη ως
Υφυπουργός να συµµετάσχω σε πολλά συµβούλια Υπουργών Γε-
ωργίας. Και εκεί δώσαµε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Κιλτίδη, συγ-
γνώµη µια µικρή διακοπή. Επειδή έχουµε καθυστερήσει πολύ,
κάνοντας έναν υπολογισµό εδώ..

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Και τι να κάνουµε, κύριε Πρόε-
δρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συγγνώµη, να εξη-
γήσω τι θέλω να πω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Είναι λόγος για να διακόψετε
εµένα τώρα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Με συγχωρείτε, αλλά
επειδή πέρασε ο χρόνος και ζητάτε µια παράταση…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Θα ολοκλήρωνα και θα λέγατε
ότι θέλετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): :… ακριβώς, γι’ αυτό
να σας εξηγήσω. Θέλουµε ακόµα δυόµισι ώρες, τηρώντας αυ-
στηρώς τους χρόνους που λέει εδώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Και τι να κάνω;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εάν υπάρχουν και

υπερβάσεις θα πάµε στις τέσσερις ώρες.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Εάν χρειαστούν και δέκα ώρες,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εάν είναι όµως να ξε-

περνάµε τους χρόνους, δεν ξέρω, θα πρέπει…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Αν θέλουµε υπάρχει και η δευτε-

ρολογία, αφαιρέσετε ένα λεπτό από τη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Όχι, γιατί δεν έχουµε

αυτό το δικαίωµα, το ξέρετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Εντάξει, κλείνω τότε κατά την

ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, µε µια διαπίστωση στη συνέχεια της
σκέψης που µε διακόψατε. Ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν επέ-
τρεπε κρατικές ενισχύσεις, κύριες Υφυπουργέ, και επιτέλους,
άκουσε τις κραυγές των Υπουργών Γεωργίας και φέτος µε τη
γνωστή απόφαση του κολλεγίου των επιτρόπων έδωσε αυτήν τη
δυνατότητα.

Η γεωργία από υπάρξεως ανθρωπίνων κοινωνιών στηρίζεται,
όχι µόνο κατά τη φύση της εργασίας που βρίσκεται εν κινδύνω,
αλλά γιατί πάνω απ’ όλα –και ρωτήστε σοφούς δασκάλους περί
της αγροτικής αναπτύξεως και γεωργικής πολιτικής- ό,τι δίδεται
ως κρατική ενίσχυση επιστρέφει µέσα στη χώρα κατά 80%.

Στην πατρίδα µας ο αγροδιατροφικός τοµέας είναι η πρώτη
οικονοµική παράµετρος. Και δεν θελήσατε να στηρίξετε Έλλη-
νες αγρότες και κτηνοτρόφους που δοκιµάζονται και χειµάζονται
αυτήν την περίοδο. Και αυτό η ιστορία, να ξέρετε, θα το κατα-
γράψει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε Κιλ-
τίδη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Είµαι βέβαιος δε, ότι εάν υπάρχει
ακόµη διάθεση προσέγγισης κατά την προτροπή της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, θα πρέπει πάση θυσία να διορθώσετε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ να γίνουν
σεβαστοί οι χρόνοι, γιατί δεν υπάρχει περιθώριο. Αλλιώς, σας
λέω, δεν έχουµε το δικαίωµα να φτάσουµε το βράδυ.

Ο επόµενος οµιλητής είναι ο κ. Μιχαήλ Παπαδόπουλος, της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Κύριε Παπαδόπουλε, έχετε το λόγο για πέντε
λεπτά, αυστηρώς.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν θα εστιάσω την προσοχή µου στην απουσία της Υπουρ-

γού. Και αυτό το λέω, γιατί είναι γνωστό ότι στην πλειοψηφία οι
Υφυπουργοί είναι αυτοί που βγάζουν την περισσότερη δουλειά -
και επιτρέψτε µου- και τη λάντζα.

Αλλά, κύριε Υφυπουργέ -θα επαναλάβω αυτό το οποίο είπε και
ο συνάδελφος προηγουµένως- γνωρίζετε ποιες είναι οι αρµο-
διότητες που έχετε; Γιατί εµείς δεν τις γνωρίζουµε. Μπορείτε να
συµµετέχετε σε αυτήν τη συζήτηση; Η συζήτηση που κάνουµε
στην επίκαιρη επερώτηση αφορά τις αρµοδιότητες σας, ναι ή
όχι;

Είχα την τιµή, όπως και ο προηγούµενος οµιλητής, να συµµε-
τέχω ως Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης στην προηγούµενη
κυβέρνηση, του Κώστα Καραµανλή. Το µέληµα της τότε πολιτι-
κής ηγεσίας, του Υπουργού, των Υφυπουργών, των γενικών
γραµµατέων ήταν ένα: να υπάρχει µια αξιοπρεπή και αξιόπιστη
συµπεριφορά απέναντι στους αγρότες και ειδικά απέναντι στους
νέους αγρότες. ∆ηλαδή, ακριβώς το αντίθετο απ’ ό,τι κάνετε σή-
µερα εσείς.
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Και λέω ακριβώς το αντίθετο, για δύο λόγους. Πριν από λίγες
ηµέρες, βγάλατε µια ανακοίνωση, ένα δελτίο Τύπου, το οποίο
αναφέρει «πέραν του αρχικού προϋπολογισµού των 100.000.000
ευρώ». Αυτό είναι κοροϊδία. Και βέβαια, θα σας θυµίσω ότι στην
τελευταία Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, την οποία είχαµε
την περασµένη εβδοµάδα, σας ξέφυγε -γιατί πιστεύω πως δεν
το πιστεύετε- και ψελλίσατε εσείς, ότι κοροϊδέψαµε τους αγρό-
τες. Μα εσείς κοροϊδεύετε τους αγρότες. Τα 100.000.000 ευρώ
αρχικός προϋπολογισµός, αφορούν την προηγούµενη πολιτική
ηγεσία του Υπουργείου. Για εσάς ο προϋπολογισµός δεν είναι
100.000.000, αλλά 270.000.000 ευρώ. Από εκεί έπρεπε να ξεκι-
νήσετε.

Το δεύτερο ψέµα, το οποίο αναφέρει η ανακοίνωση σας, είναι
ότι υπάρχουν –και προκάλεσε αναστάτωση- πέντε χιλιάδες οκτα-
κόσιοι επιλαχόντες. Λάθος κάνετε, αυτό είναι ψέµα. ∆εν υπάρ-
χουν επιλαχόντες. Επιλαχόντες τους δηµιουργείτε εσείς,
επιλαχόντες δηµιουργεί η πολιτική βούληση η οποία έχετε.

Γιατί η πολιτική βούληση της προηγούµενης κυβέρνησης ήταν
ξεκάθαρη. Τριπλασίασε το ποσό από 100.000.000 ευρώ σε
275.000.000 ευρώ, και µπορούσε να συµπεριλάβει όλους όσους
είχαν έγκυρα δικαιολογητικά.

Ανακοινώθηκε αυτό στις περιφέρειες, βγήκε κατάλογος µε τα
ονόµατα των αγροτών οι οποίοι συµµετέχουν στο πρόγραµµα.
Και έρχεστε σήµερα εσείς και ανατρέπετε τα πάντα.

Άρα, ο αρχικός προϋπολογισµός για σας δεν είναι τα
100.000.000 ευρώ, είναι τα 275.000.000 ευρώ. Και βέβαια τον
Πρόεδρο της Επιτροπής Παρακολούθησης, που είναι ο ειδικός
γραµµατέας του Υπουργείου, ο οποίος συγκαλεί την επιτροπή
και έρχεται η Κοµισιόν και βλέπει τις εκκρεµότητες που υπάρ-
χουν, είναι κάτι το οποίο το έχετε ξεχάσει τελείως.

Το τρίτο σηµείο. ∆εν µπορεί σήµερα να µιλάτε εσείς και να δη-
µιουργείτε ένα τέτοιο σηµαντικό πρόβληµα σε µια περίοδο κρί-
σης, σε µια µεγάλη οµάδα νέων ανθρώπων. Ξέρετε ότι πολλοί
απ’ αυτούς έχουν υπογράψει συµβάσεις; Οι περισσότεροι θα
έλεγα. Γιατί εγκρίθηκαν, υπέγραψαν συµβάσεις, τα ονόµατά
τους ανακοινώθηκαν στις περιφέρειες, έκλεισαν, αν θέλετε, πα-
ραγγελίες σε διάφορα προϊόντα, σε µηχανήµατα. Τι θα γίνουν
όλοι αυτοί; Θα αναλάβετε εσείς το κόστος;

Και το πιο σηµαντικό, θα σας θυµίσω -αν και δεν ήσασταν τότε
εσείς- την παρουσία του σηµερινού Πρωθυπουργό Γιώργου Πα-
πανδρέου στο συνέδριο νέων αγροτών στην Ολυµπία, στο οποίο
συµµετείχα και εγώ.

Ξέρετε τι είχε πει ο τότε Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης; Ότι θα συνεχιστούν όλα αυτά τα οποία έχει σχεδιάσει η
προηγούµενη κυβέρνηση, αν εκλεγώ, κατά γράµµα. ∆ηλαδή
αυτό ακριβώς το οποίο δεν κάνετε.

Επίσης, θέλω να σας πω ότι µε τον τρόπο αυτό συµβάλλετε
στο κλίµα αναξιοπιστίας το οποίο δηµιουργείτε στη χώρα µας και
το ξέρουµε όλοι αυτό. σε ένα κλίµα αποδόµησης του έργου της
προηγούµενης κυβέρνησης. Ενισχύετε την ανεργία και µάλιστα
µια ανεργία η οποία έχει να κάνει µε νέους σε ένα ευαίσθητο
χώρο, όπως είναι οι αγρότες και οι κτηνοτρόφοι.

Να σας πω και κάτι άλλο. Ξέρετε τι µου θυµίζετε; Θυµίζετε µια
έγκριτη σηµερινή αθλητική εφηµερίδα -η οποία γράφει µε κόκ-
κινα γράµµατα συνήθως- και δεν αναφέρεται στη µεγάλη χθε-
σινή επιτυχία µιας οµάδας σε έναν πολύ σηµαντικό αγώνα, αλλά
στην αποτυχία της σε ένα άλλο άθληµα. Αυτό κάνετε και εσείς.

Κύριε Καρχιµάκη, πρέπει να σας πω ότι η δική µας θέση είναι
ξεκάθαρη. Συνεχίστε το έργο, το οποίο ξεκίνησε η προηγούµενη
κυβέρνηση. Είναι ένα έργο για το οποίο ακόµα και ο πρόεδρος
των νέων αγροτών, ο οποίος συµµετείχε στην Επιτροπή Παρα-
κολούθησης -και θα καταθέσω για τα Πρακτικά της Βουλής την
απόφαση και τις προτάσεις της ΠΕΝΑ- µιλούσε για άψογες δια-
δικασίες.

Όπως επίσης θα σας καταθέσω και ένα υπόµνηµα τριακοσίων
εβδοµήντα επτά αγροτών από τη δυτική Μακεδονία, την Κοζάνη,
τη Φλώρινα προς τον Πρωθυπουργό, όπου περιλαµβάνει ξεκά-
θαρες θέσεις. Αναφέρει ότι η συνάντηση την οποία είχατε στο
Υπουργείο ήταν µια συνάντηση που, πραγµατικά, τους εντυπω-
σίασε, γιατί δεν µπόρεσαν να συνεννοηθούν σε τίποτα µαζί σας.
Γιατί σας λένε ότι όλα αυτά τα οποία αγόρασαν, όλα αυτά τα

οποία έχουν επενδύσει για να πάρουν το αυτονόητο, αυτό το
οποίο η πολιτεία τους έδωσε, εσείς το καταστρατηγείτε και έτσι
τους γυρίζετε πίσω.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Παπαδόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆ηµιουργείτε µεγάλο κλίµα ανεργίας. ∆ηµιουργείτε την αί-
σθηση της αναξιοπιστίας της σηµερινής Κυβέρνησής σας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε Παπαδόπουλε,

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κόλλιας για πέντε λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σήµερα ακρωτηριάζετε το πρόγραµµα των

νέων αγροτών, πλην όµως πέρυσι, όταν ήσασταν στην αντιπολί-
τευση, λέγατε ακριβώς τα αντίθετα.

Θα καταθέσω, κύριε Πρόεδρε, για τα πρακτικά τέσσερες ερω-
τήσεις Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ, που εγκαλούσαν την κυβέρνηση
τότε της Νέας ∆ηµοκρατίας γιατί δεν προχωρά στη διάθεση ολό-
κληρου του ποσού των 305.000.000 ευρώ που προβλέπει το Πρό-
γραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Κόλλιας κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Συζητήσαµε σχετικά, κύριε Υπουργέ, στην Επιτροπή Παραγω-
γής και Εµπορίου και εκεί, βεβαίως, η κυρία Υπουργός ανακοί-
νωσε την εκ θεµελίου αναθεώρηση του Προγράµµατος «ΑΛΕ-
ΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ». Ένα πρόγραµµα που τροφοδοτούσε
την περιφέρεια µε οικονοµικούς πόρους, ιδιαίτερα σε µια δύ-
σκολη οικονοµική συγκυρία, όπου, πραγµατικά, η περιφέρεια, οι
αγρότες θέλουν ενίσχυση. Αναστείλατε έργα που είχαν προκη-
ρυχθεί, ύψους 2,2 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Έργα που αφορούσαν
τους νέους αγρότες, µέτρα που αφορούσαν τους νέους αγρότες,
τα σχέδια βελτίωσης, τις υποδοµές, τη µεταποίηση.

Την επερώτηση την καταθέσαµε πριν ανακοινώσετε τα
160.000.000 ευρώ.

∆ηλαδή, οκτώµισι χιλιάδες νέοι αγρότες να αρκεστούν σε αυτό
το ποσό, το οποίο είναι κατά 115.000.000 ευρώ λιγότερο από
αυτά που η Νέα ∆ηµοκρατία είχε προχωρήσει. Καταδικάζετε,
όπως αντιλαµβάνεστε, κύριε Υπουργέ, πεντέµισι χιλιάδες νέους
αγρότες που είχαν φακέλους για έγκριση, αλλά και τους δύο χι-
λιάδες οκτακόσιους που ήδη είναι δικαιούχοι, που µε την υπο-
βολή της υποψηφιότητας ανέλαβαν και τη δέσµευση, την
υποχρέωση να συνεισφέρουν για δέκα χρόνια στην αγροτική οι-
κονοµία. Και για να φτιάξουν το φάκελο, κύριε Υπουργέ, και να
τεκµηριώσουν τη δυνατότητα να ενταχθούν στους νέους αγρό-
τες, χρειάστηκε να διαθέσουν από 5.000 έως 10.000 ευρώ. Αγό-
ρασαν αγροτεµάχια, ζωικό κεφάλαιο, είτε νοίκιασαν αγροτικά
µηχανήµατα, αγροεφόδια, ζωοτροφές, παίρνουν χωράφια,
ταΐζουν ζώα επί µήνες, µε τεράστιο λειτουργικό κόστος. Οι γο-
νείς τους τους µεταβίβασαν δικαιώµατα, παραιτήθηκαν από τις
δουλειές τους, µε αποτέλεσµα σήµερα νέα παιδιά µε νέες οικο-
γένειες να µην έχουν ούτε τη στοιχειώδη ασφάλιση, γυναίκες
έγκυες να µην µπορούν να επισκεφτούν γιατρό.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είχε εγγυηθεί την από-
δοση της επένδυσής τους. Η δική σας Κυβέρνηση, κύριε
Υπουργέ, δηµιουργεί ρήγµα στη συνέχεια και στη συνέπεια του
κράτους. Το ελληνικό δηµόσιο αναιρεί την υπογραφή του, ενώ
ταυτόχρονα απαιτεί από τους νέους αγρότες να είναι συνεπείς
στις υποχρεώσεις τους επί ποινή αποκλεισµού και επιβολής κυ-
ρώσεων. Και για να πετύχετε, βεβαίως, και να πανηγυρίζετε σή-
µερα ότι δήθεν εντάξατε οκτώµισι χιλιάδες νέους αγρότες, τι
κάνατε; Μειώσατε το πριµ της πρώτης εγκατάστασης από 30.000
έως 40.000 ευρώ που ήταν, σε 10.000 έως 20.000 ευρώ. ∆ηλαδή,
βάζετε τους τρεις χιλιάδες περίπου νέους αγρότες να χρηµατο-
δοτήσουν τους υπόλοιπους πεντέµισι. Και πώς θα τα βγάλουν
πέρα, κύριε Υπουργέ, αυτοί οι άνθρωποι όταν βλέπουν ότι η
επένδυσή τους µήνα µε το µήνα να χάνει και να µην αποδίδει;
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Να σας αναφέρω ένα παράδειγµα. Ένας νέος κτηνοτρόφος
για να ενταχθεί στο Πρόγραµµα των Νέων Αγροτών, θα πρέπει
να έχει εξήντα πρόβατα. Θα πρέπει από τον περσινό Φεβρουάριο
που τα αγόρασε, που έχει πάρει την έγκριση, να πληρώσει άλλες
4.000 ευρώ για να τα συντηρεί, συν 6.000 ευρώ που τα αγόρασε,
κάνουν 10.000 ευρώ. Από αυτά τα 10.000 ευρώ θα εισπράξει
µόνο 6.000 ευρώ από την παραγωγή γάλακτος. Πού θα βρει τις
4.000 ευρώ, κύριε Υπουργέ; Συνυπολογίστε και 5.000 ευρώ τα
έξοδα φακέλου, συνυπολογίστε και αυτά τα οποία χρειάστηκε
για να φτιάξει τις αντίστοιχες υποδοµές.

Και, βεβαίως, για να γλυκάνετε τις αντιδράσεις, τι κάνατε; Υπο-
σχεθήκατε ότι θα τους εντάξετε σε σχέδια βελτίωσης. Ποια σχέ-
δια βελτίωσης, κύριε Υπουργέ; Από τα 450.000.000 που
προβλέπονται στο Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ»,
τα 290.000.000 είναι προηγούµενες οφειλές, τα 150.000.000 τα
δώσατε στους καπνοπαραγωγούς –και καλά κάνατε- και µένουν
µόνο 10.000.000 ευρώ. Θα πρέπει ταυτόχρονα µε το Πρόγραµµα
των Νέων Αγροτών να εξαγγείλετε κα ενίσχυση του προγράµ-
µατος για τα σχέδια βελτίωσης, γιατί αυτά πάνε πακέτο. ∆εν µπο-
ρεί να είσαι νέος αγρότης, να ενταχθείς και να περιµένεις το
σχέδιο βελτίωσης ύστερα από δύο και τρία χρόνια. Βεβαίως,
αυτά όµως τα υπόσχεστε γενικώς και αορίστως και θα πρέπει
εδώ –δεν ξέρω αν έχετε την αρµοδιότητα- κύριε Υπουργέ, να δε-
σµευθείτε ποιο θα είναι το ύψος του µέτρου για τα σχέδια βελ-
τίωσης και πότε προτίθεστε να τα ενεργοποιήσετε. Και, βεβαίως,
θα πρέπει να δεσµευθείτε ότι θα καταβάλετε και τα 45.000.000
ευρώ που απαιτούνται, ώστε, πραγµατικά, οι νέοι αγρότες να
ενταχθούν σε ένα πρόγραµµα, το οποίο θα τους δώσει τη δυνα-
τότητα να µείνουν στην ύπαιθρο, να εκπληρώσουν τα όνειρά
τους και τις φιλοδοξίες τους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Ευχαριστώ και τον κ. Παπαδόπουλο και τον κ. Κόλλια γιατί σε-
βάστηκαν το χρόνο.

Το λόγο έχει ο κ. Ελευθέριος Αυγενάκης για πέντε λεπτά.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µετά τη συµπλήρωση σχεδόν έξι µηνών της

Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ διαπιστώνεται ότι τελευταία ήταν -και
συνεχίζει να είναι- πλήρως απροετοίµαστη για να κυβερνήσει και
να διαχειριστεί βασικά προβλήµατα της ελληνικής κοινωνίας. Και
χωρίς να διαθέτει κανένα προγραµµατισµό και καµµία συντονι-
σµένη αγροτική πολιτική, επιµένει να µη λαµβάνει ουσιαστικές
πρωτοβουλίες στήριξης του αγροτικού κόσµου.

Αγαπητοί συνάδελφοι, όλοι γνωρίζουµε ότι οι αγρότες και οι
κτηνοτρόφοι της χώρας µας βρίσκονται ήδη σε δεινή οικονοµική
θέση και λόγω της δύσκολης οικονοµικής συγκυρίας αντιµετω-
πίζουν σειρά προβληµάτων που χρήζουν άµεσης επίλυσης.

Αναφορικά µε τη στήριξη των νέων αγροτών έχουν ήδη τοπο-
θετηθεί οι αξιότιµοι συνάδελφοι. Εγώ θα θέσω υπ’ όψιν σας επι-
πρόσθετα προβλήµατα που χρήζουν άµεσης διαχείρισης από την
Κυβέρνηση, δηλαδή από σας.

Στο πλαίσιο αυτό υπογραµµίζω ότι ενώ βρισκόµαστε ήδη στα
τέλη Φεβρουαρίου, παρατηρείται τεράστια καθυστέρηση για την
εξ ολοκλήρου καταβολή των αγροτικών επιδοτήσεων. Μάλιστα ο
αγροτικός κόσµος ανέµενε την καταβολή του 100% των αγροτι-
κών επιδοτήσεων για την κάλυψη βασικών βιοποριστικών τους
αναγκών σχεδόν δύο µήνες πριν, όπως είχατε υποσχεθεί, µιας
και θυµίζω ότι τις προηγούµενες χρονιές, δηλαδή κατά την πε-
ρίοδο της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, οι επιδοτήσεις
είχαν καταβληθεί σταθερά πριν από τις εορτές των Χριστουγέν-
νων.

Επιπροσθέτως υπογραµµίζω ότι υπάρχει άµεση ανάγκη να κα-
ταβληθούν οι αποζηµιώσεις µέσω του ΕΛΓΑ σε όσους αγρότες
νοµών της χώρας υπέστησαν σοβαρές ζηµιές στις καλλιέργειές
τους κατά το έτος 2009 σύµφωνα µε τις αναλυτικές καταγραφές
των ζηµιών από τις κατά τόπους διευθύνσεις Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και όχι µεροληπτώντας να δίνονται αποζηµιώσεις όπου η
ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης υποδείξει.

Επιτρέψτε µου να συµπληρώσω επίσης ότι την έντονη αντί-

δραση των αγροτών έχει προκαλέσει η πρόσφατη απόφασή σας
και η σχετική έγκριση από το διοικητικό συµβούλιο του ΕΛΓΑ για
την καταβολή µόλις 44.000.000 ευρώ για την αποζηµίωση ελαιο-
παραγωγών βρώσιµης ελιάς –ξέρετε πολύ καλά τι λέω- δίνοντας
σε συγκεκριµένους νοµούς της χώρας αποζηµιώσεις 2 ευρώ ανά
δέντρο για τις ζηµιές που προκλήθηκαν από πυρηνοτρήτη, ασθέ-
νεια η οποία δεν συµπεριλαµβάνεται στο καθεστώς αποζηµιώ-
σεων του ΕΛΓΑ, ενώ επίσης αποζηµιώνεται και η προσβολή που
υφίστανται οι µηλιές από το φουζικλάδι.

Ωστόσο δεν υπάρχει καµµία πρόβλεψη, κύριε Υπουργέ, για
αποζηµιώσεις αγροτών και άλλων νοµών της χώρας για ασθέ-
νειες που επίσης δεν περιλαµβάνονται στο καθεστώς αποζηµιώ-
σεων του ΕΛΓΑ όπως είναι ο δάκος που ταλαιπωρεί τους
αγρότες της Κρήτης. Αυτό το γνωρίζετε πολύ καλά γιατί κι εσείς
εκεί εκλέγεστε.

Ερωτώ λοιπόν: Γιατί δεν αποζηµιώθηκαν κατ’ εξαίρεση και οι
αγρότες της Κρήτης παρά όλως τυχαίως οι νοµοί όπου υπάρχει
µία στενή σχέση µε την ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανά-
πτυξης;

Κύριε Υπουργέ, είναι επίσης κρίσιµο να ρυθµιστεί και το πλαί-
σιο για το χαρακτηρισµό του κατά κύριο επάγγελµα αγρότη ο
οποίος απαλλάσσει τους παραγωγούς από την καταβολή του κό-
στους ενεργοποίησης των δικαιωµάτων ενιαίας ενίσχυσης στην
οµάδα παραγωγών. Βασικό κριτήριο για την απόκτηση της ιδιό-
τητας του κατά κύριο επάγγελµα αγρότη αποτελεί η διαφορά γε-
ωργικού-εξωγεωργικού εισοδήµατος. Αυτά αποδεικνύονται από
τα στοιχεία στα έντυπα φορολογικών δηλώσεων και στο εκκα-
θαριστικό. Ωστόσο στις φορολογικές δηλώσεις των προηγούµε-
νων ετών δεν γίνεται διάκριση στα αυτοτελώς φορολογούµενα
ποσά ανάλογα µε τη δραστηριότητα από την οποία προέρχονται
ώστε ο παραγωγός να µην εµφανίζεται ως καθαρός αγρότης
βάσει του εκκαθαριστικού της φορολογικής δήλωσης, αφού πα-
ραδείγµατος χάριν τα αυτοτελώς φορολογούµενα ποσά στα
οποία µπαίνουν οι επιδοτήσεις θεωρούνται εξωγεωργικό εισό-
δηµα.

Ως εκ τούτου ο ΟΠΕΚΕΠΕ και οι λοιποί αρµόδιοι φορείς πρέ-
πει να δεχτούν για το 2009 ενστάσεις µε τα αντίστοιχα δικαιολο-
γητικά προκειµένου να αποδεικνύεται η ιδιότητα του κατά κύριο
επάγγελµα αγρότη, ενώ το Υπουργείο Οικονοµικών οφείλει να
φροντίσει για την ύπαρξη διαφορετικών κωδικών ώστε να φαίνε-
ται η δραστηριότητα από την οποία προέρχονται αυτοτελώς φο-
ρολογούµενα ποσά.

Ένα εξίσου σηµαντικό θέµα που έχει προκαλέσει αναστάτωση
στους αγρότες και στους ελαιοπαραγωγούς είναι η ασάφεια κα-
θορισµού του κόστους ενεργοποίησης των δικαιωµάτων τους
ώστε οι κρατήσεις που επιβάλλονται από τις ενώσεις αγροτικών
συνεταιρισµών να γίνονται ανεξάρτητα από τα τιµολόγια της ΠΑ-
ΣΕΓΕΣ µε την οποία έχει συµβληθεί το δηµόσιο για την πραγµα-
τοποίηση της ενεργοποίησης, όπως για παράδειγµα συµβαίνει
στο Νοµό Ηρακλείου και το γνωρίζετε πολύ καλά.

Επιπροσθέτως και παρά τις προεκλογικές σας δεσµεύσεις, δεν
έχει υπάρξει έγκαιρη πρόβλεψη για την πληρωµή του κόστους
ενεργοποίησης των δικαιωµάτων από την πολιτεία ώστε η κάθε
συνεταιριστική ένωση να λειτουργεί κατά το δοκούν. Ως εκ τού-
του είναι κρίσιµο να καθοριστεί άµεσα και µε σαφήνεια το ακρι-
βές ποσοστό αµοιβής των ενώσεων αγροτικών συνεταιρισµών
για την ενεργοποίηση των δικαιωµάτων ακριβώς όπως στο
ισχύον νοµικό πλαίσιο.

Επιπλέον, ανησυχία έχει επικρατήσει στους αγρότες και για
την έντονη φηµολογία για τη διαµόρφωση του ΦΠΑ στα επίπεδα
του 15%, καθώς µε το µέτρο αυτό αυξάνεται το κόστος παρα-
γωγής, ενώ θα ανέβουν οι τελικές τιµές των προϊόντων που θα
φθάνουν στους καταναλωτές.

Μάλιστα για το εν λόγω έργο οι αγρότες προαναγγέλλουν δυ-
ναµικές κινητοποιήσεις, καθώς σήµερα µε ΦΠΑ 9% µε τον οποίο
επιβαρύνονται πολλά από τα είδη των αγροεφοδίων και τα πε-
ρισσότερα λιπάσµατα, πολλοί παραγωγοί ήδη αντιµετωπίζουν
προβλήµατα και αναγκαστικά έχουν µειώσει τις καλλιεργούµε-
νες εκτάσεις σ’ όλα τα προϊόντα. Ως εκ τούτου, ενδεχόµενη αύ-
ξηση του ΦΠΑ θα οδηγήσει σε οικονοµικό αδιέξοδο χιλιάδες
συµπολίτες µας, ενώ θα προκαλέσει σηµαντική αύξηση τιµών
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στα βασικά προϊόντα.
Αξιοσηµείωτο είναι, επίσης, ότι δεδοµένων των ανακοινώσεων

της Κυβέρνησης για την προώθηση της πράσινης ανάπτυξης,
πρέπει να ληφθούν συγκεκριµένα µέτρα για την ουσιαστική στή-
ριξη των βιοκαλλιεργητών της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή).

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε Αυ-
γενάκη, να ολοκληρώσετε.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ως εκ τούτου είναι κρίσιµο να κα-
ταβληθεί η οικονοµική ενίσχυση για το έτος 2009 στους πιστο-
ποιηµένους βιοκαλλιεργητές άµεσα, µετά τη λήξη της
προθεσµίας κατάθεσης των σχετικών αιτήσεων και µε την ακριβή
τήρηση του χρονοδιαγράµµατος.

Τέλος, η Κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ, οφείλει να αντιµετωπίσει
και να ικανοποιήσει βασικά αιτήµατα των κτηνοτρόφων της
χώρας, όπως για παράδειγµα την οικονοµική ενίσχυση των κτη-
νοτρόφων όλων των κλάδων, την αποπληρωµή των εγκεκριµέ-
νων σχεδίων βελτίωσης, την αύξηση της επιστροφής του ΦΠΑ
προς τους κτηνοτρόφους στο 12%, την επιστροφή του φόρου
πετρελαίου, τον έλεγχο –και εδώ είναι ένα σηµαντικό θέµα και
παρακαλώ προσέξτε το- των παράνοµων ελληνοποιηµένων αµνο-
εριφίων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Αυγενάκη, είναι
πάρα πολλά τα αιτήµατα. Σας παρακαλώ να τελειώσετε εδώ.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Όλα αυτά τα ζητήµατα και πολλά άλλα είναι ιδιαιτέρως κρί-

σιµα και πρέπει να τα ξεκαθαρίσετε, κύριε Υπουργέ, το συντο-
µότερο δυνατό,

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε
πολύ. Τελείωσε ο χρόνος σας.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Μία κουβέντα θα πω και κλείνω.
Επιτέλους κυβερνήστε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ο κ. Καλογιάννης έχει

το λόγο ως έκτος εκ των επερωτώντων.
Κύριε Καλογιάννη, έχετε δικαίωµα οµιλίας για τρία λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι εξαιρετικά σύντοµος ο χρόνος. Η σηµερινή οικονοµική

συγκυρία η οποία είναι εξαιρετικά δύσκολη, κάνει ακόµη δυσκο-
λότερη τη θέση των αγροτών, λόγω της πολύ µεγάλης πίεσης
που ασκείται στο εισόδηµά τους. Τη δύσκολη αυτή θέση στην
οποία βρίσκονται, την εκδήλωσαν πρόσφατα οι αγρότες µε κι-
νητοποιήσεις ανά την Ελλάδα.

Ένα από τα σηµαντικότερα προβλήµατα της ελληνικής γεωρ-
γίας είναι ασφαλώς η γήρανση του πληθυσµού, η οποία αποτε-
λεί ένα πολύ βασικό παράγονται για τη µειωµένη ανταγωνιστικό-
τητα στον πρωτογενή τοµέα. Το πρόβληµα είναι εντονότερο στις
ορεινές, κυρίως, περιοχές, λόγω και της αποµόνωσης.

Έναν από τους στρατηγικούς στόχους του προγράµµατος
αγροτικής ανάπτυξης «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» για την πε-
ρίοδο 2007-2013 αποτελεί η βελτίωση της ανταγωνιστικότητας
της ελληνικής γεωργίας. Γι’ αυτόn το σκοπό στο εν λόγω πρό-
γραµµα είχε προβλεφθεί το µέτρο 1.1.2 περί εγκαταστάσεως
νέων γεωργών, προβλέποντας την προσέλκυση δώδεκα χιλιάδων
νέων στα αγροτικά επαγγέλµατα µέχρι και το 2013. Στόχος του
µέτρου ήταν η πληθυσµιακή αναζωογόνηση της υπαίθρου µέσω
της εγκατάστασης νέων γεωργών, παρέχοντάς τους βεβαίως ει-
δικά κίνητρα.

Η αρχική πρόσκληση, όπως προειπώθηκε, άνοιξε προ έτους
για υποβολή αιτήσεων στο µέτρο 1.1.2. και είχε προϋπολογισµό
100.000.000 ευρώ. Με απόφαση του τότε Υπουργού της Κυβέρ-
νησης της Νέας ∆ηµοκρατίας –το υπενθυµίζω- ο προϋπολογι-
σµός αυξήθηκε κατά 175.000.000 ευρώ, κατανεµήθηκε ο ποσό
στις περιφέρειες, ανακοινώθηκαν τα ονόµατα των δικαιούχων και
ξαφνικά η νέα Κυβέρνηση ουσιαστικά τίναξε στον αέρα το πρό-
γραµµα και σύµφωνα µε πρόσφατη ανακοίνωση, κατόπιν της πιέ-
σεως της επερωτήσεως που συζητάµε, ανακοινώθηκε ότι θα
δοθούν µόνο 60.000.000 ευρώ επιπλέον µε την αιτιολογία ότι δεν

επαρκούν οι δεσµεύσεις.
Είναι εξαιρετικά δύσκολη η οικονοµική συγκυρία για τον αγρο-

τικό τοµέα. Όφειλε η Κυβέρνηση να έχει ολοκληρωµένη στρα-
τηγική. Όφειλε να έχει ακούσει τα δίκαια αιτήµατα των αγροτών.

Απευθύνω έκκληση, κύριε Πρόεδρε, στο Υπουργείο να προ-
χωρήσει στην επέκταση του προγράµµατος, µε ενεργοποίηση
όλης της προβλεφθείσας στην πρόσκληση εφάπαξ ενίσχυσης,
του πριµ δηλαδή της εγκατάστασης, ώστε να µπορέσουν να
αξιοποιηθούν κατά προτεραιότητα για τους νέους αγρότες τα
σχέδια βελτίωσης.

Στον ελάχιστο χρόνο που έχω, κύριε Πρόεδρε, θέλω να θέσω
ένα άλλο θέµα ως Ηπειρώτης –επιτρέψτε µου- το οποίο έχει να
κάνει µε τους µετακινούµενους κτηνοτρόφους. Γνωρίζετε ότι σε
όλη τη χώρα, κυρίως στην ορεινή Ήπειρο, από την Αετοµηλίτσα
στον ιστορικό Γράµµο, µέχρι το Συρράκο, τους Καλαρρύτες,
υπάρχουν κτηνοτρόφοι οι οποίοι µετακινούνται εποχικά µε τα κο-
πάδια των ζώων τους, τα οποία αποτελούνται κατά πλειοψηφία
από ελληνικές φυλές, οι οποίες, όπως γνωρίζετε, έχουν µειωµέ-
νες αποδόσεις, αλλά έχουν εξαιρετικά ποιοτικά προϊόντα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή).

Επικαλούµαι την ευγένεια σας και την ανοχή σας, κύριε Πρό-
εδρε, για µισό λεπτό και σας ευχαριστώ πολύ.

Τα προϊόντα αυτά, ουσιαστικά, βρίσκονται ένα βήµα πριν από
τα βιολογικά. Γι’ αυτό έχουµε χρέος ως πολιτεία να ενισχύσουµε
ακόµη περισσότερο τους µετακινούµενους κτηνοτρόφους.

Άλλωστε, οι κτηνοτρόφοι αυτοί, κύριε Πρόεδρε, αποτελούν
συγκριτικό πλεονέκτηµα για τη χώρα, ιδίως εάν συγκρίνουµε
άλλες ευρωπαϊκές χώρες του Βορρά, όπου έφθασε η υπερεντα-
τική κτηνοτροφία να γίνεται σε διώροφους στάβλους, µε ό,τι, βε-
βαίως, αυτό συνεπάγεται για την ποιότητα των προϊόντων.

Πέραν, λοιπόν, της ενίσχυσης των µετακινούµενων κτηνοτρό-
φων για έξοδα µεταφοράς, κάτι που συζητά το Υπουργείο, προ-
τείνω να προχωρήσει το Υπουργείο και στην πιστοποίηση των
συγκεκριµένων προϊόντων, έτσι ώστε να µπορέσουν και αυτοί οι
κτηνοτρόφοι να ενισχυθούν ουσιαστικά.

Τα χρέη των αγροτών τρέχουν, το µέλλον της κτηνοτροφίας
είναι αβέβαιο. Κύριε Πρόεδρε, αν σβήσει η κτηνοτροφία θα σβή-
σει και η ελληνική ύπαιθρος και πρώτα απ’ όλα η ορεινή.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε Καλογιάννη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι επτά µαθή-
τριες και µαθητές και δυο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 4ο
∆ηµοτικό Σχολείο Καρδίτσας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών, Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Προστασίας του Πο-
λίτη, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου
Κατανόησης µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και της Αφρικανικής Ένωσης».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νικόλαος

Παναγιωτόπουλος, για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κύριε Υφυπουργέ, οµολογώ ότι δεν δυσανασχετώ για την

απουσία της Υπουργού, διότι εκ φύσεως είµαι ευγενής µε τις κυ-
ρίες, σήµερα εκ των πραγµάτων θα πρέπει να γίνουµε λίγο αγε-
νείς. Θα µπω χωρίς περιστροφές στο προκείµενο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ προκύπτουν δυο µεγάλα
ζητήµατα: Το πρώτο είναι ο εκ βάθρων επανασχεδιασµός από
την Κυβέρνησή σας του Προγράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛ-
ΤΑΤΖΗΣ» µε την αναστολή, το πάγωµα δηλαδή, εφαρµογής πολ-
λών δράσεων που αναφέρονται σε αυτό το πρόγραµµα. Γιατί,
κύριοι της Κυβέρνησης; Επειδή δροµολογήθηκαν επί προηγού-
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µενης κυβέρνησης; Για ποιο λόγο; Προς τί αυτή η ευτελής πολι-
τική σκοπιµότητα; Νοµίζετε ότι ακυρώνετε µια ωφέλεια της Νέας
∆ηµοκρατίας; Μα, εδώ βλάπτονται αυτοί που θα ευνοούνταν από
τις εφαρµογές αυτού του προγράµµατος, οι Έλληνες αγρότες.

Έχουµε να κάνουµε µε µια σειρά παρεµβάσεων στην ελληνική
ύπαιθρο οι οποίες και κατεπείγον χαρακτήρα έχουν και απόλυτη
ωφέλεια για τους αγρότες. Εκτός του ότι είναι ωφέλιµες παρεµ-
βάσεις κυρίως σε έργα υποδοµής, όπως αναδασµοί, εγγειοβελ-
τιωτικά φράγµατα, αρδευτικά, τονώνουν και την οικονοµική
δραστηριότητα σε µια περίοδο που χρειάζεται περισσότερο από
ποτέ τόνωση. Χρειάζεται δουλειά στην ελληνική επαρχία, το γνω-
ρίζουµε. Ώριµα έργα είναι, δεν είναι σε φάση µελέτης-προµελέ-
της. Πολλά από αυτά τα έργα, είναι σε φάση αποπεράτωσης.
Γιατί λοιπόν; ∆εν είναι σωστό.

Το δεύτερο έχει να κάνει µε το ειδικό θέµα που συζητούµε σή-
µερα, τους νέους αγρότες. Το ζήτηµα εδώ, δεν είναι η αποδοχή
ή η έγκριση όλων των αιτήσεων από εσάς, το ζήτηµα είναι η µεί-
ωση των προβλεπόµενων πιστώσεων. ∆ιότι, είναι γνωστό ότι
πέραν των αρχικών 100.000.000 ευρώ είχαν προϋπολογιστεί από
την προηγούµενη ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης,
175.000.000 ευρώ, τα οποία κατά µέσο όρο µεταφράζονται σε
εισόδηµα, εισοδηµατική ενίσχυση 32.000 ευρώ περίπου ανά δι-
καιούχο. Τώρα µε τη µείωση, από 175.000.000 ευρώ σε
60.000.000 ευρώ επιπλέον των αρχικών 100.000.000, η εισοδη-
µατική αυτή ενίσχυση φτάνει πλέον στο ήµισυ περίπου του
ποσού, 17.000 ευρώ περίπου ανά δικαιούχο.

Αυτό είναι αλλαγή κανόνων του παιχνιδιού στη µέση του παι-
χνιδιού. Αυτό οπωσδήποτε ανατρέπει σχεδιασµούς που ήδη
έχουν γίνει από τους αγρότες, δεδοµένου ότι εκτός από το κό-
στος, τα έξοδα της σύνταξης του φακέλου, έχουν προχωρήσει
σε συγκεκριµένες ενέργειες: Έχουν αναλάβει κόστη, έχουν κάνει
αγορές εξοπλισµού, έχουν νοικιάσει χωράφια κ.λπ.. Αν αυτό δεν
είναι µονοµερής, βλαπτική µεταβολή της σύµβασης που έχει
υπογραφεί, τότε τί είναι; Έχουν υπογραφεί συµβάσεις. Στις συµ-
βάσεις –πήρα ένα σχέδιο στα χέρια µου- αναφέρονται αναλήψεις
συγκεκριµένων υποχρεώσεων, τόσο συµβατικών όσο και µακρο-
πρόθεσµων, δεσµεύσεις δηλαδή, σε βάθος χρόνου. Μη θίγουµε
µόνο τα δικαιώµατα, αφήνοντας αναλλοίωτες τις υποχρεώσεις.
Εδώ, το δικαίωµα είχε µια συγκεκριµένη εισοδηµατική ενίσχυση,
τώρα µειώνεται, ανατρέπονται σχεδιασµοί.

Εποµένως το ζητούµενο εδώ είναι η αύξηση των πιστώσεων,
τουλάχιστον, στα προηγούµενα επίπεδα, κύριε Υπουργέ. Μην το
δείτε στη βάση της στενής διαχειριστικής λογικής περικοπής δα-
πανών. ∆είτε το σαν επένδυση –αν θέλετε- στο µέλλον της ελλη-
νικής υπαίθρου. Είναι ζήτηµα εθνικής σηµασίας. Εδώ έχουµε να
κάνουµε µε νέους ανθρώπους µε όνειρα, µε όρεξη για δουλειά,
που δυσκολεύονται να αντεπεξέλθουν οικονοµικά στους δύσκο-
λους καιρούς, ιδίως για την αγροτική οικονοµία και προβληµατί-
ζονται –και σας διαβεβαιώ γι’ αυτό γιατί χθες είχα µια συνάντηση
µε την εκλογική µου περιφέρεια µε µερικούς από αυτούς- για το
αν έχουν πάρει τη σωστή απόφαση, να µείνουν στην αγροτιά, η
οποία είναι, ως γνωστόν, απόφαση ζωής, από τη στιγµή που οι
κανόνες του παιχνιδιού αλλάζουν καθώς έχουµε µπει ήδη στην
εξέλιξή του.

∆είτε το, λοιπόν, σαν ζήτηµα ζωτικής εθνικής σηµασίας και όχι
σαν ζήτηµα λογιστικό και νοµίζω ότι θα πάρετε τη σωστή από-
φαση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε Παναγιωτόπουλε.

Κύριοι συνάδελφοι, τελείωσε ο κατάλογος των πρωτολογιών
των επερωτώντων Βουλευτών και το λόγο έχει ο Υφυπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Καρχιµάκης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για είκοσι λεπτά.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, είµαι υποχρεωµένος, πριν ξεκινήσω την οµιλία µου, να
αναφερθώ σε όσα είπε ο κ. Κιλτίδης, σχετικά µε την απουσία της
Υπουργού. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι η κυρία Υπουργός είναι χθες
και σήµερα στις Βρυξέλλες σε συγκεκριµένη ανειληµµένη υπο-

χρέωση, εκτός και αν δεν επιθυµούσατε ή θέλατε να αναβάλετε
την επερώτηση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Θα µπορούσατε να πάτε εσείς
και να είναι η Υπουργός εδώ.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Όσον αφορά τις αρµοδιότητες, θα σας πω
ότι τώρα εδώ αλληλοσυγκρούεστε µε αυτά που λέτε. Αµφισβη-
τήσατε τις αρµοδιότητές µου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Να τις µάθουµε.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν τις ξέρουµε.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Σας παραπέµπω, λοιπόν, στο ΦΕΚ 1-12-
2009, αν και τις ξέρετε. Νοµίζω ότι µεγαλύτερη ευγένεια δεν
βλάπτει. Και γνωρίζετε πολλοί από εσάς ότι ήµουν εξαιρετικά ευ-
γενής σε πολλά θέµατα.

Βεβαίως, ευχαριστώ πολύ τους κυρίους συναδέλφους της
Νέας ∆ηµοκρατίας για την ευκαιρία που µου δίνουν, να υπο-
γραµµίσω από το Βήµα της ελληνικής Βουλής την τεράστια δια-
φορά πολιτικής νοοτροπίας και αισθήµατος ευθύνης που έχει η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ από την απελθούσα κυβέρνηση. ∆ια-
φορά στην αντίληψη της πραγµατικότητας, στην κατανόηση των
δυσκολιών που αντιµετωπίζουν οι αγρότες, στη βούληση να δί-
νουµε λύσεις. Και αυτή η διαφορά πηγάζει από τη διαχρονική
πίστη µας στη δηµιουργικότητα των αγροτών και στην αστεί-
ρευτη δυναµική της ελληνικής περιφέρειας.

Και επειδή η πίστη οδηγεί σε αποτέλεσµα, επιδιώξαµε στο
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης να κερδίσουµε –και το εννοώ-
µία σηµαντική µάχη, τη µάχη της πραγµατικής στήριξης των
οκτώµιση χιλιάδων νέων αγροτών µε την τροποποίηση του µέ-
τρου 1.1.2 του Προγράµµατος «Αγροτική Ανάπτυξη 2007-2013»,
τη µάχη της ένταξης στο πρόγραµµα επιπλέον άνω των πέντε χι-
λιάδων νέων αγροτών, που αν και δικαιούχοι, καθώς πληρούσαν
όλες τις προϋποθέσεις ένταξης, η Νέα ∆ηµοκρατία τους βάφτισε
«επιλαχόντες». Τους βαφτίσατε, αγαπητέ συνάδελφε, «επιλαχό-
ντες». Μην το αµφισβητείτε, εκτός και αν δεν έχετε διαβάσει τις
συγκεκριµένες υπουργικές αποφάσεις που η προηγούµενη πο-
λιτική ηγεσία υπέγραψε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: (∆εν ακούστηκε)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ να µη δια-

κόπτετε, κύριε Κόλλια.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Τους βαφτίσατε «επιλαχόντες», δηλαδή έξω.
∆ίνουµε, λοιπόν, τη µάχη της µετατροπής ενός πρόχειρου,

όπως το καταντήσατε, οικονοµικά υποβαθµισµένου µέτρου σε
βασικό εργαλείο ανάταξης της εθνικής αγροτικής οικονοµίας. ∆ί-
νουµε τη µάχη της αποκατάστασης του δίκιου στις συνειδήσεις
των νέων αγροτών, που είχαν οδηγηθεί σε οικονοµικό αδιέξοδο
και σε µία άνευ προηγουµένου µεθοδευµένη εξαπάτηση. Γιατί,
κύριοι συνάδελφοι, όταν έχεις τη βούληση να στηρίξεις τους
νέους αγρότες σε µία κρίσιµη στιγµή της ζωής τους, όταν δια-
λαλείς περίτρανα ότι αυξάνεις τον προϋπολογισµό της δηµόσιας
δαπάνης της πρώτης προκήρυξης του µέτρου κατά 175.000.000
ευρώ και ότι κατανέµεις πιστώσεις συνολικού ύψους 275.000.000
ευρώ στις περιφέρειες, φροντίζεις, τουλάχιστον, να έχεις δια-
σφαλίσει αυτό το ποσό, τροποποιώντας τη σχετική ΣΑΕ.

Και αυτό, το κάνατε παραµονές εκλογών. Γιατί; Θέλατε να εξα-
πατήσετε χιλιάδες νέους αγρότες και είχατε µοιράσει τους κα-
ταλόγους στα δικά σας βουλευτικά γραφεία, των Βουλευτών της
παράταξής σας, οι οποίοι επικοινωνούσαν µε όλους τους νέους
αγρότες και τους ανακοίνωναν ότι εντάχθηκαν επιτέλους στο
µέτρο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Το µάθαιναν από τις περιφέρειες.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Και αυτοί σας απαντούσαν «τα λεφτά τώρα για
να σας ψηφίσουµε». Αυτά σας έλεγαν. Την τροποποίηση, όµως,
αυτή δεν την κάνατε ποτέ. Μη δυσανασχετείτε, κύριε Κιλτίδη. Και
δεν την κάνατε ποτέ και αυτό αποδεικνύεται από την ίδια την δική
σας υπουργική απόφαση που υπέγραψε ο κ. Χατζηγάκης, ο
οποίος υπογραµµίζει και λέει «µόνο εφόσον τροποποιηθεί η σχε-
τική ΣΑΕ». ∆ηλαδή δώσατε χρήµατα ή ανακοινώσατε χρήµατα
που δεν υπήρχαν. Σταµατήστε να υποκρίνεστε.
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Αποτέλεσµα, λοιπόν, ήταν να µην είναι δυνατή η έκδοση από
τις περιφέρειες αποφάσεων ένταξης νέων αγροτών, πέραν του
αρχικού ποσού πιστώσεων ανά περιφέρεια, δηλαδή µόλις
100.000.000 ευρώ. Άρα, η αύξηση την οποία επικαλείται η Νέα
∆ηµοκρατία, ήταν επιταγή χωρίς αντίκρισµα. ∆εν πραγµατοποι-
ήθηκε ποτέ και απλά θυµίζει ένα ακόµη αποµεινάρι της πολιτικής
σας επιπολαιότητας.

Τινάξατε, λοιπόν, στον αέρα χιλιάδες νέους αγρότες που πί-
στεψαν στις εξαγγελίες σας ότι θα ενταχθούν. Παραιτήθηκαν
από τη δουλειά τους, όπως εσείς του ζητήσατε µε βάση το
µέτρο. Παρασύρθηκαν από τις ακάλυπτες επιταγές ελπίδας που
µοιράζατε. Επένδυσαν και τελικά τους χρεοκοπήσατε µε την ανα-
κόλουθη πολιτική σας. Προκαλέσατε µια πολύµηνη αναστάτωση
σε πάνω από πέντε χιλιάδες νέους ανθρώπους και στις οικογέ-
νειές τους, που τους χρίσατε επιλαχόντες, λόγω της ανευθυνό-
τητας και της µικροπολιτικής που είχατε λατρέψει ως
Κυβέρνηση. Υποχρεώσατε τους νέους σε τεράστια έξοδα για την
σύνταξη του φακέλου και γνωρίζετε ότι οι δαπάνες αυτές δεν
είναι επιλέξιµες και µειώνουν ισόποσα το πριµ στους νέους αγρό-
τες. Γι’ αυτό ο λαός απάντησε και έκανε εσάς επιλαχόντες της
πολιτικής, γιατί δεν άντεξε ούτε την κατάχρηση της εξουσίας που
κάνατε, ούτε την καταχρηστική απόφαση που πήρατε να τους
αφήσετε έξω από το µέτρο και από κάθε άλλη ενίσχυση.

Προκειµένου, λοιπόν, να αντιµετωπίσουµε την κρίση που δη-
µιούργησε η έλλειψη αξιοπιστίας και πολιτικής ωριµότητας, προ-
κειµένου να στηρίξουµε τους αγρότες παρά τη σφοδρή
επιδείνωση των οικονοµικών µεγεθών της Ελλάδας, λάβαµε µια
οικονοµικά εφικτή, κοινωνικά δίκαιη και πολιτικά ηθική απόφαση
να εντάξουµε όλους τους δικαιούχους στο µέτρο εγκατάστασης
νέων αγροτών, ανατρέποντας την αδικία και ξαναδίνοντας την
αξιοπρέπεια στη νέα γενιά αγροτών της Ελλάδας, αποκαθιστώ-
ντας την ελπίδα στα µέρη εκείνα της περιφέρειας που επί πε-
ντέµισι χρόνια δίνουν αγώνα επιβίωσης. Επαναφέρουµε την
πίστη για καλύτερες µέρες και στους υποψήφιους των ορεινών
και νησιωτικών και µειονεκτικών περιοχών, γιατί υπάρχει και αυτή
η Ελλάδα που έχει δικαίωµα στην ευκαιρία και πρέπει να έχει την
προσοχή όλων µας. Γι’ αυτό προχωράµε στην ενίσχυση συνολικά
περίπου οκτώµισι χιλιάδων δικαιούχων εξασφαλίζοντας πρόσθε-
τες πιστώσεις ύψους 60.000.000 ευρώ, πέραν του αρχικού προ-
ϋπολογισµού των 100.000.000 ευρώ. Προκειµένου να ενταχθεί
και να απολαµβάνει τα οφέλη του µέτρου όσο δυνατόν µεγαλύ-
τερος αριθµός υποψηφίων, προκρίναµε µια κοινωνικά δίκαιη και
ισότιµη επιλογή, δοθέντων των οικονοµικών περιθωρίων που µας
κληροδοτήσατε.

Ορίσαµε, λοιπόν, το συνολικό ύψος της οικονοµικής ενίσχυ-
σης ανά δικαιούχο από 10.000 έως 20.000 ευρώ, αφού εξασφα-
λίσαµε επιπλέον πιστώσεις 60.000.000 ευρώ. Με αυτόν τον
τρόπο πετυχαίνουµε απόλυτα το στόχο του µέτρου που δεν είναι
άλλος από την αναζωογόνηση του πληθυσµού της υπαίθρου µε
την ένταξη όσο το δυνατό περισσότερων αγροτών και όχι µε τον
αποκλεισµό χιλιάδων δικαιούχων που πληρούν τα κριτήρια έντα-
ξης. Γιατί είµαστε αποφασισµένοι να παραµείνουµε πιστοί στις
δεσµεύσεις µας από την πίτα να δικαιούνται όλοι.

Στην ελληνική κοινωνία δεν θα υπάρχουν πολίτες δύο ταχυτή-
των. Στην πολιτική και το ήθος που πρεσβεύουµε δεν υπάρχουν
επιλαχόντες. Στα µέτρα που παίρνουµε δεν υπάρχουν αποκλει-
σµοί. Εντάσσουµε όλους δίκαια, ισότιµα και αξιοκρατικά γιατί θέ-
λουµε να είµαστε η Κυβέρνηση των πολλών.

Και µάλιστα, είναι σηµαντικό να αναφέρω ότι το µέσο ύψος της
οικονοµικής ενίσχυσης, που θα καταβληθεί στους δικαιούχους
µε τη νέα ρύθµιση, προβλέπεται και κατά 1.500 ευρώ µεγαλύ-
τερο από το µέσο όρο ενίσχυσης του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στή-
ριξης. Συγκεκριµένα από 16.000 ευρώ διαµορφώνεται -κατά
µέσο όρο- σε 17.500 ευρώ. Ενώ, η καταβολή της πρώτης δόσης
της ενίσχυσης στους εγκεκριµένους νέους γεωργούς προβλέ-
πεται να ξεκινήσει εντός του 2010.

Επειδή χαράζουµε µία υπεύθυνη και ολοκληρωµένη πολιτική,
όπως επιτάσσει η εθνική µας οικονοµία, δεν αρκούµαστε στο πο-
λιτικό πασάλειµµα. Γι’ αυτό τροποποιήσαµε το µέτρο για τους
νέους αγρότες, δίνοντας τη δυνατότητα και στους επιλαχόντες
-όπως τους βαφτίσατε- να απολαµβάνουν εκτός του πριµ προ

της εγκατάστασης, επιπλέον ωφελήµατα, όπως προτεραιότητα
επιλογής και ψηλότερα ποσοστά ενίσχυσης στα σχέδια βελτίω-
σης, και παράλληλα τα πρόσθετα ωφελήµατα, που απολαµβά-
νουν οι νέοι γεωργοί, όπως το δικαίωµα πρόσβασης στην
κατανοµή δικαιωµάτων από το εθνικό απόθεµα, τα φορολογικά
ωφελήµατα, επιδοτήσεις επιτοκίων, ρυθµίσεις κ.λπ.. ∆ικαιώµατα
από τα οποία η Νέα ∆ηµοκρατία εξαίρεσε τους επιλαχόντες
αγρότες χωρίς καµµία λογική, παρ’ όλο που πληρούσαν τις προ-
ϋποθέσεις και µάλιστα ορισµένες φορές ελάµβαναν και υψηλό-
τερη βαθµολογία.

Εγώ ερωτώ: Γιατί τόση αδικία; Γιατί τους στερήσατε τα ευερ-
γετήµατα που δικαιούνταν; Από προχειρότητα, από κούραση,
από αγγαρεία, από τι; Απ’ όλα µαζί. Τους θέλατε, αγαπητοί συ-
νάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, προεκλογικούς οµήρους, επαί-
τες, πελάτες, αιχµάλωτους, ανθρώπους που θα υπέκυπταν, θα
ήταν υπόδουλοι, και σκυµµένοι έξω από τα πολιτικά σας γρα-
φεία. Αυτό κάνατε.

Αυτό κάνατε και µε το προηγούµενο µέτρο, του Γ’ Κοινοτικού
Πλαισίου Στήριξης. ∆εν πληρώσατε τους ανθρώπους. Τους δί-
νατε τα λεφτά κατά περίπτωση, όποιος ερχόταν και σας παρα-
καλούσε. Αυτά σήµερα τελειώνουν. Μην κουνάτε το κεφάλι σας,
κύριε Κιλτίδη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Οι νέοι αγρότες πληρώθηκαν
όλοι.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Λέτε ψέµατα. Τι πληρώνουµε τώρα;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Τίποτα δεν πληρώνετε. Τα σχέ-
δια βελτίωσης µόνο.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Τρεις χιλιάδες νέους αγρότες του Γ’ Κοινο-
τικού Πλαισίου Στήριξης αφήσατε απλήρωτους. Λέτε ψέµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ να µη γί-
νεται αυτού του είδους ο διάλογος.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): ∆ιασφαλίζουµε, λοιπόν, την οµαλή πρό-
σβαση του συνόλου των υποψηφίων στα δικαιώµατα αυτά.
Αγρότες δύο ταχυτήτων, εµείς δεν θα επιτρέψουµε. ∆ικαιούχους
και µη εµείς δεν δηµιουργούµε. Είµαστε η Κυβέρνηση όλων των
πολιτών, µικρών και µεγάλων, παλιών και νέων, όλων.

Μάλιστα, στο πλαίσιο της επικείµενης αναθεώρησης του Προ-
γράµµατος «Αγροτική Ανάπτυξη 2007-2013», έχουµε προβλέψει
τις πιστώσεις που θα διατεθούν στα σχέδια βελτίωσης για την
υλοποίηση στοχευµένης δράσης, για το σύνολο των εγκεκριµέ-
νων νέων αγροτών, προκειµένου να πραγµατοποιήσουν παρα-
γωγικές επενδύσεις, µε αυξηµένα ποσοστά ενίσχυσης από 50%
έως 75% .

Με τον τρόπο αυτό, αποδεικνύουµε µε έργα τη θέληση της πο-
λιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και της
ίδιας της Κυβέρνησης του Γιώργου Παπανδρέου, να στηρίξει
τους νέους γεωργούς µε τρόπο δίκαιο και αποτελεσµατικό και
µάλιστα, σε µία κρίσιµη οικονοµική συγκυρία, που και αυτήν την
κληρονοµήσαµε από τη δική σας πολιτική, µε την οποία κάνατε
τα πιο παραγωγικά τµήµατα της κοινωνίας µας να αιµορραγούν,
γιατί καλλιεργήσατε στους νέους αγρότες, σε χιλιάδες νέα παι-
διά της περιφέρειας, ψευδαισθήσεις και φρούδες ελπίδες, δια-
λαλώντας ότι θα εξασφαλίσετε 175.000.000 ευρώ. Και µε την
πολιτική σας ανευθυνότητα τους οδηγήσατε σε οικονοµικά
ανοίγµατα, σε επιπλέον δαπάνες και υποχρεώσεις, χωρίς να
έχετε πολιτικές αναστολές ότι στην ουσία τους εξαπατάτε και
τους αφήνετε εκτεθειµένους. Χωρίς καµµία αξιοπιστία, εντός και
εκτός συνόρων, παίξατε µε τη ζωή χιλιάδων συµπολιτών µας. Κο-
ροϊδέψατε τους νέους αγρότες και επενδύσατε στη διχόνοια και
τη µιζέρια, της κοινωνίας, της περιφέρειας και της νεολαίας.

Γιατί τους οδηγήσατε στην παραίτηση δεκατέσσερις µήνες
πριν την υποβολή της αίτησης και τους αφήσατε ανέργους και
αποκλειστικά εξαρτηµένους από εσάς. Γιατί τους ζητήσατε δια-
κοπή από το Ταµείο Ανεργίας. Γιατί τους ζητήσατε βεβαίωση πα-
ραίτησης από την προηγούµενη εξωγεωργική εργασία ενώ το
ζητούµενο από τον Κανονισµό –και το ξέρετε- είναι η πρώτη
εγκατάσταση του ατόµου σαν αρχηγού και όχι σαν κατά κύριο ή
αποκλειστική απασχόληση του γεωργού. Γιατί σκοπεύατε να

4240 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



τους εντάξετε µε βάση µόνο τη γονική περιουσία και όχι τη βιω-
σιµότητα της επιχείρησης που σχεδιάζουµε.

Ήταν αυτή αντικειµενική µοριοδότηση; Ήταν αυτή σοβαρή πο-
λιτική; Μήπως τα κριτήριά σας ήταν κατά παραγγελία; Μήπως
σερβίρατε το µέτρο κατά το δοκούν; Μήπως αφήσατε σκόπιµα
την προκήρυξη ανοιχτή µέχρι τις 15 Ιουλίου 2009 κατά την πε-
ρίοδο των ευρωεκλογών δηµιουργώντας την ψευδαίσθηση
στους νέους αγρότες ότι µπορούν να συνεχίσουν να καταθέτουν
αιτήσεις µπας και καρπωθείτε την ψήφο τους; Και τότε όµως ο
λαός σας καταψήφισε. Και ας καταχραστήκατε το µέτρο.

Ρωτάτε, αγαπητοί συνάδελφοι, πότε θα ξεκινήσουν τα λοιπά
βοηθητικά µέτρα όπως η πρόωρη συνταξιοδότηση και τα σχέδια
βελτίωσης. Ε, λοιπόν, µου δίνετε ξανά την ευκαιρία να τονίσω
την τεράστια διαφορά µας για το πώς αντιλαµβανόµαστε την ελ-
ληνική γεωργία. Για εµάς δεν υπάρχουν λοιπά βοηθητικά, επειδή
οι λέξεις που χρησιµοποιούµε είναι ο κόσµος που θέλουµε.

Επιτρέψτε µου να αρνηθώ αυτήν τη φράση και να µιλήσω για
κύρια µέτρα στήριξης αγροτών. Το µέτρο της πρόωρης συντα-
ξιοδότησης που αναφέρεται στην επερώτησή σας περιλαµβάνε-
ται στο εγκεκριµένο πρόγραµµα, µέτρο 1.1.3, µε συνολική
πίστωση 270.000.000 ευρώ ενώ οι ανειληµµένες υποχρεώσεις
του µέτρου για εξήντα µία χιλιάδες πεντακόσιους υπολογίζονται
σε 800.000.000 ευρώ και θα βαρύνουν αποκλειστικά τον κρατικό
προϋπολογισµό µε τον τρόπο που τον σχεδιάσατε. Για τους λό-
γους αυτούς το µέτρο προγραµµατίζεται να εφαρµοστεί στις κα-
πνοπαραγωγικές µόνο περιοχές στο πλαίσιο της αναδιάρθρωσης
µε βάση την ΚΟΑ καπνού.

Στο σηµείο αυτό θέλω να κάνω σαφές προς πάσα κατεύθυνση
ότι περίπου εξήντα µία χιλιάδες πεντακόσιοι δικαιούχοι που είναι
ήδη ενταγµένοι στο µέτρο θα εισπράξουν και θα εισπράττουν τις
συντάξεις τους κανονικά. Όµως νέοι δικαιούχοι δεν µπορούν να
δεχτούν γιατί δεν αφήσατε µία, µε εξαίρεση όπως είπα πριν τις
καπνοπαραγωγικές περιοχές, µια και στο πλαίσιο της αναθεώ-
ρησης του Προγράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» τα
λίγα συγχρηµατοδοτούµενα κονδύλια που αφήσατε θα ανακα-
τανεµηθούν σε αναπτυξιακές πολιτικές, µια και υποσχεθήκατε
δηµιουργώντας ανύπαρκτες πελατειακές προσδοκίες, τρεις
φορές το πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

Και µια και µιλήσατε για τα ΟΠΑΧ, το ίδιο κάνατε. Το ίδιο κά-
νατε για τα ΟΠΑΧ. Για τα ιδιωτικά ΟΠΑΧ δεν κάνατε τίποτα ούτε
καν σε επίπεδο θεσµικού πλαισίου αφού δεν υποβάλατε από το
2007 έως το 2009 ούτε την ΚΥΑ. Για τα δηµόσια ΟΠΑΧ προεκλο-
γικά φορτώσατε τα µέτρα αγροτικής οδοποιίας ενδίδοντας σε
µικροκοµµατικές προεκλογικές πιέσεις.

Και τι άλλο κάνατε; Γνωρίζατε ότι το µέτρο έχει 330.000.000.
Γυρίσατε όλη την Ελλάδα και υποσχεθήκατε το µέτρο τρεις
φορές. Και επειδή µιλάτε για πασοκτζήδες δηµάρχους και γενι-
κώς ότι λειτουργήσατε µε αντικειµενικό τρόπο, ελάτε, κύριε Κιλ-
τίδη, να σας δείξω τον κατάλογο, ποιους δηµάρχους βάλατε
µέσα. Εξαπατήσατε την κοινωνία µε τον τρόπο που γυρίσατε όλη
την Ελλάδα. Σε χίλιους δηµάρχους έπρεπε να υπάρχουν µέσα
στο πρόγραµµα 1.200.000.000. Ποιον κοροϊδεύετε; Επιτέλους!
Γι’ αυτό ελπίζω ότι ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση δεν θα χρησι-
µοποιήσετε άλλο την κενή ρητορεία που χρησιµοποιούσατε ως
κυβέρνηση.

Αναφορικά µε την έναρξη του προγράµµατος σχεδίων βελ-
τίωσης της τέταρτης προγραµµατικής περιόδου, σας ενηµερώνω
ότι βρισκόµαστε στην τελική φάση διαµόρφωσης του θεσµικού
πλαισίου που θα καθορίζει τις λεπτοµέρειες εφαρµογής τους.

Για την προκήρυξη του µέτρου προηγουµένως απαιτείται ορι-
στικοποίηση των διατιθέµενων πιστώσεων, λαµβάνοντας πάντοτε
υπ’ όψιν το ύψος των ανειληµµένων υποχρεώσεων που µας κλη-
ροδοτήσατε από το 2004 και µετά, δηµιουργώντας έναν ολό-
κληρο κύκλο χρεοκοπηµένων ανθρώπων στην ύπαιθρο.

Και αυτό γιατί πρέπει να καλύψουµε σε λίγους µήνες τη δική
σας ολιγωρία που διήρκεσε πεντέµισι ολόκληρα χρόνια, χρόνια
γεµάτα καθυστερήσεις πληρωµών των επενδυτικών σχεδίων βελ-
τίωσης ζωικής και φυτικής παραγωγής, καθώς και των νέων
αγροτών του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης, µε συνέπεια σή-
µερα να αναλαµβάνουµε υποχρεώσεις 80.000.000 ευρώ για χίλι-
ους επτακόσιους δικαιούχους και 16.000.000 ευρώ για τρεις

χιλιάδες εκατόν σαράντα δικαιούχους αντίστοιχα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υφυπουργού)
Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να πάρω λίγο χρόνο από την τριτολο-

γία µου;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Έκκληση και προς

εσάς, κύριε Υπουργέ, όσο µπορούµε να συµπτύξουµε τους χρό-
νους.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Θα ολοκληρώσω, κύριε Πρόεδρε.

Παρ’ όλο που οι καθυστερήσεις της οικονοµικής ενίσχυσης
στους παραγωγούς από την προηγούµενη κυβέρνηση έφταναν
τα τέσσερα χρόνια από την ηµεροµηνία κατάθεσής τους στις νο-
µαρχίες, εµείς τον πέµπτο κιόλας µήνα διακυβέρνησης απαντάµε
ότι ήδη διεκπεραιώνουµε πληρωµές 100.000.000 για πέντε χι-
λιάδες αγρότες που εσείς τους κρατούσατε οµήρους.

Αυτό το κάνουµε γιατί επιδιώκουµε παράλληλα, µε αυτή µας
την προσπάθεια, να ενισχύσουµε τη ρευστότητα της αγοράς,
γιατί βοηθάµε τους αγρότες για αµεσότερη εκπλήρωση των δα-
νειακών τους υποχρεώσεων, γιατί νοιαζόµαστε για την απρό-
σκοπτη και εντός των χρονοδιαγραµµάτων ολοκλήρωση των
επενδυτικών τους σχεδίων.

Γι’ αυτό ψηφίσαµε το νοµοσχέδιο για τη ρύθµιση των οφειλών
επιχειρήσεων, επαγγελµατιών και αγροτών προς τα πιστωτικά
ιδρύµατα, µε σηµαντικά µέτρα που θα δώσουν ανάσα στους
αγρότες, βοηθώντας τους να ρυθµίσουν τις ληξιπρόθεσµες και
τις ενήµερες οφειλές µε τα πιστωτικά ιδρύµατα, προβλήµατα
που εσείς τους δηµιουργήσατε µε την πολιτική σας, γιατί µε τις
καθυστερήσεις των πληρωµών πολλοί νέοι αγρότες χρεώνονταν
εξαιτίας αυτών των καθυστερήσεων ή έχαναν το χρονοδιά-
γραµµα υλοποίησης των επενδυτικών τους σχεδίων.

Στο πλαίσιο της πολιτικής µας φιλοσοφίας να υπηρετήσουµε
το λαό, να αφουγκραζόµαστε τις ανάγκες του και να αποφασί-
ζουµε µε γνώµονα το δικό του συµφέρον, εντοπίσαµε τα προ-
βλήµατα που εσείς δηµιουργήσατε και προχωρήσαµε ακόµα και
στην παράταση -µέχρι και έξι µήνες- του χρόνου υλοποίησης των
επενδυτικών σχεδίων βελτίωσης στην κτηνοτροφία και για τη δη-
µιουργία πρότυπων αγροκτηµάτων.

Πρέπει, όµως, τώρα να τρέξουµε και να διορθώσουµε την απο-
τυχία σας να ολοκληρώσετε έγκαιρα τις επενδύσεις του Γ’ Κοι-
νοτικού Πλαισίου Στήριξης, µεταφέροντας ανειληµµένες
υποχρεώσεις στη ∆’ Προγραµµατική Περίοδο, δηµιουργώντας
προβλήµατα επιλεξιµότητας επενδύσεων, οι οποίες αν πληρώ-
νονταν έγκαιρα, θα εξασφάλιζαν την επιδότηση και τη συγχρη-
µατοδότησή τους από την Ευρωπαϊκή Ένωση, ενώ τώρα τίθεται
σοβαρό θέµα ενίσχυσής τους ακόµα και από εθνικούς πόρους.

Εν ολίγοις, η κακοδιαχείριση δεν αφορούσε µόνο τα τεράστια
πρόστιµα από την Ευρωπαϊκή Ένωση µε τα αυθαίρετα πακέτα,
αλλά το χάσιµο τεράστιων ευκαιριών να υλοποιηθούν επενδύσεις
µε την οικονοµική ενίσχυση της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Γι’ αυτό η
χώρα απαξιώθηκε απ’ όλες τις πλευρές, γιατί έµπαζε από παντού
το σύστηµα που ακολουθούσατε, γιατί κάνατε τη χώρα ξέφραγο
αµπέλι. Τελικά ήσασταν κουρασµένοι, άβουλοι; Μάλλον και τα
δύο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Παρόλα αυτά, µε σκοπό να στηρίξουµε τους νέους αγρότες

και τη βελτίωση των αποτελεσµάτων της συγκεκριµένης ρύθµι-
σης στο πλαίσιο της επικείµενης αναθεώρησης του Προγράµ-
µατος «2007-2013», προχωρούµε στην αύξηση των πιστώσεων
που θα διατεθούν στο µέτρο των σχεδίων βελτίωσης µε την προ-
κήρυξη στοχευµένης δράσης που θα απευθύνεται αποκλειστικά
στους εγκεκριµένους νέους γεωργούς.

Με τον τρόπο αυτό στην προκήρυξη θα συµµετάσχουν σε συν-
θήκες ελεγχόµενου ανταγωνισµού νέοι άνθρωποι πρόσφατα
απασχολούµενοι στη γεωργία, που θα πραγµατοποιήσουν πα-
ραγωγικές επενδύσεις µε υψηλότερα ποσοστά ενίσχυσης.

Σχετικά µε την εθνική επένδυση, όπως λέτε, ανανέωσης της
ηλικιακής σύνθεσης του αγροτικού πληθυσµού, δεν θα σταθώ
περισσότερο στις υποτονικές επενδυτικές σας δράσεις, αλλά
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επιλέγω να σταθώ στα πολύπλευρα µέτρα που παίρνουµε για να
στηρίξουµε τους νέους αγρότες.

Μαζί µε όσα προανέφερα, θα ήθελα να προσθέσω ότι στην κα-
τάθεση του νοµοσχεδίου για την ενοποίηση και ανασυγκρότηση
του αγροτικού συνδικαλιστικού κινήµατος, επιδιώκουµε τη συµ-
µετοχή αυξηµένου ποσοστού νέων αγροτών σε όλα τα επίπεδα
των αγροτοσυνδικαλιστικών οργανώσεων.

Γιατί πιστεύουµε ακράδαντα, ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε,
στη δύναµη των αγροτών ειδικότερα όταν αυτή δεν είναι κατα-
κερµατισµένη, αλλά µαζική, όταν βρίσκεται σε στέρεες βάσεις
και όχι στον αέρα, όταν είναι ανεξάρτητη και όχι έρµαιο των µι-
κροπολιτικών συµφερόντων, όταν την πιστεύεις, την ακούς και
της δίνεις προοπτική µέσα από τα θεσµικά µέτρα, δίκαιες απο-
φάσεις, αξιοκρατία και συµµετοχή όλων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε Υπουργέ.

Το λόγο έχει, τώρα, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, κύριε Υπουργέ, ούτε µας φωτίσατε ούτε µας εντυπω-
σιάσατε ούτε µας δώσατε απαντήσεις. Και το κυριότερο απ’ όλα
είναι ότι φάνηκε η µεγάλη διαφορά πράγµατι µεταξύ Νέας ∆η-
µοκρατίας και ΠΑΣΟΚ. ∆ιότι πάνω από είκοσι λεπτά σας ακούω
να µιλάτε µε ακριβώς τις ίδιες εκφράσεις, µε ακριβώς τον ίδιο
στόµφο και µε ακριβώς τις ίδιες προοπτικές, µε τις οποίες µι-
λούσατε πριν γίνετε Κυβέρνηση. Γίνατε Κυβέρνηση! ∆εν είσαστε
εδώ ούτε για να εύχεστε ούτε για να µάχεστε ούτε για να παρα-
καλάτε, είσαστε εδώ για να αποφασίζετε και να υλοποιείτε µία
πολιτική. Γι’ αυτό είστε Υφυπουργός στο Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων! ∆εν είσαστε εδώ για να µας κάνετε ευ-
χολόγια! Και, κυρίως, δεν είσαστε εδώ για να υλοποιείτε κάτι το
οποίο ήταν αποφασισµένο µε κοινή υπουργική απόφαση και το
οποίο το παρουσιάσατε, ούτε λίγο ούτε πολύ, από ρουσφέτι έως
µεγάλο κατόρθωµα.

∆ιότι στα χέρια σας είχατε µία κοινή υπουργική απόφαση µε
πολύ συγκεκριµένη ηµεροµηνία, την 704/2008 και στη συνέχεια
προκήρυξη και υλοποίηση. Και εµείς και, κυρίως, οι νέοι αγρότες
οι οποίοι είναι και οι άµεσα ενδιαφερόµενοι, το µόνο που έχουν
στα χέρια τους, είναι ένα δελτίο Τύπου του δικού σας Υπουρ-
γείου το οποίο, παρακαλώ, υπεγράφη και εξεδόθη λίγες µέρες
µετά την κατάθεση της αντίστοιχης επίκαιρης επερώτησης των
Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας. Περί αυτού πρόκειται!

Άρα, λοιπόν, ούτε η αγωνία σας ούτε η ευχή σας ούτε η προ-
σπάθειά σας έχει αντικείµενο. Είναι όλα µία εµβαλωµατική δια-
δικασία για κάτι το οποίο, έτσι κι αλλιώς, δεν χρειαζόταν να είναι
στο συρτάρι του κράτους. ∆ιότι αυτά είναι χρήµατα τα οποία θα
εξαντληθούν µέχρι το 2013, είχατε κοινή υπουργική απόφαση
δεν καταλαβαίνω περί ποίου κατορθώµατος µας οµιλείτε. Κανένα
κατόρθωµα! Μηδέν εις το πηλίκο! Αλλά µηδέν δεν είναι µόνο
εκεί.

Μηδέν βρίσκεται και σε µία σειρά δεσµεύσεων της πολιτικής
ηγεσίας του Υπουργείου κατά τις προγραµµατικές δηλώσεις της
Κυβέρνησης τον Οκτώβριο του 2009. Είπε η κ. Μπατζελή: «Αύ-
ξηση 11% του συντελεστή επιστροφής φόρου προστιθέµενης
αξίας από τους αγρότες». Πούν’ το; Είπε η κ. Μπατζελή: «Επα-
νεξέταση της επιστροφής του ειδικού φόρου κατανάλωσης πε-
τρελαίου». Πούν’ το; Πέντε µήνες φτάνουµε, δεν έχετε στα
σκαριά ούτε ένα σχέδιο νόµου για την αντιµετώπιση των ουσια-
στικών προβληµάτων της αγροτικής ανάπτυξης και όλων των αν-
θρώπων, οι οποίοι ασχολούνται, στην ύπαιθρο χώρα. Σε µία από
τις µεγαλύτερες παραγωγικές διαδικασίες του ελληνικού πλη-
θυσµου! Είπατε ότι θα επαναδιαπραγµατευθείτε το Πρόγραµµα
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» ώστε να καλυφθούν πλήρως οι
δεσµεύσεις προς τους νέους αγρότες, τα σχέδια βελτίωσης, τα
περιβαλλοντικά µέτρα, τα µέτρα για τον καπνό κ.λπ.

Και υποθέτω, κυρία Υπουργέ, ότι η επανεξέταση θα αφορά
στην καλύτερη των περιπτώσεων τα ίδια λεφτά, σε µία ακόµα κα-
λύτερη περίπτωση αύξηση των χρηµάτων. Εσείς, µας ανακοινώ-

σατε περιστολή του «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ»! Να σας χει-
ροκροτήσουµε γι’ αυτό; Και έρχεσθε εδώ και µας λέτε ότι η µόνη
σας δικαιολογία είναι ότι δεν τα µοιράσαµε σε αυτούς που θέ-
λατε εσείς, αλλά θα τα µοιράσετε εσείς, σε αυτούς που θέλετε
και που δεν είναι οι άλλοι; Μάλιστα! Βρείτε τα ίδια λεφτά τουλά-
χιστον και κάντε το µε δικαιολογητική βάση.

Εσείς όµως µειώνετε τα λεφτά, θέλετε να αλλάξετε τους δι-
καιούχους, δεν έχετε κάνει καµµία διαβούλευση, δεν έχετε κα-
νένα αναπτυξιακό σύστηµα για το «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑ-
ΤΖΗΣ». Και έρχεσθε εδώ και κόπτεσθε για την πολύ µεγάλη
αγωνία την οποίαν έχετε για την αγροτική ανάπτυξη και για τους
νέους ανθρώπους.

Κύριε Υπουργέ, η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης στην
αγροτική ανάπτυξη είναι µία. Είναι η εισαγωγή νέων αγροτών
στην κατηγορία των ανθρώπων εκείνων που ασχολούνται µε την
αγροτική και κτηνοτροφική παραγωγή.

Έτσι τη δεκαετία του ’90 έγινε εκείνο το χαριστικό, µε χρήµατα
της Ευρωπαϊκής Ένωσης τότε, που ήταν η πρόωρη συνταξιοδό-
τηση των παλαιών αγροτών, µε την προϋπόθεση ότι θα περά-
σουν τα κτήµατα και οι αγροτικές καλλιέργειες στους νέους
αγρότες. Ήταν το πρώτο κοµµάτι, το οποίο πέτυχε σε πολύ µε-
γάλη βαθµό και το δεύτερο κοµµάτι είναι το χρηµατοδοτικό πρω-
τόκολλο, το οποίο αφορά τώρα την ενίσχυση της εκκίνησης των
νέων αγροτών.

Σε αυτόν τον τοµέα –και δεν είναι ο µόνος τοµέας, ο οποίος δέ-
χεται αυτήν την επίθεση από τη δική σας Κυβέρνηση- έχετε αρ-
νητική επίδοση, διότι η Κυβέρνηση επιµένει να αφαιρεί µέτρα και
πολιτική, αντί να προσθέτει. ∆ηλαδή αφαιρείτε από το Πρό-
γραµµα των Νέων Αγροτών, αφαιρείτε από το Πρόγραµµα «ΑΛΕ-
ΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», αφαιρείτε από τον επενδυτικό νόµο,
αφαιρείτε από το ΕΣΠΑ, το οποίο δεν το έχετε καν ξεκινήσει,
αφαιρείτε από αυτά που έχετε υποσχεθεί για τους αγρότες,
αφαιρείτε από τα έσοδα του κράτους και αλλοιώνετε, εποµένως,
τον προϋπολογισµό και τον απολογισµό του 2009.

Τι προσθέτετε; Πείτε µας, δηλαδή, τι βάζετε πάνω σε αυτήν
την αγωνία του ελληνικού πληθυσµού και ιδιαίτερα –στη δική σας
αρµοδιότητα- του αγροτικού πληθυσµού; Απολύτως τίποτα. Ευ-
χολόγια, κρίσεις –αρνητικές βεβαίως- για το παρελθόν και αγω-
νίες.

Στις προγραµµατικές σας δηλώσεις µιλάτε για ικανοποίηση της
αυξηµένης δανειοδότησης και των χρεών των αγροτικών καλ-
λιεργειών και των αγροτών και των γεωργών και των κτηνοτρό-
φων µε τη χρησιµοποίηση του εργαλείου της Αγροτικής Τράπε-
ζας. Ενηµερώστε και τον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών,
διότι σας ενηµερώνω εγώ ότι την Αγροτική Τράπεζα την έχει για
πούληµα! Την έχει για πούληµα ή για συγχώνευση µε άλλη τρά-
πεζα!

Ποιον κοροϊδεύετε; Με ποιο δικαίωµα έρχεται ο κάθε Υπουρ-
γός εδώ και λέει την προσωπική του έκθεση ιδεών για κάτι το
οποίο δεν υλοποιείται, ενώ ο άλλος Υπουργός τραβά το χαλί από
κάτω ακυρώνοντας τις προθέσεις του ενός Υπουργού στο βωµό
µιας πολιτικής, την οποία δεν αντιλαµβανόµαστε; ∆ιότι, προφα-
νώς, δεν υπάρχει συγκεκριµένη πολιτική. Είναι εµβαλωµατική,
είναι αγωνιώδης, είναι ανούσια. ∆εν έχει στόχευση, δεν έχει απα-
ντήσεις στα δεκάδες ερωτήµατα, τα οποία έχουν οι αγρότες.

Τίποτα από αυτά δεν µας αναλύσατε. Καµµία απάντηση δεν
έχουµε για όλα αυτά. ∆εν την έχουµε διαχρονικά; Κανένα νοµο-
σχέδιο απ’ ό,τι ξέρουµε δεν ετοιµάζεται. Πώς θα ικανοποιήσετε
το στόχο της αγροτικής παραγωγής της χώρας;

Τώρα, όλα αυτά µε την αγωνία «από το χωράφι στο ράφι» και
όλες αυτές οι ιστορίες, τις οποίες ακούµε επί δεκαετίες µεταπο-
λιτευτικά στην Ελλάδα από όλες –παρακαλώ- τις κυβερνήσεις,
δεν λύνουν τα προβλήµατα. Με ευχές, µε υποσχέσεις δεν λύνο-
νται τα προβλήµατα. Τα προβλήµατα θέλουν αποφάσεις, γνωστό
σχεδιασµό, να τον κρίνουµε, να τον κρίνουν οι πολίτες και, κυ-
ρίως, θέλουν εξασφάλιση πόρων. Γι’ αυτά δεν υπάρχει τίποτα.

∆εν σας ζητήσαµε επιπρόσθετα λεφτά. ∆εν σας ζήτησε κανέ-
νας εν µέσω κρίσης να βάλετε λεφτά πάνω σ’ αυτήν την ιστορία.
Σας ζητήσαµε όµως να υλοποιήσετε τα υπεσχηθέντα, διότι αυτοί
οι νέοι αγρότες ούτε δικοί µας ήταν ούτε δικοί σας ήταν. ∆εν ξέ-
ρουµε ποιου ήταν. Ήταν Έλληνες πολίτες και σταµατήστε να
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βλέπετε τους πολίτες σαν πελάτες! Σταµατήστε να βλέπετε τους
δικαιούχους σαν ψηφοφόρους της Νέας ∆ηµοκρατίας, στους
οποίους –τάχα- όπως είπατε, εµείς υποσχόµαστε κάτι. Σταµατή-
στε το αυτό το παιχνίδι, γιατί σας ακούν και σε λίγο θα σας κα-
ταλάβουν.

Μη διαµαρτύρεστε ότι δεν υπάρχουν λεφτά, γιατί αν δεν υπήρ-
χαν λεφτά, πού βρήκε η κ. Μπατζελή να αποζηµιώσει τη βρώσιµη
ελιά, επειδή η περιφέρειά της, η Φθιώτιδα, έβγαλε παραπάνω
βρώσιµη ελιά, η οποία –τάχα- έπαθε κάτι και η οποία δεν ανήκε,
όπως είπαν οι συνάδελφοι Βουλευτές εδώ, στις κατηγορίες των
ασθενειών που ήταν στον κατάλογο του ΕΛΓΑ για τις αποζηµιώ-
σεις; Πού βρήκε τα λεφτά; Πού τα βρήκε τα λεφτά;

Έτσι, µε αυτό το πελατειακό σύστηµα και µε αυτήν τη νοο-
τροπία πιστεύετε ότι θα κυβερνήσετε τον τόπο και θα λύσετε τα
προβλήµατα; Είστε µακριά νυχτωµένοι! Λυπάµαι πάρα πολύ!
Είστε µακριά νυχτωµένοι και αν βγαίνατε να τα πείτε αυτά στους
αγρότες –όπως δεν τολµήσατε να τα πείτε στις κινητοποιήσεις,
γιατί δεν είχατε πρόσωπο να τους αντιµετωπίσετε και να µιλή-
σετε µαζί τους, παρά στήσατε φιέστες στο Ζάππειο µε τηλεορά-
σεις, για να βγάλετε λόγους- δεν θα µπορούσατε να τους
αντιµετωπίσετε ποτέ σε αυτά, τα οποία θα σας έλεγαν.

∆ιότι εσείς ανοίξατε τον ασκό του Αιόλου! Εσείς υποσχεθή-
κατε δισεκατοµµύρια. Εσείς δεσµευθήκατε για την ακολουθία
των µέτρων που είχαν εξαγγελθεί –Γιώργος Παπανδρέου, οµιλία
στην Ολυµπία- πριν από τις εκλογές, όχι κατά την προεκλογική
περίοδο, αλλά πιο πριν, την άνοιξη του 2009.

Εσείς τα έχετε πει αυτά, δεν τα έχουµε πει εµείς. Είναι κατα-
γεγραµµένα στη µνήµη τη δική µας και στη µνήµη των αγροτών.
Πηγαίνετε να τα σβήσετε! ∆εν µπορείτε! ∆εν µπορείτε να το κά-
νετε αυτό!

Σταµατήστε να πολιτεύεστε µε τη νοοτροπία του «παίρνει
όποιος έχει µπάρµπα στην Κορώνη». Το ίδιο κάνετε στους αγρό-
τες, το ίδιο κάνετε στους δηµάρχους για το Πρόγραµµα «ΑΛΕ-
ΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

Υπόσχεστε στους δικούς σας εν όψει δηµοτικών εκλογών, ότι
θα τα πάρετε και θα τα ξαναµοιράσετε και µάλιστα µειωµένα, σ’
ένα πρόγραµµα του ΕΣΠΑ, κύριε Υπουργέ, για το οποίο η κρα-
τική συµµετοχή σε πάνω από 50% επιστρέφει πίσω µε φόρους
και σαν ΦΠΑ όλων εκείνων που θα εργαστούν σε αυτό το πρό-
γραµµα. Και για το οποίο πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑ-
ΤΖΗΣ» -όπως πολύ καλά ξέρετε- το κράτος απαλλάσσεται για τα
δύο πρώτα χρόνια από την κρατική συµµετοχή µε απόφαση της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, την οποία πήρε η προηγούµενη κυβέρ-
νηση µετά από διαπραγµάτευση µε την Κοµισιόν.

Γιατί δεν το υλοποιείτε; Και γιατί παρακαλώ, αυτό που δεν κο-
στίζει στο ελληνικό κράτος αλλά θα γυρίσει σ’ ένα κοµµάτι πίσω
µε φόρους και ΦΠΑ, αρνείστε να το προχωρήσετε; Και απαντή-
στε µας, επίσης, αυτό το ποσό της κρατικής συµµετοχής το
οποίο θα πήγαινε εκεί, πού θα πάει; ∆ιότι προφανώς αυτό είναι
προϋπολογισµένο µέσα στις δηµόσιες δαπάνες του κράτους για
την πενταετία µέχρι το 2013. Καµµία µα καµµία απάντηση δεν
υπάρχει γι’ όλα αυτά.

Και, βεβαίως, η συνθηµατολογία δεν µπορεί να συγκαλύψει
την πολιτική απραξία και η πολιτική απραξία δεν µπορεί να εξα-
φανιστεί µε λόγια του αέρα. Αυτό να το θυµάστε. Και να θυµά-
στε, επίσης, ότι ο αγροτικός κόσµος είναι διαχρονικά
υποψιασµένος για όλες τις κυβερνήσεις και εκδικείται πολιτικά.
Εκδικείται, διότι η ψήφος σήµερα δεν έχει αντάλλαγµα, δεν έχει
αντίδωρο, δεν φυλακίζεται.

Και, βεβαίως, έχετε µια πολύ µεγάλη υποχρέωση -την οποία
πολύ φοβάµαι ότι την έχετε ξεχάσει- να στηρίξετε την αγροτική
παραγωγή, διότι µετά τη ναυτιλία και τον τουρισµό είναι ο τρί-
τος πυλώνας για τα έσοδα του κράτους. Η χώρα βρίσκεται σε
απόλυτη αποβιοµηχάνιση λόγω ελλείµµατος ανταγωνισµού και
για να ξαναποκτηθεί αυτό θα περάσουν πολλά-πολλά χρόνια.

Οι υπηρεσίες -όπως πολύ καλά ξέρετε- είναι ο άλλος τοµέας,
δεν φέρνουν εισόδηµα στο κράτος αλλά το ανακυκλώνουν. Ο
αγροτικός κόσµος και η αγροτική παραγωγή -µε ότι χρειάζεται
στην κατεύθυνση του εκσυγχρονισµού- είναι αυτό το οποίο θα
δώσει δουλειές, θα δώσει πνοή στην ύπαιθρο χώρα και θα φέρει
και έσοδα στο κράτος. Έσοδα από εξαγωγές, έσοδα από ποιο-

τικά προϊόντα που έχει τη δυνατότητα η ελληνική γη να παράγει.
Όλα αυτά όµως χρειάζονται πολιτική, χρειάζονται το Πρό-

γραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» τώρα, χρειάζονται στή-
ριξη των νέων αγροτών τώρα, χρειάζεται στήριξη των
κτηνοτρόφων τώρα, και, κυρίως, χρειάζεται µια Κυβέρνηση και
µια ηγεσία στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης που να βλέπει
λιγότερο την περιφέρειά του -ο καθένας από µας και από εσάς-
και περισσότερο την πατρίδα ολόκληρη, το σύνολο, δηλαδή, της
αγροτικής πολιτικής.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, τον κ.
Μαρκόπουλο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώ-
ρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα ένας µα-
θητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους του
1ου Τµήµατος από το 3ο Γενικό Λύκειο Άρτας.

Η Βουλή τους Καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες)

Το λόγο έχει, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Πανελλη-
νίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Χρήστος Παπουτσής.

Ορίστε, κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πα-

ρακολούθησα τον αξιότιµο συνάδελφο Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας σε µεγάλη φόρµα, οφείλω να
οµολογήσω.

Πολλά λόγια, υψηλοί τόνοι, ωραία λόγια, ωραίος λόγος, η
ουσία όµως πού βρίσκεται; Η ουσία βρίσκεται, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ότι όσον αφορά το Πρόγραµµα των Νέων Αγροτών
η Νέα ∆ηµοκρατία αποφάσισε -χωρίς να γίνουν οι απαραίτητες
ενέργειες, χωρίς να εξασφαλιστούν οι αναγκαίες πιστώσεις- την
αύξηση του προϋπολογισµού της δηµόσιας δαπάνης στην πρώτη
προκήρυξη του µέτρου καθώς και τις ανάλογες καταβολές των
πιστώσεων συνολικά 275.000.000 ευρώ, δηλαδή, 175.000.000
πάνω από ότι είχε προβλεφθεί. Αυτή είναι η αλήθεια. Τα λεφτά
δεν υπήρχαν, υπήρχαν λόγια. Πολλά λόγια, πολλές υποσχέσεις.

Και έτσι µε υψηλούς τόνους και ωραίους λόγους, µπορούµε
εύκολα να κάνουµε τον κόσµο να ξεχάσει αυτήν την πραγµατι-
κότητα. Αυτή είναι η ουσία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Τα προβλέπει το µέτρο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε

Κόλλια, µη διακόπτετε. Επανειληµµένα γίνεται αυτό. Παρακαλώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Και επιπλέον, αφού σας ενδιαφέρει,

λοιπόν, η εφαρµογή του µέτρου και σας ενδιαφέρουν και τα συ-
γκεκριµένα, να φτάσουµε και στα συγκεκριµένα. Μη βιάζεστε
µόνο, γιατί, ξέρετε, δεν είσαστε µόνοι σας στην πολιτική ζωή του
τόπου. Υπάρχουν κι άλλοι οι οποίοι διαβάζουν, παρακολουθούν,
µαθαίνουν, συζητούν µε τους αγρότες, παίρνουν τα µηνύµατα
και τώρα που είµαστε και στην Κυβέρνηση, µπορεί να βρίσκεις
πιο εύκολα τα στοιχεία.

Λοιπόν, αφού θέλετε και συγκεκριµένα την εφαρµογή του µέ-
τρου, για να τη δούµε. Τι έκανε, λοιπόν, η προηγούµενη εφαρ-
µογή του µέτρου; Εντάχθηκε στο Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης,
ναι ή όχι; Πολύ ωραία. Ποιο ήταν το κονδύλι που προβλέπεται
στον Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης; Ήταν 737.000.000 ευρώ, ναι
ή όχι; Έτσι είναι. Πόσα έχουν δαπανηθεί µέχρι τώρα; Έχουν δα-
πανηθεί 264.000.000 ευρώ, όχι από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
αλλά από την κυβέρνησή σας, από την κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Και το ερώτηµα είναι: Από αυτά τα 264.000.000 που έχουν
δοθεί -δεν σας ρωτώ πού είναι τα άλλα 500.000.000 και γιατί δεν
έχουν εκταµιευθεί, άλλο θα σας ρωτήσω- γιατί η Ευρωπαϊκή
Ένωση ζητάει πίσω από τους νέους αγρότες τα 73.000.0000, δη-
λαδή, το 27% του ποσού το οποίο εκταµιεύσατε; Για ποιο λόγο;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Αυτοί που απετάχθησαν.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι, κάνετε λάθος. ∆εν είναι αυτοί

που απετάχθησαν. Ήταν αυτοί οι οποίοι δεν εφάρµοσαν τις δια-
δικασίες, δεν είχαν τα απαραίτητα κριτήρια, τα δώσατε χαρι-
στικά, δεν εντάχθηκαν στα προγράµµατα ένταξης…
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Εσείς το κάνατε µπάχαλο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Να τα αφήσετε αυτά. Να τα αφήσετε

αυτά και όταν µιλούµε τη γλώσσα της αλήθειας…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όταν µιλούµε τη γλώσσα της αλή-

θειας και θέλετε και συγκεκριµένα πράγµατα, να µην καλύπτε-
στε πίσω από τους ωραιότατους λόγους του Κοινοβουλευτικού
σας Εκπροσώπου, ο οποίος παρακολουθεί µε ηρεµία, γνωρίζο-
ντας ότι αυτά τα οποία λέω είναι πάντοτε τεκµηριωµένα και ου-
σιαστικά. Να τα αφήσετε, λοιπόν, αυτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Έχω και δευτερολογία,
όµως.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εγώ δεν έχω δευτερολογία. Θα τα
ακούσετε, λοιπόν, τώρα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ο έλεγχος ήταν αυστηρός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συγγνώµη, κύριε Πα-

πουτσή.
Κύριε Κιλτίδη, εσείς και ο κ. Κόλλιας σήµερα συνεχώς διακό-

πτετε. Παρακαλώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κάποιο λόγο θα έχουν, κύριε Πρόε-

δρε, για να διακόπτουν συνεχώς. Κάποιο λόγο. Προφανώς κάτι
τους ενοχλεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): ∆εν ξέρω. Όποιος
λόγος και να υπάρχει, δεν επιτρέπονται οι διακοπές.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Η αλήθεια είναι ότι η αλήθεια πά-
ντοτε ενοχλεί.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Να µας πείτε τι πρέπει να κά-
νουµε, να είµαστε σωστοί ή λάθος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μας εγκαλείτε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, σήµερα, εγκαλείτε την Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ για το Πρόγραµµα των Νέων Αγροτών. Όµως
και πάλι, ακόµα και αυτό ετεροχρονισµένα, γιατί ήδη η Κυβέρ-
νηση έχει βρεθεί ένα βήµα µπροστά, έχοντας προλάβει να δώσει
άµεση λύση στο πρόβληµα αυτό, ένα πρόβληµα που πράγµατι
ταλανίζει τον αγροτικό κόσµο. Όµως, θα είχαµε ολοκληρώσει την
παρέµβασή µας και θα είχαµε µεγιστοποιήσει και την απορρό-
φηση, εάν δεν ήσασταν εσείς να τινάξετε στον αέρα µε την απο-
σπασµατική συγκυριακή και άκρως µικροκοµµατική πολιτική που
ακολουθήσατε, την εφαρµογή του µέτρου. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα.

Η απόφαση της κυρίας Υπουργού και του κυρίου Υφυπουργού
για την ενσωµάτωση στους δικαιούχους του συνόλου των υπο-
ψηφίων που πληρούν τα κριτήρια ένταξης, έρχεται να είναι µια
καθαρή απάντηση σε όσους προσπάθησαν να ασκήσουν στείρα
κριτική, κατηγορώντας εµάς, την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, δη-
λαδή, για καταπάτηση της αρχής της συνέχειας του κράτους, για
αναξιοπιστία, για ασυνέπεια απέναντι στον αγροτικό πληθυσµό,
αγνοώντας ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν είναι µόνο αυτή η οποία
ένα πρόγραµµα σε εξέλιξη, καινούργιο, φιλόδοξο πρόγραµµα,
εξαιρετικά χρήσιµο για τους νέους αγρότες, για την αγροτική και
την περιφερειακή ανάπτυξη, το παρέδωσε στον αέρα, αλλά κυ-
ρίως το παρέδωσε υπόλογο, το ίδιο το πρόγραµµα, από την
εφαρµογή του, δηλαδή, στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, εν µέσω διε-
θνούς οικονοµικής συγκυρίας βαρύτατης για τη χώρα µας, µια
οικονοµική συγκυρία την οποία γνωρίζουµε όλοι, µια οικονοµική
συγκυρία η οποία πραγµατικά οδηγεί σε πολύ µεγάλα αδιέξοδα.
Και µέσα σε αυτά τα αδιέξοδα η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ επιχει-
ρεί ως πρώτη προτεραιότητα και ελπίζω αυτό να µας το ανα-
γνωρίσετε, ότι η πρώτη προτεραιότητα όσον αφορά τις
κοινωνικές οµάδες τις οποίες έσπευσε η Κυβέρνηση να υποστη-
ρίξει, ήταν οι αγρότες. ∆εν υπάρχει άλλη κοινωνική οµάδα, δεν
υπάρχει άλλος επαγγελµατικός χώρος, δεν υπάρχει άλλος
χώρος στη χώρα που να έχει λάβει περισσότερη υποστήριξη από
τον αγροτικό κόσµο. Και πότε; Τη στιγµή που βρισκόµαστε υπό
διαρκή αµφισβήτηση, υπό διαρκή επίθεση των κερδοσκοπικών
δυνάµεων και της διεθνούς κερδοσκοπίας και κυρίως, αµφισβή-
τησης της ίδιας της αξιοπιστίας της οικονοµίας της χώρας µας.

Και επί τη ευκαιρία, επειδή βλέπω εδώ το συνάδελφο, τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο κ. Μαρκόπουλο να παρίσταται ακόµα
στην Αίθουσα, απ’ ότι αντελήφθην, σήµερα καταθέσατε και την
πρόταση για την εξεταστική επιτροπή. Θα ήθελα να σας παρα-

καλέσω να αλλάξετε τον τίτλο. Επιχειρείτε να πείτε στον κόσµο
ότι κάνετε περίπου το ίδιο, το οποίο έκανε το ΠΑΣΟΚ. ∆ηλαδή,
λέτε στον τίτλο «εξεταστική επιτροπή για την εξέταση των δη-
µοσιονοµικών στοιχείων και των στατιστικών δεδοµένων». Όµως,
µέσα το περιεχόµενο της πρότασής σας, αφορά το σύνολο της
οικονοµίας της χώρας, µεταπολιτευτικά ουσιαστικά. Και λέω µε-
ταπολιτευτικά, για να µη σας πω ότι περιλαµβάνει και ένα µέρος
της δικτατορίας και των υποχρεώσεων της δικτατορίας. Για ποιο
λόγο το λέω αυτό; Προφανώς αγνοείτε και δεν το συµπεριλά-
βατε, ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το 1981 ανέλαβε να πληρώ-
νει για πρώτη φορά και τα δάνεια της χούντας. Όµως, ξεχάσατε
να το γράψετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όπως εµείς τα δικά σας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν πειράζει. Αφού θέλετε τόσο πολύ

να συζητήσουµε, ευχαρίστως να τα συζητήσουµε όλα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Παπουτσή, δεν

αφήνουµε για κάποια άλλη φορά αυτή τη συζήτηση;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία

φράση που, κατά τη γνώµη µου, η Νέα ∆ηµοκρατία οφείλει να
τη λαµβάνει πάντοτε υπ’ όψιν της, όταν συζητούµε –αυτήν την
περίοδο ειδικά- τέτοιου είδους θέµατα για επί µέρους πολιτικές
που αφορούν την οικονοµία της χώρας µας.

Κοιτάξτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζετε ότι αυτήν
την περίοδο γίνεται µια πολύ µεγάλη συζήτηση, γιατί υπάρχει
πράγµατι αγωνία στον ελληνικό λαό, υπάρχει προβληµατισµός
πώς η χώρα θα βγει από την κρίση. Θα βγει µέσα από τον ευρω-
παϊκό δρόµο ή µέσα από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο; Και
ακούµε διάφορους, οι οποίοι αναφέρονται σ’ αυτό το θέµα.

Λοιπόν, εγώ θέλω να σας πω και θέλω να είµαι απολύτως
σαφής, γιατί πρέπει κάποτε να παίρνουν όλοι τα µηνύµατα αυτά,
ότι η Ελλάδα, η ελληνική Κυβέρνηση, ο Γιώργος Παπανδρέου και
το ΠΑΣΟΚ δίνουν αποφασιστικά τη µάχη για τον ουσιαστικό ευ-
ρωπαϊκό δρόµο, για την ενίσχυση του ευρωπαϊκού νοµισµατικού
συστήµατος και δίνουµε τη µάχη να είµαστε µέσα σ’ αυτό το
πλαίσιο. Από εκεί και πέρα, όµως, η δική µας ευθύνη, η δική µας
υποχρέωση είναι να προστατεύσουµε τα συµφέροντα του ελλη-
νικού λαού, το κύρος και την αξιοπρέπεια της χώρας µας. Αυτό
είναι το πρώτιστο καθήκον µας.

Εάν -ο µη γένοιτο- η χώρα οδηγηθεί, αναγκαστεί να φθάσει
στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, θέλω να είναι απολύτως σαφές
προς όλους, ότι η ευθύνη θα βαρύνει απόλυτα τον κ. Τρισέ, την
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, τα θε-
σµικά όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τα οποία αρνούνται επι-
σταµένως τόσο καιρό να αναλάβουν τις ευθύνες τους για να
καλύψουν το µεγάλο κενό που υπάρχει στη συνθήκη, δηλαδή, τη
δηµιουργία ενός µηχανισµού υποστήριξης του ίδιου του νοµι-
σµατικού συστήµατος και του ευρώ για όλες τις χώρες της Ένω-
σης που δέχονται επιθέσεις από τη διεθνή κερδοσκοπία. Τελεία
και παύλα!

Το ΠΑΣΟΚ και η Κυβέρνησή του επιµένουµε να δίνουµε τη
µάχη στα πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αναλαµβάνουµε
πλήρως την ευθύνη µας ως µέλος της ΟΝΕ, γιατί θέλουµε να δώ-
σουµε τη µάχη για την ενίσχυση του κύρους του ευρώ και της
Οικονοµικής και Νοµισµατικής Ένωσης σε παγκόσµιο επίπεδο.
Όµως, από την άλλη πλευρά οφείλουµε να υποστηρίξουµε την
προοπτική και το µέλλον του ελληνικού λαού. Και αυτό θα το
πράξουµε µε απόλυτη συνέπεια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Παπουτσή.

Πράγµατι ευθύνη θα έχουν όλοι αυτοί που είπατε, ευθύνες
υπάρχουν και µέσα εδώ στη χώρα µας και βέβαια, θα την πλη-
ρώσει ο ελληνικός λαός. Και αυτό είναι το µεγάλο πρόβληµα.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Νικόλαος Μωραΐτης για έξι
λεπτά.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σήµερα εδώ η Νέα

∆ηµοκρατία -δηµαγωγώντας και έχοντας καθαρά αποπροσανα-
τολιστικό στόχο- έφερε το ζήτηµα των νέων αγροτών. Έκανε
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πράγµατι φιλότιµη προσπάθεια, αλλά δεν τα κατάφερε να κρύψει
ότι συµφωνεί απόλυτα µε το ΠΑΣΟΚ και µε τα άλλα κόµµατα του
ευρωµονόδροµου. Προσπάθησε να εξωραΐσει την αντιαγροτική
πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, να δηµιουργήσει αυταπάτες
και να αποπροσανατολίσει τους αγρότες.

Βέβαια, οι φτωχοµεσαίοι αγρότες και ειδικότερα, οι νέοι αγρό-
τες το ξέρουν πολύ καλά, «ζουν» στο πετσί τους χρόνια τώρα
αυτήν την αντιαγροτική πολιτική, πολιτική που επιταχύνει την αρ-
νητική πορεία της αγροτικής οικονοµίας και σπρώχνει σε βίαιο
ξεκλήρισµα µεγάλα τµήµατα της φτωχοµεσαίας αγροτιάς και
τους νέους αγρότες σε απόγνωση. Αυτόν τον κατήφορο της
αγροτικής οικονοµίας και η σηµερινή Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
όπως και η χθεσινή κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, υπόσχε-
ται να τον ανακόψει µε τα γεωργικά κονδύλια του ∆’ Κοινοτικού
Πλαισίου Στήριξης. Βέβαια, παρόµοιες υποσχέσεις υπήρχαν και
στο παρελθόν µε τα τότε κοινοτικά κονδύλια στήριξης, το Α’, Β’,
Γ’ και όλα αυτά έχουν διαψευστεί µε τον πιο κατηγορηµατικό
τρόπο.

Μέσα σε αυτήν την αντιαγροτική πολιτική ήταν και είναι ενταγ-
µένα τα προγράµµατα των νέων αγροτών. Οι πρόωρες συντα-
ξιοδοτήσεις στόχευαν να βγάλουν έξω από την παραγωγική
διαδικασία τους πενηνταπεντάρηδες, από τα πιο δηµιουργικά
τµήµατα και µε εµπειρία στον αγροτικό χώρο, αφού πρώτα τους
είχαν οδηγήσει στην απόγνωση, καθηλώνοντας για χρόνια τις
τιµές των αγροτικών προϊόντων.

Στο νέο Πρόγραµµα των Νέων Αγροτών, τα κριτήρια ένταξης
είναι αποτρεπτικά, απαγορευτικά για τους φτωχούς, νέους αγρό-
τες και ιδιαίτερα ευνοϊκά για τους νέους αγρότες που είναι ιδιο-
κτήτες µεγάλων αγροτικών εκτάσεων.

Οι στόχοι αυτοί επιβεβαιώνονται από το γεγονός ότι σκοπός
των προγραµµάτων των νέων αγροτών, δεν είναι η ηλικιακή ανα-
νέωση του αγροτικού πληθυσµού, που ήταν και παραµένει γε-
ρασµένη, αλλά η ενίσχυση νέων αγροτών που έχουν περιουσιακά
εχέγγυα να µετεξελιχθούν σε µεγαλοαγρότες, να δηµιουργή-
σουν σύγχρονες καπιταλιστικές επιχειρήσεις.

Είναι ξεκάθαρος ο στόχος και της χθεσινής και της σηµερινής
Κυβέρνησης, το µάζεµα γης και παραγωγής σε λίγα χέρια. Αυτός
ο σκοπός επιβεβαιώνεται από το γεγονός ότι οι φτωχοί νέοι
αγρότες που µπήκαν στο πρόγραµµα, αναγκάστηκαν να το εγκα-
ταλείψουν και δεν µπόρεσαν να ανταποκριθούν στις προϋποθέ-
σεις.

Ανέφερε η κυρία Υπουργός στην ενηµέρωση της Επιτροπής
Παραγωγής και Εµπορίου, είπε σήµερα και ο κ. Παπουτσής, ότι
όντως το 27% από τους ελέγχους, δεν πληρούν τις προϋποθέ-
σεις. Τι θα γίνει µε αυτόν τον κόσµο; Και σε ό,τι αφορά την ηλι-
κιακή ανανέωση, θα πω ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα. Σε
ηλικία µικρότερη των σαράντα πέντε, το 2000 ήταν το 42,4% του
αγροτικού πληθυσµού. Το 2008 είναι το 43,2. Έχουµε µια δια-
φορά µικρότερη του 1%.

Βέβαια, οι κυβερνήσεις και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, χρησιµοποιούν τις ηγεσίες των νέων αγροτών στις κι-
νητοποιήσεις σαν σωσίβιο, να εκτονώσουν τη δυσαρέσκεια, γιατί
η ΠΑΣΕΓΕΣ, ΓΕΣΑΣΕ, ΣΥ∆ΑΣΕ έχουν χάσει κάθε ίχνος επιρροής
στην αγροτιά. Έχουν χρεοκοπήσει στις συνειδήσεις των αγρο-
τών για την πλήρη ενσωµάτωσή τους.

Η ηγεσία των νέων αγροτών, βέβαια, βάζει αιτήµατα ακίνδυνα
που συµφέρουν και προσφέρουν βοήθεια στις κυβερνήσεις και
στην αντιαγροτική πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Τα άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης σας κατηγορούν ότι δεν
έχετε πρόγραµµα, κύριε Υπουργέ, δεν έχετε εθνική στρατηγική
για τη γεωργία. Αυτή η στάση, αυτό το επιχείρηµα είναι ψεύτικο,
αποπροσανατολιστικό. Προσπαθούν να κρύψουν την πλήρη ταύ-
τιση στον πυρήνα της ίδιας αντιαγροτικής πολιτικής.

Απεναντίας, εµείς σας κατηγορούµε ότι έχετε πρόγραµµα και
το τηρείτε, το εφαρµόζετε µε θρησκευτική ευλάβεια. Το πρό-
γραµµά σας κινείται στο αντιαγροτικό πλαίσιο της Κοινής Αγρο-
τικής Πολιτικής του Παγκόσµιου Οργανισµού Εµπορίου. Είναι
πολιτική υπέρ των εµποροβιοµηχάνων, των µονοπωλίων.

∆εν θα µπορούσα, κύριε Υφυπουργέ, να µην αναφερθώ στις
µεγαλειώδεις κινητοποιήσεις των Ελλήνων αγροτών, γιατί κά-
ποιοι έχουν την εντύπωση ότι κατάφεραν να γυρίσουν οι αγρότες

στα χωριά τους µε σκυµµένο το κεφάλι και συκοφαντούν τους
αγώνες της φτωχής αγροτιάς. Κάνουν µεγάλο λάθος και θα το
βρουν σύντοµα µπροστά τους. Η πολυήµερη σκληρή µάχη των
µικροµεσαίων αγροτών, έχει µεγάλη σηµασία, τους εφοδιάζει µε
πολύτιµη εµπειρία. Είναι πολύ χρήσιµη για να βγάλουν συµπε-
ράσµατα καθοριστικά, για την επιβίωση και για το µέλλον τους.

Η µαζικότητα των µπλόκων, η κινητοποίηση των χωριών, η συµ-
µετοχή των νέων αγροτών µε το συνεπές αγροτικό κίνηµα, αλλά
πάνω απ’ όλα, η αλληλεγγύη των φτωχών εργατικών στρωµάτων,
είναι παρακαταθήκη για να συνεχιστεί αυτός ο αγώνας. Αυτός ο
αγώνας που έγινε, έγινε κόντρα στις εισαγγελικές παρεµβάσεις.
Οι αγρότες απέναντί τους δεν είχαν µόνο την αδιάλλακτη στάση
της Κυβέρνησης, η Νέα ∆ηµοκρατία τάχθηκε εξαρχής κατά των
µπλόκων και µέσω κάποιων αγροτοσυνδικαλιστών προσπάθησε
να τα υπονοµεύσει, αλλά ήρθε σε κόντρα από τα κάτω µε τους
µαχόµενους αγρότες.

Το κόµµα του ΛΑΟΣ ήταν βασιλικότερο του βασιλέως. Ζητούσε
ΜΑΤ και εισαγγελείς, ενώ ο ΣΥΝ/ΣΥΡΙΖΑ, µε τη γνωστή τακτική
του, έσπειρε συγχύσεις, καλλιεργούσε αυταπάτες, ότι είναι θέµα
διαχείρισης της ΚΑΠ. Απέναντι στους αγωνιζόµενους αγρότες
βρέθηκαν επίσης οι αφέντες και οι παραδουλεύτρες της πλου-
τοκρατίας, µεγαλοεπιχειρηµατίες, µεγαλοξενοδόχοι και πληρω-
µένοι κονδυλοφόροι, αναλυτές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, όπως δώσατε και στους υπόλοι-
πους.

Όλα αυτά, όµως, έπεσαν στο κενό.
Το ΚΚΕ υποστηρίζει την ανάγκη ανάπτυξης της εγχώρια αγρο-

τικής παραγωγής, µε στόχο πρώτα απ’ όλα την ικανοποίηση των
διατροφικών αναγκών του λαού µας, µε ελεγµένα προϊόντα, µε
παραγωγή απαλλαγµένη από το κίνητρο του καπιταλιστικού κέρ-
δους. Μια τέτοια πολιτική είναι προς όφελος της φτωχής αγρο-
τιάς, των νέων, των λαϊκών στρωµάτων, των πόλεων και της
υπαίθρου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει τώρα Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού

Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης, για έξι λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε κοινοβουλευτικέ εκπρόσωπε του Κοµµουνιστικού Κόµ-

µατος, σας παρακαλώ πολύ να µου φέρετε µία ανακοίνωση του
Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού –µία!- που κάνει λόγο για ΜΑΤ
και για εισαγγελίες…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ο Πρόεδρός σας, ο κ. Καρατζαφέρης
επικαλούνταν την παρέµβαση του εισαγγελέα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μία! ∆ιαφορετικά είστε αισχρός
ψεύτης. Πρέπει να ντρέπεστε γι’ αυτά που λέτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε Ρο-
ντούλη και κύριε Μωραϊτη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν µπορεί να λέει
τέτοια πράγµατα µε πλήρη ανευθυνότητα.

Να τα αφήσετε αυτά τώρα. Πρέπει να ντρέπεστε. Να φέρετε
µία ανακοίνωση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Και σε τοπικό επίπεδο, στελέχη του
ΛΑΟΣ µιλούσαν για την παρέµβαση της εισαγγελίας για το
άνοιγµα των δρόµων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ, ας
αποφύγουµε τις οξύτητες. Μπορεί να ειπωθεί ότι θέλετε, αλλά
όχι από του Βήµατος.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Επιτρέψτε µου να κάνω δύο εισα-
γωγικές παρατηρήσεις.

Εισαγωγική παρατήρηση πρώτη. Άκουσα τον εκλεκτό, τον κ.
Υπουργό κ. Καρχιµάκη να λέει για «λαµογιές», να λέει για προ-
γράµµατα που δεν εκτελέστηκαν από τη Νέα ∆ηµοκρατία, να λέει
φοβερά πράγµατα για κακοδιαχείριση κι εγώ λέω, µάλλον, έτσι
όπως πάµε θα πρέπει να γεµίσουµε εξεταστικές επιτροπές, κύριε
Υπουργέ, να κάνουµε για την αγροτική οικονοµία, να κάνουµε µία
για τον τουρισµό, να κάνουµε µία για τα δηµοσιονοµικά, κατέ-
θεσε πρόταση εξεταστικής η Νέα ∆ηµοκρατία.
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∆ηλαδή, τέλος πάντων, θα γίνουµε η χώρα των εξεταστικών
επιτροπών; Θα γίνουµε διεθνώς ρεζίλι όταν εσείς βγαίνετε και
λέτε «ξέφραγο αµπέλι», κακοδιαχείριση και οι άλλοι µέµφονται
τη διαχείριση του ΠΑΣΟΚ. ∆ηλαδή, όλη η Ελλάδα θα γίνει µια
απέραντη εξεταστική επιτροπή! Καταλαβαίνετε πού οδηγούνται
τα πράγµατα; Καταλαβαίνετε, έχετε συναίσθηση των εθνικών ευ-
θυνών σας και οι µεν και οι δε;

∆εύτερη εισαγωγική παρατήρηση. Πώς είναι δυνατόν, κύριε
Υπουργέ –και αναφέροµαι και στους συναδέλφους της Νέας ∆η-
µοκρατίας- χρόνια τώρα και εσείς και οι άλλοι να θέτετε σε προ-
τεραιότητα την ανάπτυξη της αγροτικής οικονοµίας και ο
αγρότης και ο κτηνοτρόφος να είναι πνιγµένοι στα χρέη, κάθε
χρόνο να βγαίνουν και να κλείνουν τους δρόµους, το αγροτικό ει-
σόδηµα να πέφτει, ο αγροτικός πληθυσµός να µειώνετε; ∆εν κα-
ταλαβαίνετε ότι κάτι σάπιο υπάρχει στο «Βασίλειο της
∆ανιµαρκίας» στον αγροτικό τοµέα της χώρας και θα πρέπει να
το ξεριζώσουµε όλοι µε µια συντονισµένη προσπάθεια; ∆ιότι,
τόσα χρόνια πηγαίναµε από το κακό στο χειρότερο.

Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα των νέων αγροτών. Κοιτάξτε να
δείτε, εδώ τώρα τίθεται ένα ζήτηµα. Η Νέα ∆ηµοκρατία λέει ότι
είχε δεσµεύσει 275.000.000 ευρώ, εσείς λέτε ότι βρήκατε
100.000.000 και ο κόσµος ο ενδιαφερόµενος, ο νέος αγρότης
κάνει ένα απλούστατο ερώτηµα. Ποιόν να πιστέψει; Χαρτιά σας
δείχνουν κι αυτοί, ότι εµείς είχαµε βγάλει υπουργική απόφαση
µε 275.000.000 ευρώ, εσείς λέτε µε 100.000.000 ευρώ. Άρα, λοι-
πόν, να κάνουµε µια εξεταστική, να ξανακάνουµε µια εξεταστική.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, τώρα ότι το όλο ζήτηµα θα καταντή-
σει τραγέλαφος. Να κάνουµε µια εξεταστική. Μα καταλαβαίνετε
ότι αυτά βλέπει ο κόσµος τώρα και έχει τρελαθεί και βεβαίως κά-
νετε παιχνίδια στου «κασίδη το κεφάλι» και οι µεν και οι δε. Καλά
κάνετε, αλλά θα έρθει η ώρα που θα πέσει και ο πέλεκυς. Μπο-
ρεί να µην έπεσε στις προηγούµενες εκλογές, έχουµε και επό-
µενες εκλογικές αναµετρήσεις.

Θα αποφύγω, λοιπόν, τη διαπάλη αυτή, τη σύγκρουση αυτή.
Εγώ θα κάνω συγκεκριµένες προτάσεις, τις οποίες παρακαλώ
πολύ να καταγράψετε, για να τις λάβετε σοβαρά υπ’ όψιν.

Πρώτη πρότασή µας είναι η εξής: θα πρέπει να προσέξουµε
πάρα πολύ την πολιτική γης. Είναι αδιανόητο τόσα χρόνια να µην
υπάρχει ένα στοχευµένο πρόγραµµα για τους νέους αγρότες,
προκειµένου να αποκτήσουν ιδιόκτητη αγροτική γη. Αυτό είναι
ένα µείζον θέµα, διότι το ενοίκιο είναι ο υπ’ αριθµόν ένα συντε-
λεστής αύξησης του κόστους παραγωγής.

Άρα, πρέπει να δώσουµε χρηµατοδοτικά εργαλεία στους αν-
θρώπους αυτούς, στους νέους αγρότες, κατά στοχευµένο
τρόπο, προκειµένου να αποκτήσουν ιδιόκτητη αγροτική γη. Πώς
µπορεί να γίνει αυτό; Μέσα από την αναδιάρθρωση του Προ-
γράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», µέσα από νέα τρα-
πεζικά προϊόντα της Αγροτικής Τράπεζας Ελλάδος στοχευµένα
και µέσω ενός αγροτικού ΤΕΜΠΜΕ που λέµε εµείς, το οποίο θα
στοχεύει αποκλειστικά σ’ αυτόν το στόχο που είπαµε, δηλαδή,
στην απόκτηση αγροτικής γης από το νέο αγρότη.

∆εύτερο και πάρα πολύ σηµαντικό για µας, η δηµιουργία
αγροτικών επιµελητηρίων. Θα είναι τοµή για τον αγροτικό κόσµο
της χώρας. Αγροτικά επιµελητήρια, τα οποία θα στηρίξουν την
αγροτική επιχειρηµατικότητα, αλλά θα υλοποιήσουν και προ-
γράµµατα εκπαίδευσης και καινοτοµίας στον αγροτικό πληθυ-
σµό της χώρας, στοχευµένα δε στους νέους αγρότες.

Τρίτον, τι θέλει ο νέος αγρότης για να παραµείνει στην ύπαι-
θρο χώρα και να συνεχίσει την αγροτική εκµετάλλευση; Θέλει
ένα περιβάλλον ασφαλείας.

Σας πληροφορώ, κύριε Υφυπουργέ, ότι αυτήν τη στιγµή στην
ύπαιθρο χώρα γίνεται ένας χαµός. Καταστροφές καλλιεργειών,
κλοπές, δολοφονίες για ζητήµατα βοσκοτόπων. Έχει καταρρεύ-
σει το σύστηµα ασφαλείας στην ύπαιθρο χώρα της Ελλάδος.

Και πώς αντιδράτε σ’ αυτό το πράγµα; Καταργείτε την αγρο-
φυλακή. Λάθος, µέγιστο λάθος. Η ΕΛΑΣ δεν µπορεί να σηκώσει
το βάρος. Συνεπώς έχει καταρρεύσει το σύστηµα ασφαλείας.
Κάτι πρέπει να γίνει σ’ αυτό το σηµείο. Αλλά πρέπει να γίνει και
κάτι άλλο. Πρέπει στον αγροτικό χώρο να υπάρχει η λεγόµενη
παροχή υπηρεσιών.

Σας πληροφορώ, κύριε Υφυπουργέ, για ένα έγκληµα που συ-

ντελείται αυτήν τη στιγµή. Ελεύθεροι επαγγελµατίες, οι οποίοι
λειτουργούν σε χωριά κάτω των δύο χιλιάδων κατοίκων, τους
υποχρεώνετε να ασφαλιστούν στον ΟΑΕ από τον ΟΓΑ. Ξέρετε
ποιο θα είναι το αποτέλεσµα; Να σηκωθούν και να πάνε τις επι-
χειρήσεις τους στα αστικά κέντρα.

Άρα, για ποια παροχή υπηρεσιών µιλάµε και για ποια ποιότητα
ζωής µιλάµε σ’ αυτό που λέµε αγροτικό χώρο για να παραµείνει
εκεί ο νέος αγρότης; Αυτό πρέπει να το δείτε, δηλαδή, την
ένταξη των επαγγελµατιών όχι στον ΟΓΑ αλλά στον ΟΑΕ.

Και, βεβαίως, να σας πω το εξής. Τα προγράµµατα αγροτου-
ρισµού πρέπει να παραµείνουν στα χέρια του αγροτικού κόσµου.
Να µην µπορεί ο συνταξιούχος της ∆ΕΗ, ο συνταξιούχος του
ΟΤΕ, ο συνταξιούχος αστυνοµικός να µπαίνει σε τέτοιου είδους
προγράµµατα. ∆ιότι αγροτουρισµός τι είναι; Είναι η τουριστική
δραστηριότητα που γίνεται σε µία αστική περιοχή από τους απα-
σχολούµενους στον πρωτογενή τοµέα της οικονοµίας προκειµέ-
νου να συµπληρώσουν το αγροτικό τους εισόδηµα. Αυτό είναι ο
ορισµός του αγροτουρισµού. Άρα, ο αγροτουρισµός πρέπει να
µείνει στα χέρια των αγροτών και ιδίως των νέων αγροτών.

Τελειώνω λέγοντας το εξής. Υπάρχουν νέοι αγρότες, οι οποίοι
ασχολούνται µε τα αµπελο-οινικά. Σας πληροφορώ ότι ο κλάδος
έχει καταρρεύσει. Θα πρέπει να υπάρξει µια γενναία πρωτοβου-
λία εκ µέρους σας, προβολής των ελληνικών κρασιών στο εξω-
τερικό και να αρχίσει και ένας έλεγχος των εισαγωγών αλλά και
της διακίνησης των κρασιών στην εσωτερική αγορά απ’ όπου και
θα αλιεύσετε πολλά λαυράκια, κύριε Υπουργέ.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστώ και εγώ,

κύριε Ροντούλη.
Το λόγο έχει η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Συνασπι-

σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ηρώ ∆ιώτη για έξι λεπτά.
ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πριν τοποθετηθώ επί του ζητήµατος των νέων αγροτών, θα

ήθελα να κάνω ένα µικρό σχόλιο σ’ αυτό που είπε ο κ. Παπου-
τσής –βέβαια λείπει από την Αίθουσα- ότι οι αγρότες είναι η κοι-
νωνική οµάδα που στηρίχτηκε περισσότερο από την Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ. Αυτό θα ήταν καλό να µην το λέει µέσα στην Αί-
θουσα και να πάει να το πει στην περιφέρεια και στους νέους
αγρότες και στους αγρότες της υπαίθρου, για να πάρει την κα-
τάλληλη απάντηση.

Έρχοµαι στην επερώτηση.
Κύριε Υφυπουργέ, κατ’ αρχάς να σας πω τη δική µου εκτίµηση.

Το µέτρο της πρόωρης συνταξιοδότησης τελικά συνεχίζεται,
αλλά χωρίς πόρους στους νέους αγρότες. ∆ιότι µε όσα εξαγγεί-
λατε την προηγούµενη εβδοµάδα στην Επιτροπή Παραγωγής,
στέλνετε τους νέους αγρότες στη σύνταξη πριν καν ξεκινήσουν.

Με 17.500 ευρώ στον κάθε δικαιούχο, όπως τελικά αποφασί-
σατε προκειµένου να τους εντάξετε όλους, το µέτρο πλέον είναι
αποθαρρυντικό και ασύµφορο. Μπορεί σήµερα επί του πρακτέου
να έχουν απαντηθεί τα ερωτήµατα των συναδέλφων της Νέας
∆ηµοκρατίας, που κατέθεσαν τη σηµερινή επίκαιρη επερώτηση.
Ήδη γνωρίζουµε ότι εντάχθηκαν στο µέτρο 1.1.2 της εγκατά-
στασης νέων αγροτών και οι οκτώµισι χιλιάδες νέοι που είχαν κα-
ταθέσει την αίτησή τους, αλλά µε όρους που είναι τουλάχιστον
αποθαρρυντικοί. Επί της ουσίας, µε τη νέα αυτή ρύθµιση οι νέοι
αγρότες θα εγκλωβιστούν σε µια αδιέξοδη διαδικασία, καθώς
δεν υπάρχουν επαρκή χρήµατα για τα σχέδια βελτίωσης που συ-
νοδεύουν την ένταξη του κάθε αγρότη στο καθεστώς των νέων
αγροτών.

Ήδη ξεκόψατε σε µια κίνηση αναλγησίας –που προσωπικά δεν
την αντιλαµβάνοµαι- ότι στην πρόωρη συνταξιοδότηση αγροτών
-ασχέτως αν έχει µικρό κόστος- όσοι εντάχθηκαν, εντάχθηκαν και
δεν πρόκειται να υπάρξουν νέοι δικαιούχοι του προγράµµατος,
νέοι αγρότες.

Θα συµφωνήσω µε τους επερωτώντες περί του µεγέθους της
κοινωνικής αδικίας. ∆εν είναι µόνο η προσπάθεια που µετράει,
που οι νέοι αυτοί οι άνθρωποι έχουν καταβάλει και θα έπρεπε να
«επιβραβεύονται». Το πρόγραµµα νέων γεωργών είχε 16% απο-
τυχία στο Γ’ ΚΠΣ. Άλλα ανάλογα προγράµµατα για νέους επιχει-
ρηµατίες, επιστήµονες νέους, γυναίκες, έχουν αποτυχία 50% σε
πέντε χρόνια και στα δέκα χρόνια εκτιµάται ότι η αποτυχία αγγί-
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ζει το 75%, από στοιχεία του Ελληνικού Οργανισµού Μικρών και
Μεσαίων Επιχειρήσεων και Χειροτεχνίας. Το 16%, βέβαια, είναι
µεγάλη επιτυχία σε σχέση µε το 75%, αλλά, παρόλα αυτά, γίνε-
ται προσπάθεια συρρίκνωσης, έως κατάργησης, του προγράµ-
µατος νέων γεωργών.

Ας πάµε στα ζητήµατα που προκύπτουν από την πρόσφατη
απόφαση της ηγεσίας του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης για
τους νέους αγρότες. «Ναι, εντάξει, θα πληρωθούν όλοι». Θα µπο-
ρούσε κάποιος να πει σε µια περίοδο οικονοµικής κρίσης ότι κάτι
είναι κι αυτό. ∆ιαφωνώ, βέβαια, αλλά δεν είναι εκεί το θέµα. Θα
πληρωθούν, λοιπόν. Θα είναι όµως όλοι ευχαριστηµένοι; Επι-
τρέψτε µου να έχω βάσιµες αµφιβολίες επ’ αυτού, κύριε Υφυ-
πουργέ. Πόσο σίγουροι είσθε, κύριοι της Συµπολίτευσης ότι θα
δεχτούν οι εγκριθέντες πλέον νέοι αγρότες να δεσµευτούν για
δέκα χρόνια παίρνοντας τα µειωµένα αυτά χρήµατα; Με άλλους
όρους έλαβαν την απόφαση να αιτηθούν την ένταξή τους στο
µέτρο και µε άλλους όρους τελικά βρέθηκαν εντός. Και αν αυτοί
δεν δεχτούν, τα λεφτά που θα περισσέψουν τι θα γίνουν;

Ένα δεύτερο ζήτηµα που προκύπτει –και δεν πρέπει να παρα-
γνωρίσουµε την ουσία του ούτε εµείς, πόσο µάλλον οι νέοι αγρό-
τες- είναι ότι οι υποψήφιοι που δήλωσαν ότι θα κάνουν
επενδύσεις άνω των 50.000 ευρώ για να πάρουν επιπλέον πέντε
µόρια, θα πρέπει να σκεφθούν τελικά πώς θα τις πραγµατοποιή-
σουν. Είναι ή δεν είναι ασύµφορο; Εσείς πώς το ακούτε; Να ξε-
κινάτε µια επένδυση, γνωρίζοντας ότι το ποσό που θα λάβετε θα
κυµανθεί στις 35.000-40.000 ευρώ και τελικά να σας λένε «συγ-
γνώµη, λάθος, δεν περισσεύουν για όλους, τελικά θα πάρετε
15.000 ευρώ». ∆εν είναι απλώς ότι οι άνθρωποι αυτοί θα βγουν
από ένα σχεδιασµό και έναν προγραµµατισµό που έκαναν, αλλά
θα βρεθούν κυριολεκτικά επί ξύλου κρεµάµενοι. Αν δεν πραγµα-
τοποιήσουν αυτές τις επενδύσεις, θα βρεθούν εκτεθειµένοι και
θα τους ζητηθούν τα λεφτά πίσω. «Με το πιστόλι στον κρόταφο»
δηλαδή. Όσοι πρόλαβαν να δηλώσουν ότι θα προχωρήσουν σε
τέτοιου ύψους επενδύσεις, θα πρέπει να τις υλοποιήσουν, ανε-
ξαρτήτως αν θα βγουν ή δεν θα βγουν τα σχέδια βελτίωσης.

Σας ερωτώ, όχι τόσο για να µου απαντήσετε, αλλά για να
µπείτε κι εσείς λίγο στη διαδικασία να σκεφθείτε: Με αυτούς που
είχαν αρχικά υπογράψει συµβάσεις µε ποσά έως 40.000 ευρώ, τι
θα γίνει; Αυτοί οι άνθρωποι ξεκίνησαν να κάνουν επενδύσεις, έχο-
ντας δεδοµένη την επιδότηση που θα πάρουν. Χρεώθηκαν και
ίσως περίµεναν την πρώτη δόση για να ξεχρεώσουν κάποιες από
τις υποχρεώσεις τους. Τώρα που θα πάρουν τα µισά χρήµατα, τι
θα κάνουν; Πώς να σας εµπιστευτούν πλέον, κύριοι συνάδελφοι
της Κυβέρνησης, οι νέοι αγρότες; Πώς να εµπιστευτούν και σας,
κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, που σήµερα κόπτεστε για
τα δίκια τους, αλλά νωρίτερα παίζετε µικροπολιτικά παιχνίδια
στην πλάτη τους;

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας προεκλογικά έκανε µαζι-
κές εντάξεις, για ευνόητους λόγους και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
τώρα δεν τους δίνει όλα τα χρήµατα της επιδότησης που δικαι-
ούνται ανάλογα µε τα µόρια που έχουν. Ποια είναι η συνέπειά
σας; Κύριε Υφυπουργέ, λίγες µέρες µετά τις εκλογές λέγατε «ο
νέος αγρότης αποτελεί αιχµή του δόρατος του προγράµµατος
του ΠΑΣΟΚ για την πράσινη ανάπτυξη». Αποδείξατε, δυστυχώς,
ότι ο νέος αγρότης απλώς βρέθηκε απειλούµενος από την αιχµή
του δόρατος της Κυβέρνησης.

Μιλούσατε και µιλάτε για την πράσινη ανάπτυξη. Μα, επιτέ-
λους, κάντε την πράξη. Το πρόγραµµα εγκατάστασης των νέων
αγροτών µπορεί να συνδυαστεί µε περιβαλλοντικής κατεύθυν-
σης επενδύσεις, οι οποίες, σε συνδυασµό µε την κατάλληλη πε-
ριβαλλοντική εκπαίδευση των νέων αγροτών, θα οδηγήσουν σε
µια νέα γενιά αγροτοκτηνοτρόφων, µε βιώσιµες επιχειρήσεις που
σέβονται το περιβάλλον. Θεσπίστε µέτρα. Θα διευκολύνουν τη
ζωή όσων επέλεξαν να ζήσουν και να εργαστούν στην ύπαιθρο.
Ο πολιτισµός της υπαίθρου και η σύγχρονη τεχνολογία µπορούν
να δώσουν λύση σε πολλά από τα σύγχρονα κοινωνικά προβλή-
µατα, αµβλύνοντας τις κοινωνικές σχέσεις σ’ ένα ισορροπηµένο
περιβάλλον, όπως αυτό της ελληνικής περιφέρειας. Έτσι, µόνο
οι νέοι αγρότες, τωρινοί και αυριανοί, θα µπορέσουν µε υπευθυ-
νότητα, σύνεση, χρήση νέων τεχνολογιών και µεθόδων, να υπη-
ρετήσουν και το αίτηµα για αειφόρο και ισόρροπη ανάπτυξη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε την κ. ∆ιώτη.
Τελείωσαν οι πρωτολογίες και µπαίνουµε στον κύκλο των δευ-

τερολογιών, ξεκινώντας από τον πρώτο των επερωτώντων κ. Γε-
ώργιο Κασαπίδη που έχει το λόγο για πέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστούµε, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σήµερα έχω την εντύπωση ότι χάσατε µία ευ-

καιρία από τις µοναδικές που µέχρι σήµερα σας δόθηκαν, να
απευθυνθείτε στους αγωνιούντες νέους γεωργούς που παρακο-
λουθούν αυτή τη συζήτηση και να τους πείτε λόγια ξεκάθαρα,
λόγια µε περιεχόµενο και µε ουσία. Μάλιστα, περίµεναν από
εσάς κάτι διαφορετικό από αυτό που µέχρι σήµερα ακούνε από
την κυρία Υπουργό. Απ’ ό,τι φαίνεται, υπάρχει µία οµόφωνη
απόρριψη αυτών των δίκαιων αιτηµάτων των παραγωγών, αλλά
και των ορθών αποφάσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας, της προη-
γούµενης κυβέρνησης, για άλλους λόγους, εκτός της ουσίας,
την οποία και αποφεύγετε επιµελώς και έντεχνα και γι’ αυτό σας
αξίζουν συγχαρητήρια. Μας περιγράψατε τους όρους του προ-
γράµµατος ως ό,τι πιο αρνητικό πρότεινε η Νέα ∆ηµοκρατία για
τους νέους αγρότες, για να ενταχθούν. ∆υστυχώς, όµως, για την
πραγµατικότητα η συµπεριφορά και η στάση σας ως Κυβέρνηση
επιδεινώνει την κατάσταση στον αγροτικό τοµέα.

Ακούγεται σαν πρόκληση και σαν ανέκδοτο µαζί η ρήση του
Κοινοβουλευτικού σας Εκπροσώπου από το Βήµα της Βουλής
ότι η πιο ενισχυµένη κοινωνική οµάδα από την Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, είναι οι αγρότες. Αυτό δεν νοµίζω να σας προσθέτει πό-
ντους, αν το επαναλάβετε.

Απ’ ό,τι φάνηκε, λοιπόν, από τη συζήτηση που έχει γίνει µέχρι
σήµερα, όχι µόνο δεν έχετε επιχειρήµατα για να αντιµετωπίσετε
την πρότασή µας –επιµένουµε σε αυτήν- για να καταβάλλετε στο
σύνολο το ποσό που δικαιούνται οι νέοι γεωργοί, αλλά δεν έχετε
σχέδιο και πρόγραµµα για την ελληνική γεωργία και κτηνοτροφία
και αυτό αποδεικνύεται περίτρανα, καθώς µέχρι σήµερα, σχεδόν
πέντε µήνες µετά την ανάληψη της διακυβέρνησης από το
ΠΑΣΟΚ δεν έχετε φέρει ούτε ένα θεσµικό µέτρο, εκτός από τη
ρύθµιση των οφειλών των παραγωγών από το Υπουργείο Οικο-
νοµίας, για την υποστήριξη της ελληνικής γεωργίας και κτηνο-
τροφίας, τη στιγµή µάλιστα που έχει επιδεινωθεί η θέση της
εξαιτίας και της παγκόσµιας κρίσης. Είναι, όµως, ίσως και ο πιο
ελπιδοφόρος τοµέας για ουσιαστική ανάπτυξη, για πραγµατική
ανάπτυξη στη χώρα που θα δώσει πλούτο, θέσεις απασχόλησης
και µία αισιόδοξη προοπτική.

Για την αποκατάσταση, λοιπόν, της αλήθειας, στα όσα ακού-
στηκαν µέχρι στιγµής, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να ενηµερώσω
το Σώµα ότι υπάρχει απόφαση που αυξάνει τον προϋπολογισµό
της δηµόσιας δαπάνης του µέτρου 112, του µέτρου δηλαδή των
νέων αγροτών, µε ηµεροµηνία 3/9/2009 και αριθµό πρωτοκόλ-
λου 11316 –πρόκειται να την καταθέσω και στα Πρακτικά, σύµ-
φωνα µε την οποία περιγράφεται η αύξηση του προϋπολογισµού
του µέτρου, κατόπιν της πολιτικής απόφασης της ηγεσίας του
Υπουργείου επί Νέας ∆ηµοκρατίας, προκειµένου να ενισχύσει
περαιτέρω το µέτρο των νέων αγροτών για την κάλυψη των αι-
τήσεων του συνόλου των νέων αγροτών που πληρούσαν τις νό-
µιµες προϋποθέσεις και όρους για να ενταχθούν στο µέτρο.

Εάν τώρα η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ δεν θέλησε να προχωρή-
σει τη διαδικασία, όπως την περιέγραψε ο αγαπητός κύριος
Υπουργός, για λόγους σκοπιµοτήτων και να εκθέσει στα µάτια
των αγροτών την «αµέλεια» της Νέας ∆ηµοκρατίας που δεν πρό-
λαβε να ολοκληρώσει τη διαδικασία, τότε η ευθύνη βαρύνει την
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Εδώ, λοιπόν, θα πρέπει να καταλάβουν
–και το ξέρουν- οι Έλληνες γεωργοί ότι ευθύνεται το ΠΑΣΟΚ για
τη µη συνέχιση και ολοκλήρωση της διαδικασίας, για να δικαιω-
θούν αυτοί που είχαν τα νόµιµα δικαιώµατα για το µέτρο αυτό.

Επίσης, ως προς την ύπαρξη ή όχι του ποσού, στο µέτρο των
νέων αγροτών, των 305.000.000 ευρώ, δηλαδή, όπως αρχικά είχε
προγραµµατιστεί –θα καταθέσω και το συγκεκριµένο πίνακα- από
το πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΝΤΖΗΣ», όπως είχε δια-
τυπωθεί, κατατέθηκε και εγκρίθηκε ως το πρώτο πρόγραµµα
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, για την αποκατάσταση της αλήθειας.

Τώρα, όπως φαίνεται, κύριε Πρόεδρε, εν περιλήψει δεν έκα-
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ναν αυτή την ολοκλήρωση της διαδικασίας οι αξιότιµοι κύριοι της
Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, γιατί ακριβώς δεν ήθελαν να ενισχύ-
σουν αυτό το κοµµάτι των Ελλήνων αγροτών, τους νέους αγρό-
τες, γιατί –και φοβάµαι ότι αυτό αν επαληθευτεί θα είναι επιζήµιο
για την πατρίδα µας- δεν πιστεύουν στην προοπτική και στο µέλ-
λον της ελληνικής γεωργίας. Γι’ αυτό και δεν θέλουν να εντάξουν
σε αυτό επιπλέον νέους ανθρώπους, γι’ αυτό και δεν πρόκειται
να ξαναπροκηρύξουν το µέτρο των νέων αγροτών, αλλά µετα-
θέτουν τα υπόλοιπα χρήµατα στο µέτρο των σχεδίων βελτίωσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Υπουργέ, δεν πιστεύετε στο µέτρο αυτό, γι’ αυτό και δεν
διεκδικείτε το ποσό των 50.000.000 ευρώ που αντιστοιχεί στην
εθνική συµµετοχή για την εκταµίευση του συνόλου του ποσού
για να το δώσετε σ’ αυτούς που δικαιούνται να πάρουν 30.000 ή
40.000 ευρώ ως πριµ πρώτης εγκατάστασης, δηλαδή σε οκτώ-
µισι χιλιάδες νέους γεωργούς. Μάλιστα, αν θέλατε να υπερα-
σπιστείτε την αξιοπιστία των λόγων σας αναφορικά µ’ αυτό που
λέγατε πέρσι ότι θα δώσετε 1.000.000.000 ευρώ- βρείτε τουλά-
χιστον τα πενήντα εκατοµµύρια ευρώ και δώστε τα εκεί που θα
«πιάσουν τόπο». Μην προσπαθείτε να απαξιώνετε το µέτρο µε
αναφορές ότι εγκαταλείπουν το µέτρο των νέων γεωργών όσοι
εντάχθηκαν κατά το παρελθόν, ή ότι έγιναν αναξιοκρατικές και
αδιαφανείς διαδικασίες αξιολόγησης, ενώ οφείλατε να γνωρίζετε
ότι όσοι εγκαταλείπουν το µέτρο αυτό…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε, κύριε
Κασαπίδη, σας παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Όσοι εγκαταλείπουν το µέτρο αυτό, οφείλουν να επιστρέψουν

ως αχρεωστήτως καταβληθέντα αυτά τα ποσά που πήραν για το
πρόγραµµα, εποµένως αυτό που λέτε είναι έωλο, αλλά µε την
αναφορά τη δική σας και της κυρίας Υπουργού ότι υπήρχε ανα-
ξιοκρατία και κοµµατισµός στην αξιολόγηση των προτάσεων
προσβάλλετε τις υπηρεσίες του Υπουργείου, αλλά και των Νο-
µαρχιακών Αυτοδιοικήσεων, όταν οι υπάλληλοι αυτοί λειτουρ-
γούν µε τελείως αντικειµενικά κριτήρια αξιολόγησης και όχι µε
κοµµατικά που εσείς πιστεύετε και ίσως να θέλετε να επαναφέ-
ρετε. Αλίµονό µας!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, θέλο-

ντας να επισηµάνω την αναφορά του κυρίου Υπουργού ότι το εν-
διαφέρον για τη γεωργία, για τους γεωργούς και τους
κτηνοτρόφους πρόκειται να το ξεδιπλώσουν στο µέλλον, προ-
τάσσοντας την εξυγίανση και την αναδιοργάνωση του συνδικα-
λιστικού κινήµατος.

Κύριε Πρόεδρε, θεωρούµε ότι είναι ήσσονος σηµασίας αυτή η
πρωτοβουλία της Κυβέρνησης. Αν η Κυβέρνηση ήθελε ουσια-
στικά να προτάξει τα συµφέροντα των παραγωγών κι όχι να χει-
ραγωγήσει την ελευθερία έκφρασης και συνδικαλισµού των
αγροτών, δεν θα προγραµµάτιζε να χειραφετήσει το συνδικαλι-
στικό κίνηµα, ορίζοντας ότι ένας σύλλογος σε κάθε δήµο και µία
ένωση σε κάθε περιφέρεια…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε Κα-
σαπίδη, είναι περασµένη η ώρα. Μην επιµένετε άλλο. Ολοκλη-
ρώστε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Εµείς ως Νέα ∆ηµοκρατία καταδικά-
ζουµε αυτή την πρακτική και προτάσσουµε για τα συµφέροντα
του αγροτικού τοµέα την εξυγίανση του συνεταιριστικού κινή-
µατος και την ανασυγκρότηση εκ βάθρων των υπηρεσιών του
Υπουργείου Γεωργίας, ως προτεραιότητες επείγουσας ανάγκης,
για να µπορέσουµε να προδιαγράψουµε µία αισιόδοξη προο-
πτική για την ελληνική γεωργία και κτηνοτροφία.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κασαπίδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Κιλτίδης για τρία λεπτά αυστηρώς.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ενώ µου είστε τόσο συµπαθής,

κύριε Πρόεδρε, σήµερα σας έχει πιάσει άγχος µε το χρόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Κιλτίδη, εσείς

υπερβήκατε κατά τρία λεπτά το χρόνο στην πρωτολογία σας και
οι περισσότεροι συνάδελφοι τον έχουν υπερβεί επίσης. Είδατε
πώς εξελίχθηκαν σήµερα τα πράγµατα. ∆εν υπάρχουν περιθώ-
ρια. Μέχρι πότε να καθίσουµε εδώ;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: ∆εν πρέπει να ακυρώνεται όµως
αυτή η κριτική διαδικασία στο Κοινοβούλιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Όχι, είµαστε µέσα
στο πλαίσιο που ορίζει ο Κανονισµός. Άλλωστε, όλοι αξιοποίη-
σαν το χρόνο τους.

Συνεχίστε, κύριε Κιλτίδη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, δήλωσα εξ’ αρχής ότι δεν µας λείπει η ευγένεια

ούτε βεβαίως η εκτίµηση στο πρόσωπο της κυρίας Υπουργού.
Θα ήθελα όµως να επισηµάνω στο φίλο και αγαπητό Υφυπουργό
κ. Καρχιµάκη ότι ορισµένα πράγµατα δυστυχώς πρέπει να λέγο-
νται. Αν Υπουργός της Νέας ∆ηµοκρατίας στο συγκεκριµένο
Υπουργείο έπραττε αυτό το ατόπηµα, θα είχατε δίκιο κι εσείς να
κάνετε την ίδια κριτική τότε, να µην παραστεί δηλαδή στις αρ-
µοδιότητες που υπονοήσαµε όλοι µας ότι το ευρωπαϊκό πρό-
γραµµα πάντα είθισται να είναι στην ευθύνη του εκάστοτε
Υπουργού. Αυτό είχε να κάνει µ’ αυτή την επισήµανση. Θα µπο-
ρούσε να εξευρεθεί λύση και αντί να είναι σήµερα η επερώτηση
να είναι τη ∆ευτέρα και να προηγηθεί σήµερα αυτή του Συνα-
σπισµού. Νοµίζω ότι παντού βρίσκεται λύση.

Θέλω να σας δηλώσω τούτο, κύριε Πρόεδρε: Η Νέα ∆ηµο-
κρατία, όπως είπα και στην πρωτολογία µου, µπορεί να έκανε
πολλά λάθη και πολλές αµέλειες, όµως σίγουρα στον αγροτικό
κόσµο ο Πρωθυπουργός µας Κώστας Καραµανλής και άλλοι που
συµµετείχαν σ’ αυτή την προσπάθεια ήταν αρωγοί προς τον ευ-
ρύτερο γεωργικό τοµέα. Αυτό είναι ξεκάθαρο. Τέλος πάντων, τι
ισχύει;

Όσο συµµετείχα στο Υπουργείο, στην πολιτική ηγεσία, άκουγα
µονίµως την κριτική «πού τα βρίσκετε και τα δίνετε»: Και απα-
ντούσα τότε µε αυτό που θα απαντήσω και τώρα. Στους αναξιο-
παθούντες Έλληνες πολίτες τουλάχιστον θα πρέπει να υπάρχει
ισονοµία και δικαιοσύνη. Σήµερα, πέραν του 50% των Ελλήνων
γεωργών, για όσους γνωρίζουν πρόσωπα και πράγµατα, δεν έχει
εισόδηµα, κύριε Υφυπουργέ, όχι ότι είναι κάτω από τα όρια της
φτώχειας.

Αυτά τα γνωρίζουµε και σας επεσήµανα ότι είναι ιστορική η
ευκαιρία αυτή. Το έλεγα όταν ήµουν και εγώ Υφυπουργός, χρε-
ώνοντάς τον εαυτό µου µε περισσότερες ευθύνες. Ο πληθυσµός
των νέων αγροτών είναι µεγαλύτερος πλέον από τους ηλικιωµέ-
νους. Είµαστε κάτω από το 10%. Οι απαιτήσεις είναι συγκεκρι-
µένες για τον επαγγελµατισµό των νέων γεωργών.

Κλείνοντας, θα σας πω κάτι που θα το βρείτε µπροστά σας,
κύριε Υφυπουργέ, γιατί κυβερνάτε επί πέντε µήνες –η ανοχή µας
εξαντλήθηκε- και θα ερωτηθείτε στο µέλλον να απαντήσετε ποια
έργα γίνονται.

Και µία απάντηση σε ό,τι είπατε. Ξέρετε πόσα έργα υποδοµής
έκανε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το 2000-2004; Έξι! Εµείς και στη
∆’ Προγραµµατική Περίοδο πέραν του 50% τα είχαµε εντάξει σε
έργα υποδοµής.

Και θα ελεγχθείτε, κύριε Υφυπουργέ. Θα κατατεθεί συγκεκρι-
µένη αναφορά και αίτηση κατάθεσης εγγράφων, για το ποια
έργα προχωρούν, για να δούµε τελικά ποια έργα υπογράφονται
και υλοποιούνται µε ηµεροµηνίες απόφασης-έγκρισης πολύ µε-
ταγενέστερες από άλλα έργα που η ελληνική ύπαιθρος δεν καρ-
πούται αυτή τη στιγµή.

Έτσι θα πρέπει όλοι µας να είµαστε προσεκτικοί, να αποδί-
δουµε τις ευθύνες εκεί που πρέπει. Αυτό το οποίο δικαιούστε,
δεν θα σας το πάρει κανείς, εάν ανταποκριθείτε σε αυτό που
εξαγγείλατε. Σας τόνισα ότι η στιγµή είναι ιστορική.

Και µία επίκληση. Προσέξτε την ελληνική κτηνοτροφία. ∆εν
αξιώθηκα να τους στηρίξω, αλλά η κραυγή είναι µεγίστη των Ελ-
λήνων κτηνοτρόφων.
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Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Κιλτίδη.

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κόλλιας για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι σίγουρο ότι

σήµερα σας παρακολούθησαν οι νέοι αγρότες. Και τους απο-
γοητεύσατε. ∆ώσατε την εντύπωση ότι είτε δεν γνωρίζετε πώς
υλοποιούνται τα κοινοτικά προγράµµατα, ιδιαίτερα το πρό-
γραµµα αγροτικής ανάπτυξης είτε επιχειρείτε να συσκοτίσετε
την υπόθεση, να κάνετε το άσπρο-µαύρο, ενώ θα µπορούσατε
µε δύο λόγια, εάν είχατε το θάρρος, να πείτε στους νέους αγρό-
τες: «Κύριοι, είναι πολιτική µας απόφαση να µειώσουµε το µέτρο
για τους νέους αγρότες από τα 305.000.000 στα 160.000.000».

Θα πρέπει να ξέρετε, κύριε Υπουργέ, ότι για να αντλήσουµε
χρήµατα από τα κοινοτικά προγράµµατα, θα πρέπει να πληρώ-
σουµε την εθνική συµµετοχή. Για παράδειγµα, όλο το «ΑΛΕΞΑΝ-
∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» είναι 6,6 δισεκατοµµύρια. Για να
απορροφήσουµε τα 3,7 δισεκατοµµύρια που είναι η κοινοτική
συµµετοχή, θα πρέπει να πληρώσουµε το 1,4 δισεκατοµµύριο
ευρώ. Οποιαδήποτε και να είναι η κυβέρνηση, θα πρέπει να κα-
ταβάλλει αυτό το ποσό, προκειµένου να αντλήσουµε από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση αυτό το ποσό.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ).

Στη συγκεκριµένη περίπτωση, για τους νέους αγρότες µιλή-
σατε για 200.000.000 και 270.000.000, κύριε Υπουργέ, και δεν εί-
πατε το αυτονόητο, ότι από τα 305.000.000 τα 218.000.000,
δηλαδή το 70,6%, είναι κοινοτική συµµετοχή και µόνο τα
86.000.000, δηλαδή το 29,4 είναι εθνική συµµετοχή.

Γι’ αυτό το ποσό µιλάµε, κύριε Υπουργέ. Η διαφορά πάνω από
τα 100.000.000 µέχρι τα 275.000.000 για να εξαντλήσουµε όλο το
µέτρο, είναι µόνο 45.000.000.

Και δεν µπορείτε να βρείτε, κύριε Υπουργέ, 45.000.000. Τα
βρήκατε, όµως, σ’ ένα δευτερόλεπτο, όταν η κυρία Υπουργός
αποφάσισε να δώσει 50.000.000 κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεις στο
Νοµό Φθιώτιδος και στους νοµούς της εκλογικής της γειτονιάς.

Βρήκατε 87.000.000, κύριε Υπουργέ, σε µηδέν χρόνο, όταν θέ-
λατε να χρηµατοδοτήσετε την εθελουσία έξοδο των προνοµιού-
χων εργαζοµένων στον ΟΛΠ. Βρήκατε δισεκατοµµύρια το 2009,
προκειµένου να ανεβάσετε στο 12% περίπου το έλλειµµα.

Ως προς τα ρουσφετολογικά, για το πρόγραµµα «LEADER»,
κύριε Υπουργέ, ξέρετε πολύ καλά ότι έχει γίνει η κατανοµή στις
αναπτυξιακές, έχουν υποβληθεί προτάσεις και αναµένεται να δώ-
σετε το «o.k», προκειµένου να προχωρήσει η προκήρυξη των µέ-
τρων. Το ίδιο συµβαίνει και µε τα ΟΠΑΑΧ. Και βεβαίως, για τη
Νέα ∆ηµοκρατία ό,τι έχετε να πείτε, τα έχετε µπροστά σας.

Κύριε Υπουργέ, εµείς σαν Βουλευτές Κορινθίας, αγωνιζόµα-
στε για το µεγάλο φράγµα του Ασωπού, στο µέτρο εκατόν είκοσι
πέντε. Είδα πρόσφατα δηµοσίευµα –κρατώ γι’ αυτό µια µικρή επι-
φύλαξη- ότι εντάξατε και προχωράτε τη διαδικασία για την υλο-
ποίηση των έξι πρώτων έργων, που αφορούν την περιοχή της
Κρήτης. Σας συγχαίρω, κύριε Υπουργέ, που ενδιαφέρεστε για
την ευρύτερη εκλογική σας περιφέρεια. Θα πρέπει να γνωρίζετε
όµως, ότι δεν είστε Υπουργός Κρήτης, είστε Υπουργός ολόκλη-
ρης της χώρας.

Επιτέλους, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να απαντήσετε στο ερώ-
τηµα, αν το µέτρο για τα σχέδια βελτίωσης θα ενισχυθεί και πότε,
και αν οι νέοι αγρότες θα έχουν τη δυνατότητα, µαζί µε την
ένταξή τους, να ενταχθούν και στα σχέδια βελτίωσης.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειρoκροτήµατα απ ό την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Ο Βουλευτής Ηρακλείου της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθέριος

Αυγενάκης έχει το λόγο, για τρία λεπτά.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Σαν συνέχεια της πρωτολογίας µου, επιτρέψτε µου να πω,

κύριε Υπουργέ, ότι δεν µου απαντήσατε σχεδόν σε κανένα από
τα πολύ σηµαντικά ζητήµατα που έθεσα. Μάλλον, συνηθισµένος
από το ρόλο που είχατε ως Βουλευτής της Αντιπολιτεύσεως, σας
ξέµεινε και σήµερα ως Υφυπουργός ο καταγγελτικός χαρακτή-

ρας της τοποθέτησής σας, παρά το γεγονός ότι έχοντας ρόλο
Υφυπουργού, οφείλατε να πάρετε αποφάσεις, να κάνετε αυ-
στηρή και συγκεκριµένη τοποθέτηση και κυρίως να πείτε συγκε-
κριµένα πράγµατα και να ξεφύγετε από τις καταγγελίες που
βεβαίως, εξαιρετικά καλά –από ό,τι φαίνεται- κάνατε την προη-
γούµενη περίοδο.

Στο σηµείο αυτό σηµειώνω αναφορικά µε το µέτρο των νέων
αγροτών ότι η προκήρυξη είχε ισχύ από τις 16 Φεβρουαρίου
2009 έως 31 ∆εκεµβρίου του 2009 και µε διαθέσιµη πίστωση δη-
µόσιας δαπάνης 100.000.000 ευρώ. Λόγω της µεγάλης συµµε-
τοχής, η ισχύς της προκήρυξης έληξε στις 15 Ιουλίου και η
πρώην ηγεσία του Υπουργείου µε την απόφασή της στις αρχές
Σεπτεµβρίου αύξησε τον προϋπολογισµό της δηµόσιας δαπάνης
του µέτρου για την εγκατάσταση νέων γεωργών του Προγράµ-
µατος Αγροτικής Ανάπτυξης 713.

Σήµερα, υπάρχει έντονη ανησυχία στον αγροτικό κόσµο και
έχω την εντύπωση ότι γίνεται ακόµα πιο έντονη η ανησυχία, µετά
τις δηλώσεις του Κοινοβουλευτικού σας Εκπρόσωπου του κύ-
ριου Παπουτσή, καθώς σύµφωνα και µε αυτά που είπε, αλλά
σύµφωνα και µε αυτά, που εσείς έχετε αφήσει να διαρρέουν στον
Τύπο –όχι εσείς προσωπικά, η ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης- πιθανότατα δεν θα πληρωθούν οι νέοι αγρότες, ενώ
ακούγεται ότι θα κινηθεί εκ νέου η διαδικασία έγκρισης των δι-
καιούχων, παρ’ όλο που οι τελευταίοι είναι µε τον πλέον αδιά-
βλητο τρόπο.

Σηµειώνω, µάλιστα ότι µε βάση τα όσα προέβλεπε η ΚΥΑ, ση-
µασία είχε εκτός από την βαθµολογία, και η χρονική σειρά µε την
οποία κατέθεσε κάποιος το φάκελό του, ώστε προέκυπταν τέσ-
σερις κύκλοι, ενώ όλες οι αποφάσεις ήταν οµόφωνες, σε κάθε
περίπτωση.

Η φηµολογούµενη πρόθεση της Κυβέρνησης, όχι µόνο για την
απόσυρση των επιπλέον 175.000.000 ευρώ, αλλά και µε τον επα-
ναπροσδιορισµό των δικαιούχων µε την επανεξέταση όλων των
υποψηφίων της προκήρυξης και για τους τέσσερις κύκλους,
χωρίς επιπλέον χρηµατοδότηση του Προγράµµατος, θα επιφέ-
ρει σηµαντικότατα προβλήµατα, καθώς εκτός των άλλων θα
υπάρξει και ανάκληση των εγκρίσεων.

Επιπροσθέτως υπογραµµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι η επανεξέ-
ταση του Προγράµµατος ενδεχοµένως θα επιφέρει το πρωτο-
φανές αποτέλεσµα, κάποιοι που είχαν υποβάλει αιτήσεις στον
πρώτο κύκλο και έχουν ήδη εγκριθεί και υπογράψει την απόφαση
ένταξης τους στο Πρόγραµµα, να βρεθούν επιλαχόντες, ενώ τη
θέση τους θα πάρουν πιθανόν άλλοι από τους επόµενους κύ-
κλους.

Στο πλαίσιο αυτό, σηµειώνω ότι είναι αναγκαίο, όχι µόνο να
µην γίνει ανάκληση της εγκρίσεως, όχι µόνο να µην αποσυρθούν
τα 175.000.000 ευρώ, αλλά αντίθετα είναι αναγκαίο και να βρε-
θούν τα χρήµατα -και εδώ αυτό που µένει είναι να τα διεκδική-
σετε, κύριε Υπουργέ- και να δοθεί το συντοµότερο δυνατόν η
πρώτη δόση της πριµοδότησης.

Κύριε Υπουργέ, δεδοµένο είναι ότι οι νέοι αγρότες αποτελούν
τον κινητήριο µοχλό για την περαιτέρω ανάπτυξη της αγροτικής
παραγωγής, ενώ είναι πιο δεκτικοί στην εφαρµογή των νέων τε-
χνολογιών και καλλιεργειών για την παραγωγή, για την παρα-
γωγή ασφαλέστερων και ποιοτικότερων τροφίµων, γιατί αυτό
είναι το κρίσιµο ζητούµενο στην εποχή µας.

Σας ερωτώ, λοιπόν, ευθέως, κύριε Υπουργέ, και παρακαλώ
απαντήστε: Προτίθεται η Κυβέρνηση να επανεξετάσει όλους
τους υποψηφίους της προκήρυξης του Προγράµµατος Νέων
Αγροτών και να προχωρήσει σε ανάκληση των δεδηλωµένων
εγκρίσεων; Υπάρχει η πολιτική βούληση για την αναθεώρηση του
µέτρου 1.1.2 εγκατάστασης νέων αγροτών του Προγράµµατος
Αγροτικής Ανάπτυξης 2007-2013; Ποιος είναι ο ακριβής σχεδια-
σµός και προγραµµατισµός της Κυβέρνησης σχετικά µε την κα-
ταβολή της πρώτης δόσης, της πριµοδότησης προ της
εγκατάστασης νέων αγροτών; Πότε µένει να πραγµατοποιηθεί;

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειρoκροτήµατα απ ό την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής της Νέας
∆ηµοκρατίας στο Νοµό Καβάλας κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος
έχει το λόγο για δύο λεπτά.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Θα είµαι σύντοµος, κύριε
Πρόεδρε.

Κατά κανόνα, κύριε Υφυπουργέ, η Αντιπολίτευση οµιλεί κάπως
περισσότερο, η Κυβέρνηση ενεργεί περισσότερο και οµιλεί λι-
γότερο. Εσείς µιλάτε πολύ συλλογικά και δεν ενεργείτε τόσο
πολύ, όσο θα έπρεπε. Γι’ αυτό, ίσως, και η κατάσταση χειροτε-
ρεύει.

Στα πλαίσια αυτής της ικανότητάς σας να µιλάτε περισσότερο
και να ενεργείτε λιγότερο, υπάρχει πρόβληµα. Πρέπει τώρα να
ενεργήσετε περισσότερο. Όταν ενεργείτε εσείς, συνήθως περι-
κόπτετε. Το πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΝΤΖΗΣ» το
έχετε πετσοκόψει, εκτός βέβαια όταν πρόκειται για το Νοµό
Φθιώτιδας ή νοµούς της Κρήτης. Στο Νοµό µου, στην Καβάλα,
υπάρχει αποπερατωµένο έργο υποδοµής, το φράγµα του Μαρ-
µαρά, το οποίο δεν παραδίδετε, διότι αποµένουν µικροποσά για
να πληρωθεί ο εργολάβος και έχει παγώσει η κατάσταση. Αυτά
τα ζητήµατα, ξέρετε, αναβαθµίζουν και µάλιστα µε ρυθµούς κα-
τεπείγοντες τις υποδοµές της υπαίθρου. Σε αυτά βασίζονται οι
αγρότες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Για να δικαιολογηθείτε, εφευρίσκετε διάφορες εκφράσεις,
όπως, για παράδειγµα, αυτή των επιλαχόντων. Τι σηµαίνει «επι-
λαχόντες»; Τα 100.000.000 εγκεκριµένα αρχικώς έφθαναν για να
καλύψουν µόνο δύο χιλιάδες οκτακόσιους περίπου δικαιούχους.
Αποφασίστηκε από την προηγούµενη ηγεσία του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης η εγκεκριµένη πίστωση άλλων
185.000.000, για να καλυφθούν όλοι. Εκεί έγκειται η διάκριση µε-
ταξύ επιτυχόντων και επιλαχόντων.

Εσείς τι κάνατε; Ήρθατε και είπατε «µείωση, από 185.000.000
σε 60.000.000» και µετά µιλάτε για αγρότες δύο ταχυτήτων. Μου
δίνετε την εντύπωση ώρες-ώρες ότι κυβερνητική έµπνευση, για
να απαλειφθεί το πρόβληµα των αγροτών δύο ταχυτήτων, είναι
να περιέλθουν όλοι σε καθεστώς πλήρους ακινησίας. Τότε, δεν
θα υπάρχει ζήτηµα ταχύτητας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Οι νέοι αγρότες περιµένουν αυτή την εισοδηµατική ενίσχυση.
Ανατρέπονται σχεδιασµοί, ενώ έχουν ήδη ξεκινήσει οι εργασίες,
µε δεδοµένα άλλα από αυτά που εσείς τώρα αποφασίζετε.

Σε κάθε περίπτωση, κύριε Υφυπουργέ, αξιολογείστε, επιλέξτε,
στηρίξτε. Από τις δυνάµεις της αγροτικής οικονοµίας αξίζουν
στήριξης τώρα οι νέοι αγρότες. Αξίζουν στήριξης και συγκεκρι-
µένα προϊόντα, ενώ άλλα δεν αξίζουν τόσο. Στηρίξτε τα! Η βρώ-
σιµη ελιά να στηριχθεί, όχι όµως µόνο αυτή του Νοµού
Φθιώτιδας. Και στην Καβάλα έχουµε βρώσιµη ελιά Χαλκιδικής
αρίστης ποιότητας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Και στην Πελοπόννησο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Μια που µου δίνεται η ευ-

καιρία, να πω και για το σπαράγγι. Πέντε νοµοί περιµένουν. Και
εδώ υπάρχει θέµα καθυστέρησης, ενδεχοµένως, στους ρυθµούς
υλοποίησης αποφάσεων της προηγούµενης κυβέρνησης. Όµως,
εγκεκριµένες και ειληµµένες αποφάσεις επισπεύστε τις. Πέντε
νοµοί είναι σε όλη την Επικράτεια που καλλιεργούν σπαράγγι.
Είναι προϊόν µε µέλλον, προϊόν δυναµικής καλλιέργειας. Στηρίξτε
το!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Στήριξη και όχι απεριόρι-
στο λαλείν.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων κ. Καρχιµάκης για δέκα λεπτά, προκειµένου να δευτερολο-
γήσει.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, θέλω να ξεκινήσω τη δευτερολογία µου από αυτά που
άκουσα για την Υπουργό, ότι η κ. Μπατζελή επιδίωξε να στηρίξει
το νοµό της. Ξέρετε πολύ καλά ότι υπάρχουν και άλλοι νοµοί,

τους οποίους τους προκαλείτε.
Η κ. Μπατζελή, λοιπόν, µπορεί να επεδίωξε να στηρίξει παρα-

γωγούς αγρότες µε τεκµηριωµένες και προβλεπόµενες αποφά-
σεις του ΕΛΓΑ, δεν ανέχθηκε όµως ούτε ανέχεται, όπως εσείς
κάνατε, να δαπανά το Υπουργείο σας, τότε, 20.000.000 ευρώ σε
τηλεφωνικές συνδιαλέξεις, οι οποίες κατανέµονταν σε «ροζ τη-
λέφωνα», σε τηλεκληρώσεις, σε τηλεπαιχνίδια -και θα καταθέσω
στα Πρακτικά και το ίδιο το έγγραφό σας, που εσείς το παραδέ-
χεστε- για τα οποία δεν κάνατε τίποτα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Να βρεθούν οι υπαίτιοι.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Βεβαίως, δεν ανέχθηκε η κ. Μπατζελή…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: ∆ώστε τα στοιχεία.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Θα σας δώσω το έγγραφο του κ. Σκιαδά. Θα
το καταθέσω στα Πρακτικά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Αυτό είναι ποινικό αδίκηµα και το κα-
λύπτετε.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): ∆εν ανέχτηκε η κ. Μπατζελή, όπως εσείς κά-
νατε, προµήθειες πολυτελών τζιπ σε αχρείαστες υπηρεσίες αξίας
εκατοµµυρίων ευρώ. ∆εν ανέχθηκε και δεν θα ανεχθεί πριµοδό-
τηση αµοιβών «ηµετέρων» διευθυντών, που φθάνουν τις 10.000
ευρώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Καταθέστε τα στοιχεία.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Τα έχω εδώ όλα και θα τα καταθέσω στα
Πρακτικά.

∆εν ανέχτηκε και δεν θα ανεχθεί, να διοχετευθούν σε µία µόνο
επένδυση ηµετέρων 55.000.000 ευρώ, ενώ το συγκεκριµένο
µέτρο είχε 300.000.000 ευρώ για όλη την Ελλάδα. ∆εν θα ανε-
χθεί και δεν θα ανεχθούµε, αυτό που εσείς υποθάλψατε, δηλαδή
την εισαγωγή νοθευµένων ηλιέλαιων, γιατί ακριβώς προερχόταν
από συγγενείς Υπουργών σας. ∆ώσατε ένα µήνυµα στην αγορά
τότε: «Ασυδοτείστε, λεηλατείστε και δεν θα τιµωρηθείτε». Αυτό
κάνατε.

∆υστυχώς, είναι µία πραγµατικότητα είτε σας αρέσει είτε δεν
σας αρέσει. Βεβαίως, δεν ανέχτηκε και δεν θα ανεχτεί επανεκτι-
µήσεις του ΕΛΓΑ σε συγκεκριµένους «ηµετέρους», που ανεβά-
ζουν ζηµιές σε µηλιές και σε αχλαδιές από 80 κιλά σε 120 και σε
150 κιλά, µε τεράστια ποσά και µε τεράστια σπατάλη. Γιατί ακρι-
βώς, στο ίδιο, διπλανό κτήµα η ζηµιά και η εκτίµηση ήταν 80 κιλά,
αλλά αµέσως στο πιο διπλανό ήταν 150 και 250 κιλά. Αυτά κά-
νατε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Μην εκτίθεστε, κύριε Υπουργέ. Θα
πάρουµε τα Πρακτικά.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): ∆εν εκτίθεµαι καθόλου. Προσέξτε καλά,
γιατί υπάρχουν χαρτιά στοιχεία, τα πάντα.

Όσον αφορά τώρα τα έργα της Κρήτης. Ευχαριστώ που το
λέτε, γιατί µας βλέπουν στην Κρήτη τώρα και σας δηµιουργείτε
µεγάλο πρόβληµα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: ∆ιαφήµιση σας κάνουµε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Εµείς κάναµε τα περισσότερα

έργα στην Κρήτη.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Περιµένετε, κύριε Κιλτίδη. Συνεννοηθείτε
πρώτα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Συνεννοούµαστε κατά του άδι-
κου…

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): ∆εν ήταν, λοιπόν, µόνο έργα της Κρήτης,
αλλά ήταν έργα και πολλών άλλων νοµών…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ήταν και της Κοζάνης και της
Φθιώτιδας.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ήταν και της Καρδίτσας. Και ήταν έργα γέ-
φυρες από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, που δεν
καταφέρατε εσείς να τελειώσετε, όταν την ίδια στιγµή, το 2004,
προεκλογικά, µας κατηγορούσατε ότι δεν είχαµε απορροφήσει
τα κονδύλια του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης. Ήρθατε πε-



ντέµισι χρόνια, κάτσατε, δεν τα απορροφήσατε και αναγκαστή-
καµε να πάµε σε δεσµεύσεις από το ∆’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήρι-
ξης, για να ολοκληρωθούν τα έργα. Πρέπει να ξέρετε κάτι. Μας
αφήσατε έργα στο ίδιο σηµείο, σχεδόν, που σας τα αφήσαµε το
2004 είτε σας αρέσει είτε δεν σας αρέσει. Είναι µία πραγµατικό-
τητα.

Επειδή, άκουσα και κάποια άλλα για βιολογική γεωργία, για τα
ΟΠΑΑΧ, για τα εγγειοβελτιωτικά, εξαπατήσατε την κοινωνία. Γυ-
ρίζατε την Ελλάδα, ενώ γνωρίζατε ότι το πρόγραµµα για τα εγ-
γειοβελτιωτικά έχει 400.000.000 περίπου και δεσµεύσατε µε
έργα, που πολλές φορές ήταν και εικονικά κάποια -ένα χαρτί είχε
µόνο µέσα ο φάκελος- 1.500.000.000 ευρώ. Το ξέρατε, απλά παί-
ζατε µε τις κοινωνίες προεκλογικά. Αυτό κάνατε. Έχετε οδηγήσει
σε αδιέξοδο µία κατάσταση.

Στα βιολογικά ξέρετε τι κάνατε; Χοροπηδάτε όσο θέλετε! Το
πρόγραµµα του ∆’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης θα ήταν
480.000.000. Έχει πάει περίπατο και πρέπει να βρούµε και
166.000.000, για να καλύψουµε τις ανειληµµένες υποχρεώσεις.
Αυτό κάνατε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Γι’ αυτό και το κάναµε 7,2 δίσε-
κατοµµύρια…

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Αυτό κάνατε. ∆εν υπήρχαν λεφτά. Ήταν
«µαϊµού», αυτό το οποίο εµφανίσατε και το ξέρετε, κύριε Κιλ-
τίδη….

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Να πάει, τουλάχιστον, 4,15 δισε-
κατοµµύρια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Κιλτίδη, παρα-
καλώ µην διακόπτετε διαρκώς. ∆εν ακούγεστε. Ακούγεστε µόνο
στον κύριο Υπουργό.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Το κάνατε µε τέτοιον τρόπο, έτσι ώστε να
δεσµεύετε ανθρώπους. Πελάτες θέλατε, ανθρώπους να επικύ-
πτουν, να παρακαλούν και να τους λέτε στο δικαίωµά τους: «Σας
κάνανε χάρη. Να µας ευχαριστήσετε». Αυτά κάνατε. Αυτή ήταν η
αντίληψή σας.

Επιδοτήσεις. Μήπως δεν ξέρουµε πώς έγινε το θέµα, που πλη-
ρώσατε; «Το 2008», µας λέτε «πληρώσαµε». Αφού εξαπατήσατε
την Ευρωπαϊκή Ένωση. Τους είπατε ότι θα τελειώσετε την ψη-
φιοποίηση µέχρι 31-12-2008. Και ξεκίνησε το 2009. Και την ΠΑ-
ΣΕΓΕΣ που κατηγορείτε, αν δεν ήταν η ΠΑΣΕΓΕΣ να το αναλάβει,
ακόµα δεν θα είχαµε. Και ξέρετε τι ψηφιοποίηση παραλάβαµε
στις 4 Οκτωβρίου; Στο 28%. Σε σαράντα µέρες το πήγαµε 70%
και τελειώσαµε. Και θα πληρωθούν οι επιδοτήσεις µέχρι 15 Μαρ-
τίου. Αυτά όµως δεν τα λέτε, δεν σας αρέσουν.

Άκουσα για τους κτηνοτρόφους. Πραγµατικά η κτηνοτροφία
χρειάζεται ενίσχυση και θα τη στηρίξουµε µε διαφάνεια. Γιατί τα
εθνικά αποθέµατα και τα ποιοτικά παρακρατήµατα µοιράζονταν
«κάτω από το τραπέζι» και µε σκοτεινό τρόπο. Γιατί υπάρχουν
άνθρωποι, οι οποίοι έδωσαν δικαιώµατα, χωρίς να δηµοσιευθούν
σε κόρες φοιτήτριες, σε γυναίκες δηµοσίους υπαλλήλους κ.λπ.,
για να µαζεύουν τελικά δικαιώµατα λόγω της πολιτικής σχέσης
που είχαν µε την παράταξή σας της τάξης των 40.000, 50.000 και
60.000 ευρώ, αποκλείοντας τους πραγµατικούς παραγωγούς,
αυτούς που πραγµατικά…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Βγάλτε τα εσείς τώρα, γιατί δεν
τα ξέρουµε, να τα µάθουµε κι εµείς.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Βεβαίως, θα τα κάνουµε και θα είναι, κύριε
Κιλτίδη, όλα στο διαδίκτυο, όλα στο φως.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Εσείς «τινάξατε την µπάνκα στον
αέρα…»

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Κόλ-
λια.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Στην επόµενη συζήτηση θα σας φέρω τα
ρουσφετόχαρτα που βρήκα στο Υπουργείο, που τα παραλαµβά-
νατε στα fax και τα ξεχνούσατε, που έλεγαν παρακαλώ από το
εθνικό απόθεµα τόσο. Αυτά κάνατε και τα δηµοσιεύσατε και
ποτέ; Αυτή ήταν η πολιτική σας. Γι’ αυτό σας έστειλε ο ελληνικός
λαός, εκεί που σας έστειλε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Το 2004 έστειλε σας ο ελληνικός
λαός, τώρα έστειλε εµάς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θέλετε να τα λέτε για
τον κ. Κιλτίδη, όλα αυτά, κύριε Υφυπουργέ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Φέρτε στοιχεία.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Για όλα υπάρχουν στοιχεία. Και ξέρετε ότι
όταν µιλάω, έχω πάντα στοιχεία και ποτέ δεν εκτέθηκα όταν µί-
λησα, όποτε µίλησα και γι’ αυτό που µίλησα. Το ξέρετε πάρα
πολύ καλά.

Εµείς, λοιπόν, δεν περιµένουµε παραµονές εκλογών για να
ανταλλάσουµε την ενίσχυση του αγρότη µε την ψήφο του. Η ελ-
ληνική κοινωνία, παρά τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει, όπως
είπα και πριν, έδειξε το ανάστηµά της και «σας γύρισε την πλάτη»
και παρά τις µεγάλες ανάγκες της. Προτίµησε να παραµείνει πε-
ρήφανη, παρά να σύρεται πίσω από τις υποσχέσεις σας. Γιατί
µας υποτιµήσατε όλους και πολύ περισσότερο τους νέους αγρό-
τες, που έρχεστε σήµερα να υπερασπιστείτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υφυπουργέ, θα
πάρετε και το χρόνο της τριτολογίας σας;

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ναι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ωραία, θα την υπολογί-
σουµε. Έχετε πέντε λεπτά.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Εγώ θεωρώ ότι είναι ειλικρινές το ενδιαφέ-
ρον σας, αλλά είναι ενδεικτικό της συµπεριφοράς και της
πελατειακής αντίληψης για τις ανάγκες των ανθρώπων, ότι φτά-
σατε στο σηµείο, την ηµέρα της προκήρυξης των εθνικών εκλο-
γών να αποφασίζετε µε µια ψεύτικη, κάλπικη, εικονική, µια
απόφαση «µαϊµού» τη δήθεν αύξηση του προϋπολογισµού της
δηµόσιας δαπάνης σε 275.000.000 ευρώ, όταν η απόφαση έλεγε
–και την έχετε και την έχω κι εγώ εδώ- ότι και µόνο εφόσον έχει
τροποποιηθεί η σχετική ΣΑΕ, τη στιγµή που εσείς έπρεπε να
έχετε βρει τα λεφτά, τα οποία δεν υπήρχαν.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Για ποια λεφτά µιλάτε; Για λεφτά
της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή της εθνικής συµµετοχής;

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): ∆ιότι την τροποποιήσατε; Την ώρα, λοιπόν,
που καταθέτετε την απόφαση, πρέπει να έχετε τροποποιήσει και
την ΣΑΕ. Γιατί δεν το κάνατε;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: ∆εν προλάβαµε.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Όχι δεν προλάβατε! Η ηµεροµηνία 3 Σε-
πτεµβρίου ήταν εκείνη στην οποία επιχειρήσατε να εξαπατήσετε
τους ανθρώπους.

Όσον αφορά δε, τις προτεραιότητές σας για τα αναπτυξιακά
έργα των αγροτών, υπάρχει και η σύγκριση. Συνολικά, διατέθη-
καν από το ΠΑΣΟΚ –για να καταγράφονται και στα Πρακτικά- για
σχέδια βελτίωσης φυτικής και ζωικής παραγωγής στο Γ’ Κοινο-
τικό Πλαίσιο Στήριξης περίπου 900.000.000 ευρώ, όταν από τη
Νέα ∆ηµοκρατία στο Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης 2007-
2013 είχαν εγγραφεί για τα αντίστοιχα σχέδια βελτίωσης λιγό-
τερα από 500.000.000 και χωρίς ακόµα να γνωρίζουµε τι θα
µείνει, όταν πολύ σηµαντικά ποσά είναι ανειληµµένες υποχρεώ-
σεις.

Αυτό αποδεικνύει ένα πράγµα, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν
ένιωσε ποτέ τη σηµασία του µέτρου αυτού στην ανάπτυξη της
γεωργίας και της κτηνοτροφίας, µε στόχο και µε οδικό χάρτη.
Μόνο πελάτες θέλατε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Το µειώσατε ακόµη και φτάσατε
το δέκα.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ως εκ τούτου, δεν δικαιούστε να επαίρεστε
ότι νοιάζεστε για τις ανάγκες των αγροτών και κτηνοτρόφων,
αφού ουσιαστικά τους αφήσατε χωρίς ενίσχυση, χωρίς προο-
πτική για τον εκσυγχρονισµό και την οικονοµική βιωσιµότητα των
εκµεταλλεύσεών τους, χωρίς ελπίδα για το µέλλον.

Επιπροσθέτως, για να θυµόµαστε και κάποια πράγµατα…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Τα πενήντα θα τα δώσετε;
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
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ξης και Τροφίµων): Επιπροσθέτως, αναφορικά µε τα σχέδια βελ-
τίωσης µικρού κόστους, µε στόχο τη βελτίωση της κατάστασης
των αιγοπροβατοτρόφων και των εκµεταλλεύσεών τους, µε την
κοινή υπουργική απόφαση του 2008, καθιερώθηκε καθεστώς ενί-
σχυσης για την πραγµατοποίηση επενδύσεων µικρού κόστους,
όπως κτηριακές εγκαταστάσεις, αγορά απαραίτητου εξοπλισµού
κ.λπ.

Η απόφαση αυτή ουδέποτε υλοποιήθηκε και οι φάκελοι υπο-
ψηφιότητας που υποβλήθηκαν, µετά από σχετικό έγγραφο του
τότε Γενικού Γραµµατέα, όχι µόνο δεν εξετάστηκαν, αλλά επι-
στράφηκαν, αφού δεν τηρήθηκαν οι προβλεπόµενες από τις κα-
νονιστικές διατάξεις διαδικασίες της δηµοσιοποίησης και της
πρόσκλησης εκδήλωσης ενδιαφέροντος, ενώ δεν υπήρχε και
έτοιµο πληροφοριακό σύστηµα για την ηλεκτρονική υποβολή των
αιτήσεων.

Αυτό το κάνατε, για να παραπλανήσετε, για πελατειακούς λό-
γους επαναλαµβάνω, χιλιάδες νέους αγρότες, µια ακόµα αντι-
κανονιστική εφαρµογή που επισήµανε και η Ευρωπαϊκή Ένωση
και το ξέρετε αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Και εδώ επιβεβαιώνεται το ότι οι ταχύτητες αυτές, τις οποίες
επιλέξατε, ήταν για λόγους πελατειακούς, για το πώς θα προ-
σελκύσετε ψηφοφόρους και όχι για να στηρίξετε τους ανθρώ-
πους.

Εδώ θα καταθέσω το έγγραφο από το Γενικό ∆ιευθυντή της
∆ιεύθυνσης Γεωργίας και Αγροτικής Ανάπτυξης της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, του κ. Ντε Μαρτί, από το οποίο φαίνεται η προχειρό-
τητα, µε την οποία αντιµετωπίσατε τα θέµατα του αγροτικού
τοµέα. Πραγµατικά, δεν µπορώ να καταλάβω πού στηρίζετε την
αρνητική σας επιχειρηµατολογία για την τροποποίηση του µέ-
τρου της πρόωρης συνταξιοδότησης, όταν στην ουσία κι εσείς οι
ίδιοι γνωρίζετε -και µην υποκρίνεστε- την πραγµατικότητα.

Έχω, λοιπόν, στα χέρια µου σχέδιο απάντησης -από τον Ειδικό
Γραµµατέα του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης προς τον τότε
Υπουργό- σε ερώτηση συναδέλφου για την πρόωρη συνταξιο-
δότηση των αγροτών, που αναφέρει ότι θα γίνει µελλοντική πρό-
σκληση για την υποβολή αιτήσεων νέων δικαιούχων,
αποκλειστικά και µόνο στους πρώην καπνοκαλλιεργητές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, η δική µας πολιτική φιλοσοφία είναι να στη-
ρίξουµε την περιφέρεια. Είναι πολιτική µας επιλογή. Εµείς δεν
είµαστε «ολίγον από εδώ» και «ολίγον από εκεί» ή πολύ από εδώ.
Όταν λέω «πολύ» εννοώ µε τους λίγους και «ολίγον» µε τους πολ-
λούς.

Έχουµε ξεκάθαρη πολιτική στόχευση. Θα στηρίξουµε τους
αγρότες και φέρνουµε τα απαραίτητα θεσµικά µέτρα και για τη
µείωση του κόστους παραγωγής, αλλά και για την οµαλή τους
ένταξη στην αγορά, µια αγορά που πραγµατικά αυτή την περίοδο
εκτροχιάστηκε, ασυδοτώντας κυρίως στην πλάτη όλων εκείνων
που παράγουν. Θα συγκρουστούµε. Θα το δείτε τις αµέσως επό-
µενες µέρες.

∆εν «θα κάνουµε τα γλυκά µάτια» σε επιχειρηµατίες. ∆εν εί-
µαστε εναντίον της επιχειρηµατικότητας, αλλά εν πάση περι-
πτώσει θα συγκρουστούµε µε όλους αυτούς τους τύπους που
ασυδοτούν στην πλάτη των παραγωγών. Τελεία και παύλα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Να µας πείτε αν θα τα δώσετε στους
νέους αγρότες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, σας ευ-
χαριστούµε. Έχετε ήδη περάσει και το πεντάλεπτο που σας
έδωσα.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ολοκληρώνω µε δυο λέξεις, κύριε Πρόεδρε.

Θα δώσουµε ελπίδα και όραµα στον πληθυσµό της υπαίθρου...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Τα 50.000.000 θα τα δώσετε;

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): ... να παραµείνει στον τόπο που αγαπά και
στα µέρη που θέλει να ζήσει υπερήφανος και δηµιουργικός. Θα
κάνουµε, πραγµατικά. όλα όσα έπρεπε να κάνετε, αλλά δεν µπο-
ρούσατε να τα κάνετε. Ήταν άλλη η φιλοσοφία σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Τα 50.000.000 θα τα δώσετε;
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Εµείς είµαστε ταυτισµένοι µε την προοπτική
της υπαίθρου και θα δώσουµε το βάρος και θα πάρουµε τέτοια
µέτρα, έτσι ώστε το εισόδηµα να υπερπολλαπλασιαστεί από την
πολιτική προστασίας και την οµπρέλα προστασίας που θα
έχουµε στους πολλούς και στους αδύναµους και όχι στους λί-
γους.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων κ. Καρχιµάκης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προανα-
φερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο Αρχείο του Τµήµα-
τος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών
της Βουλής)

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ: Προσωπικά, θεωρείτε δίκαιο το αί-
τηµα των 50.000.000;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε συνά-
δελφε. ∆εν έχετε το λόγο.

Ολοκληρώσατε, κύριε Υπουργέ;
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-
κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελ-
λήνων, τριάντα εννέα µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευ-
τικοί συνοδοί τους του Β’ Τµήµατος από το 3ο Γενικό Λύκειο
Άρτας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι Υπουργοί Εσωτερικών, Απο-
κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, Οικονοµικών, Εξω-
τερικών, Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και Προ-
στασίας του Πολίτη κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Σύγχρονες δια-
τάξεις για την ελληνική ιθαγένεια και την πολιτική συµµετοχή
οµογενών και νοµίµως διαµενόντων µεταναστών και άλλες ρυθ-
µίσεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της συ-

νεδρίασης της ∆ευτέρας 8 Φεβρουαρίου 2010 και ερωτάται το
Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Συνεπώς, τα Πρακτικά

της συνεδρίασης της ∆ευτέρας 8 Φεβρουαρίου 2010 επικυρώ-
θηκαν.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν
14/13/21.1.2010 επίκαιρης επερώτησης των Βουλευτών της Νέας
∆ηµοκρατίας προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων σχετικά µε το Πρόγραµµα Νέων Αγροτών.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.39’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 1 Μαρτίου 2010 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο:
α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της µε
αριθµό 20/17/5-2-2010 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών του
ΣΥΡΙΖΑ προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
εξασφάλιση της βιωσιµότητας και του δηµόσιου και αναδιανε-
µητικού χαρακτήρα του Εθνικού Συστήµατος Κοινωνικής Ασφά-
λισης, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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